Минея. Апрель

Содержание

- Информация о первоисточнике

- 1 апреля: Преподобной Марии Египетской. Преподобного Евфимия, Суздальского чудотворца.

- 2 апреля: Преподобного Тита, чудотворца.

- 3 апреля: Преподобного Никиты исповедника, игумена обители Мидикийской.

- 4 апреля: Преподобных Иосифа песнописца и Георгия Малейского.

- 5 апреля: Мучеников Феодула и Агафопада, и с ними иных.

- 6 апреля: Святителя Евтихия. архиепископа Константинопольского.

- 7 апреля: Преподобного Георгия, епископа Мелитинского.

- 8 апреля: Апостолов Иродиона, Агава, Асинкрита, Руфа, Флегонта и Ерма, и иных с ними.

- 9 апреля: Мученика Евпсихия.

- 10 апреля: Мучеников Терентия, Помпиия и иных с ними.

- 11 апреля: Священномученика Антипы, епископа Пергама Асийского.

- 12 апреля: Преподобного Василия исповедника, епископа Парийского.

- 13 апреля: Священномученика Артемона.

- 14 апреля: Святителя Мартина исповедника, папы Римского.

- 15 апреля: Апостолов Аристарха, Пуда и Трофима.

- 16 апреля: Мучениц Агапии, Ирины и Хионии.

- 17 апреля: Преподобного Симеона Персидского. И преподобного Акакия, епископа Мелитинского. Преподобного Зосимы, игумена Соловецкого.

- 18 апреля: Преподобного Иоанна, ученика святого Григория Декаполита.

- 19 апреля: Преподобного Иоанна Ветхопещерника.

- 20 апреля: Преподобного Феодора Трихины.

- 21 апреля: Священномученика Ианнуария и дружины его. И священномученика Феодора Пергийского.

- 22 апреля: Преподобного Феодора Сикеота. И пренесение мощей благоверного великого князя Всеволода, во святом крещении Гавриила.

- 23 апреля: Святого славного великомученика, победоносца и чудотворца Георгия.

- 24 апреля: Мученика Саввы стратилата.

- 25 апреля: Апостола и евангелиста Марка.

- 26 апреля: Священномученика Василия, епископа Амасийского. Святителя Стефана, епископа Пермского.

- 27 апреля: Священномученика Симеона, сродника Господня.

- 28 апреля: Апостолов Иасона и Сосипатра. И мучеников Дады, Максима и Кинтилиана.

- 29 апреля: Девяти мучеников Кизических. И преподобного Мемнона чудотворца.

- 30 апреля: Апостола Иакова, брата святого Иоанна Богослова.

Информация о первоисточнике

При использовании материалов библиотеки ссылка на источник обязательна.
При публикации материалов в сети интернет обязательна гиперссылка:

Библиотека святоотеческой литературы (http://www.orthlib.ru/).

Преобразование в форматы epub, mobi, fb2
"Православие и мир. Православная электронная библиотека" (lib.pravmir.ru).

1 апреля: Преподобной Марии Египетской. Преподобного Евфимия, Суздальского чудотворца.

МИНІ1А МЭ1СZЦЪ ҐПРІ1ЛЛІЙ

КІ1ЕВЪ. Въ тmпогрaфіи кіево-печeрской лavры.

¤аt§г г0да

Во слaву с™hz, є3диносyщныz, животворsщіz и3 нераздэли1мыz трbцы, nц7A, и3 сн7а, и3 с™aгw д¦а: бlгословeніемъ с™ёйшагw патріaрха моск0вскагw и3 всеS руси2 ґлеxjz моск0вскагw срётенскагw монастырS свzщeнно-ґрхімандрjта напечaтасz кни1га сіS, минjа мёсzцъ ґпрjллій во грaдэ москвЁ, въ лёто t ржcтвA по пл0ти бGа сл0ва ¤ац§ѕ

Московский Сретенский монастырь, издательство Правило веры, 1996

МЭ1СZЦЪ ҐПРІ1ЛЛІЙ,

и3мёzй днeй l.

Въ №-й дeнь

Прпdбныz мaтере нaшеz марjи є3гЂптzныни:

И# прпdбнагw nц7A нaшегw є3vfЂміа, сyждальскагw чудотв0рца. Слyжба є3гw2 пи1сана по сeй слyжбэ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры прпdбныz, глaсъ ѕ7. Поd: ВсE tл0жше:

ТебЁ ќбw возбранsше, * честнhхъ взирaніz, * сквeрнъ прeжде привлечeнное сквернeніе: * твоe же чyвство, * и3 твоS бGомyдраz, содёzнныхъ с0вэсть, * къ лyчшымъ тебЁ њбращeніе содёzша. * на їкHну бо воззрёвши * бlгословeнныz бGоoтрокови1цы, * всёхъ покazвшисz прегрэшeній твои1хъ, * всехвaльнаz, прeжнихъ, * со дерзновeніемъ чcтн0му дрeву поклони1ласz є3си2.

МэстHмъ поклони1вшисz * рaдостнw с™ы6мъ, * добродётели напyтное, * спаси1тельнэйшее tсю1ду пріsла є3си2, * и3 ѕэлw2 потеклA є3си2 д0брое шeствіе: * и3 струю2 превeзшисz їoрдaнскую, * въ кrти1телевэ nбитaлищи * ўсeрднw всели1ласz є3си2, * и3 страстeй свирёпство * жи1тельствомъ њмрачи1ла є3си2, * и3стончавaющи тёла воздержaніемъ, * приснопaмzтнаz м™и, * плотск†z стремлє1ніz.

Въ пустhню всели1вшисz, * твои1хъ страстeй џбразы * бlгочeстнw и3стреби1ла є3си2, * бGови1днэйшее и3з8wбражeніе въ души2 написaвши * добродётелей ви1ды: * и3 толи1кw просіsла є3си2, * ћкw и3 на водaхъ легкw2 преходи1ти стопaми, * и3 надъ землeю взимaтисz * во твои1хъ къ бGу молeніихъ. * и3 нhнэ со дерзновeніемъ, * преслaвнаz марjе, * хrтY предстоsщи, * моли1сz њ душaхъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ в7. Самоглaсенъ:

Душє1внаz ловлє1ніz, и3 стр†сти плотск‡z мечeмъ воздержaніz посёкла є3си2, и3 мhслєннаz согрэшє1ніz молчaніемъ постA ўдави1ла є3си2, и3 струsми слeзъ твои1хъ пустhню всю2 напои1ла є3си2, и3 прозzблA є3си2 нaмъ покаsніz плоды2. тёмже твою2 пaмzть, препод0бнаz, прaзднуемъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ:

Дрeву кrтному тS, ї}се, пригвождeна, зрsщи неискусобрaчнаz, плaчущи гlг0лаше: чaдо слaдкое, почто2 њстaвилъ є3си2 мS, р0ждшую тS є3ди1ну, свёте непристyпный пребезначaльнагw nц7A; потщи1сz и3 прослaвисz, ћкw да слaву получaтъ бжcтвенную, и5же бжcтвєнныz стrти тво‰ слaвzщіи.

Въ тебЁ, м™и, и3звёстнw спасeсz є4же по џбразу: пріи1мши бо кrтъ, послёдовала є3си2 хrтY, и3 дёющи ўчи1ла є3си2 презирaти ќбw пл0ть, прех0дитъ бо, прилэжaти же њ души2, вeщи безсмeртнэй. тёмже и3 со ѓгGлы срaдуетсz, прпdбнаz марjе, дyхъ тв0й.

КанHнъ.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну невлaжными стопaми дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, кrтоoбрaзными мwmсeовыма рукaма ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

Сквeрну прегрэшeній њчи1сти смирeнныz моеS души2, твоeю ми1лостію, хrтE: мглY и3 њмрачeніе страстeй tжени2 моли1твами препод0бныz твоеS.

Страстьми2 плотски1ми њскверни1вши душeвное благор0діе, воздержaніемъ пaки, q честнaz, тв0й ќмъ просвэти1ла є3си2, тyчами слeзъ твои1хъ дyшу ўzсни1вши.

Е#гЂпта страстeй и3збёгла є3си2, ћкw t грэх0вна и3ст0чника: и3 фараHна и3збaвльшисz лю1тагw њсквернeніz, безстрaстіz нhнэ зeмлю наслёдовала є3си2, и3 со ѓгGлы ликyеши при1снw.

БGор0диченъ:

Зрsщи твою2 їкHну, вLчце, бGороди1тельнице чcтаz, и3 р0ждшагосz сл0ва t твоеS пречcтыz, дв7о, ўтр0бы, и3 порyчницу тS къ семY, тeплэ пр0ситъ, преслaвнаz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище, и3 ўтверждeніе.

Возсмердёшасz душє1вныz, и3 согни1шасz тво‰ р†ны: но и3ст0чникомъ слeзъ твои1хъ сі‰ њмhла є3си2 тeплэ.

Побэждeни бhша тоб0ю дeмwнстіи полцы2, и3 стр†стнаz взыгр†ніz слезaми ўрaнила є3си2.

Ћкw ќтренній џблакъ, и3 ћкоже кaплz кaплющи былA є3си2, всBмъ проливaющи в0ды покаsніz спаси1тельнагw.

БGор0диченъ:

ТS предстaтельницу, чcтаz, и3 спасeніе, и3 крёпость и3мyщи, кrтA с™aгw дрeву честнaz поклони1сz.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Взыгр†ніz вс‰ плотск†z њбуздaвши болёзньми п0стническими, мyжественное показaла є3си2 души2 твоеS мудровaніе: кrтa бо возжелёвши џбразъ ви1дэти, себE приснопaмzтнаz мjру распsла є3си2, toнyдуже и3 къ рeвности житіS непор0чнагw ўсeрднw воздви1гла є3си2 себE, всебlжeннаz, марjе преслaвнаz. моли2 хrтA бGа грэхHвъ њставлeніе подaти чествyющымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS бжcтвA, и3 ћкw мLнца млек0мъ питaеши зижди1телz и3 гDа. тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ дост0йнw слaвимъ прес™0е ржcтво2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му ржcтвY твоемY.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz, и3 и3збaвителz ѓгница зрsщи на кrтЁ, восклицaше плaчущи, и3 г0рькw рыдaющи, вопіsше: мjръ ќбw рaдуетсz, пріeмлzй тоб0ю и3збавлeніе: ўтр0ба же моS гори1тъ, зрsщи твоE распsтіе, є4же терпи1ши за милосeрдіе ми1лости. долготерпэли1ве гDи, ми1лости бeздно, и3 и3ст0чниче неисчерпaемый, ўмилосeрдисz, и3 дaруй согрэшeній њставлeніе вёрою пою1щымъ бжcтвєнныz стrти тво‰.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ўдали1ласz є3си2 бэжaвши сyщихъ въ мjрэ, и3 слaдкихъ всёхъ, є3ди1на же є3ди1ному чи1стw приwбщи1ласz є3си2, крaйнимъ воздержaніемъ и3 терпёніемъ дёлъ твои1хъ.

Тэлє1снаz движє1ніz и3 разжжє1ніz воздержaніемъ пои1стиннэ и3зсуши1ла є3си2: toнyдуже дyшу ўкраси1ла є3си2, марjе всеслaвнаz, бжcтвенными видBніи и3 дётельми.

Добродётельною твоeю си1лою, слезaми и3 пост0мъ крaйнимъ, моли1твою же и3 вaромъ, зим0ю и3 нагот0ю, пріsтелище былA є3си2 с™aгw д¦а чeстнw.

БGор0диченъ:

Къ твоeй їкHнэ прибёгши, и3 и3зъ тебє2 рождeннагw, мRjе дв7о, тоб0ю нhнэ њбрёте жи1знь безсмeртную, въ раи2 ликyющи.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3з8 мрaчна невёдэніz вёрою воспэвaющыz тS.

Въ слёдъ хrтA послёдовала є3си2 рaдующисz, носsщи кrтъ св0й на рaмэ, марjе, и3 дeмwны ўрaнила є3си2.

Показaла є3си2 нaмъ покаsніz лэчбY, показaла є3си2 и3 стезю2 ведyщую пaки къ жи1зни неги1блющей.

Ты2 бyди ми2, честнaz, застyпница непобэди1ма, и3 и3збaви страстeй мS, болёзни же всsкіz, мольбaми твои1ми ко гDу.

БGор0диченъ:

На твою2, вLчце чcтаz, їкHну взирaше, тебЁ всегдA молsщисz, страстeй нап†даніz прпdбнаz посрамлsше.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

П0томъ грэх0вную сквeрну њмhла є3си2, къ нетлённэй же слaвэ твоeю мhслію смотрsющи, нhнэ њбрэлA є3си2 благопл0діе болёзнемъ твои6мъ, слaвнаz.

ВсBмъ грёшникwмъ, марjе, житіE твоE џбразъ показaсz, безмёрнw согрэши1вшымъ въ житіи2 востaти, и3 сквeрну њчи1стити слезaми.

Ўщeдри смирeнную мою2 дyшу, чlвэколю1бче, ю4же њскверни1хъ дёz нечи6стаz хотBніz пл0ти моеS: но тh мz прпdбныz моли1твами поми1луй.

БGор0диченъ:

Всeю твоeю душeю и3 сeрдцемъ возлюби1ла є3си2 t дв7ы рождeннаго, бGа сл0ва живaго и3 воплощeнна, глaсъ тебЁ, прпdбнаz, принeсша.

Кондaкъ, глaсъ д7 Под0бенъ: Вознесhйсz:

ГрэхA мглы2 и3збэжaвши, покаsніz свётомъ њзари1вши твоE сeрдце, слaвнаz, пришлA є3си2 ко хrтY: сегw2 всенепор0чную и3 с™yю м™рь моли1твенницу ми1лостивную принеслA є3си2. toнyдуже и3 прегрэшeній њбрэлA є3си2 њставлeніе, и3 со ѓгGлы при1снw срaдуешисz.

Јкосъ:

Ѕмjz, дрeвле во є3дeмэ запeншаго є4vэ прeлестію дрeва, низвeргла є3си2 въ р0въ дрeвомъ кrтнымъ, слaвнаz марjе, и3 tбёгши слaсти, чистоты2 возжелёла є3си2: toнyдуже и3 съ дёвами спод0биласz є3си2 внyтрь черт0га вни1ти твоегw2 вLки, съ си1ми наслади1тисz дост0йнw. того2 u5бо прилёжнw моли2, ћкw да мн0гихъ грэхHвъ разрэшeніе подaстъ, и3 своеS жи1зни нaсъ спод0битъ со ѓгGлы при1снw рaдоватисz.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: благословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Ск0рбную и3 тёсную шeствовавши стезю2 ћвэ, добр0тою добродётелей ўzсни1вши дyшу, нбcную дости1гла є3си2 жи1знь нескончaемую, и3дёже свётъ безконeчный є4сть хrт0съ.

Я5же въ мjрэ попрaвши врeмєннаz вс‰, нhнэ ликyеши со всёми в0инствы ѓгGльскими, воспэвaющи: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Ков†рства вр†жіz, и3 nр{жіz њскудёша вс‰, крёпкимъ пост0мъ, и3 моли1твою твоeю, прпdбнаz, и3 слезaми, и3 нhнэ ќбw tг0нzтсz и3 страстeй насто‰ніz, марjе честнaz.

БGор0диченъ:

Неискусобрaчнw ћже бGа безпл0тна пор0ждши вои1стинну, и3 дв7а пребhвши пои1стиннэ, твоeю си1лою, всечcтнaz, tгнaла є3си2 страстeй и3 дeмwнwвъ вHинства.

Пёснь }. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ даніи1лъ, львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE, џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Вeсь сіsніемъ добродётелей њзари1вши ќмъ, марjе слaвнаz, бGу бесёдовавши, пл0ть бо и3стни1вши пост0мъ мн0гимъ, и3 п0мысломъ бlгочести1вымъ, пёла є3си2 рaдующисz: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

КrтA знaменіемъ себE њгради1вши, їoрд†нскіz ногaми нем0кренными твои1ми в0ды преплhвши, марjе, вёрнw, и3 нбcнагw хrтA тёлу и3 кр0ви є3гw2 причaщшисz, нhнэ tпущaеши рабY твою2, реклA є3си2.

Свzщeнникъ бжcтвенный зwсjма, таи1нникъ бlгодaти, быстринY ћкw ви1дэ тS їoрдaнскую, слaвнаz, прешeдшу нем0кренными ногaми, стрaхомъ и3 трeпетомъ њдержи1мь бhвъ, рaдуzсz поsше: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

Тоб0ю пренесквeрнаz тлю2 и3 сквeрну всю2 tтрzсE, и3 њблечeсz, вLчце, въ ри1зу безсмeртну, и3 тоб0ю твоемY сн7у прпdбнаz вопіsше: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA: тёмъ, веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Нhнэ нетлённою и3 бжcтвенною вои1стинну пи1щею насыщaема, и3 свётомъ наслаждaющисz мhсленнымъ и3 невечeрнимъ, въ нбcныхъ сeлэхъ, и3дёже ѓгGльстіи чи1ни њ нaсъ бGа м0лzтъ.

Слaвы текyщіz и3 тлённыz же возгнушaвшисz, марjе, слaву и3 жи1знь наслёдовала є3си2 бlжeнную: хrтA моли2 њ совершaющихъ твою2 всес™yю пaмzть всегдA.

Ви1ждь мою2 ск0рбь, прпdбнаz, и3 стенaніе сeрдца, ви1ждь тэснотY жи1зни моеS, спаси1 мz t грэхA моегw2, и3 дyшу мою2 ўщeдри твои1ми ходaтайствы ко гDу.

БGор0диченъ:

ВLчце чcтаz бцdе, грёшникwвъ спасeніе, пріими2 мольбY сію2, и3збaви мS t грBхъ мои1хъ, твоемY сн7у прибэгaюща, моли1твами прпdбныz твоеS.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Свёте неизмённый:

Џбразъ покаsніz нaмъ дадeсz, марjе, твои1мъ бо тeплымъ ўмилeніемъ возврати2 побэждeніе, застyпницу стzжaвши бцdу мRjю: съ нeюже њ нaсъ помоли1сz.

БGор0диченъ:

Свётъ возсіsвшій безлётный t nц7A прeжде вBкъ, въ лёто нhнэ напослёдокъ, и3зъ тебє2, дв7о, kви1сz на спасeніе мjра, къ немyже не престaй њ лю1дехъ твои1хъ молsщисz.

Слyжба прпdбнагw и3 бGон0снагw nц7A нaшегw ґрхімандрjта є3vfЂміа, сyждальскагw чудотв0рца.

На мaлэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ д7.

Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Труды2 п0стническими * твою2 дyшу воwружи1въ, * плотск†z ўвzди1лъ є3си2, прпdбне, мудров†ніz, * и3 ќмъ, слaвне, содёлалъ є3си2 * бжcтвенныz трbцы жили1ще, * и3 возвhсилсz є3си2, * и3дёже м§ничєскаz вHинства, * и3 добр0та недомhсленнаz, * прbр0кwвъ ликов†ніz, * и3 прпdбныхъ рaдованіе. * съ ни1миже нhнэ рaдуешисz, * въ слaвэ предстоS хrтY, * и3 со дерзновeніемъ молsсz њ душaхъ нaшихъ.

Бlгости навhкъ трезвsсz, * t ю4ности б0дрствуz њ всёхъ, * бlг0ю с0вэстію, * ўм0мъ преwчищeннымъ и3 душeю, прпdбне є3vfЂміе, * нбcныхъ чинHвъ сі‰ніz * ви1дэти спод0билсz є3си2, * съ ни1миже нhнэ рaдуешисz, * въ слaвэ предстоS хrтY, и3 со дерзновeніемъ молsсz њ душaхъ нaшихъ.

Пресвётлымъ житіeмъ твои1мъ, * прпdбне џ§е є3vfЂміе, * ѓгGлы ўдиви1лъ є3си2, * и3 дє1мwнскаz шат†ніz ћвэ ўстраши1лъ є3си2: * вёрныхъ же собр†ніz свётлw ўкраси1лъ є3си2, * къ нбcному хrт0ву жили1щу повелэвaz шeствовати всегдA. * є3г0же моли2 t тли2 и3 бёдъ и3збaвитисz * вёрою творsщымъ * всечестнyю пaмzть твою2.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Прпdбне џ§е, во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и3справлeній твои1хъ. тёмъ на нб7сёхъ њбрёлъ є3си2 мздY трудHвъ твои1хъ, дє1мwнскіz погуби1лъ є3си2 полки2, и3 ѓгGльскіz дости1глъ є3си2 чи1ны: и4хже житію2 безпор0чнw поревновaлъ є3си2, дерзновeніе и3мёz ко хrтY бGу, ми1ръ и3спроси2 душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 прaздника.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Монaхwвъ настaвниче * џ§е є3vfЂміе, * ўкраси1всz добродётельми, * вLцэ твоемY предстои1ши, * просвэти2 пою1щыz тS.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Kви1лсz є3си2 сосyдъ и3збрaнъ, * и3 бGу њсвzщeнъ, * настaвниче џ§е нaшъ є3vfЂміе, * моли2 њ пою1щихъ тS.

Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми;

Д0мъ добродётели, * свётлостію, прпdбне, * дyшу твою2 бGу соверши1лъ є3си2, * џ§е є3vfЂміе.

Слaва, глaсъ }:

Прпdбне џ§е, мjра красоты6 и3 пи6щи врeмєнныz tню1дъ возненави1дэвъ, монaшеское житіE пaче возлюби1лъ є3си2, и3 ѓгGлwмъ собесёдникъ бhти спод0билсz є3си2, и3 свэти1льникъ многосвётлый рwссjйскіz земли2, чудесы2 ћкw втор0е с0лнце сіsеши. но всёхъ нaсъ поминaй совершaющихъ свzщeнную пaмzть твою2: мh бо, ч†да тво‰ и3 џвцы словeсныхъ твои1хъ ўчeній, и3 тS на п0мощь призывaемъ, просsще тоб0ю пріsти ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 прaздника. Тропaрь, глaсъ G:

Ћкw свэтозaрнаz ѕвэздA пришeлъ є3си2 t вост0ка на зaпадъ, њстaвивъ nтeчество твоE, ни1жній н0вградъ, и3 дошeдъ бGоспасaемагw грaда сyждалz, въ нeмъ nби1тель сотвори1лъ є3си2, и3 собрaлъ є3си2 монaхwвъ мн0жєства: и3 пріeмъ дaръ чудeсъ t бGа, џ§е є3vfЂміе, бhлъ є3си2 њ хrтЁ собесёдникъ и3 сп0стникъ прпdбному сeргію. съ ни1мже ў хrтA бGа и3спроси2 нaмъ здрaвіе и3 спасeніе, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 прaздника.

На вели1цэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ є7.

Под0бенъ: Прпdбне џ§е:

Прпdбне џ§е, всебlжeнне є3vfЂміе, бlгодaть пріeмъ прес™aгw д¦а, t младhхъ ногтeй бGа возлюби1лъ є3си2: и3 дeмwнwвъ полки2 погуби1лъ є3си2, тёсный пyть шeствовавъ, п0стникwмъ ты2 бhлъ є3си2 похвалA, и3 бжcтвеннагw д¦а nргaнъ. того2 u5бо моли2, томY помоли1сz, прпdбне, даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Прпdбне џ§е, бGон0се є3vfЂміе, ћкw свэтозaрнаz ѕвэздA прешeлъ є3си2 t вост0ка на зaпадъ, t земли2 и3зшeдъ ни1жнzгw новaграда, присeльникъ бhлъ є3си2 грaду сyждалю, и3 бGа ўзрёлъ є3си2 мhсленными nчесы2, њбэщавaюща ти2 воздaніе богaтно. того2 u5бо моли2, томY помоли1сz, прпdбне, даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Прпdбне џ§е, бGон0се є3vfЂміе, въ незаходи6маz вшeлъ є3си2, и3 с™0му д¦у прекрaсна nби1тель kви1лсz є3си2, мjра красwты2 tню1дъ возненави1дэвъ, высHкіz черт0ги добродётельми пред8угот0вивъ, и3 чудeсъ дaръ пріeмъ t бGа, бhлъ є3си2 њ хrтЁ собесёдникъ, и3 сп0стникъ прпdбному сeргію: съ ни1мже моли2 хrтA бGа, даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

И$ны стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Тёсный пyть шeствовалъ є3си2 * неукл0ннымъ дyхомъ, * къ животY ведyщимъ преплaваz: * п0стникwмъ ты2 бhлъ є3си2 похвалA, є3vfЂміе, * крёпкw низложи1въ дє1мwнскаz навётwваніz. * тёмъ получи1лъ є3си2 * нбcнагw цrтвіz наслёдникъ бhти, * и3 непрестаю1щіz наслаждaешисz красоты2.

Пресвётлое житіE твоE ѓгGлы ўдиви2 *, и3 дє1мwнскаz шат†ніz ћвэ ўстраши2: * вёрныхъ же собр†ніz свётлw ўкраси2, * къ нбcному хrт0ву жили1щу * повелэвaz шeствовати всегдA. * є3г0же моли2, t тли2 и3 бёдъ и3збaвитисz * вёрою творsщымъ * всечестнyю пaмzть твою2.

Пёніе и3 похвалY * хrтY приноси1лъ є3си2 на всsкъ дeнь, џ§е, * въ пустhни жи1тельствуz, * є3ди1ному бGу возложи1въ дyшу и3 помышлeніе, * ћкw вели1кій мwmсeй, * въ незаходи6маz вшeлъ є3си2. * тёмъ побэди1лъ є3си2 неви1димаго врагA, * и3 бhлъ є3си2 чи1стое пріsтелище, * бжcтвеннагw д¦а nргaнъ.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Мірскjй мzтeжъ њстaвивъ, и3 взeмъ кrтъ, послёдовалъ є3си2 хrтY невозврaтнымъ п0мысломъ, прпdбнагw діонЂсіа ўчени1къ, люб0вію хrт0вою ўтверди1всz, вeсь t ю4ности бGу њс™и1лсz є3си2, къ немY добродётельми приближazсz: тлBннаz бо земн†z небрeглъ є3си2, нбcное же њбрёлъ є3си2 богaтство рaдуzсz. кто2 и3сповёсть труды2 тво‰ и3 болBзни; и3ли2 кjй љзhкъ и3зречeтъ жест0кое твоE житіE, бдёніе же и3 сухоzдeніе, є4же на земли2 легaніе, ўмA смирeніе, и3 ўстeнъ безм0лвіе, молeніе непрестaнное, и3 разсуждeніе доброразсyдное, хyдость ри1зную, пaмzть смeртную; ты2 врaчь, бGомyдре, бhлъ є3си2, и3сточaz и3сцэлє1ніz душaмъ и3 тэлесє1мъ человёчєскимъ: џ§е є3vfЂміе, моли2 хrтA бGа, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Кто2 тебє2 не ўблажи1тъ:

Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтє1ніz G, пи6саны сегw2 мёсzца въ з7i дeнь зwсjмэ соловeцкому.

На літjи стіхи6ры, глaсъ в7:

Воспоeмъ, вёрніи, бжcтвеннаго и3 пречестнaго хrт0ва в0ина, прпdбнаго є3vfЂміа: на стр†сти бо вельми2 подвизaсz въ жи1зни врeменнэй, въ пёніихъ и3 пощeніихъ џбразъ бhвъ свои6мъ ўченикHмъ, того2 и3 хrт0съ дaромъ њбогати2. є3мyже воззовeмъ: поминaй нaсъ чтyщихъ пресвётлую пaмzть твою2.

И#справлeніе вёры и3 џбразъ кр0тости, kви1 тz стaду своемY, прaвды сlнце мhсленное, хrт0съ бGъ, прпdбне є3vfЂміе: и4бо во грaдэ сyждалэ благоухaеши, и3дёже сіsютъ свётлw бжcтвєннаz тво‰ и3справлє1ніz. тёмъ м0лимсz тебЁ, моли2 непрестaннw спасти2 дyшы нaшz.

Глaсъ є7:

БGомyдре џ§е слaвне є3vfЂміе, п0стникwвъ ты2 бhлъ є3си2 похвалA, мjра красоты6 tню1дъ возненави1дэвъ t ю4ности, бGа возлюби1лъ є3си2, и3 тёсный пyть шeствовалъ є3си2. сyждальскій пресвётлый свэти1льниче, и3 всеS рwссjи тeплый застyпниче, моли1сz њ нaсъ ко гDу, да спасeтъ тебє2 рaди дyшы нaшz.

Глaсъ ѕ7:

Люб0вію хrт0вою, бGомyдре, просвэщaемь, душетлBнныz стр†сти побэди1въ, и3 ћкw пaстырь и4стинный ўпaслъ є3си2 словeсное стaдо, ко nтцє1мъ престaвилсz є3си2 въ д0брэй стaрости, и3 бGу со ѓгGлы, є3vfЂміе, предстои1ши. того2 моли2 поми1ловати дyшы нaшz.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Днeсь созывaетъ нaсъ прпdбнагw всемjрное торжество2. пріиди1те u5бо, празднолю1бцы, свётлw прaзднуемъ въ пaмzть є3гw2, глаг0люще: рaдуйсz, свэти1льниче многосвётлый, возводS ко хrтY монaхwвъ мн0жєства: рaдуйсz, грaда сyждалz похвалA и3 ўдобрeніе, и3 всёхъ вёрныхъ бlгоути1шное пристaнище, и3 њчищeніе болsщихъ во грэсёхъ: рaдуйсz, нбcныхъ чинHвъ сіsніе ви1дэти спод0бивсz, съ ни1миже нhнэ рaдуешисz во слaвэ предстоS хrтY. є3г0же моли2, прпdбныхъ ўдобрeніе є3vfЂміе, и3збaвити ны2 t ви1димыхъ и3 неви1димыхъ вр†гъ, и3 спасти2 дyшы нaшz.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 прaздника.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ ѕ7:

Прпdбне џ§е є3vfЂміе, земнhхъ маловрeменнагw житіS и3збёглъ є3си2, монaшеское житіE возлюби1въ, и3 ѓгGлwмъ собесёдникъ, и3 прпdбнымъ бhвъ сожи1тель, дє1мwнскаz погуби1лъ є3си2 њполчє1ніz: мh бо прaвый пyть тоб0ю ходи1ти ўвёдэхомъ, и3 тS на п0мощь призывaемъ, просsще тоб0ю пріsти ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Прпdбне џ§е є3vfЂміе, свэти1льниче многосвётлый рwссjйскіz земли2, чудесы2 во грaдэ сyждалэ, ћкоже втор0е с0лнце сіsz: но всёхъ нaсъ поминaй совершaющихъ пaмzть твою2. мh бо ч†да тво‰, и3 твою2 пaмzть свётлw прaзднуемъ: џ§е прпdбне, моли2 хrтA бGа, да спасeтъ дyшы нaшz.

Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми;

Прпdбне џ§е є3vfЂміе, дyшу твою2 съ тёломъ њчи1стивъ, и3 с™aгw д¦а прекрaснаz nби1тель kви1сz, и4же слaвна тS концє1мъ, пребlжeнне, содёz, въ чудесёхъ же вели1каго свэти1льника, просвэти1вша во мрaцэ сyщыz: ћкw настaвника монaхwвъ, сошeдшесz велемyдреннw ўблажaемъ.

Слaва, глaсъ }:

Монaхwвъ мн0жества настaвника тS почитaемъ, џ§е нaшъ є3vfЂміе, твоeю бо стезeю вои1стинну прaвw ходи1ти познaхомъ: бlжeнъ є3си2 хrтY раб0тавъ, и3 врaжію њбличи1лъ є3си2 си1лу, ѓгGлwвъ собесёдниче, прпdбныхъ сопричaстниче и3 прaведныхъ. съ ни1миже моли1сz гDеви, поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 прaздника.

На ќтрени, по № стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ }:

Мн0гимъ воздержaніемъ, препод0бне, житіE ўкраси1въ, пyть показaвъ ведyщъ въ жи1знь добродётели смирeніемъ: мjра бо tвeргсz, и3 вс‰ ±же въ мjрэ кр†снаz преwби1дэвъ, є3ђльскимъ ўчeніємъ послёдовалъ є3си2: жест0кимъ же житіeмъ пл0ть твою2 и3знурsz, г0рдаго ѕмjz воздержaніемъ смири1лъ є3си2. тёмже на нб7сёхъ водворsешисz, трис0лнечному б9ествY предстоS: бGоглaсе є3vfЂміе, моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти чтyщымъ свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Нбcную двeрь и3 ківHтъ, прес™yю г0ру, свётлый џблакъ, воспои1мъ, неwпали1мую купинY, словeсный рaй, є4vы воззвaніе, вселeнныz всеS вели1кое сокр0вище, ћкw спасeніе въ нeй содёласz мjрови, и3 њставлeніе дрeвнихъ согрэшeній. сегw2 рaди вопіeмъ є4й: моли1сz сн7у твоемY, прегрэшeній њставлeніе даровaти благочeстнw покланsющымсz всес™0му ржcтвY твоемY.

По в7 стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Пост0мъ ўкраси1вшусz тебЁ, и3 чистот0ю душeвною ћкw лучaми пресвётлыми просвэщaеши вBрныz, є3vfЂміе бlжeнне. тёмъ тв0й с™hй свэтон0сный дeнь вёрою совершaюще, благочeстнw вопіeмъ: ћкw и3мёz дерзновeніе къ бGу, моли2 спасти1сz нaмъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Њбнови1ла є3си2, чcтаz, бжcтвеннымъ ржcтв0мъ твои1мъ, и3стлёвшее во страстeхъ земнор0дныхъ мeртвенное существо2: и3 воздви1гла є3си2 вс‰ t смeрти къ жи1зни нетлёніz. тёмже тS по д0лгу блажи1мъ вси2, дв7о препрослaвленнаz, ћкоже прореклA є3си2.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Кaмени запечaтану:

Просвэщaемь свэтолyчными зарsми, пребlжeнне є3vfЂміе, наслаждeніе нбcное пріsлъ є3си2 рaдуzсz, ћкw вои1стинну чистёйшій хлёбъ творцY бhлъ є3си2, душeвный рaзумъ къ вы6шнимъ впери1въ, слaвне: слaва дaвшему ти2 терпёніе: слaва вэнчaвшему тS: слaва даю1щему тоб0ю всBмъ и3сцэлeніе.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Гавріи1лу вэщaвшу тебЁ, дв7о, рaдуйсz, со глaсомъ воплощaшесz всёхъ вLка въ тебЁ с™ёмъ ківHтэ, ћкоже речE прaведный дв7дъ, kви1ласz є3си2 ши1ршаz нб7съ, поноси1вши зижди1телz твоего2. слaва всeльшемусz въ тS: слaва прошeдшему и3зъ тебє2: слaва свободи1вшему нaсъ ржcтв0мъ твои1мъ.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть препод0бныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Всsкое дыхaніе: Е#ђліе матfeа, зачaло м7г.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ }:

Поeмъ въ пёснехъ и3 свётлостехъ, пaмzть твою2 почитaюще, џ§е є3vfЂміе: ћкw бо многосвётлаz ѕвэздA возсіsлъ є3си2 t вост0ка, и3 њзари1лъ є3си2 зaпадную странY. t ю4ности, премyдре, мірскjй мzтeжъ њстaвилъ є3си2, и3 на рaмо и4го лeгкое воспріsлъ є3си2: ћкw преwби1дэвъ тлBннаz и3 д0лу влек{щаz мудров†ніz, и3 къ вhшнему течeнію, пребlжeнне, рaдостнw ўстреми1всz, въ незаходи6маz всели1лсz є3си2 бGосіsннw, нaшъ пaстырю и4стинный: моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

КанHнъ прпdбнагw є3vfЂміа, є3гHже краегранeсіе: Рaдуйсz, бжcтвеннаz монaшествующихъ слaва.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Грzди1те, лю1діе, пои1мъ пёснь хrтY бGу, раздёльшему м0ре, и3 настaвльшему лю1ди, ±же и3зведE и3з8 раб0ты є3гЂпетскіz, ћкw прослaвисz.

Рaдуйсz, и3ст0чниче, точaщій струю2 nби1льную, t неsже почерпaемъ цэлeбъ бlгодaть, прегрэшeній и3збавлsемсz, люб0вію приходsщіи къ тебЁ, приснопaмzтне.

С™hню пріeмъ t хrтA бGа t ўтр0бы, слaвне, и3 kви1лсz є3си2 и3збрaнный сосyдъ, дух0вную благодaть всю2 пріeмый.

Да жи1зни причaстникъ нетлённыz kви1шисz, приврeмєннаz, џ§е мyдре, пренебрeглъ є3си2, и3 къ бGу прешeдъ, непрестaннw м0лиши, спасти1сz всBмъ нaмъ.

БGор0диченъ:

Словесє1мъ прем{дрымъ твои1хъ ўстeнъ послёдующе, рaдующесz, пренепор0чнаz, тS ўблажaемъ, бhвшую нaмъ винY неизречeннагw бlжeнства.

Пёснь G. Їрм0съ:

На кaмени мS вёры ўтверди1въ, разшири1лъ є3си2 ўстA мо‰ на враги2 мо‰, возвесели1босz дyхъ м0й, внегдA пёти: нёсть свsтъ, ћкоже бGъ нaшъ, и3 нёсть прaведенъ, пaче тебє2, гDи.

Всесвётлый, бGомyдре, показaлсz є3си2 ст0лпъ, путев0ждствуz чи1ны монaхwвъ, џблакъ же њсэнsющъ жрeбій б9ій, и3 ли1ца неви1димыхъ вр†гъ помрачaющъ, бlгодaтію всёхъ цRS.

Стои1ши предъ лицeмъ твоегw2 вLки, неwслaбнымъ мановeніемъ, молsсz и3збaвитисz стaду твоемY t раб0ты тмы2, препод0бне, и3 мучи1тельства страстeй: твои1хъ бо моли1твъ послyшаетъ бGъ.

Пл0ти твоеS двиз†ніz ўмертви1въ крёпкимъ пощeніемъ, бGоглаг0льниче, бhлъ є3си2 nби1телище вLчне: є3г0же ўмоли2, и3збaвитисz скорбeй и3 страстeй смущeніz, къ тебЁ прибэгaющымъ.

БGор0диченъ:

Сви1токъ тS прови1дэ и3сaіа, въ нeмже пл0тски сл0во знaменасz, раздрaвъ рукописaніе первоздaннагw, є4же преступлeніемъ подписA, и3 подадE њставлeніе раб0ты нaмъ.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Tрeксz пл0ти хrтA рaди, и3 дух0вный kви1всz лю1демъ води1тель, ўслhшалъ є3си2 словесA бжcтвенныхъ тaйныхъ ўчeній. монaхwвъ же kви1лсz є3си2 прaвило прaвости, и3 стр†сти вс‰ крёпкw попрaлъ є3си2. тёмъ и3 дeмwнскаz ков†рства до концA и3згуби1лъ є3си2, ко хrтY зрS всегдA, бGон0се є3vfЂміе. є3г0же моли2, грэхHвъ њставлeніе подaти чествyющымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Сlнца џблаче разyмнагw, бжcтвеннагw свёта свэти1льниче златоковaнный, несквeрнаz, неблaзнаz, всенепор0чнаz вLчце, њмрачeнную дyшу мою2 њслэплeніемъ страстeй, безстрaстіz зарeю просвэти2, молю1сz: и3 њсквернeнное ми2 сeрдце њмhй пот0ки ўмилeніz, покаsніz же слезaми: и3 t тимёніz мS њчи1сти дёлъ мои1хъ, да люб0вію зовy ти: бцdе приснодв7о, моли2 хrтA бGа, прегрэшeній њставлeніе подaти ми2. тебe бо и3мёю надeжду рaбъ тв0й.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Пою1 тz, слyхомъ бо, гDи, ўслhшахъ и3 ўжас0хсz, до менє1 бо и4деши, менE и3щS заблyждшаго. тёмъ мн0гое твоE снизхождeніе, є4же на мS, прославлsю, многоми1лостиве.

Желaніемъ бжcтвеннымъ распали1всz, разгрёzвъ твоE сeрдце, жел†ннаz пости1глъ є3си2 до концA, бGомyдре џ§е, њстaвивъ земленhхъ пристрaстіе, є3диносeльникъ вhшнихъ бhлъ є3си2 служи1телей.

Ласк†ніz свeрстникwвъ, прпdбне, попрaлъ є3си2 всеoбрaзнw: вни1де бо рачeніе содётелz въ тS, бGомyдре, тeплэ, и3 д0льнихъ мр†чнаz жел†ніz до концA tри1нулъ є3си2.

На пaжить чи1сту возгнaвъ воздержaніz стaдо твоE, џ§е, ко и3ст0чнику привeлъ є3си2 немyтному безстрaстіz, раз{мныz ѕвёри побэждaz, є4же нhнэ моли1твами твои1ми спасaй.

БGор0диченъ:

СE тS р0ди слaвzтъ родHвъ, ћкоже прореклA є3си2, nтрокови1це: создaтелz бо былA є3си2 палaта, и3 бжcтвенный хрaмъ, въ нeмже всели1сz высочaйшій, пл0тію њбл0жсz, да спасeтъ нaсъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Просвэщeніе во тмЁ лежaщихъ, спасeніе tчazнныхъ, хrтE сп7се м0й, къ тебЁ ќтренюю, цRю2 ми1ра, просвэти1 мz сіsніемъ твои1мъ: и3н0гw бо, рaзвэ тебє2, б0га не знaю.

Вeсь бGу прилэжS, џ§е, въ пустhнzхъ мрaзъ зи1мный терпёлъ є3си2 д0блественнw, и3 лётній носS вaръ: и3 бhлъ є3си2 д0мъ мyдрости б9іz, добродётельнымъ сіsніемъ многоoбрaзнw ўкрашaемь.

Мyжески наступи1лъ є3си2 на пощeніе, чревонеи1стовства ѕмjz не пріeмь совётника, џ§е: но ѓлчбою и3 моли1твами непрестaнными, и3 чистот0ю соедини1всz бGу, причaстникъ бhлъ є3си2 пи1щи безсмeртныz.

Добродётелей вшeдъ во џблакъ, скриж†ли пріsлъ є3си2, бlжeнне, ћкw мwmсeй бGоначерт†нныz: монaшествующихъ мн0жєства научи1лъ є3си2, t вещeственныхъ всёхъ њшаzвaтисz, возводS на г0ру бжcтвеннагw знaніz.

БGор0диченъ:

Kви1сz, чcтаz, прaoтцу лёствица нб7съ вhшши, и3мyщи твeрдое водружeніе: и3зъ тебє1 бо бGъ вопл0щсz показaсz, и3 совокупи2 разсто‰щаzсz прeжде. тёмъ тS бцdу вёрніи слaвимъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Ко гDу t ки1та їHна возопи2: тh мz возведи2 и3зъ глубины2 ѓда, молю1сz, да ћкw и3збaвителю во глaсэ хвалeніz, и4стины же дyхомъ пожрY тебЁ.

Пострекaемь вLчнею люб0вію, њстaвилъ є3си2 вс‰ дHльнаz, и3 томY послёдовалъ є3си2, на рaмо и4го лeгкое взeмъ мyжески, благодyшіz тезоимени1те.

Накaзанъ неизречeнныхъ рaзуму, блажeнне, научи1лъ є3си2 твоE стaдо нбcнаz разумэвaти, и3 страстeй нашє1ствіz tгонsти твои1ми поучeньми.

ЖитіE твоE равноaгGльно, џ§е, бhсть, дерзновeніе тебЁ дадE держaй вс‰ гDи, страстeй и3збaвити твоE стaдо. тёмже хrтA њ всёхъ нaсъ ўмоли2.

БGор0диченъ:

Разумёвъ твоE неизречeнное, чcтаz, тaинство, г0ру присённую ґввакyмъ тS провозвэсти2: и3зъ тебє1 бо содётель за милосeрдіе вопл0щсz, дрє1внzz tsтъ и3зречє1ніz.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Волнeній мн0жество невлaжнw преходS, безплHтныz враги2 струsми слeзъ твои1хъ погрузи1лъ є3си2, бGомyдре є3vfЂміе прпdбне: тёмъ и3 чудeсъ дaръ пріsлъ є3си2, моли2 непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Јкосъ:

Tвeрзи мо‰ ўстнA, пребlжeнне, бGопріsтными твои1ми моли1твами бGу предстоS, всеслaвне є3vfЂміе, да воспою2 бжcтвенное твоE житіE, и3 возглаг0лю дост0йнw добродётєли тво‰, ±же на земли2 хrтA бGа рaди соверши1лъ є3си2: ст0лпъ бо kви1лсz є3си2 и3 прaвило монaхwвъ свётло, равноaгGльно стzжaвъ житіE, въ незаходи6маz вои1стинну всели1лсz є3си2. моли2 непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

КупинA въ горЁ nгнеwпaльнаz, и3 росон0снаz пeщь халдeйскаz ћвэ предписa тz, бGоневёсто: бжcтвенный бо невещeственный въ вещeственнэмъ чрeвэ џгнь неwпaльнw пріsла є3си2. тёмже и3зъ тебє2 р0ждшемусz поeмъ: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Ґвраaмскій стzжaвъ нрaвъ, премyдре, t земли2 и3зшeдъ ни1жнzгw новaграда, пресeльникъ бhлъ є3си2 сyждалю: и3 бGа ўзрёлъ є3си2, њбэщавaюща ти2 воздaніе богaтно. тёмъ веселsсz ўсeрднw пёлъ є3си2: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Распалsемь дyхомъ, препод0бне, кHзни вр†жіz разори1лъ є3си2, nрyжіемъ њгрaждсz, нaсъ рaди пригв0ждшагwсz на кrтЁ. тёмъ веселsсz ўсeрднw пёлъ є3си2: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Къ горЁ моли6твы приступи1лъ є3си2, и3 вшeдъ во џблакъ д¦а, б9іz з†днzz ви1дэлъ є3си2, и3 слaву пріeмь разсуждeніz, бhлъ є3си2, џ§е, ст0лпъ непоколeбленъ: тёмъ прилёжнw моли2, и3збaвитисz и3скушeніz врaжіz пою1щымъ тS.

БGор0диченъ:

Зак0на и3сп0лнителz чревоноси1ла є3си2, прeжде вBкъ сyща гDа всsческихъ сн7а, премyдрость же и3 си1лу, напослёдокъ, пречcтаz, пaче є3стествA на њбновлeніе земны6мъ. тёмъ благочeстнw, чcтаz, и3зъ тебє2 р0ждшемусz зовeмъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

Въ пeщь џгненную ко nтрокHмъ є3врє1йскимъ снизшeдшаго, и3 плaмень въ р0су прел0жшаго бGа, п0йте, дэлA, ћкw гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Слeзными твои1ми течє1ніи nгнеп†льныz стр†сти пожeглъ є3си2: геeнскагw плaмене стрaхъ tгнaлъ є3си2, џ§е мyдре, совершeнною люб0вію создaтелz своегw2 примэси1всz стрaхомъ во вс‰ вёки.

Ћкоже є3нHхъ къ бGу престaвивсz, t негw2 пріsтъ бhлъ є3си2, џ§е, и3 съ вhшними ликосто‰ніи водворsешисz, и3 поeши: вс‰ дэлA гDнz, гDа п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Нhнэ нетлённыхъ дарHвъ наслаждazсz, и3 трис0лнечныz свётлости и3сполнszсz, бlжeнне, пэвцы2 тво‰ страстeй тмы2 моли1твами твои1ми и3збaви: да дост0йнw хrтA славосл0вимъ.

БGор0диченъ:

Клsтву разруши1ла є3си2 дрeвнюю, пречcтаz, земнhхъ, неизречeннымъ сл0вомъ бGа зачeнши, воплощeнна и3зъ тебє2 за милосeрдіе, пренепор0чнаz вLчце: є3г0же превозн0симъ во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

T бGа, бGа сл0ва, неизречeнною мyдростію пришeдшаго њбнови1ти ґдaма, ћдію въ тлёніе пaдшаго лю1тэ, t с™hz дв7ы неизречeннw воплоти1вшагосz нaсъ рaди, вёрніи, є3диномyдреннw пёсньми величaемъ.

Просвэщeнъ добр0тою п0стническою, џ§е, и3 њдёzнъ ри1зою нетлёніz, є3vfЂміе, и3 вэнцeмъ дарHвъ ўкрaшенъ, вLцэ всёхъ предстои1ши рaдуzсz.

Въ пребыв†лища присножив{щаz всели1лсz є3си2, бlжeнне, и3дёже ґпcлwвъ соб0ръ и3 мн0жество мyчєникъ, препод0бныхъ собрaніе, прbр0кwвъ ликов†ніz, возда‰ніz болёзней t бGа пріи1мъ дост0йнw, бGомyдре достослaвне.

Всесвётелъ, бGоглаг0льниче, бhлъ є3си2, зарsми свёта трис0лнечнагw свётлw њзарsемь, и3спроси2 прегрэшeній разрэшeніе и3 лю1тыхъ и3збавлeніе, и3 ѕлhхъ tчуждeніе, всBмъ люб0вію къ тебЁ притекaющымъ.

БGор0диченъ:

Воплоти1всz неизречeннw вLка всёхъ и3зъ тебє2, бGороди1тельнице марjе, совершeнъ бhсть чlвёкъ, пор0ждсz: ћкw прeжде ржcтвA дв7у сохрани1 тz чи1сту. є3г0же моли2 спасти2 t бёдъ дyшы нaшz.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Мірскaгw ѕлострaстіz, ћкw трyдна и3збёглъ є3си2, и3 воздержaніемъ пл0ть ўвzди1лъ є3си2, њбнови1лъ же є3си2 душeвную крёпость, прпdбне, и3 слaвою њбогати1лсz є3си2 нбcною, приснопaмzтне: тёмъ молsсz не престaй њ нaсъ ко гDу.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ўжaсное твоE предстaтельство, марjе бGоукрашeннаz, и3 стрaшнаz твоS слaва по всeй земли2: њ тебЁ вси2 нhнэ хвaлимсz, тS ходaтаицу и3мyще къ сн7у и3 создaтелю твоемY: неусhпною твоeю моли1твою да спасeмсz вси2.

На хвали1техъ стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Труды2 п0стническими твою2 дyшу воwружи1въ, * плотск†z ўвzди1лъ є3си2, прпdбне, мудров†ніz, * и3 ќмъ слaвне, содёлалъ є3си2 бжcтвенныz трbцы жили1ще, * и3 возвhсилсz є3си2, и3дёже м§никwвъ вHинства, * и3 добр0та недомhсленнаz, * прbр0кwвъ ликов†ніz, * прпdбныхъ собр†ніz, прaведныхъ рaдованіе. * съ ни1миже нhнэ рaдуешисz, въ слaвэ предстоS хrтY, * со дерзновeніемъ моли1сz њ душaхъ нaшихъ.

Бlгости навhкъ трезвsсz, * t ю4ности б0дрствуz во всёхъ благ0ю с0вэстію, * ўм0мъ преwчищeннымъ и3 душeю, * прпdбне є3vfЂміе, * нбcныхъ чинHвъ сіsніz ўви1дэти спод0билсz є3си2. * съ ни1миже нhнэ рaдуешисz, * во слaвэ предстоS хrтY, * со дерзновeніемъ моли1сz * њ душaхъ нaшихъ.

Пресвётлое житіE твоE, * прпdбне є3vfЂміе, * ѓгGлы ўдиви2, * и3 дeмwнскаz шат†ніz ћвэ ўстраши2, * вёрныхъ же собр†ніz свётлw ўкраси2, * къ нбcному хrт0ву жили1щу повелэвaz шeствовати всегдA. * є3г0же моли2, * t тли2 и3 бёдъ и3збaвитисz, * вёрою творsщымъ всечестнyю пaмzть твою2.

Слaва, глaсъ }:

Пріиди1те, празднолю1бцы, дух0вный ли1къ совокупи1вше, честн0е торжество2 нaшегw застyпника рaдостнw восхвaлимъ и3 благодaрствєнныz пBсни принесeмъ, глаг0люще: рaдуйсz, прпdбне є3vfЂміе, свэти1льниче свётлый, и4же мjра концы2 просвэщaz чудесы2. рaдуйсz, и4же тёло и3знури1въ, ћкw вои1стинну в0инъ хrтA бGа, на стр†сти вельми2 подвизaлсz є3си2 въ жи1зни приврeменнэй, вёчныz рaди блажeнныz жи1зни. рaдуйсz, похвало2 монaхwвъ и3 ўдобрeніе, и3 ст0лпе неподви1жимый, скорбsщихъ бжcтвеннаz рaдосте, и3 њби6димымъ тeплый поб0рниче. и3 нhнэ, пребlжeнне є3vfЂміе, не престaй молsсz хrтY бGу, њ и5же вёрою и3 люб0вію творsщихъ приснорaдостную и3 всепрaзднственную пaмzть твою2.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 прaздника. Славосл0віе вели1кое.

На літургjи, бlжє1нна с™aгw, t канHна пёснь G-z и3 ѕ7-z. Прокjменъ, глaсъ з7: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ: Ґпcлъ къ галaтwмъ, зачaло сGi. Ґллилyіа, глaсъ ѕ7: Бlжeнъ мyжъ боsйсz гDа: Е#ђліе луки2, зачaло к7д. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

2 апреля: Преподобного Тита, чудотворца.

Мёсzца тогHже во в7-й дeнь.

Прпdбнагw nц7A нaшегw и3 чудотв0рца тjта.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ }. Поd: Q преслaвнагw чудесE!

Тjте бGомyдре џ§е нaшъ, * тв0й носS кrтъ, * хrтY послёдовалъ є3си2, * и3 стр†сти вс‰ души2 покори1лъ є3си2. * toнyдуже бlгодaть свhше пріsлъ є3си2, * врачевaти стр†сти * притекaющихъ къ тебЁ, * ўтишaти недyги, и3 tгонsти дyхи. * тёмъ твою2 пaмzть прaзднуемъ и3 блажи1мъ.

Тjте всебlжeнне џ§е нaшъ, * п0стническими пребыв†ніи сщ7енноwчищaемь, * и3 ќмъ прич†стіи бжcтвенными просвэщaz, * свzщeнства мaсть всес™yю, * мaніемъ бжcтвеннагw д¦а, * вои1стинну пріsтъ, * послужи1лъ є3си2 д0блэ на земли2 * бGу и3 зижди1телю твоемY, * ћкоже ѓгGлъ.

Прпdбне тjте бGодухновeнне, * правослaвіz свётомъ * дyшу њсіsвъ, * тeмную є4реси мглY ўмaлилъ є3си2, * и3 возсіsвъ ћкw свэтлёйшаz ѕвэздA, * просвэщaеши мjра концы2 * чудодёйствы твои1ми лучен0сными всегдA. * тёмъ твою2 пaмzть * прaзднуемъ торжествyюще.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Помышлє1ніz нечи6ста, * и3 ўстнA льсти6ва, * дэлa же мо‰ вс‰ њсквернє1на, * и3 что2 сотворю2; * кaкw ўсрsщу судію2; * вLчце дв7о, * моли2 сн7а твоего2 и3 зижди1телz, и3 гDа, * ћкw да въ покаsніи пріи1метъ дyхъ м0й, * ћкw є3ди1нъ бlгоутр0бенъ.

КrтобGор0диченъ:

Ю$ница несквeрнаz * ю3нцA ви1дzщи на дрeвэ * пригвождaема в0лею, * рыдaющи жaлостнэ, * ўвы2 мнЁ, вопіsше, * люби1мэйшее чaдо: * что2 ти2 с0нмъ воздадE безбlгодaтный є3врeйскій, * хотs мz њбезчaдствовати * t тебє2, вселюбeзне;

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

Монaшествующихъ ст0лпъ да поeтсz тjтъ:

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Всег0 мz страстьми2 плотски1ми лю1тэ ўглёбша, и3 и3стлёвша сластьми2, сокр0вище сhй безстрaстіz, тjте, моли1твами твои1ми спаси2.

Бжcтвенное д¦а и3збрaніе бGу принeслсz є3си2 t пелeнъ мaтернихъ, и3 неискусомyжныz бцdы таи1нникъ и3 служи1тель бhлъ є3си2.

Ћкw воздержaніz слaдость ссaвъ, tри1нулъ є3си2 г0ресть страстeй: toнyдуже пaче мeда и3 с0та, џ§е, наслаждaеши дyшы нaшz.

Н0ваго ћкw пavлова тS ўченикA, тjте, восхвалsемъ: џнагw бо ревни1тель подвигHвъ показaлсz є3си2, бGоблажeнне, и3 съ ни1мъ вэнцы2 воспріsлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Сл0во безмaтерне и3зъ nц7A, без8o1тчее сіE въ послBднzz бGомyжнw родилA є3си2, є3ди1на бGомaти, ћкw превhшши всеS твaри.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

МЂро њсвzщeніz t п0стническихъ, прпdбне, ґрwм†тъ весьмA сложи1лсz є3си2, въ воню2 бlгоухaніz бGу.

Nрyжіе воздержaніе и3 щи1тъ моли1тву, прпdбне, и3мёz при1снw, нач†ла тмы2 њбличи1въ, посрами1лъ є3си2.

Въ зак0нэхъ пощeніz поучazсz, стр†сти погрузи1лъ є3си2, ћкоже друг‡z фараwни6ты, пот0комъ слeзъ твои1хъ.

БGор0диченъ:

Ми1лостива бhти мнЁ, молю2 при1снw, вLчце, твои1ми моли1твами, и3зъ тебє2 рождeннаго въ дeнь сyдный.

Сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Ли1къ ѓгGльскій:

Пости1всz на земли2, ћкw безпл0тенъ, тjте, ўмори1лъ є3си2 врагA и3 низложи1лъ є3си2 вкyпэ соб0ръ є3ресeй правослaвными твои1ми ўчє1ніи. тёмже днeсь всесвzтyю твою2 пaмzть прaзднующе, рaдостнw воспэвaемъ тебE возвели1чившаго.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ўповaніе хrтіaнъ, прес™az дв7о, є3г0же родилA є3си2 бGа, пaче ўмa же и3 сл0ва, непрестaннw моли2 съ вhшними си1лами, подaти њставлeніе грэхHвъ нaшихъ всёхъ, и3 и3справлeніе житіS вёрою и3 люб0вію при1снw тS слaвzщымъ.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница, ѓгнца и3 пaстырz повёшена на дрeвэ мeртва зрsщи, плaчущи вэщaше, м™рски восклицaющи: кaкw претерплю2 твоE, є4же пaче сл0ва, сн7е м0й, сни1тіе, и3 вHльныz стrти, б9е пребlгjй;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE бжcтво2.

Гноeніе, бlжeнне, грэх0вное всE њплевaлъ є3си2 и3 стрэл0ю воздержaніz дє1мwнскіz полки2 ўzзви1лъ є3си2.

Чистоты2 желaніемъ дyшу ўzзви1въ, тeплэ послёдовалъ є3си2 хrтY и3 вшeлъ є3си2 въ черт0гъ слaвы, всебlжeнне.

Ћкw цвэтни1къ бlгоухaннэйшій и3 добродётелей рaй њдушевлeнъ, воздержaніемъ процвёлъ є3си2, и4мже вс‰ питaеши чествyющыz тS.

Законопол0жника воздержaніz и3 нелeстный џбразъ кр0тости, ћкw мwmсeа тS и3 дв7да вои1стинну стzжaвше вси2, џ§е, ўблажaемъ.

БGор0диченъ:

Херув‡мъ превhшшу тS и3 сераф‡мъ, поeмъ, всенепор0чнаz: є3гHже бо трепeщутъ всsчєскаz, пл0тію вLку носи1ла є3си2 на њб8sтіихъ твои1хъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннаго; но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Ўгаси1въ вс‰ стр†сти рос0ю п0двигwвъ твои1хъ, тjте бlжeнне, богaтнw вжeгъ nгнeмъ любвE и3 вёры воздержaніz свэти1льникъ, и3 просвэщeніе безстрaстіz, и3 днE сhнъ бhлъ є3си2.

Вёры гр0здъ, бжcтвеннымъ воздёланіемъ, џ§е, воспитaлъ є3си2, и3 въ точи6ла вложи1лъ є3си2, и3 и3згнeлъ є3си2 болёзньми воздержaніz, и3 чaшу и3сп0лнивъ дух0вную пощeніz, весели1ши сердцA стaда твоегw2.

Претерпёвъ д0блественнэ прил0ги и3 р†ны неви1димыхъ вр†гъ, показaлсz є3си2 ст0лпъ терпёніz, ўтверждaz стaдо твоE пaлицею бжcтвенною на пaжитэхъ воздержaніz, и3 на водЁ воспитaz, бlжeнне.

БGор0диченъ:

Ћкw пристaнище тS вси2, стёну и3 ўтверждeніе, и3 предстaтельницу нaмъ, и3 къ цrтвію непостhдный вх0дъ и3мyще, надeжди нaшеz не tпaсти, м0лимсz, м™рними твои1ми мольбaми, всенепор0чнаz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Разруши1въ страстeй мглY и3 мрaчную тмY, дeнь вост0ка и3 свётъ во стезsхъ твои1хъ, возсіsлъ є3си2, прпdбне, t мн0гихъ пHдвигъ и3 бёдъ сyщихъ по вёрэ.

ВесьмA и3зступи1лъ є3си2 къ бGу желaніемъ воздержaніz, мjръ њстaвивъ и3 міродержaтелz восхи1тилъ є3си2, бGопріsтне, премjрнагw цrтва наслаждeніе.

Собрaлъ є3си2 въ души2 бжcтвенное богaтство д¦а, непор0чную моли1тву, чистоты2 цэломyдріе, бдёніе спротzжeнное, воздержaніz болBзни, и4миже д0мъ познaлсz є3си2 бGа.

Вeщи д0льніz, мyдре, претeклъ є3си2 хyдость, невещeственною же моли1твою ќмъ впери1лъ є3си2, и3 вhшнzгw пріsтіz наслёдникъ kви1лсz є3си2 житіS совершeнствомъ.

БGор0диченъ:

ЗачалA є3си2 вои1стинну бжcтвенное сл0во во ўтр0бэ твоeй, и3 сіE преестeственнw, всенепор0чнаz, родилA є3си2: є3г0же моли1твами ўми1лостиви, t бёдъ вс‰ и3збaвити рабы6 тво‰.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2:

ЖитіS молвY њстaвилъ є3си2, и3 ти1хw всE житіE твоE пожи1въ, мyдре, къ бGу прешeлъ є3си2, чудон0сне џ§е нaшъ тjте прпdбне.

Пёснь з7. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше, џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша пою1ще: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Не њскверни1всz грэхми2, рэкA воздержaніz, џ§е, показaлсz є3си2 нaмъ, стр†сти потоплsz и3 сквeрну њчищaz вопію1щихъ вёрнw: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Нhнэ съ невещeственными ли1ки бесёдуz, бGоблажeнне, и3 свётлости вhшнzгw гощeніz непрестaннw наслаждazсz, ўщeдри пою1щыz: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Во и3сповёданіи вёры, џ§е, прeбылъ є3си2 неврaщенъ, хrтa бо воwбражaz пл0тію, и3 написyz покланsешисz, и3 зовeши: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Ї}са вLки на тэлеси2, џ§е, носS ћзвы, и3 менE, ўsзвеннаго стрэл0ю веліaра, ўврачyй, зовyща: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Пaче є3стествA и3 сл0ва вLку всёхъ чревоноси1ла є3си2, и3 питaеши t сосє1цъ твои1хъ, всBмъ бlговрeменную ўготовлsюща трапeзу. є3г0же прилёжнw, чcтаz, њ нaсъ моли2.

Пёснь }. Їрм0съ:

ЦRS нбcнаго, є3г0же пою1тъ вHи ѓгGльстіи, хвали1те и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Ст0лпъ тS вдохновeнъ, ћкw вои1стинну, и3 џбразъ воздержaніz, џ§е, стzжaвше, вси2 твою2 пaмzть чествyемъ по д0лгу.

Ли1къ рaдуетсz монaшествующихъ, и3 ликyетъ прпdбныхъ соб0ръ и3 прaведныхъ: вэнeцъ бо дост0йнw съ си1ми пріsлъ є3си2.

Ўкрaшенъ добродётельми, въ черт0зэ неизречeнныz слaвы восклони1лсz є3си2, пёснь воспэвaz хrтY во вёки вс‰.

Nдeждею свzщeнною њдёzвсz, и3 совершaz жє1ртвы безкрHвныz, жeртва принeслсz є3си2 бGу во вёки.

БGор0диченъ:

Во ўтр0бэ твоeй сyщаго прeжде тебє2 зачeнши, бGомaти чcтаz дв7о, родилA є3си2 несказaннw бGа и3 цRS.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Чи1стую слaвнw почти1мъ, лю1діе, бцdу, џгнь бжcтвA пріи1мшую во чрeвэ неwпaльнw, пёсньми величaемъ.

Врaчь недyгующихъ во страстeхъ t бGа показaлсz є3си2, потреби1тель же, бlжeнне, и3 tгони1тель лукaвыхъ дeмwнwвъ: тёмже тS блажи1мъ.

Зeмлю ћкw тлёніz жили1ще њстaвилъ є3си2, џ§е, и3 въ зeмлю всели1лсz є3си2 кр0ткихъ, и3 съ ни1ми рaдуешисz, бжcтвенныz наслаждazсz слaдости.

Ўстaвъ непор0ченъ вёры, и3 воздержaніz џбразъ и3мyще п0двиги тво‰, непрестaннw зижди1телz въ пёснехъ величaемъ.

Днeсь дeнь прaздничный, созывaетъ бо тjтъ монaшествующихъ стадA на ликовaніе дух0вное и3 чреждeніе, и3 пи1щу нетлённыz жи1зни.

БGор0диченъ:

Въ тS всели1выйсz, всенепор0чнаz, роди1сz, и4же пeрвэе родонач†льнымъ ѕлонрaвнw запeнша, человэкоубjйцу низложи1въ, и3 вс‰ ны2 спасE.

3 апреля: Преподобного Никиты исповедника, игумена обители Мидикийской.

Мёсzца тогHже въ G-й дeнь.

Прпdбнагw nц7A нaшегw ніки1ты и3сповёдника, и3гyмена nби1тели мидікjйскіz.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

Сл0вомъ ўправлsz дyшы, бжcтвенный строи1тель показaлсz є3си2, тайнов0ждь же вёренъ, сёмена спаси1тєльнаz влагaz и3 жнS многог0бзенный пл0дъ, бGон0се: сeй вLцэ твоемY прин0сиши, рaдуzсz, є3мyже нhнэ предстоS, бlжeнне, помzни2 стaдо твоE сіE, при1снw чтyщее тS, бGодохновeнне.

Кр0токъ бhвъ и3 пр0стъ, правослaвіz рeвностію kви1лсz є3си2 рaтуz: вёрою бо ћкw бронsми њбложeнъ, и3 ћкw копіeмъ воздержaніемъ, ніки1то бGомyдре, всsкую хyльную є4ресь њбличи1лъ є3си2, бжcтвенный сп7са џбразъ почитaz, и3 служS, бGон0се, ўстaвwмъ nтeчєскимъ ћвэ послёдуz.

Е#гдA во и3згнaніихъ тS г0рькихъ, и3 въ тeмнэйшихъ мёстэхъ, тeмнэйшій мучи1тель заключи2 ѕвёрскимъ суровств0мъ, рaйское селeніе во ўмЁ њбносS, рaдуzсz же дyхомъ, џ§е, претерпёлъ є3си2: є3гHже нhнэ бlголёпіе ви1дэти вои1стинну спод0билсz є3си2, бlжeнне, болёзней возда‰ніz пріeмлz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Е#ди1на невмэсти1маго бGа нетэсномёстнw во чрeвэ носи1ла є3си2, чlвёка бhвша за блaгость, прес™az бGоневёсто. тёмже молю1 тz, ўтэснsющихъ мS страстeй и3змэни2, ћкw да тёсную и3 прaвую стезю2 шeствовавъ, дости1гну ћже къ жи1зни, дв7о, водsщую.

Кrтобогор0диченъ. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

Е#гдA несквeрнаz ѓгница ви1дэ своего2 ѓгнца, на заколeніе ћкw человёка в0лею влек0ма, плaчущи глаг0лаше: безчaдствовати мS нhнэ тщи1шисz, хrтE, р0ждшую тS. что2 сіE сотвори1лъ є3си2, и3збaвителю всsческихъ; nбaче воспэвaю и3 слaвлю твою2, ю4же пaче ўмA и3 сл0ва, крaйнюю бlгость, чlвэколю1бче.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе, кромЁ бGор0дичнwвъ: ТвоE чествyю всесвётлое житіE, џ§е.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Во глубинЁ постлA и3ногдA фараwни1тское всев0инство преwружeннаz си1ла, вопл0щшеесz же сл0во всеѕл0бный грёхъ потреби1ло є4сть, препрослaвленный гDь, слaвнw бо прослaвисz.

Свётомъ бжcтвеннагw блистaніz, џ§е, њзарsемь, твою2 жи1знь бGу њсвzти1лъ є3си2, и3здётска и3збрaвъ дёвства свэтон0сную свётлость, є4юже ўпод0билсz є3си2 безпл0тныхъ чистотЁ.

Настaвникомъ бжcтвеннымъ и3 честнhмъ, д¦омъ помaзанъ бGови1днымъ, монaшествующихъ џбразомъ чи1стw бесёдовалъ є3си2, и3 пребhлъ є3си2 многосвётлою њсіsемь зарeю, бGон0се, житіE чистёйшо стzжaвъ.

Ўкрэпи1всz си1лою кrтA, стр†сти ўвzди1лъ є3си2 плотск‡z и3 ќмъ просвэти1лъ є3си2, q ніки1то всемyдре! прилэжaніемъ ўчeній дух0вныхъ, бжcтвеннагw зрёніz богaтство неиждивaемо пл0дствовавъ.

Цэломyдріемъ, бlжeнне, просвёщсz и3 чистот0ю, ко свzщeнному возведeнъ бhлъ є3си2 начaльству: свzщeнства бо свэтлёйшею ўкраси1лсz є3си2 nдeждею бжcтвенныхъ тaинствъ, прпdбне, ходaтай познавaемь.

БGор0диченъ:

Превhшши kви1ласz є3си2, чcтаz, всsкіz ви1димыz и3 неви1димыz, приснодв7о, твaри: зижди1телz бо родилA є3си2, ћкw бlговоли2 воплоти1тисz во ўтр0бэ твоeй. є3г0же со дерзновeніемъ моли2, спасти2 пою1щыz тS.

Пёснь G. Їрм0съ:

ПроцвэлA є4сть пустhнz ћкw крjнъ, гDи, kзhческаz неплодsщаz цeрковь, пришeствіемъ твои1мъ, въ нeйже ўтверди1сz моE сeрдце.

Нбcное стzжaвъ жи1тельство, прпdбне, свэтови1денъ и3 свётелъ бlгочeстіz, q ніки1то, бhлъ є3си2 свэти1льникъ, мн0гими ўкрaшенъ даровaньми.

Ўмертви1въ мудров†ніz пл0ти твоеS, прпdбне, добродётелію њживи1лъ є3си2 бGомyдреннw души2 бжcтвенное, и3 жи1зни нетлённыz спод0билсz є3си2.

Рaдуzсz, препроводи1лъ є3си2 твоE житіE, слaвне, преиспещрeнъ добр0тами и3 крaсными богатёz даровaньми, въ ни1хже ўтверди1сz сeрдце твоE.

Возсіsлъ є3си2 ћкw с0лнце монaшествующихъ чинHмъ, добродётельми ўкрашaемь, q ніки1то бGомyдре прпdбне! тёмъ тS рaдующесz ўблажaемъ.

БGор0диченъ:

Просвэщaющаго концы2, прес™az, родилA є3си2 пл0тію несоздaннаго, и3 прeжде всёхъ nц7Y собезначaльнаго: тёмже тS бцdу вёрою чти1мъ.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2.

Водвори1лсz є3си2 въ горaхъ безм0лвіz, мyдре, воспитaлсz є3си2 во грaдэхъ воздержaніz ћвэ, возвhсивсz nбою1ду, њстaвилъ є3си2 долэрє1тныz сл†сти, жи1знь дости1глъ є3си2 нбcную, во nби1тель всели1всz, въ нeйже м0лиши њ нaсъ бGа.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Дв7о всенепор0чнаz, ћже пресyщнаго бGа р0ждшаz, со безпл0тными того2 непрестaннw моли2, њставлeніе прегрэшeній и3 и3справлeніе житіS дaти нaмъ прeжде концA, вёрою и3 люб0вію пою1щымъ тS по д0лгу, є3ди1на всепётаz.

КrтобGор0диченъ:

Дв7о пренепор0чнаz, м™и хrтA бGа, nрyжіе пр0йде твою2 прес™yю дyшу, є3гдA распинaема ви1дэла є3си2 в0лею сн7а и3 бGа твоего2: є3г0же, бlгословeннаz, молsщи не престaй, прощeніе прегрэшeній нaмъ даровaти.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Пришeлъ є3си2 t дв7ы, не ходaтай, ни ѓгGлъ, но сaмъ, гDи, вопл0щсz, и3 спaслъ є3си2 всег0 мz человёка. тёмъ зовy ти: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Кореносёчецъ страстeй, бGон0се, показyемь, души2 чистот0ю бGоб0рныхъ и3ст0ргнулъ є3си2 всsкую душегyбную прeлесть, свzщеннотаи1нниче пречeстне.

Взeмъ побёды, пребогaте, вэнeцъ, въ сeлэхъ нбcныхъ нhнэ почивaеши, блажeнне, стр†сти tтрsсъ, и3 въ безстрaстіе, џ§е, њдёzвсz.

Жeртву ћкw непор0чну, џ§е, житіE твоE хrтY принeслъ є3си2, бжcтвенныz любвE и3сп0лненъ и3 п0стничества ўкрашaемь добр0тою, преблажeнне.

Вит‡йства душетлBнныz, бGомyдре, є4реси ћснw и3з8wбличи1лъ є3си2, хrт0ву чтyщъ бжcтвенную їкHну и3 бGом™ре, и3 с™hхъ всёхъ, свzщeннэйшій.

БGор0диченъ:

Ћкw похвалY, ћкw держaву мjра и3 ўтверждeніе, ћкw пристaнище благоути1шно, ћкw весeлію вин0вну тS, пречcтаz, слaвимъ, красsщіисz вси2 въ слaвэ твоeй.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ходaтай бGу и3 человёкwмъ бhлъ є3си2, хrтE б9е: тоб0ю бо, вLко, къ свэтоначaльнику nц7Y твоемY, t н0щи невёдэніz, приведeніе и4мамы.

Ћкw кр0токъ, въ земли2 кр0ткихъ всели1лсz є3си2, ніки1то мyдре, поб0рникъ бhвъ по и4стинэ, всеприснопaмzтне, и3 и3сповёданіz вэнцeмъ свётлw ўкрашaемь.

Къ бжcтвенному свёту нhнэ престaвилсz є3си2, прпdбне, свёта бhвъ сhнъ возлю1бленъ, въ рaдости и3 красотЁ съ ли1ки ѓгGльскими рaдостнw веселsсz.

Неизречeнныz слaдости рaйскіz бhлъ є3си2 нhнэ причaстникъ: пристaнище бо всеблагоути1шное њбуревaємымъ показaлсz є3си2, и3 ѓлчущымъ, бlжeнне, препитaтель бhлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Глаг0лы тво‰ поминaюще, нhнэ тS ўблажaемъ: тоб0ю, пренепор0чнаz, блажeнство несказaнное и3 жи1знь нестарёемую и4стиннw воспріsхомъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

Бlжeнныхъ надeждъ получи1лъ є3си2, џ§е всеблажeнне, бlжeнства вLчнz бhвъ наслёдникъ, и3 бжcтвеннагw њсіsніz.

СвэтонHсныz свэщы2 и3мёz суг{бы, и3сповёданіz твоегw2 и3 п0стничества, въ нб7сA вмэсти1лсz є3си2, бGон0се ніки1то пребогaте.

Наслаждazсz безконeчныz и3 бжcтвенныz слaдости, въ нбcныхъ нhнэ, џ§е, ски1ніихъ, њ нaсъ моли2 всёхъ вLку и3 гDа.

БGор0диченъ:

Нhнэ къ тебЁ прибэгaю, пречcтаz, спаси1 мz мольбaми твои1ми, и3 соблюди2: є3ли6ка бо х0щеши, м0жеши, ћкw м™и всемогyщагw.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Нбcный ќмъ и3 житіE стzжaвъ, сіsеши ћснw, ћкоже с0лнце свётлостію дёлъ, просвэщaеши сyщыz во тмЁ житeйстэй, џ§е ніки1то, и3 приводS всёхъ къ бGу, моли2 непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

БGопроти1вное велёніе беззак0ннующагw мучи1телz выс0къ плaмень вознесло2 є4сть: хrт0съ же прострE бGочести6вымъ nтрокHмъ р0су дух0вную, сhй бlгословeнъ и3 препрослaвленъ.

ТвоS кр0тость вельми2 въ пeрсть смири2 мучи1телz суровство2, чaстыми мольбaми сего2 ўмори1вши: вёсть бо в0лю твори1ти боsщихсz є3гw2 гDь.

Гр0мъ догмaтwвъ твои1хъ, и3 свэтон0снаz м0лніz житіS твоегw2 мjръ ўzсни2, вBрныz њзарsющи бGовэщaнными сіsньми, словесh же и3 дэ‰ніи свётлw, свzщеннотаи1нниче бGоблажeнне.

Крёпостію вжилsемь ўтёшителz, дeмwнскихъ полкHвъ и3 сётей є3ретjческихъ, бGомyдре, и3збэжaлъ є3си2: и3 къ нбcнэй высотЁ возшeлъ є3си2, съ ли1ки безпл0тныхъ нhнэ водворszсz.

БGор0диченъ:

Хрaмъ былA є3си2 свzщeнъ вс‰ хотёніемъ, дв7о, создaвшагw: тог0 бо вмэсти1ла є3си2 всёми невмэсти1маго, мjръ њбновлsюща. тёмже тS бцdу проповёдуемъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

Пeщь и3ногдA џгненнаz въ вавmлHнэ дBйства раздэлsше, б9іимъ велёніемъ халдє1и њпалsющаz, вBрныz же њрошaющаz, пою1щыz: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Всsко превозшeдъ чyвство, треблажeнне, мhсленному нhнэ прибли1жилсz є3си2 свёту, всечeстне, бGовидёніz сподоблsемь и3 просвэщeніz и3сполнsемь, зовhй: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Мeртвостію страстeй ћвэ њблечeнъ, къ живон0сному и3зшeлъ є3си2 ликовaнію, всебlжeнне, благочeстіемъ разжизaемь, и3 добродётельми њсіsемь, зовhй: превозноси1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Всsку добродётель, бGомyдре, t младeнства и3звhкъ, при кончи1нэ пHдвигъ твои1хъ вэнцeмъ ўкрашaемь, бlгодaтнымъ показaлсz є3си2, и3 п0честь пріsлъ є3си2, поS: превозноси1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Свhше нaсъ нhнэ назирaеши, џ§е, твоемY вLцэ предстоS, побёды тезоимени1те, дерзновeніе мн0го и3мёz, и3 душeвнагw просS, слaвне, спасeніz, свzщенноzвлeнне, стaду твоемY.

БGор0диченъ:

Ты2 nц7Y неразлyчнаго, въ ложеснaхъ бGомyжнw пожи1вша, безсёменнw зачалA є3си2, и3 несказaннw родилA є3си2, бGороди1тельнице пречcтаz: тёмже тS спасeніе всёхъ нaсъ познавaемъ.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Безначaльна роди1телz сн7ъ, бGъ и3 гDь, вопл0щсz t дв7ы, нaмъ kви1сz, њмрачє1ннаz просвэти1ти, собрaти расточє1ннаz. тёмъ всепётую бцdу величaемъ.

Бжcтвенныz свётлости ћкw чи1стъ спод0билсz є3си2, добродётелей ви1ды њблистazсz, и3 и3сповёданіz вэнцeмъ ћвэ ўкрашaемь: тёмже всепрaзднственный прaздникъ тв0й ўблажaемъ.

Смhсленнw, бlжeнне, твою2 жи1знь соверши1лъ є3си2, повелёньми сп7са ўправлsемь: нhнэ же сёни прешeдшей, прерaдостнw жи1знь вёчную дост0йнw получи1лъ є3си2, бGоzвлeннw свzщeннэйше.

Текyщихъ быстрw2 претeклъ є3си2 мzтeжъ, къ ти1хому же, ніки1то, цrтва хrт0ва рaдуzсz ўстреми1лсz є3си2 пристaнищу: къ немyже нaсъ настaви, џ§е, тS блажaщыz, и3 твою2 пaмzть почитaющыz.

БGор0диченъ:

ТS свидёніz сёнь проwбразовA, въ нeйже скриж†ли и3 стaмна, и3 златhй ковчeгъ: ћкоже бо nнA џныz, тaкw и3 ты2 безначaльнаго сл0ва во ўтр0бэ вмэсти1ла є3си2, бцdе, воплощaема.

4 апреля: Преподобных Иосифа песнописца и Георгия Малейского.

Мёсzца тогHже въ д7-й дeнь.

Прпdбныхъ nтє1цъ нaшихъ, їHсифа пэснопи1сца и3 геHргіа, и4же въ малeи.

Стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

Взsлъ є3си2 на рaмена кrтъ и3 распsлсz є3си2 мjру, и3 послёдовалъ є3си2 стопaмъ создaвшагw t небытіS вс‰, б9ію сл0ву, ћкоже речE, люб0вь же житeйскую и3 всsко пристрaстіе tтрsсъ: toнyдуже и3 добродётельми просіsвъ, дётельми же бжcтвенными наслёдіе вёчное, џ§е, воспріsлъ є3си2.

ТрубA kви1лсz є3си2 тaинственнаz, къ дух0вному пёнію вс‰ воздви1жущи: цэвни1ца же бGодви1жима, бжcтвєнныz полки2 восхвалsющи, слaвzщи вс‰ с™ы6z, и3 си1хъ побBды проповёдающи. тh бо t и3стHчникъ спаси1тельныхъ бeздну почeрплъ є3си2 словeсъ, б9ій д0мъ напоsющу.

Kви1лсz є3си2 сокр0вище добродётелей, вс‰, ±же въ житіи2 бGу благоугоди1вшыz, люб0вію распалaемь, взыскaлъ є3си2, поS свzщeнными пёсньми, и3 си1хъ вёрою бжcтвєннымъ и3справлeніємъ под0бzсz: и5мже причaстникъ бhвъ бжcтвеннымъ џбразомъ, показaлсz є3си2 и3 наслаждeніz сопричaстникъ.

И$ны стіхи6ры, с™aгw геHргіа, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Воздержaніемъ стр†сти, џ§е геHргіе, * п0мыслу пораб0тилъ є3си2, * безстрaстіz бhвъ красeнъ, пребlжeнне, сосyдъ, * вмэсти1теленъ живHтнымъ сіsніємъ, * и3 потреби1тель дeмwнwвъ, * и3 страстeй врaчь, досточyдне.

Чи1стаz мmропол0жница бжcтвеннагw д¦а, * чудeсъ и3ст0чникъ, * монaшествующихъ ст0лпъ, * кр0ткій и3 кр0ткагw хrтA под0бникъ, * земнhй ѓгGлъ и3 нбcный человёкъ бhвъ, * да восхвaлитсz нhнэ геHргій.

Въ безм0лвное пристaнище * ўстреми1въ душeвный корaбль, * житeйскихъ мzтeжей, * ћкw t в0лнъ морски1хъ tбёгъ, * и5же къ бGу мановeньми t земли2 возлетёлъ є3си2, * и3 kви1лсz є3си2 съ пл0тію ѓгGлwмъ под0бенъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw п0мощь ты2 є3си2 безпом0щныхъ человёкwвъ, * ћкw надeжда є3си2 всёхъ ненадeжныхъ, * и3 рэши1ло, бцdе, лю1тыхъ, * пом0щница ми2 бyди, * t грBхъ и3 бёдъ, ћкw ми1лостива, * и3збавлsющи мS, пречcтаz.

КrтобGор0диченъ:

Ў кrтA предстоsщи сн7а и3 бGа твоегw2, * и3 долготерпёніе тогw2 смотрsющи, * гlг0лаше плaчущи, м™и чcтаz: * ўвы2 мнЁ, чaдо сладчaйшее, * что2 сі‰ стрaждеши непрaведнw, сл0ве б9ій, * да спасeши человёчество;

КанHнъ с™aгw їHсифа.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Грzди1те, лю1діе, пои1мъ пёснь хrтY бGу, раздёльшему м0ре, и3 настaвльшему лю1ди, ±же и3зведE и3зъ раб0ты є3гЂпетскіz, ћкw прослaвисz.

Пёсненнw пэснопи1сца почти1мъ, и5же тогw2 медотHчныz пBсни пою1ще, їHсифа, ћкw t пёній въ пBсни вBчныz престaвльшасz.

Ћкоже прbрHкъ и3 ґпcлъ проповёданіе всю2 зeмлю њсвэти2, тaкw и3 пёніе твои1хъ ўстeнъ мjръ къ слaвэ всёхъ бGа возставлsетъ.

T младeнства возложи1всz, їHсифе, хrтY, п0стнически пожи1лъ є3си2: toнyдуже и3 даровaньми тS њбогати2 б9eственными, надeждею и3 люб0вію, и3 вёрою чи1стою.

БGор0диченъ:

ТS прbр0ческое дрeвле бжcтвенное сл0во двeрь б9ію провозвэсти2 и3 г0ру с™yю, бцdе дв7о, бжcтвенныхъ страдaльцєвъ ўдобрeніе.

КанHнъ, с™aгw геHргіа, є3гHже краегранeсіе:

Тво‰ ўсeрднw, q џ§е, пою2 болBзни.

Пёснь №. Глaсъ и3 їрм0съ т0йже.

Трисіsнною бGоначaльною свётлостію просвэщeнъ, препод0бне, мjръ њстaвилъ є3си2 и3 страстeй мглY, и3 житіeмъ свэтлёйшимъ, џ§е, ўкраси1лсz є3си2.

Настaвленъ бhвъ бжcтвеннымъ промышлeніемъ, геHргіе, къ нб7си2 ведyщую стезю2 шeствовалъ є3си2, пом0щника стzжaвъ є3ди1наго бlгодётелz и3 всещeдраго.

БGомъ, бlжeнне, ћвэ ўправлsемь, сынотворeніz бlгодaтію њсвzщaемь, соверши1лъ є3си2, џ§е, препод0бнw и3 прaведнw жи1тельство.

БGор0диченъ:

Твои1мъ ўтверждeніемъ и3 заступлeніемъ њбогaщшесz, бцdу, пречcтаz, и3сповёдающе тS, t треволнeніz житeйскагw, всенепор0чнаz дв7о, спасaемсz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверди2 нaсъ въ тебЁ, гDи, дрeвомъ ўмерщвeй грёхъ, и3 стрaхъ твои2 всади2 въ сердцA нaсъ, пою1щихъ тS.

Чистоты2 люблeніемъ бGа ўмоли1лъ є3си2 подaти пом0щники: и3 пріeмъ неwск{дныz nтцы2 тво‰, и3 получи1лъ є3си2, џ§е, надeжду твою2.

ЛюбвE и4стинныz показyz познaніе, и3 д0мъ, и3 дэsніе, и3 мyдрость, t бGа даров†ннаz тебЁ, ћкоже двeрь јwвъ, всBмъ tвeрзлъ є3си2.

Вaрварскими рукaми ћтъ бhвъ, пребогaте, ћкоже дрeвле во є3гЂпетъ д0блій їHсифъ, съ вёрою и3 чистот0ю дaръ соблю1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Рaй крaсный посредЁ и3мёzй дрeво, дв7о, нетлёніz, ї}са хrтA гDа, познaласz є3си2: тёмже тS ўблажaемъ.

И$нъ. Їрм0съ т0йже.

Ты2 стезю2 жи1зненную, въ безконeчный вёкъ, всеблажeнне, пребывaющую, неукл0ннw рaдуzсz шeствовалъ є3си2, и3 во nби1тєли вBчныz всели1лсz є3си2.

ЖитіE твоE свётло и3 сл0во с0лію бжcтвенною въ дyсэ растворeно, показaсz, геHргіе, земледёланіz б9eственнагw бжcтвенный сaдъ.

Сн7ъ б9ій ты2 кRщeніемъ бhти, всебlжeнне, спод0бленъ, nтeческое наслёдилъ є3си2 сокр0вище житіS чистот0ю.

БGор0диченъ:

Ўтверждeніе бyди и3 прибёжище, и3 покр0въ, дв7о бGороди1тельнице, вёрою къ тебЁ прибэгaющымъ, и3 б9ію тS м™рь проповёдающымъ.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Kви1лсz є3си2 кр0токъ и3 молчали1въ, смиреномyдръ, трепeщz бжcтвенныхъ словeсъ, твоегw2 вLки и3сполнsz, и4же на тS, џ§е, призрЁ, и3 въ вhшнюю nби1тель всели2.

Слaва, и4нъ сэдaленъ геHргіа, глaсъ G. Под0бенъ: КрасотЁ дёвства:

Краснёйшаго хrтA возжелёлъ є3си2 и3 тэлє1сныz стр†сти возненави1дэлъ є3си2, ѓгGльски на земли2, геHргіе, пожи1въ. тёмже свzт0е твоE прaзднуемъ ўспeніе, и3 њблобызaемъ рaку мощeй твои1хъ, и3зъ неsже нaмъ т0чиши и3сцэлє1ніz, џ§е, люб0вію чтyщымъ тS.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw невоздёланнаz, дв7о, лозA, краснёйшій гр0здъ прозzблA є3си2, и3сточaющь нaмъ віно2 спасeніz, всёхъ веселsщее дyшы же и3 тэлесA. тёмже ћкw винy тz д0брыхъ блажaще при1снw, со ѓгGломъ вопіeмъ ти2: рaдуйсz, бlгодaтнаz.

КrтобGор0диченъ:

Неискусобрaчнаz чcтаz и3 м™и твоS, хrтE, ви1дzщи тS мeртва ви1сzща на кrтЁ, м™рски плaчущи, гlг0лаше: что2 тебЁ воздадE є3врeйскій беззак0нный соб0ръ и3 неблагодaрный, и4же мн0гихъ и3 вели1кихъ твои1хъ, сн7е м0й, дарHвъ наслади1выйсz; пою2 твоE бжcтвенное снизхождeніе.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, слyхъ твоегw2 смотрeніz, и3 прослaвихъ тS, є3ди1не чlвэколю1бче.

Разсуждeніе разyмно и3 монaхwвъ ўмёренное прaвило, хrт0съ показA тS, џ§е препод0бне.

Смирeніz м0стъ, твоE показaлъ є3си2, бGомyдре, житіE, преводsщь ко и4стиннэй жи1зни.

Предвари1въ, ўблажи1 тz вLка, џ§е, ћкw даю1ща во врeмz сл0ва пшени1чное мёреніе.

БGор0диченъ:

Свётъ возсіsлъ є3си2, гDи, сyщымъ въ нощи2 и3 тмЁ прегрэшeній, t чcтыz дв7ы во чрeвэ носи1мь.

И$нъ. Їрм0съ т0йже.

И#спещрeнъ добр0тами добродётели и3 нрaвы свэтон0сными, къ бGу возлетёлъ є3си2, џ§е геHргіе.

Текyщихъ, џ§е геHргіе, смущeніz ўбэжaлъ є3си2, къ тишинЁ бGолюбeзнымъ житіeмъ претворszсz.

Беззак0ніz пот0цы твою2 дyшу не возмог0ша смути1ти, слaдости бо пот0цы тебE напои1ша.

Бжcтвєннымъ поучeніємъ, премyдре, всегдA внимaz, непосто‰ннаz помышлє1ніz tри1нулъ є3си2, џ§е геHргіе.

БGор0диченъ:

Пэсносл0вzще, чcтаz, во ўтр0бэ твоeй воплощeннаго, и3 тS славосл0вимъ, ћкw бGомaтерь.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Свёта подaтелю и3 вэкHвъ тв0рче, гDи, во свётэ твои1хъ повелёній настaви нaсъ: рaзвэ бо тебє2, и3н0гw б0га не знaемъ.

И5хже на земли2 сhй, с™hхъ воспёлъ є3си2 вёрнw, прпdбне: съ ни1ми сhй нhнэ слhшz пёніz рaдуешисz, слaвz непрестaннw гDа.

Къ покаsнію и3 и3сповёданію, мyдре, вс‰ привлачS, себЁ написaлъ є3си2 всsку винY, моли6твы бGу приносS, ўлучи1ти прощeніе.

ВсE житіE твоE с™hми ўпражнszсz дэsньми, ћкw и4стиненъ купeцъ бhлъ є3си2, ћкw кaменіе чeстно, и3 словесA, и3 дэ‰ніz себЁ собирaz.

БGор0диченъ:

И#збaви ны2 t и3скушeній и3 бyри помышлeній, чcтаz, всsкагw гнёва, всsкагw грэхA, глaда же и3 пaгубы, и3 вёчнагw, дв7о, мучeніz.

И$нъ. Їрм0съ т0йже.

Блажeнство и3 безсмeртную жи1знь получи1лъ є3си2, џ§е мyдре, бжcтвенными восх0ды сходS, всебlжeнне, надeждею, люб0вію и3 вёрою ўкрэплsемь.

Ўкрашazсz смирeніемъ бlгостhннымъ, прпdбне, къ высотЁ ћвэ вознeслсz є3си2 добродётелей, бGомyдре, земледёланіz бжcтвеннагw бhвъ гумно2.

Тёла и3стощaніе воздержaніемъ nпaснw показaлъ є3си2, и3 чи1сто сeрдце стzжaлъ є3си2: и4мже спод0билсz є3си2 ви1дэти, џ§е, всёми неви1димаго.

БGор0диченъ:

Ћкw непости1жное и3 неудобозри1мое всBмъ, вLчце, є4же пaче ўмA тaинство, nтрокови1це, бжcтвеннагw ржcтвA твоегw2: сyщаго бо вои1стинну бGа нaмъ родилA є3си2.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну, t тли2, б9е, мS возведи2.

Пестр0тнымъ мн0жествомъ пёсней твои1хъ, ћкw на твeрди цRковь хrт0ва ѕвэздоzвлeннw просіsвши, дремaніе tгонsетъ душегyбное.

СловесE твоегw2 мольбA, прпdбне, душeю скорбsщымъ и3 тёломъ, ћкоже нёкаz гyба, всsкую њчищaz печaль kви1сz.

Ѓлчущымъ сл0ва спаси1тельнагw, и3 тэлeсными ўпитaвшымсz њѕлоблє1ніи, сугyбо, прпdбне, и3сцэлeніе незави1стнw подaлъ є3си2.

БGор0диченъ:

На пути1 мz житіS блудsща, и3 въ безп{тіz чaстw впaдающа грэхми2, вLчце, на покаsніz стезю2 настaви.

И$нъ. Їрм0съ т0йже.

Лукaвыхъ духHвъ tгони1тель тeплъ kви1лсz є3си2, преслaвне џ§е геHргіе, с™aгw д¦а содёйствомъ ћвэ ўкрэплsемь.

Безстрaстіz ўкрашeнъ даровaніемъ, цэломyдріz ри1зою, геHргіе, пресвётлw њдёzлсz є3си2, страстeй tгнaвъ смущeніе.

Плaменное nрyжіе прешeлъ є3си2, мyдре, и3 рaйскіz слaдости спод0билсz є3си2, кrтнымъ, геHргіе, њбложeнъ nрyжіемъ непобэди1мымъ.

БGор0диченъ:

На тS ўповaніе возложи1хъ, м™и приснодв7о, спасeніz моегw2: и3 тS предстaтельницу полагaю жи1зни моеS, твeрду и3 непоколеби1му.

Кондaкъ, глaсъ д7 Под0бенъ: Вознесhйсz:

Покаsніz и3ст0чникъ неисчерпaемый, ўтэшeніz подaтель нескончaемагw и3 ўмилeніz пучи1на є3си2, їHсифе, слeзы нaмъ подaждь покаsніz бжcтвеннагw: и4миже ўтэшeніе здЁ плaчущесz њбрsщемъ t бGа, твоеS п0мощи просsще, свsте.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Вэт‡и kви1шасz џтроцы любомyдрэйшіи дрeвле, t бGопріsтныz бо души2 бGосл0вzще, ўстнaми поsху: пребжcтвенный nтцє1въ и3 нaшъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Потщaлсz є3си2 и3 по снЁ смeртнэмъ затворє1ны душє1вныz џчи тво‰ не и3мёти. поeши бо пBсни съ пою1щими: пребжcтвенный nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Вэнeцъ мучeніz пріsлъ є3си2, ћкw ўблажи1въ прилёжнw ли1ки мyчєникъ неисчeтныхъ. и3 нем0лчнw, џ§е, поeши съ ни1ми: пребжcтвенный nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

И#сцэлeніе грэхHвъ вели1кихъ ћкw сhй, є4же премyдре, и3сповёданіе положи2, пою1щымъ, џ§е, пBсни тво‰: пребжcтвенный nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Свёта твоегw2, бцdе дв7о, чи1стыми њблист†ніи, њмрачи1вшуюсz дyшу мою2 лукaвыми лю1тэ преступлeньми, свётомъ настaви, двeрь сyщи свёта, ћкw да пэсносл0влю тS.

И$нъ. Їрм0съ:

Џбразу злат0му, на п0лэ деи1рэ служи1му, тріE твои2 џтроцы небрег0ша безб0жнагw велёніz, посредё же nгнS ввeржени, њрошaеми поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Ўкрэпи1въ дyшу си1лою хrт0вою, џ§е геHргіе, тогw2 держaвою tгнaлъ є3си2 тебE ненави1дzщихъ полки2, сі‰ кrт0мъ ўстраши1въ, и4мже соблюдaемь пёлъ є3си2: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е nтє1цъ нaшихъ.

Блажeнъ є3си2 и3 добро2 тебЁ бyдетъ нhнэ, пребlжeннэйше, воспріeмлющу болёзней твои1хъ и3 п0двигwвъ воздаsніе, и3 со ѓгGлы вопію1щу гDеви, геHргіе: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е nтє1цъ нaшихъ.

Бhлъ є3си2 свётло жили1ще хrт0во, прест0лъ чyвствіz, џ§е, бhвъ и3 мyдрости, с™hни и3сп0лненъ, вёрою же и3 бlгодaтію сіsz, и3 зовhй, геHргіе: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Свёщникъ свёта и3 џблакъ свётелъ, и3 свzщeніz мёсто показaласz є3си2, неискусобрaчнаz, с™hхъ бо с™0е сл0во пріsла є3си2 несказaннw, є3г0же пою1ще вопіeмъ ти2: бlгословeнна, бGа пл0тію р0ждшаz.

Пёснь }. Їрм0съ:

Въ пeщь џгненную ко nтрокHмъ є3врє1йскимъ снизшeдшаго, и3 плaмень въ р0су прел0жшаго бGа, п0йте, дэлA, ћкw гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Ћкоже мимотекyщую сёнь, нhнэшнюю пои1стиннэ жи1знь вёдый, нетлённую пріsти подвизaлсz є3си2, мyдре: сегw2 рaди честны6z монастыри2 мн0жєства наздaлъ є3си2, душaмъ на спасeніе.

Кр0ткимъ правотY и3 дyхомъ ни1щаго и3мёzй, мyжество показaлъ є3си2 всsко, ћкоже не є3ди1наго себE ўтверждaти, раб0тати зижди1телю, џ§е, но всёхъ тебE зрsщихъ.

Неѕл0біе твоE и3 и3зліsніе любвE твоеS, треблажeнне, џбразъ постaви чlвэколю1бца хrтA, къ немyже непрестaннw пёлъ є3си2: превозн0симъ во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Q тaинства стрaшна! q слhшаніz ўжaснагw! кaкw дв7а несказaннымъ соединeніемъ ўпод0бльшагосz нaмъ сл0ва раждaетъ, пребывaющи, ћкоже прeжде ржcтвA, чистA во вёки.

И$нъ. Їрм0съ т0йже.

Къ неразори1мэй жи1зни, къ неувzдaющей слaдости, џ§е, престaвилсz є3си2, къ присносyщнэй слaвэ и3 къ невечeрнему свёту: б9іе бо показaлсz є3си2 дёланіе, є3г0же превозн0симъ во вёки.

Ћкw рaбъ хrт0въ, ћкw слугA вёренъ и3 строи1тель тогw2 т†инъ, ћкw непрелeстенъ путев0ждь бhлъ є3си2, геHргіе премyдре, стр†сти врачyz дyшъ же и3 тэлeсъ.

П0лнъ пощeніz пл0дъ, къ гумнY хrт0ву, џ§е, принeслсz є3си2, ћкоже зрёлъ гр0здъ, нбcными точи1лы, пребlжeнне, и3згнeлсz є3си2, ўмилeніz віно2 и3сточaеши нaмъ въ твоeй пaмzти.

БGор0диченъ:

Чрeва твоегw2 пл0дъ нетлённыz мнЁ жи1зни вин0венъ kви1сz, и3 слaдости присносyщныz, бGороди1тельнице чcтаz. тёмже ти2 зовY, веселsсz, ґрхaгGловъ глaсъ: рaдуйсz, дв7о.

Пёснь f7. Їрм0съ:

T бGа, бGа сл0ва, неизречeнною мyдростію пришeдшагw њбнови1ти ґдaма, ћдію въ тлёніе пaдшаго лю1тэ, t с™hz дв7ы неизречeннw воплоти1вшагосz нaсъ рaди, вёрніи, є3диномyдреннw пёсньми величaемъ.

Добродётелей џбразы, ћкw на скрижaли написaвъ, чи1стэй души2 твоeй, дётельнэ всBмъ с™ы6мъ принeслъ є3си2, сугyбw к0ейждо t добродётелей пBніz внeсъ, достопріsтно приносS t дёлъ и3 похвалeніе.

ЃгGльстіи ли1цы, ґпcльскій соб0ръ, бцdа со кrти1телемъ, прbр0ческое сосл0віе, свzщє1нникъ чи1нове, съ п0стники мyченичєскаz вHинства, їHсифе, противомёрными похвалaми тS нhнэ вэнчaютъ.

Словeсное твоE стaдо поминaти не престaй, но ћкоже жи1въ предстaтельствовалъ є3си2, мyдре, си1це жи1знь нетлённую подаS бyди, тэлeсныхъ страстeй и3 душeвныхъ и3зимaz, џ§е, ко хrтY моли1твами твои1ми.

БGор0диченъ:

Њ нaсъ молsщи сн7а твоего2 не престaй, дв7о, чlвэколю1бца бGа: тs бо надeжду стzжaхомъ и3 твои1мъ заступлeніемъ и3збавлsемсz бёдъ и3 страстeй, и3 прегрэшeній, и3 болёзней, вёрою тS слaвzщіи.

И$нъ. Їрм0съ т0йже.

Ўкрэплsемь вёрою и3 хrт0вою си1лою, всебlжeнне, њграждeнъ твeрдw, сBти дeмwнскіz разори1лъ є3си2, и3 си1хъ ловлeній и3 ковaрствъ всёхъ tбёгъ, вLцэ всёхъ предстои1ши рaдуzсz.

ВсE желaніе твоE, бlжeнне, къ бGу преносS и3 бжcтвенныz наслаждazсz добр0ты, є3sже всsко є3стество2 желaетъ, видёніемъ и3 дэsніемъ, и3 житіS свётлостію себE ўкраси1лъ є3си2, џ§е: тёмже тS ўблажaемъ.

Њ нaсъ вёрою твою2 пaмzть совершaющихъ, хrтA молS прилёжнw, џ§е, не престaй, спасти1сz нaмъ напaстей и3 треволнeніz, и3 бyри, и3 бёдъ, и3 страстeй, и3 ми1ръ мjру даровaти, пребlжeнне.

БGор0диченъ:

Вопл0щшеесz сл0во, є4же прeжде безъ пл0ти сyще, ћкw бGъ є4сть t бGа, родилA є3си2, є3ди1на всепётаz, на њбновлeніе и3 спасeніе всёхъ земнор0дныхъ: тёмже вёрніи тS вси2 пёсньми величaемъ.

5 апреля: Мучеников Феодула и Агафопада, и с ними иных.

Мёсzца тогHже въ є7-й дeнь.

С™hхъ м§никъ, fеодyла и3 ґгаfоп0да, и3 и5же съ ни1ми.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Бжcтвеннагw супрyга * страд†ніz и3 труды2, * совокyпльшесz вёрою, * къ под0бнэй рeвности впери1вше рaзумы, * хrтA прилёжнw молsще, и3 глаг0люще: * и4же с™hхъ прославлeй, ћкw блaгъ, * и3 нaсъ ўтверди2 стрaхомъ твои1мъ.

Ћкw тезоимени6тна зв†ніz * пріeмше мyдріи, * и3 б9eствєннаz дэ‰ніz и3спрaвльше, * вельми2 под0бнw, стrтотeрпцы, * въ стезsхъ прaвыхъ бGу раб0тасте, * и3 мучeніz чaшу вои1стинну и3спи1сте спаси1тельную.

Безб0жіе ћкоже и4но пресёкше м0ре, * въ зeмлю безстрaстіz, * въ нбcное цrтво внид0сте дост0йнw, и3дёже пи1щи пот0къ и3стекaетъ и3 свётъ непрел0жный, * м§ницы хrтHвы, * сіsетъ присносyщный.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Всегуби1тельныхъ страстeй мои1хъ * nгнеп†льнаz стремлє1ніz, * њрошeніемъ бжcтвеннагw в0льнагw дождS твоегw2 * погаси2, дв7о: * да и3 ѓзъ, ћкw џтроцы, * бGу сyщему t тебє2 бlгодарю2, * слaвz и3 бlгословS бlгость твою2, вLчце.

КrтобGор0диченъ:

Воздви1жена ћкw ви1дэ на кrтЁ ѓгнца, * непор0чнаz дв7а, плaчущи вопіsше: * слaдкое моE чaдо, * что2 н0вое и3 преслaвное видёніе; * кaкw содержaй всsчєскаz г0рстію, * на дрeвэ пригвождaешисz пл0тію;

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

Твои1хъ воспэвaю мyчєникъ, хrтE, красотY. ЇHсифъ.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну невлaжными стопaми дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, кrтоoбрaзными мwmсeовыма рукaма ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

Бжcтвеннымъ мучeніz вэнцeмъ ўвsзшесz, просвэщeни добр0тою мhсленною, вLцэ предстоитE њ нaсъ молsщесz, прекрaсніи великом§ницы.

Красно2 къ бGу творsще, мyдріи, присвоeніе, безлёпотныz ѕл0бы себE бlгочeстнw ўдали1сте и3 съ ли1ки, рaдующесz, стrтотeрпєцъ причт0стесz.

В0дъ животворsщагw д¦а сyще и3сп0лнени, неразyміz дрeвле зн0емъ тaющыz напои1сте бlгодэsніемъ, свzтjи, бжcтвєннымъ повинyющесz велёніємъ.

БGор0диченъ:

Сп7са и3 вседётелz гDа во чрeвэ носи1ла є3си2, є3г0же ґгаfоп0дъ вкyпэ со слaвнымъ fеодyломъ проповёда, сyща бGа и3 чlвёка, дв7о м™и всенепор0чнаz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище, и3 ўтверждeніе.

Глаг0лы твои1хъ плени1цъ препeнсz врaгъ падE, и3 ћвственнw њбличи1сz, м§ниче страстотeрпче fеодyле.

Люб0вію сyщею къ бGу ўкрэпи1въ дyшу, показaлъ є3си2 всю2 врaжію си1лу, м§ниче ґгаfоп0де, некрёпку.

И#сцэлє1ніz вBрнымъ t приснотекyщихъ пот0кwвъ точaще, и3ст0чникъ страстeй, слaвніи, бжcтвенною си1лою и3зсушaете.

БGор0диченъ:

И#збавлsющаго человёки t плэнeніz врaжіz, чcтаz, и3збaвителz родилA є3си2, пл0тію нaшею њбложeна.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Брaтіz по бlгодaти д¦а, є3динонрaвніи вёрою бlгочести1вою сyще с™jи, вои1стинну великоимени1тіи, въ моли1твахъ и3 пощeніихъ житіE проходsще, лю1ди привлек0сте къ бжcтвенному познaнію. тёмже, д0бліи в0ини, прeлесть мyжески плэни1сте, и3 зак0ннw пострадaвше, вэнцы2 получи1сте. моли1те хrтA бGа, прегрэшeній њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть вaшу.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Премyдрость и3 сл0во въ твоeмъ чрeвэ зачeнши, неwпaльнw, м™и б9іz, мjрови родилA є3си2 мjръ содержaщаго, и3 во њб8sтіихъ понеслA є3си2 вс‰ носsщаго, питaтелz всёхъ и3 творцA твaри. тёмже молю1 тz, всес™az дв7о, и3 вёрнw слaвлю тS, и3збaвитисz мнЁ t прегрэшeній, и3 въ дeнь судA, є3гдA предстaти и4мамъ предъ лицeмъ создaтелz моегw2, вLчце дв7о чcтаz, твою2 п0мощь тогдA подaждь ми2: вс‰ бо м0жеши, є3ли6ка х0щеши, всепётаz.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz, и3 и3збaвителz ѓгница зрsщи на кrтЁ, восклицaше плaчущи и3 г0рькw рыдaющи, вопіsше: мjръ ќбw рaдуетсz, пріeмлzй тоб0ю и3збавлeніе, ўтр0ба же моS гори1тъ, зрsщи твоE распsтіе, є4же терпи1ши за милосeрдіе ми1лости. долготерпэли1ве гDи, ми1лости бeздно и3 и3ст0чниче неисчерпaемый, ўмилосeрдисz и3 дaруй согрэшeній њставлeніе, вёрою пою1щымъ бжcтвєнныz стrти тво‰.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ћкw свэти1льницы возсіsвше пресвётліи, мучeніz свэтлостьми2, вселeнныz и3сполнeніе просвэщaютъ, слaвніи мyчєницы, прeлести њмрачaюще ѕломhсліе.

Блажeнную супрyгу благоyмную, и3 пріи1мшую вэнeцъ мучeніz, ѓгGли почуди1шасz и3 человёцы похвали1ша терпёніz д0блесть.

Рaдуzсz fеодyлъ вопіsше: въ пyть текY, гDи, твои1хъ свидётельствъ, и3 наслаждaюсz богaтнw твоегw2 сіsніz, кyпнw съ твeрдымъ ґгаfоп0домъ.

БGор0диченъ:

Витjйствующе воплощeніе вLки, и3зъ твоеS возсіsвша ўтр0бы, бцdе, м§ницы слaвніи, спаси1тельное и3спи1ша пи1во мучeніz рaдующесz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz, вёрою воспэвaющыz тS.

Н0ги тво‰ ћвэ на правотЁ постaвилъ є3си2, прехвaльне ґгаfоп0де, честнaгw мучeніz, враги2 препинaющыz.

В0ду жи1зни страстон0сцы текyщую въ сeрдцы стzжaвше, слaвный конeцъ вод0ю пріsсте.

Течeніе јдwльскагw прещeніz и3зсуши1сте, ввeржени страдaльцы во глубинY морскyю, и3 в0лею ўмерщвлeни.

БGор0диченъ:

М™и б9іz, души2 моеS њѕлоблє1ніz ўврачи2, р0ждшаz всебlгaго сл0ва, вс‰ ўблажaющаго.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

В0дъ жив0тныхъ сyще и3сп0лнени, достохвaльную кончи1ну потоплeніемъ в0дъ пріsсте, ѕл0бы въ ни1хъ предстaтелz потопи1сте.

Бlгодaтію и3 си1лою б9іею соблюдaеми, не преврати1стесz пожрeти мє1рзскимъ кумjрwмъ: но жeртву вLцэ себE чи1сту принес0сте.

Nр{жіz вр†жіz въ вaсъ и3знемог0ша, и3з8wщрє1нныz бо стрёлы вaшегw мyжества вонз0сте, страдaльцы, въ сeрдце є3гw2 д0блественнw.

БGор0диченъ:

И#сцэли2 души2 моеS стр†сти, всенепор0чнаz, безстрaстіz р0ждши и3ст0чникъ: и3 ўстaви томи1тельство, непрестaннw смущaющихъ, чcтаz, сeрдце моE.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію бlгочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Рaзумомъ бжcтвеннымъ въ леvjтскую nдeжду њдёzлсz є3си2, сію2 мучeніz свётлостію свzщeннw свэтлёйшу содёлавъ: и3 нhнэ предстои1ши, ґгаfоп0де, сл0ву рaдуzсz.

Первом§ника слyжбою ўкрашaемь, сл0ву пожрeнному, бlжeнне, служи1ти, ґгаfоп0де, спод0билсz є3си2, бlгословeнъ є3си2, вопіS, въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Е#диноyміемъ є3ди1но мhслzще, досточyдніи, є3ди1нъ смeрти и3скyсъ за хrтA претерпёсте, зовyще: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

БGор0диченъ:

Преукрaшену добродётелей, чcтаz, свётлостію, сл0во добродётелію покрhвый нб7сA, њбрётъ тS, всели1сz въ тS, пренепор0чнаz, и3 человёческое є3стество2 њнебеси2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ даніи1лъ, львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE: џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, бlгочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Словесы2 твои1ми лeсть помрачaz, мyдре fеодyле, мyдростію благодaтною њзарsемь просіsлъ є3си2, предъ суди1щемъ благочeстіе возглашaz и3 ѕлочести1выхъ заграждaz ўстA, зовhй: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Скрhти морскaz глубинA в†ша тэлесA никaкоже возм0же, с™jи: на сyшу бо сі‰ и3здаeтъ бжcтвеннымъ мановeніемъ неистлBнна, и3сточ†юща нaмъ ди6внаz чудесA, вопію1щымъ: вс‰ дэлA, благослови1те, гDнz, гDа.

Вeсь пораб0тивсz тебє2 рaди въ рaбіи џбразэ ћвльшемусz, слaвне, и3 по смeрти промышлeніе сиротaмъ kвлsешисz творS и3 вдовaмъ, вLчнее законоположeніе и3сполнsz, ћкw благоразyменъ рaбъ гDень, пребlжeнне fеодyле.

Пелєны2 вaшz и3 р†ны, и3 борє1ніz, fессалонікjа чти1тъ: тогH бо воспитaніе kви1стесz, и3 въ т0мъ блажeнную кончи1ну, ћкw страдaльцы вои1стинну, пріsсте, и3 цRковь первор0дныхъ чeстнw нhнэ ўzснsете.

БGор0диченъ:

Не премэни1въ є3стествA хrт0съ, и3зъ тебє2 во всего2 человёка њблечeсz, бGорaдованнаz вLчце: є3гHже стrть fеодyлъ и3 ґгаfоп0дъ крёпцэ и3з8wбрази1вше, вопію1тъ: вс‰ дэлA, бlгослови1те, гDнz, гDа.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

СE нhнэ что2 добро2 вопіsху, и3ли2 что2 красно2, страстотeрпцы, но є4же жи1ти во грaдэ живaгw бGа, соблю1дше благочeстіz соyзъ, дaже до смeрти нерэши1мь;

Ћкw свидётельства течeніе скончaвше, страдaльцы, ликосто‰ніz вhшнихъ чинHвъ вaсъ воспріsтъ, неувzдaющими, слaвніи, вэнчaеми вэнцы2.

Днeсь свётлw прaзднуетъ слaвнаz fессалонікjа, всsкъ грaдъ и3 странY созывaющи въ пaмzть вaшу, съ выс0кимъ проповёданіемъ, q ґгаfоп0де и3 fеодyле!

Взsстесz къ неизречeннэй слaвэ свэтоzвлeннw, ћкоже стrтотeрпцы: є3sже спод0битисz вёрою вaшу совершaющымъ пaмzть всегдA, ћкw дерзновeніе и3мyще, моли1тесz, пречестнjи.

БGор0диченъ:

Свётомъ мS твоегw2 бlгоутр0біz, во тмЁ неразyміz лежaщаго њзари2, є3ди1на свэтодaвца р0ждшаz, и3збaвителz и3 гDа, с™ы6z вэнчaющаго.

6 апреля: Святителя Евтихия. архиепископа Константинопольского.

Мёсzца тогHже въ ѕ7-й дeнь.

И$же во с™hхъ, nц7A нaшегw є3vтmхjа, ґрхіепjскопа кwнстантіноп0льскагw.

Стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

Стaду и3 nвцaмъ хrтHвымъ словє1снымъ, є3vтmхjе блажeнне, тебE жрeбій подадE, поб0рника непобэди1ма цRковь б9іz, ѕлочести1ваго tгонsща нестHріа t сеS, преслaвную б9ію м™рь чcтую, всyе похyлившаго, сію2 глаг0люща пои1стиннэ не бhти бцdу: є3г0же tри1нулъ є3си2.

На травЁ вёры прaвыz, и3 на водЁ и4стинныz мyдрости живhz, и3 ѕлaцэ крaснэ пребhти твоемY стaду мyдрэ настaвилъ є3си2, въ пaжить бGонасаждeнну, пи1щу нетлёніz, неtпaдающую и3 неwскудёющу, ўстA и3знос‰ща бжcтвєнныz глаг0лы жи1зни вёчныz, и3 неразори1мо ўмышлeніе.

Корeніе и3 тeрніе посэкaz ўчи1тельнымъ твои1мъ серп0мъ, є3ретjчєскаz словесA рaломъ твои1мъ, сердцA посэкaлъ є3си2 мeрзwстнаz, и3 сёzлъ є3си2 бжcтвенныхъ повелёній твоE и3справлeніе и3 правотY: и3 сі‰ плодонHсна показaвъ, и4маши талaнтъ тв0й сугyбъ, и3 сего2 прин0сиши вLцэ твоемY.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, под0бенъ т0йже:

И#нaгw держaвнагw прибёжища и3 крёпости столпA, и3 стэны2 неwбори1мыz, вои1стинну не стzжaхомъ, рaзвэ тебє2, пречcтаz. къ тебЁ прибэгaемъ, и3 тебЁ вопіeмъ: вLчце, помози2, да не поги1бнемъ, покажи2 твою2 благодaть на ны2 и3 крёпости слaву, и3 милосeрдіz твоегw2 вели1чество.

КrтобGор0диченъ:

Дрeву кrтному тS, ї}се, пригвождeна зрsщи неискусобрaчнаz, плaчущи гlг0лаше: чaдо слaдкое, почто2 њстaвилъ є3си2 менE р0ждшую тS є3ди1ну, свёте непристyпный пребезначaльнагw nц7A; потщи1сz и3 прослaвисz, ћкw да слaву получaтъ бжcтвенную, бжcтвєнныz стrти тво‰ слaвzщіи.

Тропaрь, глaсъ д7:

Прaвило вёры и3 џбразъ кр0тости, воздержaніz ўчи1телz, kви1 тz стaду твоемY, ћже вещeй и4стина: сегw2 рaди стzжaлъ є3си2 смирeніемъ высHкаz, нищет0ю бог†таz, џ§е є3vтmхjе, моли2 хrтA бGа спасти1сz душaмъ нaшымъ.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

Чудодётельному є3vтmхjю ўдивлsюсz. Творeніе fеофaново.

Глaсъ ѕ7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ћкw по сyху, пэшешeствовавъ ї}ль по бeзднэ стопaми, гони1телz фараHна ви1дz потоплsема, бGу побёдную пёснь, пои1мъ, вопіsше.

Добродётельми бlгополyчествовавъ, и3 просвёщсz свэтолyчными сіsньми дарHвъ б9іихъ, ѕлополучeніz и3збaви мS страстeй моли1твами твои1ми, мyдре, ћкw да воспою1 тz.

Небосаждeнна розгA во дв0рэхъ б9іихъ, прозsблъ є3си2 гобзов†нныz плоды2 добродётельныхъ дэsній, вкyпэ и3 чудeсъ пои1стиннэ, бlжeнне є3vтmхjе.

Ќмъ вLку сотвори1въ, страстeй томи1тельство, препод0бне, ўдержaлъ є3си2: тёмже безстрaстіz кри1лы возвhсивсz, къ сaмымъ б9іимъ привeлсz є3си2 селeніємъ.

БGор0диченъ:

Твоего2 пріeмши содётелz, ћкw сaмъ восхотЁ, и3зъ безсёменнагw твоегw2 чрeва, пaче ўмA воплощaема, чcтаz, твaрей вои1стинну kви1ласz є3си2 вLчца.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкоже ты2, гDи б9е м0й, вознесhй р0гъ вёрныхъ твои1хъ, бlже, и3 ўтверди1вый нaсъ на кaмени и3сповёданіz твоегw2.

С™aгw д¦а бhлъ є3си2 хрaмъ, бGон0се, тебE самaгw њчи1стивъ t тимёніz страстeй прилэжaніемъ мн0гимъ, с™и1телю слaвне є3vтmхjе.

Сн7ъ днE причaстіемъ свётлости невещeственныz показaлсz є3си2, и3 свётомъ врачевaній нел0жныхъ мглY страстeй tг0ниши врeда, всеприснопaмzтне.

Сосц† ссaвъ и3здётска воздержaніz, въ мёру моли1твами непрестaнными в0зраста хrт0ва дости1глъ є3си2 вои1стинну, с™и1телю слaвне є3vтmхjе.

БGор0диченъ:

Бжcтвеннагw рождествA твоегw2, чcтаz, всsкій є3стествA чи1нъ превосх0дитъ чyдо: бGа бо преестeственнэ зачалA є3си2 во чрeвэ, и3 р0ждши, пребывaеши приснодв7а.

Сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Бжcтвенною си1лою њдёzвсz, њбнажи1лъ є3си2 крёпость льсти1вагw, чудодёйствуz, бGон0се, и3зр‰днаz. tгнaнъ же непрaведнw стaда твоегw2, пaки возврати1лсz є3си2 въ нE, прославлsемь, џ§е препод0бне: хrтA бGа моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннаz ски1ніz былA є3си2 сл0ва, є3ди1на пречcтаz м™и дв7о, чистот0ю ѓгGлы превозшeдшаz, пaче всёхъ менE пeрсть бhвша, њсквернeна плотски1ми прегрэшeньми, њчи1сти моли1твъ твои1хъ бжcтвенными водaми, подаю1щи, чcтаz, вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница сл0ва, нетлённаz дв7а м™и, на кrтЁ зрsщи повёшена и3зъ неS безъ болёзни прозsбшаго, м™рски под0бнw рыдaющи, вопіsше: ўвы2 мнЁ, чaдо моE. кaкw стрaждеши в0лею, хотS и3збaвити t страстeй безчeстіz человёка;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Хrт0съ моS си1ла, бGъ и3 гDь, честнaz цRковь бGолёпнw поeтъ, взывaющи, t смhсла чи1ста, њ гDэ прaзднующи.

Зарeю, всемyдре, бжcтвенныz бlгодaти њсіzвaемь, всsкое є3ретjческое мнёніе њмрачи1лъ є3си2, и3 ўzсни1лъ є3си2 людeй правослaвныхъ соб0ры.

Не стужи1лъ є3си2 за вёру гонє1ніz терпS: и4бо того2 и3мёлъ є3си2 споборaюща тебЁ гони1маго хrтA, с™и1телю всечeстне.

Возвhсивъ, постaви на кaмени хrт0съ своеS и4стины, твоеS души2, блажeнне, стwпы2, и3 запsтъ врагHвъ вознесє1ннаz мудров†ніz.

БGор0диченъ:

Ћкw вои1стинну невэщ†нна, и3 непости6жна твоегw2 бGолёпнагw, бцdе, сyть рождествA, сyщымъ на земли2 и3 на нб7си2, приснодв7о, т†инства.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Б9іимъ свётомъ твои1мъ, бlже, ќтренюющихъ ти2 дyшы люб0вію њзари2, молю1сz, тS вёдэти, сл0ве б9іи, и4стиннаго бGа, t мрaка грэх0внагw взывaюща.

Д0блественнэ терпS разлучeніе вручeннагw ти2 стaда, џ§е, непрaведнw и3згнaнъ бhлъ є3си2: ѓбіе же къ семY пaки течeши рaдостнw, вельми2 t всёхъ восхвалsемый.

Не въ гадaніихъ зри1ши слaву, ю4же возжелaлъ є3си2 б9ію t младeнства, бlжeнне є3vтmхjе: лицeмъ же пaче нhнэ къ лицY разрёшшымсz зерцaлwмъ плотски6мъ, џ§е нaшъ.

В0дъ бжcтвенныхъ твоS душA, џ§е, и3сп0лншисz, рёки цRкви вои1стинну и3сточи2 ўчeній, мyдре є3vтmхjе, и3 сеS напаsеши, бlжeнне, бразды6.

БGор0диченъ:

И5же бцdу тS t души2, вLчце мjра бlгaz, и3сповёдающыz спасaй: тs бо предстaтельство непобори1мое стzжaхомъ, сyщую бGороди1тельницу.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Житeйское м0ре воздвизaемое зрS напaстей бyрею, къ ти1хому пристaнищу твоемY притeкъ, вопію1 ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, многомлcтиве.

Въ тебЁ всели1сz трbца, ћкw въ чи1стомъ t страстeй сліsніz, и3 даровaній и3сп0лни вои1стинну, бGомyдре є3vтmхjе, и4миже всsкъ недyгъ tг0ниши при1снw.

Возвhсилсz є3си2, стzжaвъ въ сeрдцы твоeмъ нел0жнэ высокотв0рное смирeніе: и3 дeмwнскіz вс‰ кHзни до концA смири1лъ є3си2, с™и1телю гDень преслaвне.

Житeйское м0ре безв0лненнэ прешeдъ, къ пристaнищємъ дости1глъ є3си2 цrтвіz, џ§е, нбcнагw, бGу брeмz души2 спaслъ є3си2, досточyдне.

БGор0диченъ:

Пречcтаz вLчце, р0ждшаz человёкwмъ к0рмчію и3 гDа, страстeй мои1хъ нестоsнное и3 лю1тое ўтоли2 смущeніе, и3 тишинY подaждь сeрдцу моемY.

Кондaкъ, глaсъ }:

Бжcтвеннаго вёрнw є3vтmхjа вси2 пою1ще, лю1діе, люб0вію да ўблажи1мъ, ћкw пaстырz вели1ка и3 служи1телz, и3 ўчи1телz премyдра, и3 прогони1телz є3ресeй: м0литъ бо гDа њ всёхъ нaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Росодaтельну ќбw пeщь содёла ѓгGлъ прпdбнымъ nтрокHмъ, халдє1и же њпалsющее велёніе б9іе, мучи1телz ўвэщA вопи1ти: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Снэгови1дну, џ§е, дyшу стzжaвъ, добродётелей бёлостію, ўпод0билсz є3си2 ѓгGлwмъ. тёмже съ ни1ми ликyеши, рaдуzсz вопіeши: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Жeртву ћкw непор0чну принeслъ є3си1 тz самaго t младeнства, прпdбне, вLцэ твоемY, сластeй ўмерщвлeніемъ ћкw вои1стинну. тёмже рaдуzсz вопіeши: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Т0ки твои1хъ слeзъ, џ§е, ўгаси1ша џгненное палeніе плотски1хъ сластeй, и3 бhша и3сцэлeній росA, вёрнw зовyщымъ всегдA хrтY: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

ТS, всенепор0чнаz и3 м™и приснодв7о, познaхомъ спасeніе человёцы: и4бо въ нёдрэхъ nц7A неразлyчный сн7ъ и3зъ тебє2 воплоти1сz. тёмже бlгословeнна є3си2 въ р0ды родHвъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#зъ плaмене прпdбнымъ р0су и3сточи1лъ є3си2, и3 прaведнагw жeртву вод0ю попали1лъ є3си2: вс‰ бо твори1ши, хrтE, т0кмw є4же хотёти. тS превозн0симъ во вс‰ вёки.

Дремaніе ўнhніz tтрsсъ добродётелей попечeніемъ, џ§е, бдёлъ є3си2, д0ндеже бGа їaкwвлz kви1лсz є3си2 селeніе: є3г0же превозн0симъ во вс‰ вёки.

Щит0мъ бlгочeстіz защищazсz, и3 ћкw nбоюдоo1стръ мeчь воспріи1мъ повелёніе честн0е, твeрдw вс‰ ссёклъ є3си2 є3ретjчєскіz полки2, бGомyдре.

БезкрHвныz жє1ртвы бGу принeслъ є3си2 смирeніемъ сeрдца, џ§е є3vтmхjе, жeртвуz тебє2 рaди пожрeнному, ћкw nвчaти: є3г0же превозн0симъ во вс‰ вёки.

Трbченъ:

Е#ди1но є3стество2 трbцы, неисчeтную си1лу превозшeдшую временA вс‰, и3 є3стествA п0мыслъ, при1снw правослaвнw проповёдаемъ и3 превозн0симъ во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Въ ржcтвЁ и3збэжaла є3си2 болёзни, чcтаz, и3 р0ждши, дв7а пaки пребылA є3си2: вс‰ бо твори1тъ ї}съ бGъ и3 чlвёкъ, є3г0же превозн0симъ во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

БGа человёкwмъ невозм0жно ви1дэти, на нег0же не смёютъ чи1ни ѓгGльстіи взирaти: тоб0ю бо, всечcтаz, kви1сz человёкwмъ сл0во воплощeнно: є3г0же величaюще, съ нбcными вHи тS ўблажaемъ.

Мaлыми велич†йшаz стzжaвъ, и3 тлёнными нетлBннаz д0брэ и3скупи1въ, цrтво недви1жимое пріsлъ є3си2, немимоходsщую слaву получи1лъ є3си2, добродётелей твои1хъ добр0тами ўкрашaемь.

Чи1сто житіE твоE соверши1лъ є3си2, и3 чcтыz дв7ы служи1тель kви1лсz є3си2, є3vтmхjе, їерaрхъ б9ій и4стиннэйшій, ст0лпъ правослaвіz, твeрдь вёры, стэнA людeй и3збрaнныхъ, бGобlжeнне.

Плотск0е мудровaніе повинyлъ є3си2 п0мыслу, и3 безпл0тенъ ћкоже во пл0ти на земли2 пожи1лъ є3си2, є3vтmхjе: тёмже со безпл0тными бжcтвенными си1лами вLцэ всёхъ и3 бGу рaдуzсz предстои1ши.

Ћкw ѓгGлwмъ нhнэ купножи1тель, патріaрхwмъ, мyченикwмъ и3 прпdбнымъ равносeльникъ, съ ни1ми моли1сz гDеви, рэшeніе грэхHвъ всBмъ даровaти, свzщeнную твою2 на земли2 пaмzть творsщымъ, мyдре.

БGор0диченъ:

Сн7а безлётнw t nц7A возсіsвшаго, ты2 во чрeвэ несказaннw зачeнши, родилA є3си2, бGом™и чcтаz, дв7о несквeрнаz, моли2, прес™az, њ рабёхъ твои1хъ, того2 ћкw чlвэколю1бца бGа, спасти2 р0дъ нaшъ.

7 апреля: Преподобного Георгия, епископа Мелитинского.

Мёсzца тогHже въ з7-й дeнь.

Прпdбнагw nц7A нaшегw геHргіа, є3пcкпа мелітjнскагw.

Стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Всехвaльніи мyчєницы:

Џ§е геHргіе, * хrт0вэ честнёй и3 пречи1стэй * чeстнw поклони1лсz є3си2 їкHнэ, всемyдре, * бGоб0рцєвъ нaглости * никaкоже ўжасazсz, * си1лою тогw2 ўкрэплsемь. * є3г0же нhнэ моли2, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Џ§е геHргіе, * ћрость нечести1выхъ претерпёлъ є3си2, * гнёвающихсz безсловeснэ, * ±же и3 ви1дэлъ є3си2 превозносsщыzсz * ѕлочести1вымъ шатaніемъ, * и3 пaки сокрушaємы лю1тэ * ћвственнw промышлeніемъ, * ко tмщeнію несмhсленныхъ * дви1жимw, слaвне.

Џ§е геHргіе, * бGу содёйственникъ бhвъ, * ћкw їерeй и3 земледёлатель, * стори1чествующъ пл0дъ вLцэ, * дyшы привeлъ є3си2 * нhнэ спасeнныхъ сл0вомъ твои1мъ. * и3 нhнэ моли1сz, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Рaдуйсz, купино2 неwпали1маz, * совёта вели1кагw ѓгGла, * рaдуйсz, є3ди1на р0ждшаz. * рaдуйсz, и3зволeніе чcтнhz трbцы. * рaдуйсz, земны6мъ ўтверждeніе. * рaдуйсz, раS клaсъ * прозsбши невоздёланный, * цRS и3 гDа, * прозzбє1ніz и3зсушaюща ѕл0бы.

КrтобGор0диченъ:

Своего2 ѓгнца * ѓгница и3 непор0чнаz вLчца * на кrтЁ ћкw ви1дэвши зрaка не и3мyща, нижE добр0ты, * ўвы2 мнЁ, рыдaющи глаг0лаше, * гдЁ добр0та твоS зaйде, сладчaйшій; * гдЁ благолёпіе; * гдЁ бlгодaть блистaющаz * џбраза твоегw2, * сн7е м0й любeзнэйшій;

КанHнъ.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Пёснь возслeмъ, лю1діе, чyдному бGу нaшему, свободи1вшему ї}лz t раб0ты, пёснь побёдную пою1ще и3 вопію1ще: пои1мъ тебЁ, є3ди1ному вLцэ.

Зарю2 благоутр0біz мнЁ, хrтE, и3сп0лншемусz прегрэшeній и3 грэхи2 лю1тыми, возсіsй, щeдре, и3 мрaкъ tжени2 моегw2 њслэплeніz, мольбaми твоегw2 їерaрха.

Всю2 воздёлалъ є3си2, мyдре, болёзньми и3 п0ты твои1ми, воздержaніz зeмлю, и3 сёz въ сeрдцы пшени1цу дyха, клaсъ безстрaстіz принeслъ є3си2, геHргіе блажeнне.

На рaмена кrтъ тв0й взeмъ, и3 земны6z красwты2 міродeржцу тмы2 tвeрглъ є3си2, хrтY послёдовавъ, и3 сокр0вище стzжaлъ є3си2 невещeственнагw цrтвіz є3гw2.

БGор0диченъ:

Nрyжіе и3 пристaнище твeрдое, и3 стёну, и3 крёпость, и3 бжcтвенное њсновaніе, и3 м0стъ, и3 покр0въ, твоE, бGоневёсто, и3мyще предстaтельство, t бёдъ и3збавлsемсz всёхъ.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкw гDь, и3 нёсть прaведенъ, ћкw бGъ нaшъ, є3г0же поeтъ всS твaрь: нёсть прaведенъ, пaче тебє2, гDи.

На высотY вшeдъ, бlжeнне, добродётелей, и3 во глубины6 д¦а дост0йнw воззрёвъ, и3 видёніz пріsтелище бhвъ, прпdбне, водворsешисz со ѓгGльскими ли1ки.

Њбнищaвъ дyхомъ, њбогати1лсz є3си2, мyдре, цrтвомъ невещeственнымъ, въ нeмже стaду твоемY сокрHвища вBчнаz вёрнw пред8угот0валъ є3си2: тёмже тS ўблажaемъ.

Простот0ю, прпdбне, и3 кр0тостію душeвною ўпод0билсz є3си2 нрaвы твои1ми и3 и3справлeньми їaкwву: и3 показaлсz є3си2 чистот0ю дyха ї}ль, ќмъ зрsй бGа.

БGор0диченъ:

Без8o1§а родилA є3си2, безъ м™рнz прeжде тебє2, и3 ћкw младeнца дои1ла є3си2, питaющаго вс‰, є3г0же моли2 спасти1сz вёрнw пою1щымъ тS госп0дственнw бцdу чcтую.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Смирeніz высот0ю свётелъ бhвъ, возношє1ніz вр†жіz до концA потреби1лъ є3си2, хрaбрствовавъ свётлw: ми1лостивъ же бhвъ, џ§е прпdбне, nби1льнымъ подаsніемъ ѓлчущыz ўдовли1лъ є3си2. тёмже нестарёющуюсz по смeрти наслёдовалъ є3си2 пи1щу, рaдуzсz во вёки, геHргіе їерaрше бlжeнне, моли2 хrтA бGа, прегрэшeній њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS бжcтвA, и3 ћкw младeнца дои1ши зижди1телz и3 гDа. тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ дост0йнw слaвимъ прес™0е ржcтво2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му ржcтвY твоемY.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz, и3 и3збaвителz, ѓгница зрsщи на кrтЁ, восклицaше плaчущи и3 г0рькw рыдaющи, вопіsше: мjръ ќбw рaдуетсz, пріeмлz тоб0ю и3збавлeніе, ўтр0ба же моS гори1тъ, зрsщи твоE распsтіе, є4же терпи1ши за милосeрдіе ми1лости. долготерпэли1ве гDи, ми1лости бeздно, и3 и3ст0чниче неисчерпaемый, ўмилосeрдисz и3 дaруй прегрэшeній њставлeніе, вёрою пою1щымъ бжcтвєнныz стrти тво‰.

Пёснь д7. Їрм0съ:

И#зъ горы2 приwсэнeнныz, сл0ве, прbр0къ, є3ди1ныz бцdы, хотsща воплоти1тисz, бGови1днw ўсмотри2, и3 со стрaхомъ славосл0вzше си1лу твою2.

Ты2 душeвный корaбль спaслъ є3си2 t страстeй вeщнагw треволнeніz, во пристaнище ўстреми1лсz є3си2, и3 тишинY воздержaніz, џ§е прпdбне.

ҐгGлови1денъ рaзумъ стzжaвъ, трbческое t ѓгGлъ пэснопёніе послyшалъ є3си2, бhвъ во и3зступлeніи смhсла твоегw2, прехвaльне.

Ты2 мhсленною прaщею воwружи1всz, ћкоже и3н0го голіafа, кнsзz тмы2 гордsщасz низложи1лъ є3си2, їерaрше, дв7дски, и3 бжcтвенною вёрою твоeю.

БGор0диченъ:

Надeжда и3 предстaтельство мjра, бцdе, моли2 и3зъ тебє2 воплощeннаго њ рабёхъ твои1хъ: тs бо с™0е њчисти1лище стzжaвше, t грэхA и3збавлsемсz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

T н0щи невёдэніz, бGовёдэніемъ просвэти1вый концы2, просвэти1 мz ќтромъ чlвэколю1біz твоегw2, гDи.

ТS, ћкw чистоты2 ст0лпъ и3 цэломyдріz клю1чь, приснопaмzтне, вёдуще вси2, да ўлучи1мъ ќбw ми1лость моли1твами твои1ми.

БGови1днымъ прозрёніемъ во свzщeнный њдёzлсz є3си2 чи1нъ, непор0чнэй дв7э ћкw непор0чна тS въ сіE призвaвшей.

Ми1лости щедр0тство всаждeно и3мёz, и3 всегдA соживyщо, бhлъ є3си2 ни1щымъ богaтныz пи1щи дёлателище.

БGор0диченъ:

Нбcнаго вLку во ўтр0бэ зачeнши, всенепор0чнаz, былA є3си2 вhшши нб7съ и3 всеS твaри.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Ри1зу мнЁ подaждь свётлу, њдэsйсz свётомъ, ћкw ри1зою, многоми1лостиве хrтE б9е нaшъ.

Д¦ъ всес™hй въ тебЁ њбрётъ селeніе, духHвъ лукaвыхъ tгнaвъ легеHны, моли1твами твои1ми.

Тишины2 kви1лсz є3си2 рэкA, и3 струS кр0тости, t ни1хже напаsемсz пот0ка слaдости, прпdбне џ§е.

Ўмертви1въ плотск‡z сл†сти, дyхомъ њжи1лъ є3си2: и3 менe же страстьми2 пaдшаго возстaви, слaвне.

БGор0диченъ:

Сл0во во ўтр0бэ, и4же t nц7A безлётнw возсіsвша, въ лёто зачалA є3си2 бGа сл0ва пaче сл0ва, приснодв7о.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џтроки њроси1вый въ пещи2, и3 дв7у сохрани1вый р0ждшую тS по ржcтвЁ, бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Њсіsніемъ д¦а бжcтвеннагw, є4же tсю1ду проразумёлъ є3си2 къ лyчшымъ преставлeніе твоE: и3 нhнэ ликyеши, прпdбне, во џнэхъ nби1телехъ.

Ћкw ѕвэздЁ ћвльшусz тебЁ, житіeмъ и3 зарeю бжcтвенною, чyвствы просвэщeнну, преставлeніе, прпdбне, твоE ѕвэздA провозвэсти2.

Въ черт0гъ вhшнzгw цrтвіz њдёzнъ вшeлъ є3си2 дост0йнw, и3 восклони1всz съ жених0мъ, прпdбне, на трапeзэ невещeственныz слaдости.

БGор0диченъ:

Нбcныz тS си6лы, ћкw м™рь жи1зни всёхъ по д0лгу дорmн0сzтъ и3 воспэвaютъ, вLчце, ћкw предстaтельство дyшъ нaшихъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

БGоглаг0ливіи џтроцы въ пещи2, со nгнeмъ плaмень попирaюще, поsху: бlгослови1те, дэлA гDнz, гDа.

БGоуправлsемое и3мёz сeрдце, страстeй мои1хъ мрaчную, џ§е, tжени2 бyрю, и3 ко пристaнищу тишины2 твоеS настaви.

Насаждeнъ при бжcтвенныхъ и3сх0дищахъ любвE в0дъ, дрeво жи1зни возрасти2, и3 плоды2 благочeстіz во врeмz tдaлъ є3си2.

Ћкw врaчь неисцёльныхъ недyгwвъ, и3 tгони1тель нечи1стыхъ духHвъ, бlжeнне геHргіе, и3 моегw2 грэхA недyгъ ўврачи2.

БGор0диченъ:

Кто2 и3зречeтъ бжcтвенное ржcтво2 твоE, бGороди1тельнице мRjе; всsко бо є3стество2 диви1тсz земнор0дныхъ и3 ѓгGлъ, и3 тS ўблажaютъ.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Проzвлeнное на горЁ законопол0жнику во nгни2 и3 купинЁ, ржcтво2 приснодв7ы, въ нaше вёрныхъ спасeніе, пёсньми нем0лчными величaемъ.

Твои1хъ слeзъ и3ст0чники, безстрaстіz воздёлалъ є3си2, прпdбне, рaй непор0чнw, и3 многоoби1ленъ пл0дъ и3зн0сиши, питaz добродётельми бжcтвенное стaдо.

Ты2 чи1сто бGу принeслъ є3си2 служeніе, и3 вёры, прпdбне, течeніе соверши1въ, нhнэ пріsлъ є3си2 вэнeцъ прaвды и3зъ руки2 хrтA подвигопол0жника.

Днeсь и3грaетъ и3 ликyетъ вёрныхъ мн0жество, монaхwвъ стадA, свzщeнникwвъ соб0ри: тs бо вси2 џбразъ спасeніz њбрэт0ша и3 прaвилу и3з8wбражeніе.

БGор0диченъ:

БGомyжно твоE ржcтво2, всенепор0чнаz nтрокови1це, ћкw бGа сyща и3 зижди1телz вэкHвъ молsщи не њскудэвaй непрестaннw, спасти2 дyшы воспэвaющихъ тS.

8 апреля: Апостолов Иродиона, Агава, Асинкрита, Руфа, Флегонта и Ерма, и иных с ними.

Мёсzца тогHже въ }-й дeнь.

С™hхъ ґпcлъ: и3рwдіHна, ґгaва, ґсmгкрjта, рyфа, флeгонта и3 є4рма, и3 и5же съ ни1ми.

Стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Nрли2 ћкw крилaти, * всю2 зeмлю претек0сте, * честн†z ўчє1ніz разсэвaюще, * и3 плeвелы и3стерзaюще лeсти бlгодaтію, * и3 многоклaсенъ пл0дъ * дёлающе, всехвaльніи, * є3г0же держaтъ мhслєнныz жи6тницы во вёки, * дёлателю безсмeртному * богaтнw соблюдaемь.

И#рwдіHна, ґгaва и3 ґсmгкрjта, * рyфа же и3 бжcтвеннаго флeгонта ўблажи1мъ, * лозы2 сyще плодови1тыz рHзги, * и3скaпающе нaмъ слaдость спаси1тельную *, веселsщу ж†ждущаz сердцA * вёрою и4стинною * бжcтвенное си1хъ совершaющихъ торжество2.

Нб7сA бhвше высокA мhслію, * слaву возвэщaюще бGа нaшегw, * вопл0щшагwсz в0лею, бGови1дцы ґпcли, * настaвницы бlгочести1выхъ, * церквeй њснов†ніz, * столпи2 непоколеби1міи, * бlгочeстіz прист†нища, * неизглаг0ланныхъ т†инъ служи1телє, * свэтоводи1телє дyшъ нaшихъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћже бGа невмэсти1маго * во чрeвэ твоeмъ вмэсти1вшаz, * чlвэколю1бнw чlвёка бhвша, * и3 нaше смэшeніе и3зъ тебє2 пріи1мша, * и3 њбожи1вша ћвэ, * не прeзри менє2, всечcтаz, нhнэ скорбsща: * но ўщeдри ск0рw, * и3 разли1чныz враждh же * и3 врeда лукaвагw свободи2.

КrтобGор0диченъ:

На кrтё тz ћкw ўзрЁ * пригвождeнна, гDи, * ѓгница и3 м™и твоS дивлsшесz, * и3 что2 видёніе сіE, взывaше, * сн7е вожделённе; * сі‰ тебЁ невёрный соб0ръ воздадE беззак0нный, * и4же мн0гихъ твои1хъ чудeсъ наслади1выйсz; * но слaва неизглаг0ланному * сошeствію твоемY, вLко.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

Ґпcлwмъ и3сплетeмъ бжcтвенную пёснь. Творeніе їHсифово.

Глaсъ G. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ды дрeвле, мaніемъ бжcтвеннымъ во є3ди1но с0нмище совокупи1вый, и3 раздэли1вый м0ре ї}льтєскимъ лю1демъ, сeй бGъ нaшъ, препрослaвленъ є4сть: томY є3ди1ному пои1мъ, ћкw прослaвисz.

Ґпcлwвъ с™hхъ всесвzтyю соглaснw торжествyимъ пaмzть, и3 тhz воспои1мъ весeліемъ души2: прес™0е бо м0лzтъ сл0во, њчищeніе даровaти нaмъ и3 ми1лость.

Многоб0жнагw неи1стовства согни1тіе tгнaвше, сл0ва с0лію бжcтвеннагw дyшы, слaвніи, њбуsвшыz дрeвле вс‰ ўздрaвисте, и3 спасє1ны зижди1телю всёхъ предстaвисте: тёмъ и3 прославлsетесz.

Слaвный и3рwдіHнъ, рyфъ и3 флeгонтъ, и3 ґгaвъ, и3 ґсmгкрjтъ, вкyпэ и3 є4рмъ, пёсньми да ўблажaтсz, бли1жніи бhвше и3збaвителz нaшегw дрyзи и3 мyдріи ґпcли, и3 бжcтвенніи проповёдницы.

БGор0диченъ:

Ми1лостиваz бцdе, ґпcлwвъ похвало2 и3 стrтотeрпцєвъ слaва, и3 вёрныхъ ўтверждeніе, ўтверди2, молю1сz, претворsемый навёты лестцA ќмъ м0й, помрачeнный преступлeньми.

Пёснь G. Їрм0съ:

И$же t не сyщихъ вс‰ приведhй, сл0вомъ созидaємаz, совершaємаz д¦омъ, вседержи1телю вhшній, въ любви2 твоeй ўтверди2 менE.

ЦеркHвнаz бhвша nчесA, мнHгимъ tверз0сте џчи, ви1дэти добр0ту недомhсленную, бGови1дніи ў§ницы2 б9eственнагw сл0ва.

Д0мъ трbцы показaлсz є3си2 свэтови1денъ, рyфе преслaвне, и3 сл0вомъ бlгодaти трє1бища низвeрглъ є3си2, и3 создaлъ є3си2 гDу цє1ркви.

Сл0вомъ твои1мъ бжcтвеннымъ њбнови1въ, рyфе мyдре, сердцA, насёzвъ спаси1тєльнаz ўчє1ніz, и3 многопл0денъ клaсъ спaсшихсz пожaлъ є3си2 спасeніе.

БGор0диченъ:

По существY сhй бжcтвенному непристyпенъ, пречcтаz, пристyпенъ мнЁ нhнэ бhсть, и3 пл0ти пріsтіемъ вeсь соедини1сz крaйнzгw рaди бlгоутр0біz.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Научи1вшесz t и3ст0чника премyдрости, ўмудри1сте прeжде неразyміемъ служaщыz ўмоврeднw и3стук†ннымъ, мyдріи. тёмже блажи1ми є3стE въ вёкъ вёка, пrт0лу предстоsше с™hz трbцы: но прилёжнw моли1тесz, њбрэсти2 разрэшeніе прегрэшeній нaшихъ, преслaвніи.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

По бз7э во тв0й, бцdе, прибэгaю смирeнный покр0въ бжcтвенный, припaдаz молю1сz: поми1луй, пречcтаz, ћкw превзыд0ша главY мою2 грэси2, и3 бою1сz, вLчце, мyки, и3 трепeщу. молeніе сотвори2, чcтаz, къ сн7у твоемY, t си1хъ и3збaвити мS.

Кrтобогор0диченъ:

И$же t безначaльнагw nц7A рождeннаго, напослёдокъ тS пл0тію р0ждшаz, на кrтЁ ви1сzща зрsщи, хrтE, ўвы2 мнЁ, любeзнэйшій ї}се, вопіsше: кaкw слaвимый ћкw бGъ t ѓгGлъ, t беззак0нныхъ нhнэ человBкъ, сн7е, хотS распинaешисz; пою1 тz, долготерпэли1ве.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Положи1лъ є3си2 къ нaмъ твeрдую люб0вь, гDи, є3динор0днаго бо твоего2 сн7а за ны2 на смeрть дaлъ є3си2. тёмже ти2 зовeмъ благодарsще: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Врачевaніе вBрнымъ kзhкwмъ бжcтвенное приносsще, зeмлю нечeстіz лукaвную, разорeнію, мyдріи, предaсте, и3 создaсте дyшы въ вёрэ: сегw2 рaди ўблажaетесz.

Въ си1лу тоб0ю, и3рwдіHне бlжeнне, њблечeсz грaдъ пaтрскій преzвлeннw: пeрвый бо ты2 прест0лъ ўкраси1лъ є3си2, бжcтвенными просвэщaемь свэтоли6тіи с™aгw д¦а.

Грaдъ пaтрскій граждани1номъ тоб0ю вели1кимъ њбогати1сz, бlжeнне и3рwдіHне, вои1стинну, къ сіHну вhшнему приводsща сjй въ прaвду: тёмже почитaетъ тS бжcтвенными пэснопёньми.

БGор0диченъ:

Сл0вомъ свzщeннымъ џ§ее сл0во зачалA є3си2, всsкагw безсловeсіz человёки, бGороди1тельнице дв7о, и3збавлsюща. тёмже словесы2 всегдA велеглaснw бжcтвенными тS слaвимъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

На земли2 неви1димый kви1лсz є3си2, и3 человёкwмъ в0лею сожи1лъ є3си2, непостижи1мый, и3 къ тебЁ ќтренююще, воспэвaемъ тS, чlвэколю1бче.

На зeмлю пришeдша, є4же спасти2 заблyждшаго, проповёдасте сл0во, бжcтвенніи ґпcли, и3 t лeсти вс‰ человёки и3збaвисте.

Страннолёпнw прbр0чествіz тебЁ бlгодaть t бGа и3зліsсz богaтнw, бGомyдре ґгaве: провозглашaеши бо сказaніе хотsщихъ бhти kвлeннw.

Kви1лсz є3си2 и3ногдA, прознaменуz пavлу навёты и3 ќзы, и3 њѕлоблє1ніz, прbр0че ґгaве, є3гдA рyки тво‰ џнагw п0zсомъ свzзaлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Е#ди1на на земли2 ржcтво2 и3мёла є3си2 стрaнно, є3ди1нэхъ нaсъ примирsющи є3ди1ному пребезначaльному nц7Y. сегw2 рaди є3ди1ну тS, ћкw м™рь бGа, чти1мъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Бeздна послёднzz грэхHвъ њбhде мS, и3 и3счезaетъ дyхъ м0й: но прострhй, вLко, выс0кую твою2 мhшцу, ћкw петрa мz, ўпрaвителю, спаси2.

Положи2 свэщы2 ћкw свэтоз†рны вaсъ сл0во, вселeнную просвэщaющыz, и3 тмY рэшaщыz, бGови1дцы ґпcли, и3 показyющыz пyть спаси1тельный.

Мeртвость проповёдуz безсмeртнагw, ўмерщвлeнныхъ къ животY преставлsше, мyдрый ґсmгкрjтъ, ґпcлwвъ похвалA, v3ркaніи же твeрдое њграждeніе.

Њбрёте тS, ґсmгкрjте, рэкY в0дъ и3сп0лнену v3ркaніа д¦а, и3 честнhми напоє1ніи твои1ми напои1вшисz, принесE краснBйшаz вLцэ прозzбє1ніz.

БGор0диченъ:

Зак0на тS њбразовaше ківHтъ пріeмшую зак0на бжcтвеннагw и3сполнeніе, и3 пл0тію р0ждшую, и3 по ржcтвЁ пребhвшую, приснодв7о, ћкw прeжде ржcтвA, бGоневёсто.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Kви1стесz хrтHвы ў§ницы2 и3 ґпcли всечестнjи, и3рwдіHне слaвне, ґгaве и3 рyфе, ґсmгкрjте, флeгонте со є4рмомъ, при1снw моли1тесz гDеви подaти нaмъ согрэшeній прощeніе пою1щымъ вaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Прeжде џбразу злат0му, персjдскому чти1лищу џтроки не поклони1шасz, тріE пою1ще посредЁ пeщи: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Њсновaвше д0брэ на кaмени вёры, kзhкwвъ и3сполнє1ніz, кaменіе дрeвле чтyщыz всyе, просвэти1сте ћвэ, бGоглаг0ливіи.

Попали1лъ є3си2, флeгонте свzщeнне, nгнeмъ бжcтвенныхъ словeсъ твои1хъ всsко лeстное тeрніе, и3 сердцA nкаsннw ўг†сшаz теплот0ю д¦а вжeглъ є3си2 kвлeннw.

МараfHнстіи жи1тели предстaтелz тS величaйша и3 ўчи1телz и3зрsдна, и3 свэти1льника, и3 настaвника и3мyще, флeгонте слaвне, почитaютъ тS непрестaннw.

БGор0диченъ:

Н0въ рaй нaмъ, жи1зни дрeво, чcтаz, стzжaвши былA є3си2, є3гHже снёдь снёдію ўмерщвлє1нныz њживи2, чcтаz бGороди1тельнице.

Пёснь }. Їрм0съ:

ВавmлHнскаz пeщь џтроки не њпали2, нижE б9ествA џгнь дв7у растли2. тёмъ со џтрwки, вёрніи, возопіeмъ: благослови1те, дэлA гDнz, гDа.

Да ўблажи1тсz ґгaвъ, флeгонтъ и3 ґсmгкрjтъ, рyфъ и3 є3рмjй слaвный, и3 и3рwдіHнъ днeсь, сл0ва бhвше бжcтвенніи ґпcли и3 свэти6ла мjра, и3 kзhкwвъ ўчи1теліе.

Е#рмjй преслaвный далмaтіи бhсть всеS настaвникъ, и3 просвэщeніе: на сію1 бо ћкw с0лнце многосвётло нaйде, творS ди6внаz и3 просвэщaz сердцA неви6дzщаz пeрвэе.

Сл0во ћкw свэти1льникъ сіsющъ, є3рмjе, носS, слaвне, сyщыz въ нощи2 лю1тыхъ сэдsщыz просвэти1лъ є3си2, и3сцэлє1ніz и3 знaмєніz творS вели6ка, привлeклъ є3си2 къ вёрэ невёрныхъ и3сполнeніе.

БGор0диченъ:

ТS предстaтельство и4мамы, пречcтаz, раби2 твои2, и3 къ сн7у твоемY и3 бGу, ходaтаицу непостhдну, t бёдъ ны2 спаси2 и3 лю1тыхъ напaстей, да вёрою и3 люб0вію при1снw тS слaвимъ.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Купин0ю и3 nгнeмъ пропи1санную въ сінaи, законопол0жнику мwmсeю, и3 б9ій во чрeвэ неwпaльнw зачeншую џгнь, всесвётлую и3 негаси1мую свэщY, сyщую бцdу пёсньми чтyще величaемъ.

Свzщeннэйшій ли1къ состaвимъ вёрнw, є3диномышлeніемъ души2 блажaще тeплэ є4рма и3 и3рwдіHна, рyфа, ґгaва, ґсmгкрjта же вели1каго и3 флeгонта бжcтвеннаго, ћкw сл0ва самови1дцы бhвшыz.

Ћкw м†слины т†йныz kвлeни вои1стинну бGоглаг0ливіи, нaшz ўмасти1ша дyшы и3 ли1ца бlгодaтію, и3 и3збaвиша t безб0жнагw наси1ліz, и3 тмы2 неразyміz: тёмже и3 дост0йнw ўблажaютсz.

Стенaній ны2 мн0гихъ и3 раб0ты врaжіz, и3 вeтхагw запинaтелz, и3збaвисте мyдріи, и3збaвителевы ґпcли: и3 показaсте стєзи2, ведyщыz б9eственною надeждею къ цrтву нбcному.

Шестосвётнаz свэщE с™hхъ ў§ни6къ, моли2 прилёжнw трис0лнечную зарю2, просвэти1ти дyшы нaшz, всесвётлую совершaющихъ вaшу пaмzть, и3 и3збaвити t тмы2 и3 вёчнагw њсуждeніz.

БGор0диченъ:

Ћкоже пламенон0снаz клещA, пріsла є3си2 во ўтр0бэ ќгль разyмный, попалsющъ нaшz стр†сти и3 просвэщaющъ дyшы нaшz, и3 рэшaщъ тмY їдwлонеи1стовства, чcтаz дв7о многопётаz.

9 апреля: Мученика Евпсихия.

Мёсzца тогHже въ f7-й дeнь.

С™aгw м§ника є3vpЂхіа.

Стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: М§ницы гDни:

Гребеньми2 стрyжемь дaже до внyтреннихъ твои1хъ, д0блій м§ниче, пребhлъ є3си2 непрекл0ненъ, и3мёz џко ќмное къ бGу ўкрэплsющему тS, є3vpЂхіе, и3 беззак0ннующыz посрамлsющему. є3г0же моли2, спасти1сz вёрою твою2 чтyщымъ пaмzть днeсь.

Ћзвою мечA ўсэчeсz бжcтвеннаz главA твоS, д0блій м§ниче, и3 вмёстw кр0ве млеко2 и3 в0ду и3сточaеши чyднw, привлeклъ є3си2 къ познaнію нераз{мныz, слaву неизречeнную пріeмъ, и3 б9eственными ходaтайствы всBмъ подаS вeлію ми1лость.

Благодyшнw є3vpЂхій страд†ніz скончA и3 п0двиги, и3 побэждaz без{мныz терпёніемъ, и3 ўдивлsz невBрныz, болёзней нестерпи1мыхъ наведeньми: тёмже по кончи1нэ ўблажaетсz, тогw2 моли1твами, гDи, всBмъ подaждь вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Помышлє1ніz нечи6ста и3 ўстнA льсти6ва, дэлa же мо‰ вс‰ њсквернє1на: и3 что2 сотворю2; кaкw ўсрsщу судію2; вLчце дв7о, моли2 сн7а твоего2 и3 зижди1телz, и3 гDа, ћкw да въ покаsніи пріи1метъ дyхъ м0й, ћкw є3ди1нъ бlгоутр0бенъ.

КrтобGор0диченъ:

Не терплю2, чaдо, ви1дzщи тS на дрeвэ ўснyвша, б0дрость всBмъ подаю1щаго: ћкw да и5же дрeвле преступлeніz плод0мъ, сн0мъ поги1бельнымъ ўснyвшымъ, б9eственную и3 спаси1тельную б0дрость подaси, дв7а гlг0лаше плaчущисz, ю4же величaемъ.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

Е#vpЂхіа благодyшнw пою2 болёзни. Творeніе їHсифово.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Страд†ніz благодyшнw, бlжeнне, тво‰, є3vpЂхіе мyчениче, поS, молю1 тz, ко гDу и3мёz дерзновeніе, дyшу мою2 страстeй мучи1тельства и3схити2.

Ќмъ тв0й мановeніемъ є4же къ бGу, презрЁ вс‰ житіS кр†снаz, блажeнне: и3 вeсь красeнъ kви1сz, надъ страстьми2 цaрствовавъ, є3vpЂхіе.

Бhсть вои1стинну терпэли1въ, є3гдA мyками и3скушaшесz и3 болёзньми, вс‰ ўдивлsz безбHжныz, и3 страдaлецъ и4стиненъ познавaемь.

БGор0диченъ:

Пл0ти под0біемъ роди1всz и3зъ тебє2 вLка, њбнови2 нaше њбветшaвшее, nтрокови1це, є3стество2, и3 мє1ртвыz небє1сны содёла.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Разyмна сyща повёдаютъ безyмніи тебE ѕлочести1вому кнsзю, безyмнw дeмwнwмъ служaщему.

На высотY мучeніz твоегw2 вознeсшутисz, ѓгGлъ ћвльсz, тебE дерзновeнна ўстроsетъ, страстотeрпче є3vpЂхіе.

ПоS пребhлъ є3си2 въ темни1цэ, бGа и3 гDа и3сповёдаz, храни1тель же сегw2 повелёніємъ показyzсz.

БGор0диченъ:

Пёніе благодaрственнw страдaльческій ли1къ поeтъ тебЁ, nтрокови1це чcтаz, твои1ми ходaтайствы побэдон0сецъ бhвъ.

Сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й:

Благодyшнw д0брый соверши1въ п0двигъ, побэди1лъ є3си2 врагA супостaта, м§ниче, п0чєсти и3 чудесA t бGа пріeмъ. тёмже вс‰ вёрныхъ цRковь ўблажaетъ тS, въ настоsщій дeнь благохвaльнw почитaющи.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Настaви ны2 на пyть покаsніz, ўкл0ншыzсz при1снw къ безпyтіємъ ѕHлъ, и3 пребlгaго прогнёвавшыz гDа, неискусобрaчнаz бlгословeннаz марjе, прибёжище tчazнныхъ человёкwвъ, б9іе жили1ще.

КrтобGор0диченъ:

Зрsщи тS, хrтE, всенепор0чнаz м™и, мeртва на кrтЁ простeрта, вопіsше: сн7е м0й, собезначaльне nц7Y и3 д¦у, что2 неизречeнное твоE сіE смотрeніе, и4мже спaслъ є3си2 пречcтыхъ рyкъ твои1хъ, щeдре, создaніе;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE бжcтво2.

Рaдуzсz, м§ниче, раздaлъ є3си2 вс‰ и3мBніz ни1щымъ, мучeніz богaтство некрaдомо и3 рaдость нестарёемую противостzжaвъ.

Свzщeннw просвэщaемь, тмY несвzщeнныхъ ты2 њбличи1лъ є3си2, нyдити и3скушaющихъ тS, tвести2 лeстію ѕлодeмwнскою.

И5же прeлести прилэжaщіи тебЁ, нелeстными нрaвы ўкрашeнному дивлsхусz, и3сточaющу животHчнаz словесA, досточyдне.

БGор0диченъ:

Превhшши си1лъ нбcныхъ ты2 сyщи, плотски1хъ страстeй вhшшій ќмъ м0й, дв7о, покажи2.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Просвэти2 нaсъ повелBніи твои1ми, гDи, и3 мhшцею твоeю выс0кою, тв0й ми1ръ подaждь нaмъ, чlвэколю1бче.

Терпёлъ є3си2 плотск‡z ћзвы терпэли1внw, њбёшенъ бhвъ, бlжeнне є3vpЂхіе, пріи1скреннw вLцэ всеS твaри.

Поeши, хrтY, по рeбрwмъ, м§ниче, стрyжемь, и3 к0жи њдирaемь, мyжественнымъ п0мысломъ терпэли1внэйшій.

Пою1щу бGу, kвлsетсz тебЁ ѓгGлъ, къ подвигHмъ њбучaz тS, ±же њ гDэ возмогaемь соверши1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Њ и5же на тS надє1жды, всёхъ вLчце, возложи1вшихъ, при1снw моли1сz, ћкw да бyдущагw њсуждeніz и3збaвимсz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Њбуревaетъ ќбw мучeній тzготA, не м0жетъ же погрузи1ти тS, м§ниче: хrтa бо и3 бGа пом0щника и3мёлъ є3си2 и3 к0рміz, направлsюща тS ко пристaнищу ти1хому своегw2 цrтвіz, є3vpЂхіе.

Красно2 твоE востaніе, м§ниче, душeвное сопроти6внымъ показyz, kви1лсz є3си2 тBмъ стрaшенъ, ўдивлsz терпёніемъ џнэхъ ѕломhсліе, и3 пріsтъ t хrтA подвигHвъ побёды возмeздіе.

Безъ прaвды проліsнною кр0вію, погрузи1лъ є3си2 вeсь дeмwнскій п0лкъ, и3 ѕлочести1выхъ мн0жество и3стопE: вёрныхъ же напои1сz соб0ръ, є3vpЂхіе, богaтнw, с™hхъ м§никъ ўкрашeніе.

БGор0диченъ:

И#спрaви спaдша мS всего2, ћкw страстeмъ tвeрзшаго двeрь, и3 твои1мъ благи1мъ ходaтайствомъ къ покаsніz вх0дwмъ введи2, и3 спаси1 мz, всёхъ сп7са р0ждшаz и3 гDа.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џтроцы є3врeйстіи въ пещи2 попрaша плaмень дерзновeннw, и3 на р0су џгнь преложи1ша, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Соб0рwмъ м§никwвъ причи1слилсz є3си2, и3 ликHмъ бжcтвенныхъ безпл0тныхъ, t безсловeсіz страстeй тёло ўдержaвъ, хрaбровалъ є3си2 и3зрsднw, страдaльче хrт0въ треблажeнне.

Q д0брыz твоеS кyпли! г0рстію бо кр0ве и3змэни1лъ є3си2 вhшнее цrтво, мyдре, въ нeмже и3 воспэвaеши: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Пaдаеши ўzзви1всz мечeмъ, м§ниче, и3 безъ мёры хвaлzщагосz веліaра спопирaеши, и3 ћзвами ссэкaеши неисцёльнw, твои1мъ крёпкимъ ўм0мъ, ѕлоoбрaзнw прирази1вшасz.

БGор0диченъ:

Г0ру тS прbр0къ даніи1лъ бжcтвеннымъ д¦омъ наречE, дв7о: и3зъ неsже кaмень хrт0съ без8 рукY tсэчeсz, и3 сокрушeніе содёла и3стукaнныхъ прeлести.

Пёснь }. Їрм0съ:

Побэди1тели мучи1телz и3 плaмене, бlгодaтію твоeю бhвше, зaповэдемъ твои6мъ ѕэлw2 прилэжaще, џтроцы вопіsху: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Побэди1тель мучи1телей и3 духHвъ бhлъ є3си2 нечи1стыхъ, вёрныхъ же человёкwвъ, страдaльче є3vpЂхіе, слaва и3 похвалA, тS восхвалsющихъ свzщeнными пёсньми, и3 превозносsщихъ хrтA во вс‰ вёки.

Кесарjйстіи свzщeнніи воспэвaютъ тS лю1діе, пребlжeнне: въ т0мъ бо, м§ниче, лежS тёло твоE, и3сточaетъ и3сцэлeній струи6, стр†сти потоплsющыz, и3 вёрныхъ сердцA њрошaющыz бжcтвеннw.

Вшeдъ мyжески въ подвигHвъ суди1ще, м§ниче, стр0ганъ бhлъ є3си2 дaже до членHвъ, и3 до самагw2 внyтреннzгw строeніz, но kви1лсz є3си2 вeсь непрекл0ненъ, непоколеби1мь: тёмъ вэнцы2 пріsлъ є3си2 побёды.

БGор0диченъ:

Ми1лостиваz дв7о, ћже ми1лостиваго сл0ва р0ждши, немилосeрдаго мS тyне ўщeдри, tчazннаго прегрэшeньми безмёрными и3 неwбращaющасz, но въ лёпости житіE и3жди1вша.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Вои1стинну бцdу тS и3сповёдуемъ, спасeнніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли1ки тS величaюще.

На дрeво воздви1женъ бhлъ є3си2, стrть воwбражaz безстрaстнагw, и3 стр†сти ўмaлившагw благочести1выхъ за милосeрдіе, м§ниче є3vpЂхіе.

Ви1дэно бhсть чyдо вeліе въ твоeй кончи1нэ: вмёстw бо кр0ве млеко2 съ вод0ю, главЁ твоeй tсёченэ бhвшей, м§ниче, и3стечE.

Твои1ми ўдесы2, всеблажeнне, препрослaвленный є3ди1нъ бGъ прослaвисz, въ прославлeніи всесвzтhz твоеS пaмzти, ћкоже прорeклъ є3си2.

Днeсь весeліz въ твоeй бжcтвеннэй пaмzти цeрковь познавaетъ, є3vpЂхіе, въ ню1же пою1щыz тS вс‰ спасaй моли1твами твои1ми.

БGор0диченъ:

Свётомъ мS покаsніz њзари2, дв7о, грэхA н0щію њмрачeннаго, и3 ўнhніz мгл0ю спокровeннаго.

10 апреля: Мучеников Терентия, Помпиия и иных с ними.

Мёсzца тогHже въ ‹-й дeнь.

С™hхъ м§никъ терeнтіа, помпиjа и3 и5же съ ни1ми.

Стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Многоимени1тно сочетaніе * многоразли6чныz м{ки * страдaлєцъ претерпЁ твeрдw, * и3 ко є3ди1ному бGу нaшему * прeйде рaдуzсz, * со тмaми свzщeнныхъ безпл0тныхъ си1лъ весели1тсz: * ћкw ѕмjєвы мнHгіz тhсzщы побэди1ша * противлeніемъ твeрдымъ * и3 д¦а бlгодaтію.

Преслaвный маxjмъ, * и3 вели1кій терeнтій, * помпиjй премyдрый, * макaрій и3 ґфрікaнъ бжcтвенный, * да почтyтсz пёсньми, * съ ни1ми и3 пр0чее м§никъ сосл0віе, * и5же кр0вію своeю * вhшнее цrтво купи1вше, * и3 слaвы непреeмныz и3сполнsеми.

Ни глaдъ, нижE бэдA, * ни жив0тъ, нижE смeрть, * любвE, слaвніи, сотв0ршагw * вaсъ разлучи1ти возмог0ша. * тёмже наслёдовасте цrтво нбcное, * и3 слaдость неизживyщую, * и3 не и3мyщее концA весeліе: * но и3спроси1те и3 нaмъ * бlгоподaтно њчищeніе и3 ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћже бGа невмэсти1маго * во чрeвэ твоeмъ вмэсти1вшаz, * чlвэколю1бнw чlвёка бhвша, * и3 нaше смэшeніе и3зъ тебє2 пріи1мша, * и3 њбожи1вша ћвэ, * не прeзри менє2, всечcтаz, нhнэ скорбsща: * но ўщeдри ск0рw, * и3 разли1чныz враждh же * и3 врeда лукaвагw свободи2.

Кrтобогор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz тS * на дрeвэ ћкw ви1дэ * ѓгница р0ждшаz рыдaше, * и3 м™рски тебЁ вэщaше: * сн7е возжелённе, * кaкw на дрeвэ кrтнэмъ повёшенъ є3си2, долготерпэли1ве; * кaкw рyцэ и3 н0зэ твои2, сл0ве, * пригвозди1шасz t беззак0нныхъ, * и3 кр0вь твою2 и3зліsлъ є3си2, вLко;

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

Мн0жество мS спаси2 добропобёдныхъ м§никwвъ.

Творeніе їHсифово.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Мн0жество страдaлєцъ слaвныхъ, хrтA ўмоли1те, мн0жество и3мyщаго щедр0тъ, мн0жєства ўмaлити ѕHлъ мои1хъ, ћкw да восхвалsю вaше торжество2.

Служaще жив0му и3 и4стинному бGу, страстон0сцы, бездyшнымъ чeсти богHмъ никaкоже принес0сте, и3 живaz жизнодaвцу жeртва принес0стесz.

Проповёдаша безб0жніи повелёніе богомeрзское, и3 посреди2 суди1ща четhредесzть страдaлєцъ проповёдаша сл0во воплощeнное, безсловeсіz мjръ и3збaвльшее.

БGор0диченъ:

Пою1 тz, дв7о, ћкw бGа, всепётаz, воплоти1ла є3си2 є3ди1на t твои1хъ чcтнhхъ кровeй, прес™az, и3 пaче сл0ва стрaшнw породилA є3си2.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Ўсты2 проповёдаша свzщeнными свои1ми гDа страдaльцы предъ мучи1тєли, стрaждуще терпэли1внw.

На ќды ссэщи1сz за хrтA ћвэ предaшасz страдaльцы, стрaстію разжжeніемъ того2 возлюби1вше.

Разрэши1ша соyзъ суеты2 свsзанніи за хrтA, и5же съ бжcтвеннымъ бhвше терeнтіемъ.

БGор0диченъ:

Спаси1 мz, р0ждшаz пребlгaго гDа, м™и чcтаz, ўтиши2 души2 моеS многомzтeжную бyрю.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Четhредесzть хrтHвы страстотeрпцы си1лою хrт0вою воwружeни, бэсHвскіz полки2 низложи1вше вёрою, ўмeрше же къ безсмeртному концY рaдующесz преид0ша, и3 нaмъ и3спрошaютъ прегрэшeній њставлeніе, при1снw творsщымъ тёхъ торжество2.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Грэхолюби1въ сhй, молю1 тz, безгрёшнаго бGа р0ждшую, взeмлющаго грэхи2 мjра, пречcтаz, многогрёшную дyшу мою2 ўщeдрити, и3 грэхи2 мо‰ мнHгіz њчи1стити: грBшнымъ бо ты2 є3си2 њчищeніе и3 спасeніе вёрныхъ, и3 заступлeніе.

КrтобGор0диченъ:

И$же t безначaльнагw nц7A рождeннаго, напослёдокъ тS пл0тію р0ждшаz, на кrтЁ ви1сzща зрsщи, хrтE, ўвы2 мнЁ, любeзнэйшій ї}се, вопіsше: кaкw слaвимый ћкw бGъ t ѓгGлъ, t беззак0нныхъ нhнэ человBкъ, сн7е, хотS распинaешисz; пою1 тz, долготерпэли1ве.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰ и3 прослaвихъ твоE бжcтво2.

Ўкраси1стесz м§ницы вдаsніемъ болёзней, сіsюще пaче сапфjра и3 злaта, твeрдыхъ подвигHвъ показaньми.

Живон0сное дёйство t живоначaльныz трbцы пріeмше, всsку болёзнь, всsку мeртвость дyшъ и3 тэлeсъ tг0ните.

Не tвeржемсz гDа, и3 дeмwнwмъ без{мнымъ не пожрeмъ, бGомyдріи вопіsху, и3стzзyеміи болёзньми и3 мyками.

БGор0диченъ:

ТS, всенепор0чнаz вLчце, напaстьми њбстои1мь, на п0мощь призывaю: ўскори2 и3 спаси1 мz, ћже сп7са сл0ва р0ждшаz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ќтренююще, вопіeмъ ти2, гDи, спаси1 ны: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, рaзвэ бо тебє2 и3н0гw не вёмы.

Низложи1сте прeлести твeрдость, страстотeрпцы, растерзaньми терпёніz, всехвaльніи.

Кровeй течeньми и3зсуши1вше прeлести глубинY, бlжeнніи, всsку дyшу напои1сте.

Пaжить многоцвётна показaстесz, бlгов0ніе с™aгw д¦а бжcтвенніи и3спущaюще, м§ницы.

БGор0диченъ:

И#збавлsz kви1сz, пречcтаz, сн7ъ тв0й, р0дъ человёческій, и3зъ тебє2 р0ждсz чlвэколю1бецъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Крёпостію твоeю, ї}се, ўтверждeни, низложи1ша врaжію си1лу, и3 си1льни kви1шасz вои1стинну, нeмощію плотск0ю брaвшесz, и3 повeргше крёпкаго, честнjи и3 добропобёдніи м§ницы.

Побэди1въ многоoбрaзнаго ѕмjа, и3 сегw2 ногaми твои1ми сокруши1лъ є3си2 ћкw вои1стинну главY: побэдон0сенъ на вeрхъ тв0й вэнeцъ пріsлъ є3си2, терeнтіе м§ниче хrт0въ, с™hхъ ѓгGлъ сопричaстниче.

Цэлбы6 рaка м§никъ и3сточaетъ, и3 стр†сти њчищaетъ, и3 дyшъ њмывaетъ сквeрну, и3 дeмwнwвъ погружaетъ полки2: всёхъ же бlгочести1выхъ сердцA напаsетъ бlгодaтію.

БGор0диченъ:

Присённу прозрsше тS г0ру прbр0къ ґввакyмъ, бцdе, и3зъ неsже бGъ пaче сл0ва пр0йде воплощaемь, и3 мjръ спасE, бyрею лю1тагw грэхA тsжкw њдержи1мый.

Кондaкъ, глaсъ в7: Под0бенъ: Въ моли1твахъ:

М§ническаz честнaz пaмzть пріи1де днeсь, веселsщи всsчєскаz, терeнтіа премyдрагw и3 дружи1ны є3гw2. тeплэ u5бо стецeмсz, да пріи1мемъ и3сцэлє1ніz: сjи бо бlгодaть t бGа пріsша д¦а с™aгw, и3сцэлsти недyги дyшъ нaшихъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џтроцы є3врeйстіи въ пещи2 попрaша плaмень дерзновeннw, и3 на р0су џгнь преложи1ша, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Ќши благопослушли6вы къ бжcтвенному и3сполнeнію, бжcтвєннаz повелBніz стzжaвше, мyдріи, поsсте преусeрднw: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Зак0ны бжcтвєнныz стrтотeрпцы, противоположи1сте повелёніємъ беззак0нныхъ, велsщихъ хrтA tврещи1сz. є3мyже вопіeмъ: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

ЎдесA кaзнемъ tдaвше, tверг0стесz тёла, любвE рaди ћвльшагwсz на земли2 и3 пл0ть взeмша. є3мyже пэснопоeте, м§ницы: б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

И#стлёвшыz дрeвле родоначaльники преступлeніемъ безмёстнагw согрэшeніz, во ўтр0бэ хrтA неизречeннw зачeнши, и3справлsеши, пренепор0чнаz, плод0мъ чрeва твоегw2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, сщ7eнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

На суди1щи мучи1тельстэмъ, бGомyдрый терeнтій, и3 ґфрікaнъ, маxjмъ же и3 помпиjй, ґлеxaндръ и3 зифHнъ, и3 слaвный fе0дwръ, вкyпэ трегyбицею спострадaвшаz десzти1ца, и3 трегyбица є3ди1ницы, сп7са всёхъ хrтA и3сповёдавше, д0блественнw пострадaша.

За хrтA мyчими, и3 волyzми жи1лами біeми, и3 неми1лостивнw страдaльцы стрyжеми, трез{бцы срёчеми, и3 ѕвэрє1мъ повергaеми, и3 разжжeнными рожны2 въ рeбра њпалsеми вопіsху: свzщeнницы, бlгослови1те, лю1діе, превозноси1те є3го2 во вёки.

Глаг0лъ жи1зни носsще добропобёдніи м§ницы, ўмерщвлє1нныz въ прeлести спас0ша, враги2 ўмори1ша, и3 хrт0ву смeрть, и3 свэтоз†рныz и3з8wбражaюще стр†сти, мyками многоoбрaзными бlжeнную кончи1ну пріsша, пою1ще є3го2 во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Ўмерщвлeнную њживи2, пaдшую возстaви, ўsзвенную дyшу мою2 и3сцэли2, копіeмъ, всенепор0чнаz, проб0дшимъ бжcтвєннаz рeбра и3зъ ўтр0бы твоеS вопл0щшагwсz сп7са. є3г0же џтроцы бlгословsтъ, свzщeнницы пою1тъ, лю1діе превозн0сzтъ во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўстраши1сz всsкъ слyхъ неизречeнна б9іz снизхождeніz, ћкw вhшній в0лею сни1де дaже и3 до пл0ти, t дв7и1ческагw чрeва бhвъ чlвёкъ. Тёмже пречи1стую бцdу, вёрніи, величaемъ.

Цэлeніе т0читъ рaка м§никъ, t и3ст0чника бжcтвеннагw д¦а напаsема при1снw: преусeрднw пріиди1те, почерпeмъ, тёло, сeрдце и3 дyшу њсвzщaюще, и3 сп7са хrтA величaюще вёрнw, м§николю1бцы.

Ћкw цвёти бжcтвеннагw селA, ћкоже шипцы2 тaйніи процвэт0сте, и3 бlгов0ніz честнaгw цRковь нап0лнисте, прeлесть ѕлосмрaдную врaжію далeче tгнaвше, бжcтвенною бlгодaтію м§ницы хrтHвы четhредесzте.

Днeсь маxjма, вёрніи, и3 ґлеxaндра вкyпэ, и3 fе0дwра, зифHна и3 помпиjа, ґфрікaна же и3 терeнтіа, съ пр0чими страдaльцы, вёрнw восхвaлимъ и3 ўблажи1мъ, воспэвaюще тёхъ п0двиги.

ЗемлS ќбw кр0вь вaшу, и3 тэлесA пострад†вшаz въ себE пріsтъ, нeбо же бжcтвєнныz д¦и: ѓгGльскаz вHинства чeстнw собрaвшесz въ побёдэ мyдріи, и3 хrт0съ ћкw побэди1тели вэнчA.

БGор0диченъ:

Просвэти2, двeре свёта, дyшу мою2 лю1тыми помрачeнную преступлeньми, њмрачeнную и3 бёдствующую, и3 днE причaстника бжcтвеннаго покажи2, ћкw да слaвлю тS предстaтельницу вёрныхъ непостhдную.

11 апреля: Священномученика Антипы, епископа Пергама Асийского.

Мёсzца тогHже въ №i-й дeнь.

С™aгw сщ7енномyченика ґнтЂпы, є3пcкпа пергaма ґсjйскагw.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

М§никъ свzщeненъ, * и3 с™и1тель бlгопріsтенъ, * и3 пaстырь и4стиненъ, * ст0лпъ непреврaтенъ, * бlгочeстіz степeнь, * забрaло цRкве, с™и1телей добр0та, * и3ст0чникъ чудeсъ, ґнтЂпо, бhлъ є3си2. * тёмже тS ўблажaемъ бlгочeстнw пёсньми, * и3 бжcтвенное твоE днeсь совершaемъ торжество2.

Прaвиломъ словeсъ твои1хъ * церк0вный, слaвне, * ћкw к0рмчій и3зрsденъ, * корaбль ўпрaвилъ є3си2, * вhше в0лнъ плaваz прелeстныхъ, * и3 всесквeрными козньми2 чуждaгw не погружeнъ: * пострадaвъ же крёпкw, * и3 врагA побэди1въ, * ко хrтY прешeлъ є3си2, * є3гHже стrти поревновaлъ є3си2.

МЂро тво‰ м0щи и3сточaютъ всегдA, * с™и1телю бGодухновeнне: * хrт0во же бlгоухaніе вои1стинну бhлъ є3си2, * прeлести ѕлосмрaдіе низложи1въ, * терпэли1внw ћкw страдaлецъ, * м§ниче, сопротивлeніемъ. * тёмже тS м0лимъ: * помzни2 вс‰ вёрою тS поминaющыz, * ко гDу дерзновeніе стzжaвъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Њдожди1 ми, вLчце, * твоеS ми1лости бeздну, * и3 њпaльшеесz зн0емъ страстeй сeрдце моE, * ћкw ми1лостива нап0й, nтрокови1це: * и3 ўмилeніz к†пли точи1ти * непрестaннw сотвори2, молю1сz, * и4миже ўтэшeніz спод0блюсz, чcтаz, * є4же получи1ти и4мутъ, и5же и4скреннw плaкавшіисz.

Кrтобогор0диченъ:

Распинaема хrтA чlвэколю1бца ви1дzщи пречcтаz, * и3 рeбра и3скоповaєма копіeмъ, * плaчущи вопіsше: * что2 сіE, сн7е м0й; * чт0 ти безблагодaтніи лю1діе воздaша, * за ±же сотвори1лъ є3си2 дHбраz и5мъ, * и3 тщи1шисz безчaдствовати мS, вселюбeзнэйшій; * ўдивлsюсz, бlгоутр0бне, * твоемY в0льному распsтію.

Тропaрь, глaсъ д7: И# нрaвwмъ причaстникъ:

И#ли2 сeй, глaсъ т0йже:

Јдwльскіz лє1сти ўпраздни1лъ є3си2, ґнтЂпо, и3 діaвольскую попрaвъ си1лу, предъ богоб0рцы дерзновeннw хrтA и3сповёдалъ є3си2. тёмже со ѓгGльскими чи1ны въ вhшнихъ водворszсz, вLцэ всёхъ славосл0віе приносS, и3 њ нaсъ молeбное бlгодарeніе предлагaеши, бlгодaть цэльбы2 дaруz. сегw2 рaди тS чти1мъ, сщ7енномyчениче ґнтЂпо, моли2 хrтA бGа, да спасeтъ дyшы нaшz.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

Свётлаго въ м§ницэхъ ґнтЂпу чествyю. Творeніе їHсифово.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну невлaжными стопaми дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, кrтоoбрaзными мwmсeовыма рукaма ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

Зарeю трис0лнечныz бlгодaти њсіsемь, свётлый тв0й сeй прaздникъ совершaющыz њзари2, стрaстнагw и3збавлsz, м§ниче ґнтЂпо, њмрачeніz.

Сл0во б9іе тS, всемyдре, свидётелz и4стинна свои1хъ показA страстeй, ѕлочeстіе потреблsющаго, и3 дeмwнwвъ всsкое лукaвство побэждaющаго.

Ўмертви1въ плотск†z мудров†ніz мн0гими пощє1ніи, свzщeнства бжcтвеннагw свzщeнною ўкраси1лсz є3си2 nдeждею: и3 безкр0внw пожeрлъ є3си2 тебє2 рaди мeртва бhвшаго.

БGор0диченъ:

Свёта твоегw2 блистaньми њзари2, nтрокови1це всенепор0чнаz, въ нощи2 страстeй и3 и3скушeній њдержи1мое сeрдце моE, прaвды сlнце всBмъ неизречeннw возсіsвшаz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище, и3 ўтверждeніе.

И#сточи1лъ є3си2 рёки ўчeніz вёрныхъ напоsющыz, и3 м{тныz в0ды многоб0жіz и3зсуши1лъ є3си2.

Крёпостію, бlжeнне, хrт0вою гонsщихъ крёпость ссёклъ є3си2, и3 терпэли1внw пострадaлъ є3си2, и3 м§нически вэнчaлсz є3си2.

Дeмwнwмъ служaщыz, чествовaти бGа и4стиннаго ўвёрилъ є3си2, пл0ть мeртвенную, прпdбне, богaтствомъ бlгоутр0біz понeсшаго.

БGор0диченъ:

И#збавлsющаго человёки плэнeніz врaжіz, чcтаz, и3збaвителz родилA є3си2. тёмже бlгочeстнw тS слaвимъ.

Сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Бжcтвенными ќгльми бжcтвенныz любвE разжжeнъ, м§ниче ґнтЂпо, безб0жіz плaмень ўгаси1лъ є3си2, и3 въ разжжeнъ вложeнъ бhвъ кон0бъ, къ невечeрнему свёту tшeлъ є3си2, џ§е прпdбне, хrтA бGа моли2, грэхHвъ њставлeніе даровaти нaмъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннагw є3стествA не tлyчсz, пл0ть бhвъ во чрeвэ твоeмъ: но бGъ вочlвёчсz и3 пребhсть, и4же по ржcтвЁ м™рь тS дв7у, ћкw прeжде рождествA сохрани1въ всенепор0чную, є3ди1нъ гDь: того2 прилёжнw моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница сл0ва, нетлённаz дв7а м™и, на кrтЁ зрsщи повёшена и3зъ неS безъ болёзни прозsбшаго, м™рски под0бнw рыдaющи, вопіsше: ўвы2 мнЁ, чaдо моE! кaкw стрaждеши в0лею, хотS и3збaвити t страстeй безчeстіz человёка;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Не поколебA столпA твоегw2 сeрдца пребеззак0ннующихъ противлeніе, м§ниче страстотeрпче: тёмже распалsемь рeвностію вёры, kви1лсz є3си2 nгнS си1льнэйши.

Дремaніемъ нечeстіz њдержи6мыz возбуждaz, прехвaльне, ўчє1ніи с™aгw д¦а, къ рaзуму воздви1глъ є3си2 и4стиннагw познaніz.

Смири1лъ є3си2 вhсость дeмwнскую, къ бGу возвышeньми, ґнтЂпо, прилэжS, и3 восхождeньми бжcтвенными њбожaемь, и3 бGови1денъ познавaемь.

БGор0диченъ:

По ржcтвЁ ћкw прeжде ржcтвA сохрани1ласz є3си2, дв7о м™и нетлённаz: зижди1телz бо всёхъ родилA є3си2, и3зъ тебє2 человёческое тёло в0лею понeсшаго.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3з8 мрaчна невёдэніz вёрою воспэвaющыz тS.

Возшeлъ є3си2 на г0ру добродётелей, бlжeнне, и3 въ рaзумъ вшeлъ є3си2 крaйнэйшагw мрaка, и3 бGу бесёдовалъ є3си2.

ГлагHлъ твои1хъ плени1цами и3зъ глубины2 безб0жіz ўлови1лъ є3си2, с™и1телю, заблyждшыz человёки, и3 бlгодaтію спaслъ є3си2.

Тёло nгню2 на снёдь предaлъ є3си2, свhше, с™и1телю, t бGа бжcтвенную р0су богaтнw пріeмлz.

БGор0диченъ:

Сhй въ зрaцэ б9іи пребжcтвенный, всели1сz во чрeво твоE, зрaкъ м0й понесhй гDи, всенепор0чнаz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Распeнъ воздержaніемъ ўдесA, бlжeнне, въ пощeніи подвизaвсz, м§ническими вэнчaлсz є3си2 п0двиги, ±же под8sлъ є3си2, ўмA, ґнтЂпо, твeрдостію.

Стоsлъ є3си2 предъ суди1щемъ, проповёдуz воплощeніе тебє2 рaди и3стощи1вшагwсz, и3 пілaтову суди1щу предстaвшагw, страстотeрпче, и3 кrт0мъ врагA ўмори1вшагw.

Болsщымъ врачество2 є4сть цeрковь, въ нeйже, бlжeнне м§ниче, терпэли1вое твоE лежи1тъ тёло, бжcтвенную зарю2 даровaній и3спущaетъ д¦а.

БGор0диченъ:

С™hй ї}съ всели1выйсz во ўтр0бу твою2, и4же во с™hхъ, дв7о, почивazй, и3 прославлszй вёрою и4стинною сего2, nтрокови1це, слaвzщыz.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Ґпcлwвъ сопрест0льникъ, и3 с™и1телей ўкрашeніе бhлъ є3си2, бlжeнне, мyченически прослaвивсz, возсіsлъ є3си2 ћкоже с0лнце, всёхъ просвэщaz, ґнтЂпо свzщeнне, разруши1лъ є3си2 безб0жіz н0щь глуб0кую: сегw2 рaди тS почитaемъ, ћкw бжcтвеннаго сyща сщ7енномyченика, и3 цэлeбъ подaтелz.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: благословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Ю$ныz три2 џтроки и3з8wбразyz, ґнтЂпо мyдре, ћкоже посреди2 пeщи стaлъ є3си2, лю1тw разжжeннагw мёднагw сосyда, взывaz: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Да свёта непристyпнагw kви1шисz причaстникъ, тмY лукaвыхъ духHвъ, бGомъ просвэщeнъ, мимотeклъ є3си2, бlгословeнъ є3си2, б9е м0й, зовhй, гDи.

Стр†сти разли6чны рукодёйствомъ, ґнтЂпо, д¦а ўтолsеши человёкwвъ, м§ниче, хrтHвымъ под0бzсz стrтeмъ, бlгословeнъ є3си2, б9е м0й, зовhй, гDи.

БGор0диченъ:

T кровeй, nтрокови1це, дв7и1ческихъ твои1хъ вои1стинну вопл0щсz сл0во nц7Y собезначaльное, нaше сокрушeніе и3справлsz: бlгословeна ты2 въ женaхъ є3си2, пренепор0чнаz вLчце.

Пёснь }. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ даніи1лъ, львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE, џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Нhнэ не въ зерцaлэхъ зри1ши, ни въ гадaніихъ, д0брыхъ послёднее, лицeмъ же пaче къ лицY, прешeдшымъ сёнемъ, вопіS рaдостнw тS прослaвльшему: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

ТS началопaстырz хrтA, бжcтвенное nвчA д0брэ ўпaсшаго, тогw2 стaда, премyдре, ћкw ѓгнца беззак0нніи всесожигaютъ nгнeмъ, ґнтЂпо, пою1ща: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

На кaмени бжcтвенныхъ зaповэдей сeрдца твоегw2 ўтверди1лъ є3си2 стwпы2. лю1тыхъ мyкъ вётры, ласкaтельными же бyрzми непоколебaлсz є3си2, пэснопоS, ґнтЂпо премyдре: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

Ћкw м™и всёхъ творцA, ћкw бжcтвенный хрaмъ вседержи1телz, ћкw землS неwрaннаz, недёланный клaсъ прозsбшаz, дв7о м™и, вBрны вопію1щыz сохрани2: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Їерaршески, с™и1телю, свzщeнное скончaлъ є3си2 течeніе, свzщeннэйшую жи1знь твою2 свzщeннэйше соверши1въ, рaдуzсz потeклъ є3си2, къ тебЁ люби1мому, ґнтЂпо мyчениче свzщeннэйше.

Ћкw добродётельными ви1ды ўдобрeнъ бhвъ, слaвою мучeніz, всебlжeнне, њсвzти1сz, и3 прешeлъ є3си2 къ крaсному гDу, причaстіемъ њбожaемь, бGопріsтне.

Ты2 гDнею люб0вію разжжeгсz, м§ниче ґнтЂпо, въ разжжeнъ ўсeрднw вшeлъ є3си2 сосyдъ, всесожигaемь, и3 бGу пріsтна, џ§е, жeртва принeслсz є3си2.Свzщeнныхъ твои1хъ мощeй свzщeннаz, бlжeнне, рaка мЂро и3сцэлeній т0читъ, ѕлосмр†дныz стр†сти tгонsщи, и3 твою2 слaвzщыz пaмzть ћвэ благоухaющи.

БGор0диченъ:

Носsщаz хrтA на рукY, мановeніемъ носsщаго вс‰, сего2 ћкw бGа и3 вLку, чcтаz, моли2, ўщeдрити ны2, бцdу чcтую и3сповёдающыz тS всегдA, непор0чнаz.

12 апреля: Преподобного Василия исповедника, епископа Парийского.

Мёсzца тогHже въ в7i-й дeнь.

Прпdбнагw nц7A нaшегw и3 и3сповёдника васjліа, є3пcкпа парjйскагw.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Съ похвалaми пaмzть твоS * сотворsетсz свётлw, * с™и1телю васjліе, * и3 рaдости наполнsетъ * правосл†вныz соб0ры, * ћкw прaвду возлю1бльшагw, * и3 цэломyдріz чистотY, и3 кр0тость, * и3 ти1хость всегдA и3зрsднw * почeтша и3 совершeннw.

Пavлу бжcтвенному под0бzсz * во и3згнaніихъ терпэли1внw, * с™и1телю васjліе, * жи1знь скончaлъ є3си2 * въ нyждахъ и3 ск0рбехъ, * неwскyднw ўтэснsемь, * и3 прехождє1ніz при1снw творS, нhнэ же безпечaльное и3 неизмённое * t бGа њбрёлъ є3си2 селeніе и3 наслаждeніе.

Ћкw с™и1тель бGопріsтенъ * мhсленнагw селeніz * назирaеши незаходи6маz, * и3 прем‡рнаz зрёти спод0билсz є3си2, * њдёzнъ въ препод0біе, * прaвдою њбложeнъ, * и3 благолёпіz красотY разyмныхъ * лицeмъ къ лицY * зри1ши, пребогaте.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Спаси1 мz, вLчце пречcтаz, ћже сп7са хrтA неизречeннw р0ждшаz: * тs бо є3ди1ну стzжaхъ предстaтельницу, * и3 неwбори1мую стёну, * и3 покр0въ, и3 рaдованіе, * и3 души2 моеS бжcтвенное ўтэшeніе, * ты2 u5бо мS и3збaви неусыпaющагw чeрвіz, * и3 nгнS вёчнующагw, * м™и хrтA бGа.

КrтобGор0диченъ:

Что2 зри1мое видёніе, * є4же мои1ма nчи1ма * ви1дитсz, q вLко; * содержaй всю2 твaрь * на дрeво воздви1женъ бhвъ, * и3 ўмирaеши всBмъ даsй жи1знь; * бцdа плaчущисz гlг0лаше, * є3гдA ўзрЁ на кrтЁ возноси1ма, * и3зъ неS неизречeннw возсіsвшаго * бGа и3 чlвёка.

КанHнъ.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ, ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Несказaнный свётъ тебЁ и3 трисіsненъ, въ неподви1жимэмъ цrтвіи нбcнэмъ возсіS, џ§е, и3 прaведныхъ весeліе дост0йнw тS пріsтъ.

Tверз0шасz вратA тебЁ є3дє1мскаz, и3 къ с™и1телємъ приложи1лсz є3си2 с™и1тель, и3 первор0дныхъ цRкви сочетaлсz, достослaвне.

Зак0ннw пострадaвъ, и3 чи1сто свzщeнство до концA соблю1дъ, съ нбcными ликовaти сщ7eнники спод0билсz є3си2.

БGор0диченъ:

Пл0ти по v3постaси соедини1всz, и4же t тебє2 пріsтіемъ, всёхъ зижди1тель пр0йде несказaннw, бGомaти, и3 человёкwмъ прибли1житисz благоизв0ли.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Досточyднаz и3 преслaвнаz пaмzть твоS рaдостнw правослaвныхъ ўвеселsетъ соб0ры.

Џблакъ тэлесE совлeкъ, препод0бне, и3 сою1зwвъ разрэши1всz, къ бGу прибли1жилсz є3си2.

Кончи1ну блажeнную и3 наслаждeніе, прпdбне, и3збрaнныхъ, ћкw и3збрaненъ, дост0йнw пріsлъ є3си2.

БGор0диченъ:

И#мёz тS пом0щницу, не постыждyсz, пречcтаz м™и б9іz: и3мёz тS предстaтельницу, вр†гъ мои1хъ и3збaвлюсz.

Сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Вели1кое с0лнце вселeннэй возсіsлъ є3си2 добродётельми твои1ми, сіsньми и3 чудeсъ свэтлостьми2 просвэти1лъ є3си2 вёрныхъ составлє1ніz, и3 потреби1лъ є3си2 страстeй њмрачeніе: џ§е васjліе, хrтA бGа моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннаz ски1ніz былA є3си2 сл0ва, є3ди1на пречcтаz м™и дв7о, чистот0ю ѓгGлы превозшeдшаz, пaче всёхъ менE пeрсть бhвша, њсквернeна плотски1ми прегрэшeньми, њчи1сти моли1твъ твои1хъ бжcтвенными водaми, подаю1щи, чcтаz, вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница сл0ва, нетлённаz дв7о м™и, на кrтЁ зрsщи повёшена и3зъ неS безъ болёзни прозsбшаго, м™рски под0бнw рыдaющи, вопіsше: ўвы2 мнЁ, чaдо моE. кaкw стрaждеши в0лею, хотS и3збaвити t страстeй безчeстіz человёка;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE б9ество2.

Моли6твы творS къ бGу, вознесeнную мhсль низложи1лъ є3си2 ѕломyдренныz є4реси, и3 цRковь, џ§е, возвесели1лъ є3си2.

Въ ски1ніzхъ нбcныхъ тS подвигопол0жникъ, џ§е, всели2, и3 неwслaбное твоE противлeніе къ противоб0рцємъ пріeмь.

Предaній рaди храни1мыхъ цRкве б9іz, tгн†ніz претерпёлъ є3си2, побBды пріeмлz скончaлсz є3си2.

БGор0диченъ:

БGа, є3г0же родилA є3си2, чcтаz дв7о, сего2 моли2, рабHмъ твои6мъ даровaти согрэшeній прощeніе.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ќтренююще вопіeмъ ти2, гDи, спаси1 ны: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, рaзвэ тебє2 и3н0гw не вёмы.

Бжcтвеннаz всeльшисz бlгодaть въ тS, бGон0се, пaстырz вёрнэйша цRкве тS показA.

Ўмертви1въ пл0ти твоеS мудровaніе и3 стр†сти, жи1зни дyху послёдовалъ є3си2, слaвне.

Цэломyдреннw и3 прaведнw житіE твоE соверши1въ, бGомyдре, пріsлъ є3си2 добродётелей воздаsніе.

БGор0диченъ:

Сyщи прес™hй хрaмъ, безстрaстіz и3ст0чника родилA є3си2, дв7о м™и всенепор0чнаz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Просвэщaемь красот0ю нбcныхъ сіsній, прест0лъ, и4же на земли2, њстaвилъ є3си2, прпdбне: и3 наслёдіе нетлённо въ земли2 кр0ткихъ, ћкw кротчaйшій, воспріsлъ є3си2.

Прeлести смэsсz хyльныхъ є3рет‡къ, бжcтвенному и3 благочeстному правослaвныхъ рaзуму, преусeрднw научи1лъ є3си2 їкHну чествовaти сп7сову, досточyдне.

Желaніе твоE къ бGу и3сп0лнисz, преслaвне, престaвисz бо къ немY бжcтвеннw рaдуzсz: и3 нhнэ свётлwсти с™hхъ, џ§е, зри1ши и3 красwты2.

БGор0диченъ:

Мeртвости и3 тли2 и3збaвисz человёчество: є3стеств0мъ бо жизнотв0рца безсёменнw родилA є3си2, дв7о всенепор0чнаz, на благодэsніе восхвалsющихъ тS вёрнw.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Въ вhшнихъ и3щS:

Вhшнzгw свётомъ њзари1всz, бlжeнне, просвэщaеши вс‰, и5же люб0вію чествyющыz твоE, џ§е, честн0е страдaніе, васjліе свzщеннострадaльне: моли2 хrтA бGа непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џтроцы є3врeйстіи въ пещи2 попрaша плaмень дерзновeннw, и3 на р0су џгнь преложи1ша, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Q несказaннагw весeліz, є3гHже спод0билсz є3си2, всеблажeнне, пріsти, въ невещeственнэмъ свётэ живhй, и3 поS: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Вэнцeмъ бжcтвеннагw благолёпіz, всебlжeнне, краснw2 ўдобрsемь, ликyеши, вопіS съ вhшними вHинствы: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Таи1нникъ сhй трbцы, тaйнамъ служи1тель нбcнымъ, вLку нaмъ ми1лостива сотвори2, вопію1щымъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Е$vы дрeвнюю клsтву преложи1ла є3си2, чcтаz, на бlгословeніе, сн7а б9іz р0ждши: є3мyже вси2, бlгословeнъ є3си2, зовeмъ, во вёки вс‰.

Пёснь }. Їрм0съ:

Побэди1тели мучи1телz и3 плaмене, благодaтію твоeю бhвше, зaповэдемъ твои6мъ ѕэлw2 прилэжaще, џтроцы вопіsху: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Ск0рбныхъ житіS, и3 лю1тагw сліsніz и3збaвленъ, рaдость, всебlжeнне, и3 весeліе, є4же пaче сл0ва, пріsлъ є3си2, поS: бlгослови1те, вс‰ дэлA, гDа, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Дух0вными ўчє1ніи тeплэ противлszсz, љзыковрє1діz хyльникwвъ, џ§е, ўд0бнэ разрэши1лъ є3си2, свzщеннотаи1нниче: бlгослови1те, поS, вс‰ дэлA, гDа, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Ћкw красно2 мёсто, въ нeже всели1лсz є3си2, свzщенноzвлeнне: ћкw красно2, џ§е, селeніе, и3дёже пребывaеши, поS: бlгослови1те, вс‰ дэлA, гDа, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

БGор0диченъ:

Предстaтельницу вси2 вёрніи стzжaхомъ тS, пречcтаz, и3 твои1ми моли1твами лю1тыхъ и3збaвльшесz, хrтY вопіeмъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA, гDа, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Вои1стину бцdу тS и3сповёдуемъ, спасeнніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли1ки тS величaюще.

Свsто твоE житіE, џ§е, препроводи1лъ є3си2, и3 бGу ўгоди1въ дёлы твои1ми, нбcное цrтво пріsлъ є3си2, мyдре.

Течeніе скончaвъ, вёру же соблю1дъ, и3 п0двигъ соверши1въ, васjліе, прaвды пріsлъ є3си2 рaдуzсz вэнeцъ.

Звaніе, пребlжeнне, получи1лъ є3си2 бжcтвенное, и3 совершeнное желaній и3сполнeніе: нhнэ ќбw молS не престaй њ стaдэ твоeмъ.

БGор0диченъ:

Т0ка слeзъ мои1хъ не tврати1сz, ћже t всsкагw лицA всsку слeзу teмшаго, дв7о, хrтA р0ждшаz.

13 апреля: Священномученика Артемона.

Мёсzца тогHже въ Gi-й дeнь.

С™aгw сщ7енномyченика ґртeмона.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Со безпл0тными совокупи1лсz є3си2, * на земли2 живhй, * и3 съ ни1ми непрестaннw слyжиши трbцэ, ґртeмоне бGобlжeнне. * toнyдуже при1снw ћкw нбcный человёкъ ходS, * вhшнимъ ўчи1ши земны6z бжcтвєннымъ чудесє1мъ.

Бжcтвеннымъ сіsніемъ њзарsемь, * мн0гими мyками и3знури1лъ є3си2 твоE тёло, * къ невещeственнэй престaвивсz зари2: * є4юже разрэши1лъ є3си2 мольбaми твои1ми * страстeй њмрачeнную н0щь, мyдре, * њзарsz дyшы нaшz.

Њ творsщихъ твою2 пaмzть, * сщ7енном§ниче, вёрнw, * и3 мнHгіz п0двиги честнaгw твоегw2 мучeніz пою1щихъ, * не престaй молS при1снw, сохрани1ти t бёдъ и3 скорбeй, * и3 бyдущіz и3збaвитисz си6мъ тли2, * ґртeмоне м§ниче бGопроповёдниче.

Слaва, и3 нhнэ, БGор0диченъ:

Прaвомъ гнилhмъ поп0лзсz, ни1цъ лежY, * и3 къ твоeй, дв7о, притекaю тишинЁ, * t бyри сопроти1вныz, * и3 и3скушeній многоoбрaзныхъ мS и3збaви: * да пою2 твою2 бlгодaть непрестaннw, * бцdе м™и приснодв7о.

КrтобGор0диченъ:

Ў кrтA предстоsщи сн7а и3 бGа твоегw2, * и3 долготерпёніе тогw2 смотрsющи, * гlг0лаше плaчущи, м™и чcтаz: * ўвы2 мнЁ, чaдо сладчaйшее, * что2 сі‰ стрaждеши непрaведнw, сл0ве б9ій, * да спасeши человёчество;

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе, по ґлфави1ту.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Tверзaz рaзума сокрHвища подaтель, и3 си1хъ бlгодaть подавaетъ nби1льнw словeсъ, вёрою восхвалsющымъ страдaльца є3гw2 ґртeмона.

Стрэл0ю преслaдкіz любвE хrт0вы ўsзвена, t ю4ности тS, мyдре, тэлeсное пристрaстіе, ґртeмоне, сегw2 любвE не tсэчE.

Въ пис†ніz прини1къ прилёжнw, бжcтвеннагw во глубинY, ґртeмоне, и3звлeклъ є3си2, мyдре, рaзума лyчшагw богaтство, и4мже вс‰ вBрныz њбогати1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Земнор0дніи ржcтв0мъ твои1мъ t земли2 къ высотЁ нбcнэй вознес0хомсz вои1стинну, чcтаz бцdе, и3 ѓгGльскимъ ликостоsніємъ причт0хомсz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Си1лою д¦а њдёzнъ, побэди1лъ є3си2 њполчє1ніz, ±же на зижди1телz, ґртeмоне всед0блій.

Ўгаси1лъ є3си2 пeщь безб0жіz, прпdбне, страдaльческихъ кровeй твои1хъ њдождє1ніи, ґртeмоне преслaвне.

КипS бжcтвеннымъ рачeніемъ, и3 разжигaемь бжcтвенною люб0вію, прпdбне, за сію2 пострадaлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Разрэши2 ржcтво2 твоE грэхHвъ нaшихъ, чcтаz, вины6, и3 прaвдою вс‰ вBрныz свzзA.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

И#сповBданіи свzщeнными под0бствовавъ, и3 м§нически жи1знь соверши1въ, къ нб7си2 востeклъ є3си2, ґртeмоне мyдре, вэнeцъ неувzдaемый t бGа пріeмь. тёмъ свzтyю твою2 прaзднуемъ пaмzть, вопію1ще: помzни1 ны, свzщенномyчениче, хrтY предстоS.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Њбнови1ла є3си2, чcтаz, бжcтвеннымъ ржcтв0мъ твои1мъ, и3стлёвшее во страстeхъ земнор0дныхъ мeртвенное существо2 и3 воздви1гла є3си2 вс‰ t смeрти къ животY нетлёніz. тёмже тS по д0лгу блажи1мъ вси2, дв7о препрослaвленнаz, ћкоже прореклA є3си2.

Кrтобогор0диченъ:

На кrтё тz возвhшена ћкw ўзрЁ пречcтаz м™и твоS, сл0ве б9ій, м™рски рыдaюще вэщaше: что2 н0вое и3 стрaнное сіE чyдо, сн7е м0й; кaкw, жи1знь всёхъ, вкушaеши смeрти, њживи1ти мє1ртвыz хотS, ћкw милосeрдъ.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE бжcтво2.

Жeртва твоS, слaвне, на жeртвенникъ нбcный вознесeсz, и3 бlгопріsтна вLцэ всёхъ нhнэ бhсть.

Въ видёніе лyчшее вознeсъ ќмъ, ґртeмоне прпdбне, научи1лсz є3си2 т†инъ хrт0выхъ, за ни1хже и3 пострадaлъ є3си2.

Водрузи1всz на недви1жимэмъ кaмени зижди1телевы, препод0бне, любвE, прилHги и3 треволнє1ніи врагHвъ не поколебaлсz є3си2 весьмA мhслію.

БGор0диченъ:

Ћкw неистощaемое, вLчце, тS даровaній сокр0вище и3мyще, незави6стныz дaры чудeсъ t тебє2 вси2 пріeмлемъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Просвэти2 нaсъ повелBніи твои1ми, гDи, и3 мhшцею твоeю выс0кою, тв0й ми1ръ подaждь нaмъ, чlвэколю1бче.

Волнaмъ, мyдре, безб0жіz запрети1въ, спaслъ є3си2 лю1ди благопокwрли1выz, настaвль во пристaнище вёры.

Свэти1льникъ свётелъ, въ нощи2 лeсти, прпdбне, возсіsвъ добродётелей свётомъ бGоразyміz, на свётъ человёки напрaвилъ є3си2.

Таи1нникъ хrт0въ бhвъ, ґртeмоне прпdбне, неизречeнныхъ т†инъ, себE принeслъ є3си2 томY пріsтну жeртву страдaніемъ.

БGор0диченъ:

T сквeрны мS страстeй и3 њкалsніz њчи1щши, дyшу мою2, бGоневёсто, твои1ми моли1твами, чи1сту бGу предстaви.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Зак0ннw за хrтA страдaвъ, ґртeмоне, њбличи1лъ є3си2 беззак0ннующихъ вр†гъ ѕлочести1вое велёніе: тёмже зак0ненъ м§никъ показaлсz є3си2, бжcтвенными побёдами вэнчaемь.

И#зсуши1въ м{тныz пот0ки безб0жіz словeсъ твои1хъ nгнeмъ, свBтлыz и3сточи1лъ є3си2 рёки вёры бGоразyміz вBрнымъ, ґртeмоне прпdбне.

Воwружи1въ, слaвне, п0мыслъ на бори1телz ѕмjz, д0блимъ соплетeніемъ, ґртeмоне, низложи1въ є3го2, мeртва показaлъ є3си2, и3 t гDа побёды вэнeцъ пріsлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Бhхомъ мeртвіи безсмeртніи, бжcтвенною бlгодaтію ржcтвA твоегw2, и3 тлёніz пeрвагw и3збaвихомсz, бцdе чcтаz, и3 нетлёніz nдeждею ўкраси1хомсz.

Пёснь з7. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше, џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nц7є1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Nгнeмъ распалaемь бжcтвенною вLки люб0вію, м§ниче слaвне, въ п0двигъ трудHвъ ўсeрднw в0лею втeклъ є3си2, зовhй: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Си1лою паракли1товою њблечeнъ, м§ниче, ћкw ґпcли, прeлести њполчє1ніz д0блимъ терпёніемъ побэди1въ, пёлъ є3си2: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Цэломyдріемъ житіE ўкраси1въ, и3 тёло чистот0ю, чи1стw хrтY, ґртeмоне, свzщеннодёйствовалъ є3си2, поS и3 воспэвaz бlгодaрствєннаz: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Да вс‰ привлечeтъ къ нбcнэй слaвэ творeцъ всегw2, и3зъ тебє2, бGороди1тельнице, бlгоизв0ли роди1тисz, и3 съ нaми, ћкw чlвэколю1бецъ и3 бlгодётель бGъ, пл0тію пожи1ти.

Пёснь }. Їрм0съ:

ЦRS нбcнаго, є3г0же пою1тъ вHи ѓгGльстіи, хвали1те и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

ЦRS нбcнаго, ћкоже предпочeлъ є3си2 по достоsнію t всёхъ земнhхъ, съ си1мъ во вёки, ґртeмоне, срaдуешисz.

Превознесeна тS душeю къ зижди1телю, прил0зи мучи1телей, стrтон0сче, никaкоже сегw2 tвлек0ша любвE.

Свёта бжcтвеннагw блистaньми, страстотeрпче, просвёщсz, вшeдъ въ незаходи1мый жeртвенникъ т†инъ, ћкw таи1нникъ неизречeнныхъ.

БGор0диченъ:

И$же человёческое є3стество2 пріeмый, бцdе, и3зъ тебє2 пaче ўмA и3 сл0ва, сhны человёчєскіz содёла свHйственны.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Вои1стинну бцdу тS и3сповёдуемъ, спасeнніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли1ки тS величaюще.

Зи1му безб0жіz, м§ниче, претeкъ, во благочeстіz вeсну дости1глъ є3си2, и3 сlнца слaвы свёта спод0билсz є3си2.

Душeвными и3 разyмными nчесы2 прови1дэвъ њдеснyю тебє2 стоsща гDа, не поколебaлсz є3си2 мyкъ, ґртeмоне, волнaми.

Ћкw бжcтвенныz неизречeнныz слaвы, страстотeрпче, спод0бльсz со стrтотeрпцы и3 ў§ники2 хrтHвы, њ нaсъ ўмоли2 сего2, ћкw бlгоутр0бнаго.

БGор0диченъ:

Свhше, бцdе, твои1мъ бlгоутр0біемъ нaшу нищетY посэти2, и3 t тли2 и3 бёдъ нaсъ и3збaви.

14 апреля: Святителя Мартина исповедника, папы Римского.

Мёсzца тогHже въ д7i-й дeнь.

И$же во с™hхъ, nц7A нaшегw и3 и3сповёдника мартjна, пaпы ри1мскагw.

Стіхи6ры. глaсъ }. Под0бенъ: Что2 вaсъ наречeмъ:

Чт0 тz нhнэ, мартjне, провэщaемъ; * правослaвныхъ ўчeній настaвника всеслaвна, * верх0вника свzщeнныхъ повелёній бжcтвенныхъ нел0жна, * лжи2 и4стиннэйшаго њбличи1телz, * словесE д0блественнэйша споспёшника, * свzщеннодёйственна свzщeннэйша, * чудодёлателz честнёйшаго: * моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Чт0 тz нhнэ, мартjне, наречeмъ; * рэкY дух0вныхъ в0дъ и3сп0лнену, * при1снw напаsщу дyшы ко бlгопл0дію разyмному, * свёщникъ, благочeстіz свётъ сіsющъ, * г0ру, точaщу бжcтвенное рaдованіе, * бжcтвенныхъ словeсъ и3з8zви1телz, * всsкіz є4реси њбличи1телz: * моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Чт0 тz нhнэ, мартjне, проречeмъ; * ски1ніи и4стинныz свzщеннодётелz всехвaльна, * ходaтаz къ бGу и3 твaри бGолёпна, * чaшу, пи1во б9eственное точaщу, * свэти1льника, ћкw жи1зни сл0во и3мyща, * t зaпада ќбw и3сходsща, * на вост0цэ же kвлsющасz: * моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

КомY ўпод0биласz є3си2, nкаsннаz душE, * къ покаsнію никaкоже возни1чущи, * и3 nгнS не ўжасaющисz ѕлhхъ њжидaющагw; * востaни, и3 є3ди1ну къ заступлeнію ск0рую * призови2, и3 возопjй: * дв7о м™и, * моли2 твоего2 сн7а и3 бGа нaшего, * и3збaвити мS t сёти льсти1вагw.

Кrтобогор0диченъ:

Ѓгница ѓгнца ћкw ви1дэ * на дрeвэ простeрта в0лею кrтнэмъ, * вопіsше м™рски болёзнующи съ плaчемъ: * сн7е м0й, * что2 стрaнное сіE видёніе; * всBмъ жи1знь даsй ћкw гDь, * кaкw ўмерщвлsешисz, долготерпэли1ве, * земны6мъ подаS воскrніе; * слaвлю твоE мн0гое, б9е м0й, снизхождeніе.

КанHнъ, творeніе їHсифово.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Посёченый несэк0маго пресэчE, и3 ви1дэ с0лнце зeмлю, ю4же не ви1дэ: лю1таго врагA водA потопи2, и3 непроходи1мое пр0йде ї}ль: пёснь же воспэвaшесz: гDеви пои1мъ, слaвнw бо прослaвисz.

БолBзни мнHги, мартjне, претерпёлъ є3си2 за хrтA бGа, и3 нhнэ и3зшeлъ є3си2 къ неболёзненнэй жи1зни, д0брэ подвизaвсz: тёмъ моеS души2 лю6тыz болBзни њблегчи2, ћкw да воспою1 тz, моли1твами твои1ми просвэщaемь.

СущєствA двA, и3 двЁ вHли, и3 дBйства суг{ба носsща, бlжeнне, є3ди1наго t честнhz трbцы научи1лъ є3си2, хrтA пресyщнаго бGа, и3 и5же не тaкw чествyющыz, вс‰ tвeрглъ є3си2, мартjне свzщeннэйше.

Недyговавшыz безсловeснw безyмнэ, въ є3ди1номъ хrтЁ є3ди1ну мyдрствующе в0лю, рaзумомъ и4стиннымъ и3 вёрою ўкрашaемь, њбличи1лъ є3си2, мартjне, ћвственнw, и3 рaдуzсz взывaлъ є3си2: пои1мъ гDеви, слaвнw бо прослaвисz.

БGор0диченъ:

И$же по є3стествY бжcтвенному неви1димый, ви1дэнъ бhсть и3зъ тебє2 мLнецъ, чlвёкъ бhвъ, суг{ба ћкw вои1стинну хотBніz и3 дBйства носS, во є3ди1ной v3постaси: є3г0же моли2, пренепор0чнаz, вс‰ ны2 спасти2 люб0вію пою1щыz тS.

Пёснь G. Їрм0съ:

Стрaхъ тв0й, гDи, всади2 въ сердцA р†бъ твои1хъ, и3 бyди нaмъ ўтверждeніе, тS во и4стинэ призывaющихъ.

Сhй и3сп0лненъ, всебlжeнне, бжcтвенныz рeвности, собрaлъ є3си2 свzщeненъ, мартjне, соб0ръ, и3 церк0вное ўтверди1лъ є3си2 ўчeніе.

Посреди2 соб0ра tвeрглъ є3си2 пЂрра, сeргіа и3 fе0дwра, кЂра же, и3 подHбныz тBмъ буесл0вzщыz ѕлосл†вныz, џ§е.

И#зъ ри1ма нyждею и3згнaнъ, њбшeлъ є3си2 ћкw с0лнце лучи2 и3спущaz, прпdбне, правосл†вныz просвэщaz вс‰.

БGор0диченъ:

Nц7Y равночeстна и3 сопрест0льна, пaче сл0ва родилA є3си2, дBйства двA носsща, и3 двЁ вHли, всес™az nтрокови1це.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

И#сповBданіи свzщeнными ўкрaшсz, м§нически же жи1знь соверши1въ, къ нб7сє1мъ востeклъ є3си2, мартjне мyдре, вэнцeмъ неувzдaемымъ t бGа вэнчaлсz є3си2. тёмже свzтyю твою2 прaзднуемъ пaмzть, вопію1ще: помzни2 нaсъ, сщ7енноблажeнне, хrтY предстоS.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

По бз7э во тв0й, бцdе, прибэгaю смирeнный покр0въ бжcтвенный, припaдаz молю1сz: поми1луй, пречcтаz, ћкw превзыд0ша главY мою2 грэси2, и3 бою1сz, вLчце, мyки, и3 трепeщу. молeніе сотвори2, чcтаz, къ сн7у твоемY, t си1хъ и3збaвити мS.

Кrтобогор0диченъ:

И$же t безначaльнагw nц7A рождeннаго, напослёдокъ тS пл0тію р0ждшаz, на кrтЁ ви1сzща зрsщи, хrтE, ўвы2 мнЁ, любeзнэйшій ї}се, вопіsше: кaкw слaвимый ћкw бGъ t ѓгGлъ, t беззак0нныхъ нhнэ человBкъ, сн7е, хотS распинaешисz; пою1 тz, долготерпэли1ве.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Всёлъ є3си2 на к0ни, ґпcлы тво‰, гDи, и3 пріsлъ є3си2 рукaма твои1ма ўзды2 и4хъ, и3 спасeніе бhсть э3ждeніе твоE вёрнw пою1щымъ: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Непрaведнw t прест0ла твоегw2, мyдре, и3згонsемь, t человBкъ непрaведныхъ прaведный пострадaти благоволи1лъ є3си2, ћкw да прaведное ўчeніе церк0вное, џ§е, спасeши невреди1мо.

СтоS среди2 пребеззак0ннующихъ, ћкw зак0ненъ страдaлецъ, с™и1телю бGопріsтне, и3 t ни1хъ њскорблsемь и3 наругaемь, и3 влачи1мь всyе, пребhлъ є3си2 ўм0мъ непревращeнъ.

Младeнцєвъ вмэни1лъ є3си2, џ§е, стрэлsніz, мартjне, всyе њскорблsющихъ тS, и3 терпэли1внw пострадaвъ, гони1мь и3 вsжемь всyе, и3 въ темни1цахъ заключaемь.

БGор0диченъ:

Во двою2 сущєствY бGомyжнw познавaемаго, t трbцы є3ди1наго родилA є3си2, ћкw бGа и3 чlвёка, вHли носsща прили1чнw nбёма є3стеств0ма, дв7о пренепор0чнаz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

T н0щи невёдэніz, по душелови1тельному пути2 при1снw блудsщаго, свётомъ рaзума твоегw2, гDи, преднаставлsz мS на стезю2 зaповэдей твои1хъ, напрaви.

Свzщeннэйшимъ твои1мъ сл0вомъ, џ§е, всесвzщeнное ўчeніе ћвэ ўтверди1лъ є3си2, и3 є3ретjчєскіz полки2 низвeрглъ є3си2, претерпэвaz и3згн†ніz и3 темни6цы, и3 скHрби мнHги.

Дремaніz твои6мъ вёждwмъ, прпdбне, не дaлъ є3си2, д0ндеже вселeніе бGу бhлъ є3си2: и3 всю2 развёzлъ є3си2 є4реси прeлесть, мyченически подвизaвсz.

Враждeбнw тS, ћкоже ѕвёріе влек0ша вери1гами, мyдре, врази2, свzзaвше посредЁ грaда ругaтельнw, ўкорsюще и3 хyлzще, и3 безъ студA на тS напaдающе.

БGор0диченъ:

Неискусобрaчнw, дв7о, неwпи1санное сл0во пл0тію р0ждши, пл0ти моеS стр†сти ўмертви2, њживи1 же дyшу мою2 ўмерщвлeнную прегрэшeньми.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Бeздна грэхHвъ и3 прегрэшeній бyрz мS смущaетъ, и3 во глубинY нyжднагw рёетъ мS tчazніz: но твою2 крёпкую рyку мнЁ простри2, ћкw петр0ви, q ўпрaвителю! и3 спаси2.

Разсёдесz лукaвый при ногY твоє1ю свzщє1нною, бGон0се, и3 лукaвыхъ человBкъ бездвє1рнаz ўстA заграждaютсz твои1мъ сл0вомъ, и3 kвлsетсz сіsющи ўчeніе бжcтвенное пaче с0лнца.

Простирaютъ тS нещaднw, и3 ќжи свzзyютъ прелє1стницы, вsжуща всsку лeсть, и3 є3ретjческій сою1зъ растерзaюща, сою1зомъ бжcтвенныхъ ўчeній твои1хъ, с™и1телю џ§е мартjне свzщeннэйше.

Стоsлъ є3си2 предъ суди1щемъ судsщихъ, њсуждaz прeлесть проповёдающихъ є3ди1ну во хrтЁ, џ§е, в0лю, и3 мyченическими ћвэ ўкрашazсz вэнцы2, бGоблажeнне мартjне мyдре.

БGор0диченъ:

Зак0ни є3стествA въ тебЁ разорsютсz, неизречeннw бо раждaеши содётелz всёхъ, бцdе всепётаz, ћкw бGа же и3 чlвёка, двЁ вHли же и3мyща и3 дBйства, м™и дв7о.

Пёснь з7. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше, џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша пою1ще: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Сугyбыхъ дёйствъ и3 хотёній, џ§е, хrтA лиши1вшіисz, лиши1ша тS прест0ла, tдaвше и3згнaніємъ д†льнимъ, зовyщаго: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Прошeдъ многоврeмєнныz темни6цы, ћкw храни1тель непор0чныz вёры, є3ретjческую тмY ўмaлилъ є3си2, и3 пёти вBрныz просвэти1лъ є3си2: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Ћкоже лeвъ, џ§е, ўповaвъ, на беззакHнныz дeрзостнw наскочи1лъ є3си2, fе0дwра и3 кЂра, и3 сeргіа, и3 пЂрра, и3 си1хъ є3диномhслєнныz tлучaz хrт0вы с™hz цRкве.

БGор0диченъ:

Во двY в0лzхъ и3 дёйствахъ двyхъ, и3зъ тебє2, пренепор0чнаz, рождeйсz несказaннw, и4же си1це мyдрствующыz спасaетъ, зовyщыz: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Пёснь }. Їрм0съ:

БGоглаг0ливіи џтроцы въ пещи2, со nгнeмъ плaмень попирaюще, поsху: бlгослови1те, дэлA гDнz, гDа.

Стэснsемь, џ§е, немощьми2 и3 лю1тыми и3згн†ніи, и3 многоoбрaзными мyками, мучeніz вэнцы2 ћкw м§никъ пріsлъ є3си2.

Блажeнства бGоизбрaннагw спод0билсz є3си2, и3згонsемь, мартjне, и3 прaвды бли1зъ бhлъ є3си2, и3згнaвъ t среды2 непрaведную є4ресь.

Ўкраси1въ петр0въ бжcтвенный прест0лъ, и3 на тогw2 кaмени цRковь неколeблему соблю1дъ, мартjне, съ си1мъ прослaвилсz є3си2.

БGор0диченъ:

С™ёйши вhшнихъ в0инствъ, и3 херув‡мъ превhшши, м™и б9іz сyщи, страстeй плотски1хъ мS превhшша сотвори2.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўстaвы прешлA є3си2 є3стествA, содётелz зачeнши и3 гDа, и3 двeрь спасeніz мjрови былA є3си2: тёмъ тS, бцdе, непрестaннw величaемъ.

Свzщеннодётель свzщeннэйшій, и3сповёдникъ же и3 мyченикъ бhвъ, съ патріaршескими ли1ки, мартjне, всегдA дост0йнw рaдуешисz: тёмже тS вёрою ўблажaемъ.

Ћкw свэтозaрное, бlжeнне, с0лнце, возсіsлъ є3си2 къ вост0кwмъ t зaпада, всю2 зарsми благочeстіz зeмлю просвэти1лъ є3си2, и3 tгнaлъ є3си2 тмY є3ретjчествующихъ глубочaйшую.

Стaнемъ въ домY бGа нaшегw, проповёдающе стр†сти и3 борє1ніz и3 и3сповBданіz нб7омyдреннагw nц7A нaшегw мартjна, и3 сего2 люб0вію ўблажи1мъ.

ТвоE свzт0е преставлeніе днeсь свётлw совершaемъ, и3сп0лни рaдости помышлє1ніz восхвалsющихъ тS, бGомyдре с™и1телю, въ нeйже вс‰ ны2 помzни2.

БGор0диченъ:

ГласовHмъ nтцє1въ повинyющесz, во двY є3стествaхъ и3 в0лzхъ, чcтаz, є3ди1наго t трbцы, и3зъ тебє2 раждaемаго вёрнw и3сповёдуемъ, и3 тS непрестaннw величaемъ.

15 апреля: Апостолов Аристарха, Пуда и Трофима.

Мёсzца тогHже въ є7i-й дeнь.

С™hхъ ґпcлъ, ґрістaрха, пyда и3 трофjма.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ №. Поd: Всехвaльніи м§ницы:

Сл0вомъ бжcтвеннагw рaзума * лю1ди неразyміz, премyдріи, * всеконeчнэ и3збaвисте, * и3 привед0сте спасaємы сі‰ * сл0ву, возсіsвшему * и3зъ нерождeнна nц7A, ґпcли. * того2 моли1те, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію млcть.

Пyда и3 ґрістaрха ћвэ * и3 бжcтвеннаго трофjма, * и4стинныz хrтопроповёдники, восхвaлимъ: * прeлести бо зи1му * теплот0ю бжcтвенныz бlгодaти разори1ша, * и3 нhнэ къ незаходи1мому сіsнію всели1шасz, * возда‰ніz трудHвъ пріeмше, * и3 причaстіемъ неизречeннымъ њбожaеми.

Пavлу послёдующе * слaвному ўчи1телю, слaвніи, * мнHги бэды6 под8sсте, * въ ю3зи1лищахъ заключaеми, * приwбщaющесz болёзнемъ, * мечeмъ же на конeцъ во главы6 ўсэкaеми пострадaсте. * хrтY моли1тесz, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ўвы2 мнЁ! что2 бyду; * ќмъ и3 дyшу, и3 тёло * њскверни1хъ прегрэшeньми. * что2 сотворю2; * кaкw же и3збэжY плaмене нестерпи1магw, * нерэши1мыхъ ќзъ и3 вёчныхъ; * но, q всенепор0чнаz! * прeжде концA моли2 сн7а твоего2, * подaти ми2 њставлeніе.

КrтобGор0диченъ:

Дв7а несквeрнаz, * и3ногдA на дрeвэ ви1дэвши, * є3г0же роди2 и3зъ безсёменныz ўтр0бы, * не терпsщи ўтр0бнагw ўzзвлeніz, * власы2 терзaющи, гlг0лаше, * мaніемъ содержaй твaрь всю2, * кaкw, ћкw њсуждeнный, * на кrтъ вознесeнъ є3си2, * всsкw хотsй спасти2 человёчество;

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

Б9іимъ ўчн7кwмъ бжcтвенную воспэвaю пёснь. Творeніе їHсифово.

Глaсъ ѕ7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ћкw по сyху пэшешeствовавъ ї}ль по бeзднэ стопaми, гони1телz фараHна ви1дz потоплsема, бGу побёдную пёснь, пои1мъ, вопіsше.

Прест0лу б9ію предстоsще, ћкw слуги6, ћкw хrтHвы служи1тели, ћкw свэти1льницы мhсленніи, просвэщeніе проси1те нaмъ, чтyщымъ вaшу пaмzть, ґпcли.

На земли2 за милосeрдіе ћвльсz, ў§ники2 и3збрA, и3 служи1тели вaсъ, со и3нhми мн0жайшими є3гw2 возвэщaющыz всю1ду бжcтвенное хотёніе.

Свzщeннэйшій ли1къ свzщeнныхъ хrт0выхъ сeдмьдесzтъ сочтaвшесz ўчени6къ, съ пavломъ всю2 зeмлю ўчeньми бжcтвеннагw свёта просвэти1сте.

Свzщeннэйшій пyдъ и3 слaвный, мyдрый ґрістaрхъ съ трофjмомъ, ћкw ѕвёзды свэтоз†рныz возсіsша на земли2, прeлести њмрачeніе tгонsше.

БGор0диченъ:

Да ни6жніz съ вhшними премн0жествомъ милосeрдіz, пречcтаz, совокупи1тъ, бGъ пл0ть пріsтъ t тебє2, и3 пребhсть є4же бЁ и3 по воплощeніи.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкоже ты2, гDи б9е м0й, вознесhй р0гъ вёрныхъ твои1хъ, бlже, и3 ўтверди1вый нaсъ на кaмени и3сповёданіz твоегw2.

Сyще съ пavломъ слaвнымъ, съ ни1мъ вeсь мjръ ћкw ѕвёзды съ с0лнцемъ проид0сте, свётомъ проповёданіz свzщeннагw, невёдэніz тмY tгонsще.

Вели1кими болёзньми плотски1ми болёзненный tsша грёхъ t среды2, сл0ва ўчн7цы2, безболёзненный вBрнымъ въ вhшнихъ пок0й њбручи1вше.

ПHдвиги бжcтвенными вои1стинну врaжію ѕл0бу разори1сте всю2: и3 хрaмы јдwльскіz низлагaюще, бGу человёки хрaмы сотвори1сте.

БGор0диченъ:

Питaеши млек0мъ всёхъ питaтелz, дв7о, рождeннаго безъ тли2 и3зъ пречcтагw твоегw2 чрeва, и3 сокрушє1нныz тлeю человёки пaки назидaюща.

Сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й, сп7се:

Ћкw ќтро бGолёпнw возсіsвше мjру, тмY глуб0кую tгнaсте вёрою прeлести, ґпcли, и3 дyшы просвэти1сте. тёмже всS свэтозaрнаz цRковь поeтъ днeсь свэтон0сную вaшу пaмzть, хrтA величaющи.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ўповaніе хrтіaнъ, прес™az дв7о, є3г0же родилA є3си2 бGа, пaче ўмa же и3 сл0ва, непрестaннw моли2 съ вhшними си1лами, подaти њставлeніе грэхHвъ нaшихъ всёхъ, и3 и3справлeніz житіS, вёрою и3 люб0вію при1снw тS слaвzщымъ.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница, ѓгнца и3 пaстырz повёшена на дрeвэ мeртва зрsщи, плaчущи вэщaше, м™рски восклицaющи: кaкw претерплю2 твоE, є4же пaче сл0ва, сн7е м0й, сни1тіе, и3 вHльныz стrти, б9е пребlгjй;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Хrт0съ моS си1ла, бGъ и3 гDь, честнaz цRковь бGолёпнw поeтъ, взывaющи, t смhсла чи1ста, њ гDэ прaзднующи.

Пресyщнаz трbца, ћкw трисвётлую возжжE свэщY, свzщє1нныz пyда же и3 трофjма, и3 ґрістaрха, зeмлю бжcтвеннымъ сл0вомъ њзарsющыz.

Пavлу kви1стесz мyдріи сп{тницы, гонє1ніz съ ни1мъ многови6дна, и3 бэды6, слaвніи, бyдущіz рaди жи1зни, веселsщесz претерпёсте.

Кр0вными течє1ніи њсвzти1сте всю2 твaрь стрaждуще, сквє1рныz крHви, дeмwнwмъ приноси6мыz, хrт0вою си1лою ўпраздни1сте, ґпcли.

БGор0диченъ:

Крёпость моS, пречcтаz, и3 прибёжище, и3 неwбори1маz стэнA, и3 къ бGу моли1твенница сyщи, вёчнагw мS плaмене и3 геeнны свободи2.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Б9іимъ свётомъ твои1мъ, бlже, ќтренюющихъ ти2 дyшы люб0вію њзари2, молю1сz, тS вёдэти, сл0ве б9ій, и4стиннаго бGа, t мрaка грэх0внагw взывaюща.

И#стук†нныz низложи1ша, и3 хрaмы јдwльскіz, слaвніи, созидaюще благодaтію, ћкоже ски1нію пaдшую преступлeньми, сердцA человёкwвъ, ћкw бGопроповBдницы.

М0ре, кони2 преслaвніи вои1стинну сyще б9іи, безб0жіz возмути1вше, потоплsємыz въ нeмъ пeрвэе проповёданіемъ бжcтвеннымъ њживи1сте.

Посэщaеми t бGа бжcтвенными посэщє1ніи вaшими, въ болёзни сyщыz їдwлонеи1стовства, и3 потоплsющыzсz спас0сте, спаси1тели нaмъ бhвше.

БGор0диченъ:

Свzщeннw свzщeнный дрeвле и3сaіа, просвёщсz д¦омъ бжcтвеннымъ, возопи2: сE дв7а пріи1метъ воплощaема бGа, за милосeрдіе неwб8sтаго.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Житeйское м0ре, воздвизaемое зрS напaстей бyрею, къ ти1хому пристaнищу твоемY притeкъ, вопію1 ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

Премyдрый трофjмъ и3 ґрістaрхъ вкyпэ, и3 пyдъ чyдный, ћкw ў§ницы2 сл0ва, и3 свzщeнніи пavлу сп{тницы, свzщeнными пёсньми да восхвaлzтсz.

В0дъ и3сп0лнєны д¦а, премyдріи, ћкw вои1стинну сyще, всsку дyшу напои1сте ўчeніz, t среды2 и3з8eмше плaмене прелeстнагw, бжcтвенною бlгодaтію.

Соединeни дyхомъ, разлучeніz никоегHже и3мёсте тэлесє1мъ: вкyпэ бо во главы6 съ пavломъ проповёдникомъ ўсёчени бhсте, съ ни1мъ и3 прославлsеми.

БGор0диченъ:

Стрaнно твоE зачaтіе, стрaнно, nтрокови1це, и3 стрaшно, є4же пaче ўмA, твоE ржcтво2, ўстрaншыzсz дрeвле t бGа томY примирsющи, и3 добр0ту пeрвую воздаю1щи:

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Kви1сz ґпcльскій честнhй сeй прaздникъ просвэщaz нaсъ, и3 грэх0вную мглY прогонsz, зовyщымъ: kви1сz свётъ, и3 пріи1де и3збавлeніе.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Росодaтельну ќбw пeщь содёла ѓгGлъ преподHбнымъ nтрокHмъ, халдє1и же њпалsющее велёніе б9іе, мучи1телz ўвэщA вопи1ти: благословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Нечeстіz ўгаси1сте пeщь тyчами честнaгw проповёданіz, ћкw ґпcли и3 ћкw бжcтвенніи сyщи страдaльцы, кровeй т0ками јдwльскую вeщь попали1сте, мyдріи: тёмже слaвими є3стE

Двунaдесzти ў§никHвъ kви1стесz вторjи ў§ницы2 хrтHвы, слaвніи: съ пavломъ бо прошeдше всю2 зeмлю, бэды6 под8sсте мнHги, и3 съ ни1мъ свzщeнную кончи1ну пріsсте.

Ўкраси1стесz крaсными вaшими рaнами, ґрістaрхе и3 трофjме, просвэти1стесz пaче всsкагw, слaвніи, злaта съ пyдомъ свzщeннымъ вои1стинну, њ нaсъ всегдA молsще хrтA.

БGор0диченъ:

Бlжeнна t с™aгw kви1ласz є3си2 д¦а, совёта вели1кагw ѓгGла вопл0щши, сегw2 бжcтвєнныz ў§ники2 въ мjръ, ћкw бжcтвєнныz мHлніz, послaвша, чcтаz, просвэти1ти вBрныz.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#зъ плaмене преподHбнымъ р0су и3сточи1лъ є3си2, и3 прaведнагw жeртву вод0ю попали1лъ є3си2: вс‰ бо твори1ши, хrтE, т0кмw є4же хотёти. тS превозн0симъ во вс‰ вёки.

Посэкaюще корє1ніz безб0жіz серп0мъ бжcтвеннымъ, насади1сте вёру и4стинную, и3 совершeнъ рaзумъ во бlгочести1выхъ сердцaхъ, бGоглaсніи.

Сл0вомъ бжcтвеннымъ сердцA њбнови1сте, и3 рaзума сёмz сёzвше, клaсъ, мyдріи, многопл0денъ пожaсте, спасeнныхъ, ґпcли, мн0жество.

Непрекл0нніи столпи2 цRкве хrт0вы, віногрaда бжcтвеннагw бжcтвенное гр0здіе, слaдость жи1зни и3скaпающе, ґрістaрхъ и3 пyдъ, и3 трофjмъ да почтyтсz.

БGор0диченъ:

Сокрyшшеесz, дв7о, человёчество њбнови1ла є3си2 всE н0вымъ ржcтв0мъ твои1мъ, є3стествA соyзы пaче є3стествA њбн0вльши, њбрaдованнаz, бGа живaгw м™и.

Пёснь f7. Їрм0съ:

БGа человёкwмъ невозм0жно ви1дэти, на нег0же не смёютъ чи1ни ѓгGльстіи взирaти: тоб0ю бо, всечcтаz, kви1сz человёкwмъ сл0во воплощeнно, є3г0же величaюще, съ нбcными вHи, тS ўблажaемъ.

Крёпость tsта бhсть г0рдагw, падe же возноси1мое є3гw2 шатaніе, нeмощію бо плотск0ю свzтjи семY сплeтшесz, побэди1ша и3 погуби1ша, и3 мучи1тельства є3гw2 вBрныz и3збaвиша.

Ћкоже пeрсть прeлести и3стни1вше, и3 нелeстни человёкwмъ наст†вницы kви1стесz, и3 ѓгGлwмъ согрaждане бhсте, воспэвaюще съ ни1ми: с™ъ, с™ъ, с™ъ, nц7ъ и3 сн7ъ, и3 д¦ъ с™hй.

Плwтскjz и3сцэлsюще недyги, и3 душє1вныz, ґпcли гDни, болBзни, и3 творsще ди6внаz чудесA, вс‰ и5же въ неразyміи привлек0сте къ рaзуму свёта и4стиннагw: тёмже блажи1ми є3стE.

ЎмA невещeственнагw нhнэ наслаждaетесz на нб7сёхъ прaзднующагw, ґпcли, бlжeнное ўповaніе пріeмше, трофjме бGопроповёдниче, пyде всеизрsдне, слaвный ґрістaрхе, њ нaсъ воспоминaніе твори1те.

БGор0диченъ:

Плaмене геeнскагw мS свободи2, ћже пaче ўмA џгнь р0ждши нестерпи1мый, и3 дyшу мою2 къ любви2 возжзи2, пречcтаz, пришeдшагw џгнь рaзума, nтрокови1це, на зeмлю воврещи2, бGорaдованнаz.

16 апреля: Мучениц Агапии, Ирины и Хионии.

Мёсzца тогHже въ ѕ7i-й дeнь.

С™hхъ м§ницъ, ґгaпіи, їри1ны и3 хіонjи.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Дёвство нетлённо, * мучeніе всечyдно, * хrтY принес0сте честны6z дBвы, * низложи1вше шатaніе прeлести безб0жное * си1лою кrтною, * мyжественнымъ рaзумомъ. * тёмже всS хrт0ва цRковь прaзднуетъ * свzтyю вaшу пaмzть * свэтон0сную и3 нар0читую.

Хіонjи страдaнію, * и3 ґгaпіи сопротивлeнію, * їри1ны м§ницы неwдолёнію, * ли1цы ѓгGльстіи бlжeнніи * ћвэ ўдиви1шасz: * кaкw мyжественными сплетє1ніи * врагA неви1димаго разрази1вше, * побёды вэнeцъ t руки2 живон0сца * богaтнw пріsша.

Nгнeмъ скончавaеми, * разжжeннымъ смhсломъ * плaмень погаси1сте сyетства, * и3 свэщY неугaсшу душeвную соблю1дше, * внид0сте со хrт0мъ въ черт0гъ нбcный: * чудeсными же и4скрами * стр†сти пожг0сте, стrтонHсицы, * дeмwнwвъ же полки2 * страдaльчески побэди1сте.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Тyчами д¦а прес™aгw, пречcтаz, * мою2 мhсль њроси2, * ћже кaплю р0ждшаz хrтA, * неизчeтнw безмBрнаz беззакHніz человёкwвъ * щедр0тами и3змhвшую: * и3зсуши2 и3ст0чникъ страстeй мои1хъ, * и3 пот0ка мS спод0би * пи1щи живhz при1снw, * моли1твами твои1ми.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz тS * на дрeвэ ћкw ви1дэ, * ѓгница р0ждшаz рыдaше, * и3 м™рски ти2 вэщaше: * сн7е возжелённе, * кaкw на дрeвэ кrтнэмъ повёшенъ є3си2, долготерпэли1ве; * кaкw рyцэ и3 н0зэ твои2, сл0ве, * пригвозди1шасz t беззак0нныхъ, * и3 кр0вь твою2 и3зліsлъ є3си2, вLко;

КанHнъ, творeніе їHсифово.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Пои1мъ гDеви, провeдшему лю1ди сво‰ сквозЁ чермн0е м0ре, ћкw є3ди1нъ слaвнw прослaвисz.

Бlгодaть мнЁ съ нб7сE, м§ницы гDни, и3сходaтаите, вaше восхвалsющему на земли2 свэтон0сное торжество2.

Раст0ргше пристрaстіе плотски1хъ со{зъ бжcтвеннымъ д¦омъ, хrтY дBвы свzзaшасz люб0вію бGоразyмною.

Напрaвилъ є3си2 ко пристaнищємъ, сп7се, нбcнымъ дBвы тво‰, прошeдшыz нем0креннw мyкъ непостоsнную пучи1ну.

Дэлесы2 чи1стыми, t дв7ы nтрокови1цы возсіsвшему сл0ву ўгоди1вше дBвы, си1мъ веселsтсz.

БGор0диченъ:

Раждaеши несказaннw, є3г0же nц7ъ неизречeннw роди2, и3 сwсцы2 питaеши, всsчєскаz питaющаго, вLчце.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Тyчами бжcтвеннагw д¦а напаsеми, клaсы м§ничєскіz, бжcтвеннымъ дёланіемъ дBвы процвэт0ша.

Пaче ви1димыхъ неви1димаz возлю1бльше, ви6димыz и3 неви6димыz враги2 побори1сте.

NгнS не ўжас0стесz, разгарaеми д¦а бжcтвеннымъ nгнeмъ: тёмже и3сцэлeній бжcтвенную р0су и3сточaете.

БGор0диченъ:

Раст0ргни прегрэшeній мои1хъ лю1тое рукописaніе, вLчце, ћже ќзы разрёшшаz ѓдwвы безсёменнымъ ржcтв0мъ твои1мъ.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Ўневёстившесz гDеви бGолёпнw, ћкоже дaръ кр0вь и3 заколeніе томY принес0сте, стrтонHсицы nтрокови6цы, и3 черт0гъ бжcтвенный дост0йнw ўлучи1сте, просвэщeніz неизречeннагw непрестaннw и3сполнsємы. тёмже свzтyю и3 честнyю вaшу пaмzть творsще дух0внw, сп7са прославлsемъ и3 вёрнw взывaемъ: моли1те хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе подaти чтyщымъ люб0вію с™yю пaмzть вaшу.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Премyдрость и3 сл0во въ твоeмъ чрeвэ зачeнши, неwпaльнw, м™и б9іz, мjрови родилA є3си2 мjръ содержaщаго, и3 во њб8sтіихъ понеслA є3си2 вс‰ носsщаго, питaтелz всёхъ и3 творцA твaри. тёмже молю1 тz, всес™az дв7и1це, и3 вёрнw слaвлю тS, и3збaвитисz ми2 t прегрэшeній, и3 въ дeнь судA, є3гдA предстaти и4мамъ предъ лицeмъ создaтелz моегw2, вLчце дв7о чcтаz, твою2 п0мощь тогдA подaждь ми2: вс‰ бо м0жеши, є3ли6ка х0щеши, всепётаz.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz, и3 и3збaвителz ѓгница зрsщи на кrтЁ, восклицaше плaчущи и3 г0рькw рыдaющи, вопіsше: мjръ ќбw рaдуетсz, пріeмлz тоб0ю и3збавлeніе, ўтр0ба же моS гори1тъ, зрsщи твоE распsтіе, є4же терпи1ши за милосeрдіе ми1лости. долготерпэли1ве гDи, ми1лости бeздно и3 и3ст0чниче неисчерпaемый, ўмилосeрдисz и3 дaруй прегрэшeній њставлeніе вёрою пою1щымъ бжcтвєнныz стrти тво‰.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE бжcтво2.

Тэлeсныхъ желaній желaніемъ бжcтвеннымъ tлучи1вшесz, nби1тєлища д¦а хrтHвы дBвы содёлашасz.

Соглaсіемъ бGомyдрымъ на проти1внаго њполчи1вшесz, побёду бжcтвенную пріsсте, и3 вэнцє1въ бжcтвенныхъ спод0бистесz.

Свzщeннw ћкоже неѕл0биви води1стесz ѓгницы пожрeтисz, всечєстнhz, не вопію1ще, ни зовyще, но произволeніемъ ўмерщвлsеми.

БGор0диченъ:

Воплощaема гDа родилA є3си2, гпcжE, всеS твaри, є3г0же моли2 и3збaвити мS, всес™az, t џбласти врaжіz ковaрства.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Просвэти2 нaсъ повелBніи твои1ми, гDи, и3 мhшцею твоeю выс0кою, тв0й ми1ръ подaждь нaмъ, чlвэколю1бче.

Ќтреневаша вкyпэ ко хrтY, свёту незаходи1мому, дBвы бGом{дрыz, и3 пaче сіsніz с0лнечнагw њзари1шасz.

Ќды мyжески tдaсте къ мyкамъ, мyчивше томи1телz терпёніемъ, страстотє1рпицы досточ{дныz.

Цвётъ свzщeненъ м§никwмъ показaстесz, бlгов0ніе бжcтвеннагw рaзума цeркви подаю1ще, всехвaльніи.

Глаг0лы вaшими велехвaльный њнэмЁ, терпёніемъ же побэди1сz, и3 потреблeнію tпущeнъ бhсть, прехвaльніи.

БGор0диченъ:

Конeцъ ми2 блaгъ прибhти, nтрокови1це, моли2, ћкw да и3збёгну ждyщихъ мS безконeчныхъ мyкъ и3 спасyсz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Претерпёвше плотск‡z болBзни и3 џгненное томлeніе мyжески, хrтHвы стrтотє1рпицы и3 невBсты, ґгaпіа и3 хіонjа, и3 їри1на, пріsша вэнeцъ благолёпенъ и3 неиждивaемую слaву съ мyченики.

Влачи1ми по земли2, ћкоже кaменіе, и3спроверг0сте, дBвы, прeлести здaніе всE си1лою сл0ва, къ цeркви возвед0стесz с™ёй, предстоsти рaдостнw владyщему всeю твaрію.

И#сцэлє1ніz рaка хіонjи и3 їри1ны, и3 ґгaпіи т0читъ, t и3ст0чника напаsема богaтнw ўтёшителz, и3 ўставлsетъ болBзни, напаsетъ же бlгочeстнw приступaющихъ сердцA бlгодaтію.

БGор0диченъ:

Мeртвость к0жныхъ ри1зъ ґдaмъ tл0жь воплощeніемъ твоегw2 сн7а, бцdе дв7о, во nдeжду бжcтвенныz слaвы њблечeсz, слaвz тS рaдостнw, ћкw м™рь б9ію всенепор0чную.

Кондaкъ, глaсъ д7:

Крёпкw дyшу, їри1но, њполчи1ла є3си2 вёрою, ћвэ лукaваго посрами1вши, и3 ко хrтY привелA є3си2 тмы2 людeй мн0жєства, бlжeннаz: и3 порфЂру t кровeй носsщи, со ѓгGлы нhнэ весели1шисz.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џтроцы є3врeйстіи въ пещи2 попрaша плaмень дерзновeннw, и3 на р0су џгнь преложи1ша, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Ни ѕвэрeй ди1віихъ наи1тіz, ни клок0чущагw стремлeніz nгнS непостоsннагw, ни ўдHвъ tсэчeніz, ни болёзней многоoбрaзныхъ, хrтHвы nтрокови6цы ўстраши1шасz, доблем{дрыz.

И#мyще џко сердeчное ко спасaющему бGу и3 цRю2 ѓгницы хrтHвы, tлучи1шасz ко всемY врaжію њполчeнію, и3 побэди1ша мyжески.

Ми1лостивъ бyди твои6мъ рабHмъ, пребlгjй, мольбaми хіонjи и3 їри1ны чи1стыz, и3 честнhz ґгaпіи, грэхHвъ прощeніе и4хъ рaди нaмъ подавaz.

ВсE желaніе дBвы стzжaвше ко є3ди1ному вLцэ, житeйскую красотY вмэни1сте ћкw с0нъ, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

БGор0диченъ:

Ўмертви2, чcтаz, живyщій, молю1 тz, во мнЁ грёхъ и3 жи1знь мS ўлучи1ти спод0би нестарёемую, ћже жив0тъ р0ждшаz, и3 ўмори1вшаго ѕмjz.

Пёснь }. Їрм0съ:

БGоглаг0ливіи џтроцы, въ пещи2 со nгнeмъ плaмень попирaюще, поsху: благослови1те, дэлA гDнz, гDа.

Наyчшесz бжcтвєннымъ преслaвнw, во врeмz подвигHвъ нрaвъ мyжески воспріsша хrтHвы ѓгницы, твeрдw пострадaвше.

Помрачeнъ піsнствомъ гони1тель мрaчнагw грэхA, смёху д0лженъ kвлsшесz: хrтHвы же дBвы, ћкw свётъ показaшасz.

Цэвни1ца гласsщи ћвэ б9ію пёснь и3сповёданіz бжcтвеннагw, и3 свёдэніz и3 вёры показaстесz вои1стинну дBвы nтрокови6цы.

Ўтвeрждшесz люб0вію вLки, ўтверждє1ніz вс‰ діaволz низложи1сте, стrтонHсицы хrтHвы, и3 нhнэ ўблажaетесz.

БGор0диченъ:

Џбразы носsщи дрeвле твоегw2 ржcтвA, ю4ношы не њпалsетъ, дв7о м™и, пeщь, ћкоже ни ўтр0бу твою2 џгнь бжcтвенный.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Вои1стинну бцdу тS и3сповёдуемъ, спасeнніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли1ки тS величaюще.

Напрaвистесz, дBвы, къ бжcтвєннымъ пристaнищємъ њкормлeніемъ хrтA бGа нaшегw, нап†сти прешeдше свирёпыхъ в0лнъ.

Ћкw ѕвёзды, ћкw свэщы2 сіsюще, їри1на и3 ґгaпіа, и3 хіонjа, просвэщaютъ вселeнныz богaтнw вс‰ концы2.

Совокупи1стесz съ ли1ки безпл0тныхъ, безплHтныz враги2 съ пл0тію д0блественнэ, стrтонHсицы, побэди1вше.

Пaмzть вaша бжcтвенными просвэщeна свэтови1дными, страстонHсицы, даров†ніи, мы6сли просвэщaетъ восхвалsющихъ вaсъ.

БGор0диченъ:

Бlголюби1ваz дв7о, њѕл0бленную грэх0мъ дyшу мою2 ўврачyй, ћже пребlгaго сл0ва пор0ждшаz.

17 апреля: Преподобного Симеона Персидского. И преподобного Акакия, епископа Мелитинского. Преподобного Зосимы, игумена Соловецкого.

Мёсzца тогHже въ з7i-й дeнь.

Прпdбнагw nц7A нaшегw сmмеHна персjдскагw:

И# прпdбнагw ґкaкіа, є3пcкпа мелітjнскагw:

И# прпdбнагw nц7A нaшегw зwсjмы, и3гyмена чcтнhz nби1тели соловeцкіz.

Слyжба є3гw2 пи1сана по сeй слyжбэ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры сmмеHна, глaсъ д7.

Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

С0лнца свэтлёе * просвэщeна пaмzть твоS вBрнымъ возсіS, * твaрь просвэщaющи бжcтвенными блист†ніи, * сmмеHне всебlжeнне, * и3 страстeй мглY, и3 бэсHвъ тмY tгонsщи. * тёмже тS ўблажaемъ, * и3 молeбнw воспэвaемъ, * ћкw свэти1льника всемjрна, * и3 ћкw моли1твенника тeпла.

Мyдре м§ниче, * стzжaвъ земнhми нбcнаz, * и3 текyщими немимоид{щаz, * и3 тлёнными слaву нетлённую воспріsлъ є3си2 рaдуzсz: * мyками же и3 рaнами, * терпэли1внw за словесA б9іz, вэнцы2 и3 цrтво: * въ нeмже рaдуzсz, * со страдaвшими съ тоб0ю, слaвне, * њ всёхъ моли1сz вёрою восхвалsющихъ тS.

Стрёлы словeсъ твои1хъ * беззак0ннующихъ собр†ніz, * сmмеHне м§ниче, ўzзви1ша. * тёмже глaсъ дaша нбcніи џблацы: * ли1цы безпл0тныхъ совокупи1шасz рaдостнw, * твои1хъ подвигHвъ дивsщесz терпёнію. * тёмже рaдующесz и3 мы2 почитaемъ вёрою * с™0е твоE ўспeніе, * сп7са прославлsюще.

И$ны стіхи6ры прпdбнагw ґкaкіа, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Ћкw с™и1тель бGопріsтенъ, * разyмныz сёни * зри1ши незаходи6маz, * и3 прем‡рнаz ви1дэти спод0билсz є3си2, * њдёzнъ въ препод0біе, * прaвдою њбложeнъ и3 бlголёпіемъ, * и3 красотY мhсленныхъ * лицeмъ къ лицY * зри1ши, бlжeнне.

Прпdбне џ§е ґкaкіе, * впери1въ ќмъ къ бGу вёрою, * мірскaгw смэшeніz * возгнушaлсz є3си2 неустaвнагw, * и3 крeстъ тв0й взeмъ, * всеви1дцу послёдовалъ є3си2, * тёла невоздержaнное, * дётельми пощeніz п0мыслу, * си1лою пораб0тивъ бжcтвеннагw д¦а.

Бжcтвеннагw соб0ра соглaсникъ, * и3 верх0венъ ћвльсz * съ кmрjлломъ, ґкaкіе, * лю1таго нест0ріа поги1бели прeдалъ є3си2, * њбличи1въ сегw2, блажeнне, безyміе, * и3 посрами1въ сyетство словесы2 дух0вными. * тёмже ўблажaетъ тS всsка душA, * вёрою прaзднующи * бжcтвенную пaмzть твою2.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: глaсъ и3 под0бенъ т0йже.

Спаси1 мz, вLчце пречcтаz, * ћже сп7са хrтA неизречeннw р0ждшаz: * тs бо є3ди1ну стzжaхъ предстaтельницу, * и3 неwбори1мую стёну, * и3 покр0въ, и3 рaдованіе, * и3 души2 моеS бжcтвенное ўтэшeніе. * ты2 u5бо мS и3збaви неусыпaющагw чeрвіz * и3 nгнS вёчнующагw, * м™и хrтA бGа.

КrтобGор0диченъ, под0бенъ т0йже:

ТS ви1дzщи пригвождaема на кrтЁ, ї}се, * и3 стrти пріeмлюща в0лею, * дв7а и3 м™и твоS, * вLко, ўвы2 мнЁ, вопіsше, * чaдо слaдкое: * р†ны непрaведнw кaкw терпи1ши, * врачY, и3сцэли1вый человёческое неможeніе, * и3 t тли2 всёхъ и3збaвивый * милосeрдіемъ твои1мъ;

КанHнъ прпdбнагw сmмеHна, є3гHже краегранeсіе:

Вэнчaю бlжeннаго тS сmмеHна пэспопBніи. Творeніе їHсифово.

Глaсъ є7. Пёснь №. Їрм0съ:

КонS и3 всaдника въ м0ре чермн0е, сокрушazй бр†ни мhшцею выс0кою, хrт0съ и3стрzсE, ї}лz же спасE, побёдную пёснь пою1ща.

Вэнцeмъ нетлёніz њдёzвсz, и3 прест0лу гDню, всебlжeнне, предстоS, вёрою чтyщыz твоE свzт0е страдaніе, моли1твами твои1ми при1снw спасaй.

Чeстенъ сосyдъ kви1лсz є3си2 бжcтвеннагw д¦а, сmмеHне бGон0се: и4мже помaзавсz, ўпaслъ є3си2 лю1ди бог†тны пaлицею бжcтвенныхъ ўчeній, мyчениче, на водЁ разyмнэй.

Ўстaвилъ є3си2 прeлести, мyдре, течє1ніz, слaдкихъ твои1хъ словeсъ бжcтвенными течє1ніи, и3 кр0вными кaплzми, с™и1телю слaвне: сегw2 рaди вёрнw поeмъ тS.

БGор0диченъ:

Н0сиши рукaми, дв7о, вс‰ носsщаго, и3 питaеши, ћкw мLнца, подaтелz млекA. того2 u5бо моли2, лю1ди тво‰ вс‰ ўщeдрити, вёрнw пою1щыz тS.

И$нъ канHнъ с™aгw ґкaкіа, творeніе їHсифово.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Посёченый несэк0маго пресэчE, и3 ви1дэ с0лнце зeмлю, ю4же не ви1дэ: лю1таго врагA водA потопи2, и3 непроходи1мое пр0йде ї}ль: пёснь же воспэвaшесz: гDеви пои1мъ, слaвнw во прослaвисz.

Всsку ѕл0бу побёждь ѕміи1ну, въ неѕл0біи души2, ћкw пожи1въ, ґкaкіе мyдре, ѕл0бы мS и3схити2, и3 страстeй смертон0сныхъ, и3 д0брыми џбразы ўдобри2, ћкw да восхвалю1 тz, д0брэ подви1гшасz.

Пресвётлаz прозzбe тz лёторасль краснY мелітjна, вели1кій ґкaкіе, и3зносsща плоды2 сл†дки, и3 наслаждaюща сердцA пaче мeда вёрныхъ, страстeй tгонsща душетлённую, препод0бне, г0ресть, бжcтвенною бlгодaтію.

Рождeніе сhй роди1телей, ґкaкіе, ћкоже самуи1лъ свzщeнный бGу принeслсz є3си2, прeданъ t младhхъ ногтeй, воспитaтисz въ домY свzщeннэмъ, и3 служи1ти бGу вседержи1телю, твою2 просвёщшему дyшу бжcтвенными дэ‰ніи.

БGор0диченъ:

И$же недоумённw бGа вопл0щшаz, и3 tстyпльшыz нaсъ къ немY примири1вшаz, препётаz чcтаz, стр†сти сeрдца моегw2 стrтію сн7а твоегw2, молю2, и3сцэли2, и3 спаси1 мz всегдA пою1ща: слaвнw бо прослaвисz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Водрузи1вый на ничес0мже зeмлю повелёніемъ твои1мъ, и3 повёсивый неwдержи1мw тzготёющую, на недви1жимэмъ, хrтE, кaмени зaповэдей твои1хъ, цRковь твою2 ўтверди2, є3ди1не бlже и3 чlвэколю1бче.

Краснw2 души2 движє1ніz творS, и3 ходS стезeю къ бGу ведyщею, всsкагw безпyтіz лукaвагw ўклони1лсz є3си2, и3 взsлсz є3си2 къ жи1зненнэй двeри, слaвне, вёчнагw пок0z.

Ўдали1въ п0мыслъ t страстeй плотски1хъ, безкрHвны, џ§е, принeслъ є3си2 жє1ртвы, сл0ву пожeршемусz нaсъ рaди, и3 сегw2 возвэщaz пaче сл0ва бжcтвенное воплощeніе, пожрeнъ бhлъ є3си2 ћкw ѓгнецъ неѕл0бивъ.

Свsтw твоE проводи1въ житіE, пребогaте, со с™hми нhнэ всели1лсz є3си2, страдaньми просвэти1въ твою2 дyшу, и3 возсіsвъ с0лнца, бlжeнне, свэтлёе, и3 сhнъ свёта бhвъ.

БGор0диченъ:

Клsтвы прароди1тельныz нaсъ свободи1ла є3си2, благословeньми всёхъ вэнчaвшаго сл0ва вопл0щши, чcтаz, при1снw благословeннаz, страстотeрпцєвъ ўдобрeніе, и3 согрэшaющихъ њчищeніе.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Зак0ну преклони1лсz є3си2 живоначaльному, препод0бне, и3 t души2 всsкое беззак0ніе ўмерщвлsющее возненави1дэлъ є3си2.

ТебE д¦ъ с™hй, дух0вными, мyдре, дэ‰ніи, свэтови1дна всего2 бhвша, свzщeнника поставлsетъ.

И#сточи2 љзhкъ тв0й, ћкоже рэкY, мyдре, ўчє1ніz, мyтный пот0къ прeлести бжcтвенною си1лою и3зсушaюща.

БGор0диченъ:

Двeре непроходи1маz, покаsніz ми2 tвeрзи двє1ри, чcтаz, и3 къ путє1мъ мS пр†вымъ напрaви.

Сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й, сп7се:

Ћкw с0лнце нaмъ свzтaz твоS возсіS пaмzть, мyдре сmмеHне с™и1телю, страдaвшихъ съ тоб0ю, вёрныхъ њзарsющи, ю4же днeсь сотворsюще вопіeмъ: моли1те њ нaсъ, страстотeрпцы, є3ди1наго чlвэколю1бца.

Слaва, и4нъ, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Побёды вэнeцъ t гDа за воздержaніе рaдуzсz пріsлъ є3си2, и3сповёданіемъ, бGон0се, ўкрашaемь, и3 є3ресeй всю2 њбличи1лъ є3си2 суетY, бжcтвенными твои1ми повелBніи, џ§е прпdбне, хrтA бGа моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннагw є3стествA не tлyчсz, пл0ть бhвъ во чрeвэ твоeмъ: но бGъ вочlвёчсz и3 пребhсть, и4же по рождествЁ м™рь тS дв7у, ћкw прeжде рождествA сохрани1въ всенепор0чную, є3ди1нъ гDь: того2 прилёжнw моли2, даровaти нaмъ вeлію млcть.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница сл0ва, нетлённаz дв7а м™и, на кrтЁ зрsщи повёшена и3зъ неS безъ болёзни прозsбшаго, м™рски под0бнw рыдaющи, вопіsше: ўвы2 мнЁ, чaдо моE, кaкw стрaждеши в0лею, хотS и3збaвити t страстeй безчeстіz человёка;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Бжcтвенное твоE разумёвъ и3стощaніе, прозорли1вw ґввакyмъ, хrтE, со трeпетомъ вопіsше тебЁ: во спасeніе людeй твои1хъ, спасти2 пом†занныz тво‰ пришeлъ є3си2.

Вед0мь свsзанъ, разрэши1лъ є3си2 хи1трwсти лукaвагw, свzщеннотаи1нниче пребогaте, пострадaвъ д0блественнэ, вэнцы2 нетлёніz воспріsлъ є3си2.

ГлагHлъ твои1хъ стрэлaми ўzзви1лъ є3си2, свzщенномyчениче сmмеHне, беззак0ннующихъ соб0ры: и3 nгнeмъ кровeй многоб0жную лeсть попали1лъ є3си2.

Состaвимъ ли1ки, блажaще бGон0снаго сmмеHна и3 ґнaнію слaвнаго, и3 съ ни1ми подHбныz, мyжески пострадaвшыz мyченики.

БGор0диченъ:

И#зъ тебє2 прaвды сlнце возсіsвъ пaче ўмA, вселeнную просвэти2, бGорaдованнаz nтрокови1це, и3 прeлести зи1му разруши2.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE бжcтво2.

Под0бникъ бhлъ є3си2 бжcтвєннымъ ґпcлwмъ, џ§е ґкaкіе, џнэхъ бо влaстію, є4же вzзaти и3 рэши1ти, њбогати1лсz є3си2.

Цэвни1ца kви1лсz є3си2 д¦а ўчє1ніz возглашaющи, џ§е, спаси1тєльнаz, нест0ріа безyмнагw неи1стовную прeлесть потреблsющи.

Пресвётлою моли1твою твоeю, џ§е, д0ждь земли2 подaлъ є3си2, и3 сеS ўпои1лъ є3си2 и3зс0хшыz лётомъ, блажeнне, бразды6.

Ўкраси1стэсz, препод0бне, твои2 лани1тэ, ±же бжcтвєннаz повелBніz вBрнымъ благоух†юща, и3 смрaдную прeлесть tгон‰ща.

БGор0диченъ:

Ўмерщвлeна мS њживи2, и3 заблуждeннаго ск0рw њбрати2, незаблyдный пyть сyщи и3 настaвница всёхъ, вLчце.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Њдэsйсz свётомъ, ћкw ри1зою, къ тебЁ ќтренюю, и3 тебЁ зовY: дyшу мою2 просвэти2 њмрачeнную, хrтE, ћкw є3ди1нъ бlгоутр0бенъ.

Ст0лпъ и3 ўтверждeніе цRкви б9іи ћвльсz, пребlжeнне, твои1мъ страдaніемъ, непрекл0нну и3 непоколеби1му сію2 во вёки соблюди2 ходaтайствы твои1ми.

Пёсньми ўблажaемъ житіE твоE, гонє1ніz же и3 сопротивлє1ніz, сmмеHне пребогaте: и4хже рaди спод0билсz є3си2 блажeнныz кончи1ны.

МЂромъ бжcтвеннагw помaзаніz пaстырь бhвъ, за стaдо пожрeнъ бhлъ є3си2, блажeнне, ћкоже nвeнъ нар0читъ, и3 первор0дныхъ цє1ркви возвесели1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Да њбрsщу тS, вLчце, и3з8имaющую мS въ чaсъ судA њсуждeніz, вёрнw слaвzй тS, и3 мyкъ и3збaвлюсz ждyщихъ мS.

И$нъ. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннаго, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Чyдно твоE житіE kви1сz, даров†ніи бо бжcтвеннагw д¦а њбложи1всz, рэки2 безчи6ннаz стремлє1ніz моли1твою ўстaвилъ є3си2, клю1чь є4й и3 предёлъ кaмень положи1въ, с™и1телю ґкaкіе.

ПосредЁ соб0ра бжcтвенъ бhлъ є3си2 nц7є1въ поб0рникъ свzщeнныхъ велёній, съ кmрjлломъ бжcтвеннымъ, бlжeнне, чcтую дв7у и3сповёдаz б9ію м™рь, и3 льсти1ваго побэждaz нест0ріа.

Пaче мeда ўслаждaющее мелітjнzнwмъ познaсz сл0во твоE, наслаждaющи си1хъ дyшы свzщeнными и3сповBданіи, и3 грэх0вную показyющи г0ресть, досточyдне џ§е ґкaкіе.

БGор0диченъ:

Не и3стощи1въ нёдра весьмA роди1телz пресyщный, въ твои1хъ нёдрэхъ мLнецъ ви1дэнъ бhсть, дв7о, держи1мь, въ мою2 нищетY премн0гую њблeксz, богaтствомъ милосeрдіz, є3ди1нъ чlвэколю1бецъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Неи1стовствующеесz бyрею душетлённою, вLко хrтE, страстeй м0ре ўкроти2, и3 t тли2 возведи1 мz, ћкw бlгоутр0бенъ.

Kви1лсz є3си2 бжcтвеннагw и3сп0лненъ ўтэшeніz, бlжeнне сmмеHне, мечeмъ кончи1ну бlжeнную пріeмъ, со с™hми свётлw пострадaвшими мyченики.

Ю$ніи и3 стaрцы, монaси и3 свzщeнницы, д0брымъ п0двигомъ подви1гшесz за хrтA, ћкоже ѓгницы пожрeни бhша.

Блажeнно житіE пожи1вше страдaльцы, кончи1ну t хrтA пріsсте бlжeнную, мечeмъ скончaстесz рaдующесz.

БGор0диченъ:

И#зъ тебє2 возсіS, прес™az, содётель, и3 зарeю б9eственнагw рaзума сyщыz въ нощи2 неразyміz просвэти2.

И$нъ. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Чтcыz м™ре б9іz, чeстенъ воздви1глъ є3си2 хрaмъ: хрaмъ прeжде сегw2 сaмъ сотвори1лсz є3си2 д¦а, свzщeнне ґкaкіе, є3г0же њс™и1въ, рэкY чудeсъ показaлъ є3си2.

Тво‰ свzты6z глaсы, ±же къ стaду твори1лъ є3си2, пресэцaше лaстовица гласsщи, ґкaкіе: но пріeмши твоегw2 љзhка зак0нъ, непрел0жнw сохрани2.

Ћкw ви1дэ тS цaрь рaбски пришeдша, тво‰ прошє1ніz и3сп0лни: нбcнагw бо цRS познA, бGон0се џ§е, досточyдна ўг0дника.

БGор0диченъ:

ЎмA моегw2 побэждє1ніz, и3 сeрдца возношє1ніz, твоeю ми1лостію, чcтаz, и3сцэли2, молю1сz, и3 њдержaщагw мS грэхA и3збaви, вёрою тS ўблажaющаго.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Превозноси1мый nтцє1въ гDь, плaмень ўгаси2, џтроки њроси2, соглaснw пою1щыz: б9е, бlгословeнъ є3си2.

Свёщникъ kвлsz рaзумъ, свётъ познaлсz є3си2, препод0бне, во тмЁ спsщымъ невёдэніz, и3 разори1лъ є3си2 nгнеслужи1телей тмY, пострадaвъ преслaвнw.

Kви1лсz є3си2 посреди2 м§никъ водS с0нмъ, съ ни1миже скончaвсz мечeмъ, взывaлъ є3си2, сmмеHне бGон0сне: б9е, бlгословeнъ є3си2.

Соб0ръ многочи1сленныхъ м§никъ почти1мъ, чeстнw совокуплsемь t разли1чныхъ градHвъ, свzщеннодёйствєнникъ бжcтвенныхъ, и3 монaхwвъ бGон0сныхъ.

БGор0диченъ:

И#сцэли2, пренепор0чнаz, стр†сти сeрдца моегw2, ўстaви смущeніе ўмA моегw2 њбуревaемое, и3 спаси1 мz пою1ща: б9е, бlгословeнъ є3си2.

И$нъ. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше, џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Ми1лованіемъ совершeннымъ ўкрашaемь, џ§е, ни1щымъ дов0ленъ бhлъ є3си2, и3 всBмъ болsщымъ здрaвіе познaлсz є3си2, воспэвaющымъ ходaтай: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Стужaющыz болsщихъ зрS м{хи, џ§е, tгнaлъ є3си2, никaкоже приступи1ти къ ни6мъ повелёлъ є3си2, поS, ґкaкіе: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Гр0здъ ћкоже и3згнeтъ, смhсла нaмъ віно2 раствори1лъ є3си2, веселsщее сердцA рaзумы вели1кими, и3 вопи1ти повелэвaz: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Ћкw винy тz вси2 нaшегw спасeніz, бGоблагодaтнаz, поeмъ всегдA раби2 твои2, и3 вёрою ўблажaемъ глаг0люще: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Пёснь }. Їрм0съ:

ТебЁ вседётелю, въ пещи2 џтроцы всемjрный ли1къ сплeтше, поsху: дэлA вс‰каz, гDа, п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Ќгль мhсленный, сmмеHне, показyемь, nгню2 не послужи1лъ є3си2, пребlжeнне: вeщь же г0рьку многоб0жіz попали1въ, къ незаходи1мому сіsнію, препод0бне, престaвилсz є3си2.

И#сцэли2 нaшz нeмwщи, м§ниче, мрaкъ tжени2 сердeцъ нaшихъ, и3 вёчныz жи1зни покажи2 причaстники твои1ми ко вLцэ всёхъ ходaтайствы.

В0инство чeстно соб0ръ б9ій мyчєникъ воспоeмъ, сточи1сленное, и5мже начaльникъ бsше сmмеHнъ д0блій, ћкw пaстырь и3 вели1къ цRкве ст0лпъ.

БGор0диченъ:

Да чcтн0е твоE проzви1тъ ржcтво2 купинA, неwпали1ма ви1дэна бhсть, пречcтаz: џгнь бо бжcтвенный во ўтр0бэ пріeмши, никaкоже њпали1ласz є3си2. тёмже тS поeмъ.

И$нъ. Їрм0съ:

БGоглаг0ливіи џтроцы въ пещи2, со nгнeмъ плaмень попирaюще, поsху: бlгослови1те, дэлA гDнz, гDа.

Съ вhшними ликосто‰ніи, со с™hми всёми прес™aго гDа, њсвzти1ти и3 спасти2 нaсъ, џ§е, моли2.

Восклицaніе жaбамъ молвY творsщымъ, ти1химъ твои1мъ сл0вомъ запрети1лъ є3си2 не вэщaти: но пребhти нэмы6мъ, ґкaкіе, показaлъ є3си2.

На буесл0внаго написaвъ нест0ріа словесA, ћкоже кaменіе честн0е, цRковь ўтверди1лъ є3си2 на кaмени, бlжeнне, непор0чныz вёры.

Трbченъ:

Возопіeмъ вёрою трbцэ съ вhшними чи1нми: с™ъ, с™ъ, с™ъ, nц7ъ и3 сн7ъ, и3 д¦ъ с™hй.

БGор0диченъ:

И#ст0чникъ сyщи, nтрокови1це, нетлёніz, и3стлёвша мS мн0гими грэхA потоплeньми твоегw2 и3сцэлeніz спод0би.

Пёснь f7. Їрм0съ:

И#сaіе, ликyй, дв7а и3мЁ во чрeвэ, и3 роди2 сн7а є3мманyила, бGа же и3 чlвёка, вост0къ и4мz є3мY: є3г0же величaюще, дв7у ўблажaемъ.

Ћкw пріsтно кади1ло принeслсz є3си2 всёхъ цRю2, ћкw заколeніе свzщeнно, ћкw предобрA жeртва пріsтнаz, ћкw мЂро, ћкw приношє1ніz, ћкw ши1покъ благов0ненъ, с™и1телю досточyдне.

Ўтвержeніе бhвъ, с™и1телю, всBмъ вBрнымъ, пожeрлсz є3си2 ћкоже nвeнъ, и3 къ мhслєннымъ престaвилсz є3си2 цrтвwмъ, и3 цRю2 всёхъ и3 бGу, бlжeнне, предстои1ши, бжcтвенною слaвою њблистaемь.

Свzтaz пaмzть твоS, ћкоже вели1кое с0лнце нaмъ возсіS, сmмеHне, днeсь, мyдре, и3 и5же съ тоб0ю м§никъ: съ ни1миже нaмъ проси2 t хrтA бlгодaти и3 ми1лости, и3 согрэшeній и3збавлeніz.

БGор0диченъ:

Свётлыми сіsньми, пречcтаz м™и б9іz, њзари2 м0й ќмъ, тм0ю лю1тагw неразyміz њдержи1мый: ћкw да ўлучи1въ бжcтвенное просвэщeніе, вели6чіz тво‰ возвэщY, приснодв7о.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўстaвы прешлA є3си2 є3стествA, содётелz зачeнши и3 гDа, и3 двeрь спасeніz мjрови былA є3си2: тёмъ тS, бцdе, непрестaннw величaемъ.

Крёпкою твоeю моли1твою, џ§е, нб7сA затворє1на tвeрзлъ є3си2, и3 кaмень преслaвнw и3стекaти принyдилъ є3си2, въ слaву сп7са, тS прослaвльшагw, ґкaкіе.

Ћкw вели1ко њблистaлъ є3си2 с0лнце t мелітjны зарeю словeсъ твои1хъ, и3 чудeсъ сіsніе пущaz, ґкaкіе, и3 вс‰ њзарsz благочeстнw тS ўблажaющыz.

Премyдростію словeсъ ўкрашaемь, и3 сі‰ніи мн0гихъ и3сцэлeній, ґкaкіе, и3 с™и1тельства сіsz добр0тами, прешeлъ є3си2 t мірски1хъ къ премjрному наслаждeнію.

Бжcтвеннаz пaмzть твоS днeсь поднебє1сныz созывaетъ воспёти тво‰ болBзни и3 п0двиги, и3 и3справлє1ніz, ґкaкіе пребlжeнне, просвэти1телю сердeцъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Свёта крaснагw жили1ще kви1ласz є3си2 вои1стинну, всsчєскаz просвёщшагw, всепётаz дв7о: тёмже мS просвэти2, ѕл0бою помрачи1вшагосz, ћкw да вёрою величaю тS.

Слyжба прпdбнагw nц7A нaшегw зwсjмы соловeцкагw, н0вагw чудотв0рца.

Вeчеръ, на мaлэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ д7.

Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Д0лу влекyщагw мудровaніz * совлeклсz є3си2, мyдре, * на высотY простирazсz, * тaмw приwбщaтисz сyщымъ желaz, * џ§е зwсjмо, * є4же и3 получи1лъ є3си2 нhнэ, * плотскjz тsжести и3зрэши1всz: * и3 њ нaсъ моли1сz, * вёрою чтyщихъ честнyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Прaвостію смhсла * помышлsz и3 разсмотрsz * многомzтeжную, џ§е, * житіS бyрю, * ти1хое же и3 невлaемое пристaнище безм0лвіz, * є4же и3 предпочeтъ пaче, * џно же дост0йнw tвeрглъ є3си2, * и3 и3зрэши1всz сётей многоплетeннагw сладострaстіz, * моли2 спасти1сz нaмъ.

Цэломyдръ и3 кр0токъ * t ю4ности бhлъ є3си2, * џ§е зwсjмо бlжeнне, * прaвостію сeрдца и3 ўмA чистот0ю * добродётєли ўдержaвъ, * и4миже бGу прибли1жилсz є3си2. * є3г0же нhнэ моли2, * t тли2 и3 бёдъ и3збaвити * вёрою творsщихъ честнyю пaмzть твою2.

Слaва, глaсъ д7:

Стецeмсz, монaшеское мн0жество, сошeдшесz, прaздникъ состaвимъ: честнaz бо пaмzть nц7A нaшегw зwсjмы сердцA н†ша њзарsетъ неви1димw д0брыми возсіsющи дёлы. сегw2 рaди соглaснw воспэвaюще рцeмъ: рaдуйсz, вёрный рaбе хrтA бGа: рaдуйсz, п0стникwвъ свётлаz похвало2: рaдуйсz, монaшествующихъ настaвниче: рaдуйсz, и3сцэлeній и3ст0чниче. њ нaсъ, прпdбне, моли2 всёхъ цRS хrтA бGа нaшего, и3збaвитисz t собл†знъ льсти1вагw, и3 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, прaздника.

На стіх0внэ, въ тріHди. Слaва, глaсъ д7:

Пріиди1те, празднолю1бцы, pал0мскую пёснь воскрeсшему и3зъ мeртвыхъ хrтY принесeмъ: днeсь бо разyмнаz веснA возсіS нaмъ, подаю1щи цвёты словє1сныz, вселюбeзнаz пaмzть nц7A нaшегw зwсjмы, ю4же дост0йнw почитaюще, пріeмлемъ и3ст0чники и3сцэлeніz, и3зливaющыzсz нaмъ t всечестнhz рaки незави1стнw: подвизaбосz терпэли1внw на земли2, и3 нбcныz дaры пріsтъ. тёмже того2 нhнэ м0лимъ, моли1тисz непрестaннw хrтY бGу, ми1ръ вселeннэй даровaти, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, прaздника.

На вели1цэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ постaвимъ стіхи6ры на }. Въ тріHди G, и3 прпdбнагw є7, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Џ§е прпdбне зwсjмо, * впери1въ ќмъ тв0й къ бGу вёрою, * мірскaгw смэшeніz * возгнушaлсz є3си2 непостоsннагw, * и3 кrтъ тв0й взeмъ, * всеви1дцу послёдовалъ є3си2, * тёло непокори1вое п0двиги воздержaніz, * п0мыслы пораб0тивъ * си1лою бжcтвеннагw д¦а.

Џ§е бGомyдре зwсjмо, * ты2 t ўтр0бы мaтерни * хrтY прибли1жилсz є3си2, * и3 всёмъ смhсломъ томY прилэжaлъ є3си2, * и3 t твои1хъ пHдвигъ бGу вседержи1телю * плоды2 достHйныz приносS, прпdбне, * добродётельными цвэты2 ўкрашaемь: * тёмъ благи1хъ наслаждeніе њбрёлъ * и3 воспріsлъ є3си2, досточyдне.

Прпdбне џ§е премyдре зwсjмо, * болsщымъ ты2 kви1лсz є3си2 и3сцэлeніе, * и3 хромы6мъ хождeніе * ми1лостивнw сотворsеши, * и3 всBмъ притекaющымъ съ вёрою * къ цэльбон0сному гр0бу твоемY, * и3 просsщымъ п0мощи и3 заступлeніz, * тh же моли1твами твои1ми * и3сцэлeніе недyгующымъ неwскyднw подавaеши.

И$ны стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Кjими похвaльными:

Кjими похвaльными вэнцы2 * ўвzзeмъ nц7A нaшего зwсjму, * добродётелей сокр0вище, * сосyдъ чистоты2, * пріsтелище бlгодaти, и3ст0чникъ и3сцэлeній, * є3гHже рaди * врагHвъ шатaніе хrт0съ низложи2, * и3мёzй вeлію ми1лость;

Кjими пёсненными добр0тами * похвaлимъ нaшего настaвника, * пустhннаго граждани1на, * цэломyдріz храни1телz, * болsщихъ врачA безмeздна, * є3гHже рaди * врагHвъ шатaніе хrт0съ низложи2, * и3мёzй вeлію ми1лость;

Кjими смирeнными ўстнaми * ўблажи1мъ д0брыхъ рачи1телz, * п0стника и4стинна, * бBднымъ пом0щника, * въ м0ри њбуревaемыхъ предстaтелz, * прибэгaющымъ пристaнище, * є3гHже рaди * врагHвъ шатaніе хrт0съ низложи2, * и3мёzй вeлію ми1лость;

Слaва, глaсъ ѕ7. Самоглaсенъ:

Пріиди1те, п0стническое сосл0віе, дух0вный ли1къ состaвимъ, пBніz труб0ю возглашaюще, бlгодaрственными глaсы nц7Y нaшему возопіeмъ, глаг0люще: рaдуйсz, хrт0въ подви1жниче зwсjмо, люб0вію бо сегw2 њстaвилъ є3си2 мjръ, прпdбне. рaдуйсz, и4же тёло твоE пост0мъ и3 труды2 и3знурsz, вёчныz рaди и3 бlжeнныz вои1стинну жи1зни. рaдуйсz, чи1стый тёломъ и3 душeю, њзарszсz непрестaннw сіsніемъ хrтA бGа: нaмъ же творsщымъ честнyю пaмzть твою2, моли2 и3збaвитисz всsкагw гнёва и3 тли2, и3 мучeніz, бlжeнне.

И# нhнэ, прaздника. Вх0дъ. Прокjменъ днE, и3 парєміи2.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA G] Прaведныхъ дyшы въ руцЁ б9іей, и3 не прик0снетсz и4хъ мyка. Непщевaни бhша во nчесёхъ безyмныхъ ўмрeти, и3 вмэни1сz њѕлоблeніе и3сх0дъ и4хъ, И# є4же t нaсъ шeствіе, сокрушeніе: nни1 же сyть въ ми1рэ. И$бо предъ лицeмъ человёческимъ ѓще и3 мyку пріи1мутъ, ўповaніе и4хъ безсмeртіz и3сп0лнено, и3 вмaлэ накaзани бhвше, вели1кими бlгодётельствовани бyдутъ, ћкw бGъ и3скуси2 |, и3 њбрёте и5хъ достHйны себЁ. Ћкw злaто въ горни1лэ и3скуси2 и5хъ, и3 ћкw всепл0діе жeртвенное пріsтъ |. И# во врeмz посэщeніz и4хъ возсіsютъ, и3 ћкw и4скры по стeблію потекyтъ. Сyдzтъ kзhкwмъ, и3 њбладaютъ людьми2, и3 воцRи1тсz гDь въ ни1хъ во вёки. Надёющіисz нaнь разумёютъ и4стину, и3 вёрніи въ любви2 пребyдутъ є3мY: ћкw бlгодaть и3 ми1лость въ прпdбныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA д7] Прaведникъ, ѓще пости1гнетъ скончaтисz, въ пок0и бyдетъ. Стaрость бо честнA не многолётна, нижE въ числЁ лётъ и3считaетсz: сэди1на же є4сть мyдрость человёкwмъ, и3 в0зрастъ стaрости житіE несквeрное. Бlгоуг0денъ бGови бhвъ, возлю1бленъ бhсть, и3 живhй посредЁ грBшникъ престaвленъ бhсть: восхищeнъ бhсть, да не ѕл0ба и3змэни1тъ рaзума є3гw2, и3ли2 лeсть прельсти1тъ дyшу є3гw2. Рачeніе бо ѕл0бы помрачaетъ дHбраz, и3 парeніе п0хоти премэнsетъ ќмъ неѕл0бивъ. Скончaвсz вмaлэ, и3сп0лни лBта дHлга: Ўг0дна бо бЁ гDеви душA є3гw2: сегw2 рaди потщaсz t среды2 лукaвствіz. Лю1діе же ви1дэвше и3 не разумёвше, нижE пол0жше въ помышлeніи таков0е: ћкw бlгодaть и3 млcть въ прпdбныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA є7] Прaвєдницы во вёки живyтъ, и3 въ гDэ мздA и4хъ, попечeніе и4хъ ў вhшнzгw. Сегw2 рaди пріи1мутъ цrтвіе бlголёпіz, и3 вэнeцъ добр0ты t руки2 гDни: занE десни1цею покрhетъ |, и3 мhшцею защити1тъ и5хъ. Пріи1метъ всеoрyжіе рвeніе своE, и3 воwружи1тъ твaрь въ мeсть врагHмъ. Њблечeтсz въ бронS прaвды, и3 возложи1тъ шлeмъ, сyдъ нелицемёренъ: пріи1метъ щи1тъ непобэди1мый, препод0біе: поwстри1тъ же напрaсный гнёвъ во nрyжіе: споб0ретъ же съ ни1мъ мjръ на без{мныz: п0йдутъ правол{чныz стрёлы мHлніины, и3 ћкw t бlгокрyгла лyка nблакHвъ на намёреніе полетsтъ. И# t каменомeтныz ћрости, и3сп0лнь падyтъ грaды: вознегодyетъ на ни1хъ водA морскaz: рёки же потопsтъ | нaглw. Сопроти1въ стaнетъ и5мъ дyхъ си1лы, и3 ћкw ви1хоръ развёетъ и5хъ, и3 њпустоши1тъ всю2 зeмлю беззак0ніе, и3 ѕлодёйство преврати1тъ прест0лы си1льныхъ. Слhшите u5бо, цaріе, и3 разумёйте: навhкните, судіи6 концє1въ земли2. Внуши1те, держaщіи мн0жєства, и3 гордsщіисz њ нар0дэхъ kзы6къ: ћкw данA є4сть t гDа держaва вaмъ, и3 си1ла t вhшнzгw.

На літjи стіхи6ры самоглaсны, глaсъ №:

Свётлаz пaмzть ўспeніz твоегw2, прпdбне џ§е зwсjмо, нaмъ сердцA просвэщaетъ: зрsще бо честнyю твою2 рaку, врачевство2 страстeй неуд0бь цэли1мыхъ, прославлsемъ прослaвльшаго тS гDа, и3 тво‰ труды2 и3 п0двиги вэнчaвша бlгодaтію, ўсeрднw и3 мы2 подвигHвъ и3 трудHвъ є4мшесz, твоeю стезeю ходи1ти ко хrтY бGу, є3г0же моли2, спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Глaсъ в7:

Во ўспeніи твоeмъ, бlжeнне, ўчи1тельница нaмъ бывaетъ твоS рaка, при1снw бо и3зливaющимисz чудесы2 вопіeтъ, возводS къ трудHмъ и3 подвигHмъ, глаг0лz: возлюби1те гDа, да њбрsщете бlгодaть вёчную, и3 ничт0же пaче є3гw2 почти1те, да є3гдA пріи1детъ, њбрsщете пок0й со и3збрaнными є3гw2: є3г0же да и3 мы2 ўлучи1мъ, твои1ми моли1твами.

Въ незаходи6мыz зашeлъ є3си2 м0рz њт0ки, пристрaстіz мjра бёгаz, д0блимъ гeрманомъ наставлsемь, въ чyднагw саввaтіа селeніе: и3дёже и3 монaшеское мн0жество собрaлъ є3си2, наставлsz си1хъ пост0мъ и3 труды2 на стєзи2 добродётелей, возвышaz си1хъ къ бжcтвенному рачeнію. и3дёже нhнэ въ незаходи6маz вшeлъ є3си2 пресвётлагw свёта прес™hz трbцы, џ§е, руководS нaсъ моли1твами твои1ми.

Глaсъ }:

Прпdбне џ§е всечeстне зwсjмо, д0брыми дётельми возшeдъ, ћкw на колесни1цу востeклъ є3си2, побBдныz п0чєсти t негw2 пріeмлz: тёло твоE трудолю1бное, ћкw м†сти нaмъ во гр0бэ њстaвилъ є3си2, џ§е, и3сточaти и3сцэлє1ніz и3 прогони1ти дyхи лук†выz: тёмже тS ўблажaемъ, всечeстне.

Слaва, глaсъ є7:

ВозсіS веснA, пріиди1те, наслади1мсz: просіS воскrніе хrт0во, пріиди1те, возвесели1мсz: nц7A нaшегw пaмzть чернори1зцы њзарsющи показaсz. тёмже, празднолю1бцы, пріиди1те, дух0внэ торжествyемъ: сeй бо д0брэ рaтова діaвола, и3 сего2 посрами2, кrтъ хrт0въ на р†му носS, со страстьми2 и3 похотьми2 тёло своE пропинaz, б0дростію свzщeнство своE ўкрашaz, и3 нhнэ свzщeннw въ незаходи6маz зашeдъ, во свётэ бGоначaльнагw свzщeнства предстA, сёнемъ є3мY разрёшшымсz. тёмже томY возопіeмъ: прпdбне, моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, прaздника. На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ ѕ7:

На г0ру добродётелей восходS, д0лу влекyщаz помышлє1ніz tтрzсaz, кrтъ сп7си1телевъ на рaмо взeмъ, ўсeрднw томY послёдовалъ є3си2. и3 нhнэ добр0ты є3гw2 наслаждazсz, поминaй нaсъ чтyщихъ тS.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Нбcныхъ бл†гъ желaz, мірск†z сл†дкаz tвeрглъ є3си2, ненасhтимыz слaдости рачи1тель, ѓлчбою и3 жaждею томS себE, є4же нhнэ вои1стинну њбрёлъ є3си2, џ§е зwсjмо.

Стjхъ: Блажeнъ мyжъ боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2.

Воздержaніемъ сл†сти восхлащaz, и3 слeзными и3ст0чники плaмень погашaz страстeй, тёмже нhнэ зeмлю кр0ткихъ наслёдовалъ є3си2, свеселsсz прпdбнымъ и3 прaвєднымъ, џ§е нaшъ зwсjмо.

Слaва, глaсъ }:

Прпdбне џ§е, мjра красоты6 и3 сл†вы врeмєнныz tню1дъ возненави1дэлъ є3си2, монaшеское же житіE пaче возлюби1лъ є3си2: и3 ѓгGлwмъ собесёдникъ бhти спод0билсz є3си2, и3 свэти1льникъ многосвётлый рwссjйскіz земли2, чудесы2 ћкоже втор0е с0лнце сіsz, всёхъ нaсъ поминaй, совершaющихъ свzщeнную пaмzть твою2: мh бо, ч†да тво‰ и3 џвцы словeсныхъ твои1хъ ўчeній, тS на п0мощь призывaемъ, просsще тоб0ю пріsти ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, прaздника. Тропaрь, глaсъ д7:

И#зволeніемъ бжcтвеннагw рaзума всели1лсz є3си2 въ пустhню, и3 тaмw впери1въ ќмъ тв0й въ нбcныz nби1тєли, рaвнw ѓгGлwмъ житіE на земли2 пожи1въ, въ моли1твахъ и3 трудёхъ и3 пощeніихъ, џбразъ бhлъ є3си2 твои6мъ ўченикHмъ: toнyдуже бGъ, ви1дz твоE благ0е и3зволeніе, ўмн0жи тебЁ ч†да въ пустhни, слeзъ твои1хъ течeньми напаsемэй: но ћкw и3мёz дерзновeніе къ бGу, поминaй стaдо, є4же собрaлъ є3си2 мyдрэ, и3 не забyди, ћкоже њбэщaлсz є3си2, посэщaz ч†дъ твои1хъ, зwсjмо прпdбне џ§е нaшъ.

На ќтрени, по №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ д7:

Во њт0цэ пyстэ, ћкоже во вселeннэй пожи1лъ є3си2, tню1дуже и3 въ м0ри пустhню грaдъ показaлъ є3си2: зwсjмо џ§е, моли2 спасти1сz нaмъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника. По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ д7:

Превозшeлъ є3си2 вр†жіz прил0ги, бlгодaтію вжилsемь, пост0мъ и3 бдёніемъ ќмъ чи1стz, и3 моли1твою бGу приближazсz, tню1дуже и3 бэсHмъ прогони1тель kви1лсz є3си2, зwсjмо: моли2 спасти1сz нaмъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника. По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }:

ПостY прилэжS и3 бдёнію, џ§е, безгнёвіемъ и3 кр0тостію ўкрашazсz, монaхwвъ чи1ни собрaлъ є3си2, добродётелей џбразы тBмъ предлагaz, и3 зак0ны воwбражaz, и4миже къ рaзуму бжcтвенному возводS, прпdбне зwсjмо, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе подaти, чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS бжcтвA, и3 ћкw мLнца млек0мъ питaеши зижди1телz и3 гDа. тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ дост0йнw слaвимъ прес™0е ржcтво2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му ржcтвY твоемY.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Е#ђліе матfeа, зачaло м7г.

По н7 pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

Прпdбне џ§е, слyхи тво‰ прилёжнw є3ђлію вдaвъ ўслhшалъ є3си2 бжcтвеннаго глaса, зовyща въ нбcное цrтво, и3 д0брэ послёдовалъ є3си2 є3мY: мjра кр†снаz ўмeты вмэни1лъ є3си2, є3ди1нагw добр0ты желaz хrтA. є3мyже прилёжнw моли1сz, мjру послaти ми1ръ, цeрквамъ є3диномhсліе, странЁ побёдное њдолёніе, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

КанHнъ прaздника въ тріHди, на ѕ7: и3 препод0бнагw, на }:

КанHнъ.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Пои1мъ гDеви, провeдшему лю1ди сво‰ сквозЁ чермн0е м0ре, ћкw є3ди1нъ слaвнw прослaвисz.

Бжcтвенною, џ§е, люб0вію прилэпи1лсz є3си2 t ю4ности хrтY, плотск‡z стр†сти ўвzди1лъ є3си2 воздержaніемъ, зwсjмо премyдре, бGомъ помогaемь. и3 нhнэ нaмъ свёта мhсленнагw и3сп0лнитисz помоли1сz гDеви, пою1щымъ: слaвнw бо прослaвисz.

Претруди1лъ є3си2 тёло, пребогaте, и3 стр†сти плотск‡z, џ§е, пораб0тилъ є3си2, зwсjмо, ћснw пріsлъ є3си2 свётлость бlгодaти, и3 сeю просвёщсz бжcтвеннэ, взывaлъ є3си2: гDеви пои1мъ, слaвнw бо прослaвисz.

Крёпостію дyха возм0гъ, держaву низложи1лъ є3си2, и3 си1лу врaжію, и3 похвалY побёдную, и3 п0чєсти пріeмь, прпdбне, чудeсными сі‰ніи просвэти1лсz є3си2, гDеви поS: слaвнw бо прослaвисz.

БGор0диченъ:

ЗакHнъ кромЁ є3стeственныхъ родилA є3си2 законодaвца бGа, чlвёка бhвша: того2 ћкw блaга моли2, всенепор0чнаz, н†ша беззакHніz презрёти, вопію1щихъ всегдA: гDеви пои1мъ, слaвнw бо прослaвисz.

Другjй канHнъ прпdбнагw.

Глaсъ ѕ7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ћкw по сyху, пэшешeствовавъ ї}ль по бeзднэ стопaми, гони1телz фараHна ви1дz потоплsема, бGу побёдную пёснь, пои1мъ, вопіsше.

Пребжcтвенный свёте трис0лнечне, страстeй тeмностію њмрачeна всег0 мz просвэти1въ, њчи1сти моли1твами твоегw2 рабA, чlвэколю1бче, и3 сего2 чтyщу сл0во ми2 вдохни2.

Пою1щу свэтон0сную пaмzть твою2, свётъ ми2 низпосли2, ћкw бGоначaльному свёту предстоS, прпdбне зwсjмо, страстeй мои1хъ тмY моли1твами твои1ми tгонsz.

Кр0токъ и3 ми1лостивъ, и3 чи1стъ бhвъ, кр0ткихъ зeмлю дости1глъ є3си2, џ§е, ўкроти2 настоsщую бyрю сeрдца моегw2: да въ тишинЁ бжcтвеннэй бhвъ, пэсносл0влю тво‰ п0двиги.

БGор0диченъ:

Твоего2 пріи1мши содётелz, ћкw сaмъ восхотЁ, и3з8 безсёменна чрeва твоегw2, пaче ўмA воплощeнна, чcтаz, твaрей вои1стинну kви1ласz є3си2 вLчца.

Катавaсіа прaздника.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Пл0ть твою2 ўмертви1лъ є3си2 воздержaніемъ, прпdбне, дyшу же бжcтвенными даров†ніи просвэти1лъ є3си2.

ВсE u5бо желaніе ко вLцэ твоемY њбрати1лъ є3си2, ћрость же на бёсы, бGон0се, воwружи1лъ є3си2.

И#мёz споспэшествyющу ти2 б9ію си1лу, премyдре, ћкw чyденъ чудесA и3сточaеши, и3 tг0ниши недyги.

БGор0диченъ:

Въ ложеснA тво‰ съ потщaніемъ, всенепор0чнаz, всели1сz зижди1тель, на благодэsніе вёрнw воспэвaющымъ тS.

И$нъ. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкоже ты2, гDи б9е м0й, вознесhй р0гъ вёрныхъ твои1хъ, бlже, и3 ўтверди1вый нaсъ на кaмени и3сповёданіz твоегw2.

Цэломyдріz, џ§е, притzжaвъ, и4мже на бжcтвенную люб0вь возшeлъ є3си2, пріeмь дaры и3сцэлsти недyги дyшъ и3 тэлeсъ нaшихъ.

Ќмъ тв0й нбcныz добр0ты созерцaти, t земнhхъ tлучи1въ, прилэжaти наказaлъ є3си2, зwсjмо, и3дёже нhнэ водворsешисz.

Џбразъ бhвъ твои6мъ ўченикHмъ къ добродётели, џ§е, и5хже возводS въ высотЁ бжcтвеннагw рачeніz, добродётели прилэжaти наказyz.

БGор0диченъ:

Бжcтвеннагw ржcтвA твоегw2, чcтаz, всsкагw є3стествA чи1нъ прех0дитъ чyдо: бGа бо присносyщна пріи1мши во чрeвэ и3 р0ждши, пребывaеши при1снw дв7а.

Кондaкъ прaздника. Сэдaленъ, глaсъ д7:

Стрaстное пораб0тилъ є3си2 плотск0е мудровaніе, дyху г0ршее покори1въ, џ§е преслaвне, сокруши1лъ є3си2 вы6и бэсHмъ, и3 пост0мъ возсіsлъ є3си2 въ мjрэ, ћкw лучы2 с0лнечныхъ сіsній, тво‰ добродётєли показyz: сегw2 рaди тS воспэвaемъ.

Слaва, глaсъ }:

Кр0тость и3 люб0вь, препод0бне, и3мёz, добродётельми возшeлъ є3си2 на высотY, ±же и3 твои6мъ ўченикHмъ воwбрази1лъ є3си2, предстaтель монaхwмъ, пріsтъ t бGа дёйство бlгодaти, помогaти бёдствующымъ, и3 нhнэ притекaющымъ и3сцэлє1ніz точS, здрaвіе подаeши вопію1щымъ ти2: зwсjмо препод0бне џ§е нaшъ, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе подaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

И# нhнэ, прaздника.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE б9ество2.

Премyдрости пeрвэе ты2 рачи1тель kви1лсz є3си2, премyдре: житіe бо непор0чно пожи1лъ є3си2, њчищeнъ и3зрsднw душeю и3 мhслію, соглaснw взывaz: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Њчи1стивъ ќмъ тв0й t стрaстныz молвы2, слaвне, и3 ч{вства, мyдре, ўпрaвивъ, къ немyтнэй тишинЁ, џ§е, ўстреми1лсz є3си2 въ морскjй џстровъ, и3 ўсeрднw воспэвaлъ є3си2: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Земны6z печ†ли воздержaтельнw tтрsсъ: нбcныz надє1жды стzжA тв0й ўг0дникъ, вLко, препод0бный зwсjма, со ўсeрдіемъ поS: слaва си1лэ твоeй, гDи.

БGор0диченъ:

Kви1сz въ мjрэ t дв7ы ћкw чlвёкъ, даровA побёду прпdбнымъ свои6мъ, кrт0мъ бо є3гw2 бёсы прогнaша, вёрою зовyще: слaва си1лэ твоeй, гDи.

И$нъ. Їрм0съ:

Хrт0съ моS си1ла, бGъ и3 гDь, честнaz цRковь бGолёпнw поeтъ, взывaющи t смhсла чи1ста, њ гDэ прaзднующи.

Кр0тостію, џ§е, навёты носS, терпs же и3 t твои1хъ на тS востаю1щихъ, nтє1ческимъ нрaвwмъ послёдуz, тёхъ житіE въ себЁ и3мёлъ є3си2.

Терпёніе и3 безгнёвіе и3мёz, tх0диши и3зъ кіновjи гони1мь, возвращazсz же призывaемь, смирsлсz є3си2 ћкw nтрочA, по хrт0ву словеси2.

Ўкорeніе и3 дос†ды пріeмлz, под0билсz є3си2 молчaнію ї}са моегw2 бGа, младeнєцъ безѕл0біемъ цrтво наслёдуz, ўzзвлsz же гордsщасz врагA.

БGор0диченъ:

Ћкw вои1стинну неизречє1нна и3 непостижи6ма твоегw2, бцdе, бGолёпнагw сyть ржcтвA, сyщымъ на земли2 и3 нбcнымъ, приснодв7о, т†инства.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ќтренююще, вопіeмъ ти2, гDи, спаси1 ны: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, рaзвэ бо тебє2 и3н0гw не вёмы.

Ўм0мъ њчищeннымъ, преслaвне, зри1ши добр0ту неизречeнную хrтA, всsческихъ бGа нaшегw.

Ўмертви2 н†ша мудров†ніz, чlвэколю1бче, плотск†z и3 взыгр†ніz, бGопріsтными прпdбнагw твоегw2 моли1твами.

Свhше нaсъ назирaеши, пребlжeнне, и3 ўправлsеши жив0тъ нaшъ, творsщихъ люб0вію, прпdбне, пaмzть твою2.

БGор0диченъ:

И#сцэли2 недyгующагw ўмA моегw2 њмрачeніе, врачA р0ждшаz хrтA, всенепор0чнаz вLчце.

И$нъ. Їрм0съ:

Б9іимъ свётомъ твои1мъ, бlже, ќтренюющихъ ти2 дyшы люб0вію њзари2, молю1сz, тS вёдэти, сл0ве б9ій, и4стиннаго бGа, t мрaка грэх0внагw взывaюща.

Н0сиши со џнагw п0лу м0рz, чудeснагw саввaтіа м0щи, и3 твоeй nби1тели сіE цaрственное сокр0вище снискaлъ є3си2, є3гHже добродётєли въ себЁ носS, зwсjмо прпdбне.

Ненаселeннаz населsетсz, џ§е, тоб0ю, ћкw бо зарS просіsша тво‰ добродётєли: є4юже њсіsвшесz, въ пустhню ћкоже и3 во грaдъ, монaшеское мн0жество сти1четсz.

Њбэщaнное дрeвле при саввaтіи чyднэмъ, нhнэ тоб0ю и3сп0лнисz, џ§е: пHстникъ бо мн0жество къ тебЁ пришeдше, и3 добродётелемъ прилэжaтъ, тоб0ю просвэщaеми, зwсjмо.

БGор0диченъ:

Бцdу тS t души2, вLчце мjра бlгaz, и3сповёдающыz спасaй: тебe бо заступлeніе непобэди1мо и4мамы, и4стинную бGороди1тельницу.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Ћкw снA џбразъ тлённый, всегw2 мjра слaву зрS, є3ди1нагw живaгw бGа слaвы возлюби1лъ є3си2 причaстникъ бhти: ю4же, прпdбне, прaведнw спод0билсz є3си2 зрёти.

Лукaвый ўмертви1сz ѕмjй свzщeнными твои1ми моли1твами, бGоблажeнне, и3 тогw2 рэшaютсz ѕлHбы, и5же знaменіе t тебє2 и3спроси1вше, и3 ўг0дникъ свётелъ б9ій познaнъ бhлъ є3си2 вёренъ.

БGомyдрымъ п0мысломъ ўкраси1всz, ±же на земли2 преwби1дэлъ є3си2 вс‰, и3 нбcное, преблажeнне џ§е, наслёдіе, премyдре, разсуди1лъ є3си2, зwсjмо, и3 нhнэ ћвэ на небесёхъ живeши рaдуzсz.

БGор0диченъ:

ГDь съ тоб0ю, пречcтаz, ћкоже и3зв0лилъ є4сть, и3 всёхъ нaсъ t џбласти льсти1вагw ходaтайствомъ твои1мъ и3збaвилъ є4сть. тёмже тS нhнэ по д0лгу р0дове родHвъ ўблажaютъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Житeйское м0ре воздвизaемое зрS напaстей бyрею, къ ти1хому пристaнищу твоемY притeкъ, вопію1 ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, многомлcтиве.

Слезaми твои1ми, џ§е, потопи1лъ є3си2 ќмныz є3гЂптzны, и4миже њчи1стивсz, чи1стому прибли1жилсz є3си2, и3 бlгодaть привлечE и3сцэлeніz, благоутр0бне, бёдствующыz ны2 ѕлЁ, трeбующыz твоеS п0мощи, спаси2.

Слaное, џ§е, невёріz м0ре и3стекaющими t тебє2 си1лами и3 знaменьми возмущaетсz, и3 ѕлочeстіе благочeстіемъ л0пи и3змэнsетсz, и3 тмA невёдэніz бGоразyміемъ просвэщaетсz, зwсjмо.

Предстaтельствовати стрaждущымъ, благодaть, џ§е, и3мёz, никaкоже мeдли: но предвари2, и3 рyку п0мощи подaждь нaмъ, ѕлЁ страстьми2 њдержи6мымъ: вси1 бо призывaющіи тS вёрнw t бёдъ спасaютсz.

БGор0диченъ:

Пречcтаz вLчце, р0ждшаz земны6мъ њкорми1телz и3 гDи, страстeй мои1хъ непостоsнное и3 лю1тое разжени2 смущeніе, и3 тишинY подaждь сeрдцу моемY.

Кондaкъ, глaсъ }:

Хrт0вою люб0вію ўzзви1всz, прпdбне, и3 тогw2 кrтъ слaвный на рaмо взeмъ, понeслъ є3си2, бжcтвеннэ воwружи1всz, и3 непрест†нныz моли6твы ћкw копіE въ руцЁ и3мhй, крёпкw ссёклъ є3си2 бэсHвскаz њполчє1ніz. тёмъ зовeмъ ти2: рaдуйсz, препод0бне џ§е зwсjмо, монaхwвъ ўдобрeніе.

Јкосъ:

Ўслhшавъ хrт0въ глaсъ, њстaвилъ є3си2 плотск†z мудров†ніz, богaтство же и3 слaву ћкw прaхъ вмэни1въ, на стр†сти ћкw безпл0тенъ подвизaлсz є3си2, и3 безпл0тныхъ ликостоsнію чистот0ю ўпод0билсz є3си2, и3 рaзума даровaніе пріsлъ є3си2, є4же подaждь въ пёснехъ пою1щымъ ти2 си1це: рaдуйсz, зwсjмо прпdбне и3 бGон0се, нбcный человёче и3 земнhй ѓгGле: рaдуйсz, ћкw кромЁ мjра сyетнагw пустhню содёлавъ въ морск0мъ џстровэ, въ нeмъ nби1тель состaвилъ є3си2: рaдуйсz, ћкw въ нeй мн0жество монaхwвъ собрaсz, и3 t ни1хъ слhшиши си1це глаг0лемое: рaдуйсz, монaшествующымъ спасeніz ходaтай: рaдуйсz, ўнывaющихъ џбразъ ўтэшeніz: рaдуйсz, монaхwмъ t навBтъ врaжіихъ и3збaвителю: рaдуйсz, скорбeй губи1телю нaшегw є3стествA, ћкw tг0ниши п0мыслы ѕлHбныz: рaдуйсz, скорбsщихъ душeю слaдкое ўтэшeніе, и3 рaдости бжcтвенныz подaтелю: рaдуйсz, нaшъ предстaтелю и3 и3збaвителю: рaдуйсz, прпdбне џ§е зwсjмо, монaхwвъ ўдобрeніе.

Пёснь з7. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше, џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша пою1ще: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Всёмъ желaніемъ прилэпи1лсz є3си2, воздержaніемъ твeрдымъ твоемY вLцэ, тогw2 нhнэ питaешисz сі‰ніи, зовhй: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Просвэти1въ твоE сeрдце, свzщенноначaльникъ бhсть џ§а состaва, наказyz и3 ўчA вс‰, и3зводS всsкъ ќмъ къ б9іимъ в0лzмъ, поS: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Пл0дъ бжcтвенъ вLцэ принeслъ є3си2, житіE, требlжeнне, и3 жeртву пріsтну, и3 непор0чну, зовhй: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

СE, дв7а бжcтвенное nтрочA породи2, є3г0же нhнэ бGон0сніи nц7ы2 познaвше бGа и3 гDа, вопіsху: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

И$нъ. Їрм0съ:

Росодaтельну ќбw пeщь содёла ѓгGлъ прпdбнымъ nтрокHмъ, халдє1и же њпалsющее велёніе б9іе, мучи1телz ўвэщA вопи1ти: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Въ м0ри kвлszсz, t бёдъ спасaеши, зwсjмо прпdбне, призывaюще бо тS на п0мощь, и3 тeпла пом0щника всBмъ вёдzще бывaюща, и3 бhстра застyпника стzжaвше, зовyтъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Ћже t лю1тагw бёса наси1луемаz, женA прaведнэ тоб0ю запрещaетсz, безyмнэ и3збaвителz не призвaвшаz, и3 тS къ немY моли1твенника, зwсjмо. тaz и3сцэлeніе t напaсти получи2, пою1щи: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И5же ѕлhми при1снw њбуревaеміи, и3 страстьми2 содержи1міи, къ тебЁ прибэгaемъ, бGови моли1твенника тS предлагaюще, зwсjмо прпdбне. тёмже ми1лостивнw посэщaй нaсъ, џ§е, да тоб0ю спасeни поeмъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Њчисти1лище є3стествY ты2 є3си2, є3ди1на бGоблажeннаz, на рaмэхъ бо херувjмскихъ сэдsщаго бGа длaньма носи1ла є3си2, вопію1щи: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

БGоглаг0ливіи џтроцы, въ пещи2 со nгнeмъ плaмень попирaюще, поsху: бlгослови1те, дэлA гDнz, гDа.

Съ похвалaми бывaетъ, бGон0се, пaмzть твоS: прaвды бо kви1лсz є3си2 показaтель, мyжества и3 мyдрости, и3 цэломyдріz, џ§е прпdбне зwсjмо, содётелю и3 и3збaвителю взывaz: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Невозврaтнw шeствовалъ є3си2 ведyщими къ небеси2 бжcтвенными стезsми, џ§е прпdбне зwсjмо досточyдне, t ѕлhхъ ведyщихъ до концA ўкрэпи1лсz є3си2, поS: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGон0снаго вси2 хвалaми почти1мъ, ћкw и3сп0лнена ћвэ бlгодaти, и3 бжcтвенными сіsньми просвэщeна, и3зрsднэ содётелю и3 и3збaвителю вопіsше: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

ВодA є3си2 неисчерпaемаz, дв7о, t неsже вси2 пію1ще, бlгодaти и3сполнsемсz, и3 душeю, и3 тёломъ њсвzщaеми поeмъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

И$нъ. Їрм0съ:

И#зъ плaмене прпdбнымъ р0су и3сточи1лъ є3си2, и3 прaведнагw жeртву вод0ю попали1лъ є3си2: вс‰ бо твори1ши, хrтE, т0кмw є4же хотёти. тS превозн0симъ во вс‰ вёки.

ЛозA плодови1та, џ§е, душA твоS бhсть, віно2 ўмилeніz и3скaпающи нaмъ, стр†сти њчищaющее и3 дyшы бжcтвеннэ веселsщее, t малодyшіz возставлsющее. тёмже и3 бlгод{шны бhвше, ўсeрднw поeмъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Подобонрaвное добродётелей, џ§е зwсjмо, nц7Y саввaтію, и3 равноподви1жное и3справлeніе, совокупи1 тz въ премjрныхъ є3мY. toнyдуже kвлsющесz вкyпэ, спасaете пою1щыz: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Дв0ице бGоуг0днаz, равночeстніи nц7ы2, є3ди1но достоsніе вёчныz слaвы стzжaвше, t лю1тыхъ нaсъ и3зимaти, не престaйте, вопію1щихъ, ћкw равном0щно дерзновeніе и3мyще ко всёхъ вLцэ: п0йте, бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

Златозaрный тS, дв7о, свёщникъ предвоwбрази2: пріsла бо є3си2 несказaннw свётъ непристyпный, и3 сіsніемъ твои1мъ њзарsеши концы2. тёмже тS поeмъ, чcтаz, и3 превозн0симъ во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўстраши1сz всsкъ слyхъ неизречeнна б9іz снизхождeніz, ћкw вhшній в0лею сни1де дaже и3 до пл0ти, t дв7и1ческагw чрeва бhвъ чlвёкъ. тёмже пречcтую бцdу, вёрніи, величaемъ.

Струsми твои1хъ слeзъ њчи1щсz, нhнэ свёта наслаждaешисz, џ§е прпdбне, трисіsннагw: томY предстоS ћвэ, свэтозaрными просвэщaемь лучaми, свhше назирaеши нaсъ, твою2 пaмzть творsщихъ, всебlжeнне.

Ћкw вели1кое с0лнце, нaмъ вели1чіемъ пHдвигъ твои1хъ њсіsлъ є3си2, бGомyдре, вс‰ земны6z концы2, къ свёту t свёта возсіsвшему, ќмеръ прешeлъ є3си2. тёмъ вопіeмъ ти2: просвэти2 н†ша помышлє1ніz, џ§е прпdбне.

Процвёлъ є3си2 въ п0стническихъ п0двизэхъ, прехвaльне џ§е нaшъ, ћкw ши1покъ бlгоухaненъ, и3 ћкw кeдръ њбlгоухaлъ є3си2 с0вэсти вёрныхъ сердцA, добродётельми и3 чудесы2: тёмъ tжени2 стр†сти смердsщыz, прпdбне.

БGор0диченъ:

Просвэти2, пречcтаz дв7о, сётующее сeрдце моE при1снw преступлє1ніи и3 житeйскими мн0гими молвaми, и3 не њстaви мS врагHмъ бhти въ рaдость, ћкw да слaвлю тS, и3 ћкw да тS люб0вію пою2, препётаz.

И$нъ. Їрм0съ:

БGа человёкwмъ невозм0жно ви1дэти, на нег0же не смёютъ чи1ни ѓгGльстіи взирaти: тоб0ю бо, всечcтаz, kви1сz человёкwмъ сл0во воплощeнно: є3г0же величaюще, съ нбcными вHи тS ўблажaемъ.

Предстaвилъ є3си2 себE жeртву чи1сту бGу, прпdбне џ§е, всE желaніе добродётельми возложи1въ, и4миже сіsz, просвэщaеши приближaющихсz къ прославлsющему тS по ўспeніи гDеви, предстaтелz показaвшему сyщымъ въ нyждахъ.

Высот0ю дёланіz къ нб7си2 взsтсz, џ§е вселюбeзне, ко џному бlжeнству преложи1лсz є3си2, є3гHже въ житіи2 болёзненнэ не престaлъ є3си2 взыскyz: и3 трудaми пок0й њбрётъ, тaмw пэвцы2 тво‰ ходaтайствомъ твои1мъ возведи2.

Пріими2 съ люб0вію ти2 пёснь приноси1мую, прпdбне џ§е, и3 подaждь њставлeніе прегрэшeній, и3 страстeй премэнeніе, и3 бжcтвеннагw свёта њсіsніz спод0би, тaмw ўправлsz, и3дёже ты2 во свётлыхъ сeлэхъ трbчныz зари2, зwсjмо, пребывaеши.

БGор0диченъ:

Мє1ртвымъ воскrніе нhнэ даровaсz твои1мъ несказaннымъ и3 неизречeннымъ ржcтв0мъ, бцdе всечcтаz: жи1знь бо t тебє2 пл0тію њбл0жшисz, всBмъ возсіS, и3 смeртное смэшeніе ћвэ разруши2.

Свэти1ленъ:

Насаждeну ти2 въ домY б9іи, вои1стинну ћкw фjніxъ pал0мски процвэтaz твоS nби1тель, ўмножaz тебЁ ч†да, и5же твою2, џ§е зwсjмо, пaмzть прaзднуютъ свётлw.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

На хвали1техъ стіхи6ры прaздника G: и3 препод0бнагw G, глaсъ }:

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

И#мёz бжcтвенную бlгодaть ўчи1телz, * цэлоyміемъ тS наставлsющу * къ желaнію бжcтвенному, * toнyдуже мірскaгw мzтeжа tрeксz, * къ рaзуму и4стинному возвeлсz є3си2, * болёзненными себE труды2 ўмудрsz, * повинyz же лyчшему г0ршее, * зwсjмо прпdбне, * моли2 спасти1сz нaмъ.

Добродётєли ўдержaти тщaсz, * и4миже бGу присв0итисz разумэвaz, * къ немyже востeклъ є3си2, * є3гHже и3 свэтоли1тіе пріeмлz, * ходaтайствуй њ нaсъ, * ми1рнw житіE прейти2, * спасти1сz t собл†знъ льсти1вагw, * и3 с™hхъ рaдости џбщникwмъ бhти, * твои1ми моли1твами.

Цэльбон0сному твоемY гр0бу предстоsще, * џ§е нaшъ зwсjмо, * пріeмлемъ nби1льнw бlгодaть: * всsкъ бо приходsй съ вёрою не посрами1тсz, * пріeмлетъ бо, и5хже трeбуетъ, * прославлsющу тS гDу, * ћкw бlгоуг0дна рабA бhвша твоемY вLцэ, * и3 тогw2 зaпwвэди сохрaнша. * тёмже тS чти1мъ и3 ўблажaемъ.

Слaва, глaсъ }:

Монaхwвъ мн0жество, настaвника тS чтeмъ, џ§е зwсjмо: твоeю бо стезeю прaвw ходи1ти познaхомъ, бlжeнъ є3си2 хrтY раб0тавъ, и3 врaжію низложи1въ си1лу, ѓгGлwмъ собесёдниче и3 прпdбнымъ є3динокр0вне, и3 саввaтію сопричaстниче. съ ни1миже моли1сz гDеви, поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, прaздника. Славосл0віе вели1кое. И# tпyстъ.

На літургjи, бlжє1нна, t канHна с™aгw пёснь G, на д7: И# в7-гw канHна, пёснь ѕ7, на д7. Прокjменъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ: Ґпcлъ, зачaло сGi. Е#ђліе матfeа, зачaло ‹. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ прaведникъ:

18 апреля: Преподобного Иоанна, ученика святого Григория Декаполита.

Мёсzца тогHже въ }i-й дeнь.

Прпdбнагw nц7A нaшегw їwaнна, ўченикA с™aгw григ0ріа декаполjта.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Џ§е їwaнне прпdбне, * њкрили1въ ќмъ къ бGу вёрою, * мірскaгw смэшeніz возгнушaлсz є3си2 неустaвнагw, * и3 крeстъ тв0й взeмъ, * всеви1дцу послёдовалъ є3си2, * тёло непокори1вое * п0двиги воздержaніz * п0мыслу пораб0тивъ, * си1лою бжcтвеннагw д¦а.

Ћкоже с0лнце многосвётло, * добродётелей свётомъ, * и3 чудeсъ сіsньми, * њбрёлъ є3си2 григ0ріа, їwaнне преслaвне. * просвэти1лъ є3си2 душє1вныz џчи, * и3 тє1мныz стр†сти tгнaлъ є3си2, * и3 свётъ бhлъ є3си2, * и3 къ сіsнію незаходи1мому * рaдуzсz, џ§е, преминyлъ є3си2, пребlжeнне.

ВсE житіE препроводи1лъ є3си2 * въ безм0лвіи мн0зэ, * и3 въ плaчи и3 слезaхъ, * монaхъ бhвъ и4стиненъ вёрою, * нестzжaніемъ ўкрaшенъ, * и3 воздержaніемъ ўдобрsемь, * и3 стрaненъ, и3 пришлeцъ на земли2 kвлsz себE. * тёмже њбрёлъ є3си2, * д0брыхъ наслаждeніе, досточyдне.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Пл0ть t кровeй твои1хъ пріeмь * первовёчный бGъ, * тS предстaтельницу показA * человёкwмъ, чcтаz. * тёмже и3збaви рабы6 тво‰ * t всsкіz бэды2 и3 њбстоsніz, * и3 сётей лукaвагw врагA, * и3 сіsніz причасти1тисz спод0би и3збрaнныхъ, * вс‰ слaвzщыz и3 покланsющыzсz тебЁ.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Что2 зри1мое видёніе, * є4же мои1ма nчи1ма ви1дитсz, q вLко; * содержaй всю2 твaрь, * на дрeво воздви1женъ бhвъ, * и3 ўмирaеши всBмъ даsй жи1знь, * бцdа плaчущисz гlг0лаше, * є3гдA ўзрЁ на кrтЁ возноси1ма, * и3зъ неS неизречeннw возсіsвшаго * бGа и3 чlвёка.

КанHнъ.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Колесницегони1телz фараHнz погрузи2 чудотворsй и3ногдA мwmсeйскій жeзлъ, кrтоoбрaзнw порази1въ и3 раздэли1въ м0ре, ї}лz же бэглецA, пэшех0дца спасE, пёснь бGови воспэвaюща.

Страстeй мS треволнeніемъ всегдA смущaема, и3 молв0ю помышлeній нhнэ потоплsема, твоeю моли1твою, препод0бне, къ безстрaстіz ўстремлeнію, и3 къ спаси1тельному пристaнищу, бlжeнне їwaнне, ўпрaви.

Прел0жсz произволeніемъ, прпdбне, къ нб7си2 вои1стинну, ѓгGльски, џ§е, на земли2 пожи1въ, ўмертви1въ твоE мудровaніе плотск0е воздержaніемъ. тёмже б9іе жили1ще kви1лсz є3си2, їwaнне чyдне.

И$же пaче ўмA получи1ти, бlжeнне, возжелёвъ крaсныхъ, настaвника њбрёлъ є3си2, къ подвигHмъ тS бжcтвєннымъ воздвизaюща, їwaнне бGомyдре, григ0ріа слaвнаго, є3гHже стопaмъ послёдовалъ є3си2.

БGор0диченъ:

Сhй со nц7eмъ и3 д¦омъ, соприсносyщное и3 є3динор0дное сл0во, и3зъ тебє2 kви1сz на земли2 ћкw чlвёкъ, бцdе марjе, и3 мjръ вeсь спасE, пёснь гDеви воспэвaющій.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверждeй въ начaлэ нб7сA рaзумомъ, и3 зeмлю на водaхъ њсновaвый, на кaмени мS, хrтE, зaповэдей твои1хъ ўтверди2: ћкw нёсть свsтъ, пaче тебє2, є3ди1не чlвэколю1бче.

Трезвeніемъ ўмA нбcныz добрHты зрS, и3 никaкоже печaльми взsлсz є3си2 вeщными, кри1лы же њблегчавaемь нестzжaніz, џ§е, вeсь преложeнъ бhлъ є3си2.

Безм0лвіz рачи1тель бhвъ, любомолчaннагw пaстырz григ0ріа, їwaнне требlжeнне, ±же въ житіи2 смущє1ніz ўсeрднw њстaвилъ є3си2, и3 моли1твами непрестaнными бжcтвенную тишинY ўлучи1лъ є3си2.

Зак0ну дyха себE, бGомyдре, повинyлъ є3си2, проти1ву семY борю1щійсz зак0нъ ўмертви1въ твeрдыми воздерж†ніи и3 пощeніемъ, и3 моли1твами прилeжными, и3 бдBніи, бlжeнне.

БGор0диченъ:

Ћже къ нaмъ свётлаz цRю1ющагw всёми вBки, непроходи1маz двeрь, ты2 показaласz є3си2 вои1стинну, є4юже сaмъ пр0йде, запечaтану пaки њстaвль тS, пренепор0чнаz.

Сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й, сп7се:

Погрeбъ лук†ваz дeмwнwвъ ловлє1ніz воздерж†ніи мн0гими и3 мольбaми, џ§е, мeртвъ во гр0бэ лежA, нетлёненъ пребhлъ є3си2. тёмже рaдующесz всесвzтyю твою2 пaмzть прaзднуемъ, съ весeліемъ сeрдца хrтA величaюще.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Безневёстнаz чcтаz бцdе дв7о, є3ди1на вёрныхъ предстaтельнице и3 покр0ве, бёдъ и3 скорбeй, и3 лю1тыхъ њбстоsній, вс‰ и3збaви, на тS ўповaніе, nтрокови1це, и3мyщыz, и3 дyшы нaшz спаси2 бжcтвенными моли1твами твои1ми.

КrтобGор0диченъ:

Зрsщи тS, хrтE, всенепор0чнаz м™и, мeртва на кrтЁ простeрта, вопіsше: сн7е м0й, собезначaльне nц7Y и3 д¦у, что2 неизречeнное твоE сіE смотрeніе, и4мже спaслъ є3си2 пречcтыхъ рyкъ твои1хъ, щeдре, создaніе;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ. Тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Терпёніz кaмень показaлсz є3си2, бlжeнне, сопроти1вными волнaми всегдA біeмь, никaкоже благочeстіz колeблz мы6сли. тёмже тS вLка, ћкоже пречeстенъ кaмень, въ сокр0вищахъ вёчныхъ положи2.

ТS nц7ъ щедр0тъ пріsтъ, ћкw и4скреннw сего2 возлюби1вша, и3 въ зaповэдехъ є3гw2, џ§е, пребывaюща, и3 сhна причaстника благодaтію сотвори1въ, присносyщныz тS слaвы, їwaнне бGомyдре, спод0би.

Ћкw ми1лостивъ и3 смиреномyдръ, ћкw кр0токъ, ћкw любвE и3сп0лненъ и3 вёры, и3 надeждею твою2 дyшу и3мёz, їwaнне, ўтверждeнну, просіsлъ є3си2 и3 сл0вомъ. и3 дёлы посреди2 монaхwвъ, ходS въ жи1зни, приснопaмzтне.

БGор0диченъ:

Ты2 вBрнымъ похвалA є3си2, безневёстнаz, ты2 заступлeніе, ты2 прибёжище хrтіaнъ, стэнA и3 пристaнище: къ сн7у бо твоемY мольбы6 н0сиши, всенепор0чнаz, и3 спасaеши t бёдъ, вёрою и3 люб0вію бцdу чи1сту тS знaющихъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннаго, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Ћкоже неѕл0бива ѓгнца, на ѕлaцэ воздержaніz воспитaема тS, пaстырь вели1кій во дворы2 вBчныz всели2, їwaнне бlжeнне, и3 десны6мъ свои6мъ nвцaмъ сопричaстника, препод0бне, показA.

Дневнyю тzготY, џ§е, и3 вaръ крёпкw понeслъ є3си2, добродётелей б9eственныхъ віногрaдъ д0брэ дёлавъ: тёмже въ вeчеръ житeйскагw tшeствіz мздY пріsлъ є3си2 дост0йну.

Съ п0стническимъ с0нмомъ, џ§е, всели1тисz вои1стинну спод0билсz є3си2, и3 съ првdныхъ ли1комъ рaдоватисz тебЁ прибhсть, видёніемъ и3 дёльнымъ любомyдріемъ, tбёгшу вeщи, прехвaльне.

БGор0диченъ:

Ўмерщвлeннаго, дв7о, жaломъ смeрти и3 преступлeніz, воскреси1 мz, жи1знь зачeншаz несоздaнную, и3 р0ждшаz мjру и3збaвителz и3 цRS, и3 къ свёту настaви, чcтаz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Слeзъ твои1хъ кaплzми страстeй и3зсуши1лъ є3си2 пучи1ну, и3 всю2 мhсленнагw врагA попрaлъ є3си2 некрёпкую си1лу, їwaнне бlжeнне, t хrтA ўкрэплsемь.

Ћкw свэтлосіsнно тS злaто и3скушeно, преслaвне, воздержaніz nгнeмъ, хrт0съ положи2 цRь нетлённый, въ нетлённыхъ, џ§е, сокр0вищахъ вёчныz жи1зни.

Ћкw с0лнце на земли2 добродётельми сіsюща григ0ріа њбрётъ, души2 твоеS џчи тогw2 сіsньми просвёщь словeсными, свэтлёйша показaлсz є3си2 ѕвэздA.

БGор0диченъ:

Селeніе б9іе, бжcтвенно вои1стинну и3 пречcтно, воспоeмъ благочeстнw марjю пречcтую: бGа бо вмэсти2, пріeмши невмэсти1маго и3 непостижи1маго.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Воздержaніемъ, џ§е, житіE ўкраси1въ, и3 пл0ть ўмертви1лъ є3си2: тёмже и3 побэди1лъ є3си2 вр†жіz прил0ги, пребlжeнне, и3 прешeлъ є3си2 къ бGу въ безск0рбный и3 вёчный жив0тъ, ћкw дост0инъ наслёдникъ, їwaнне: є3мyже моли1сz спасти1сz нaмъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше, џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nц7є1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Судіи2 втор0е помышлsz пришeствіе, t џчію души2 с0нъ tлагaлъ є3си2, мyдре, ўнhніz, и3 спасaемь пёлъ є3си2: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

T младhхъ ногтeй благyю чaсть и3збрaлъ є3си2, џ§е мyдре, раб0тати гDеви со стрaхомъ, и3 сегw2 совершaти њправд†ніz: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Дух0вныхъ и3сп0лнена днeй бhвша, ћкw пшени1цу зрёлу въ вhшнихъ жи1тницахъ, бGъ тS, бGон0се, положи2 пою1ща: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Ћже є3си2 мjру гпcжA, ћже бGа воплощeнна пор0ждши, безyмнw пораб0тившуюсz безмёстными грэхи2 дyшу мою2 спаси2, бlгословeннаz чcтаz, да славосл0влю тS.

Пёснь }. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, сщ7eнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Ћкw ми1лwть и3ліинY бlгодaть благорaсленнw наслёдовавъ, џ§е їwaнне, слaвнагw пaстырz твоегw2, сeю раст0ргнулъ є3си2 слaдостей пучи1ну и3 спасeнъ бhвъ непотоплeнъ, kви1лсz є3си2 ѓгGлwмъ сограждани1нъ, съ ни1ми взывaz: лю1діе, превозноси1те гDа во вёки.

Нaсъ рaди њбнищaвшему пребlг0му гDу, џ§е їwaнне, благочeстнw ўпод0билсz є3си2, пти1цамъ равно2 нестzжaніе содержaлъ є3си2: и3 бlгъ вёчныхъ богaтство стzжaлъ є3си2, воспэвaz: свzщeнницы, бlгослови1те, лю1діе, превозноси1те є3го2 во вёки.

Къ животY непрестaнному, къ рaдости нетлённэй, къ весeлію пaче ўмA, пребогaте, престaвилсz є3си2 рaдуzсz, и3 къ крaсному благолёпію, ко ѓгGльскому пребывaнію, вопіS: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те гDа во вёки.

БGор0диченъ:

Њсвsщшисz д¦омъ, бцdе пренепор0чнаz, вои1стинну пріsла є3си2 во чрeвэ безначaльнаго сн7а и3 присносyщнаго, въ тебЁ, чcтаz, воплощaема на благодэsніе вёрнw пою1щымъ: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те є3го2 во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўжасeсz њ сeмъ нб7о, и3 земли2 ўдиви1шасz концы2, ћкw бGъ kви1сz человёкwмъ пл0тски, и3 чрeво твоE бhсть прострaннэйшее нб7съ: тёмъ тS бцdу, ѓгGлwвъ и3 человBкъ чинонач†ліz величaютъ.

Њбнови1въ рaломъ моли1твы, їwaнне, души2 твоеS браздY, добродётелей сію2 насёzлъ є3си2 благочeстіz, и3 живонHснаz сёмена. тёмже и3сцэлeній бGопод0бныхъ и3 бжcтвенныхъ даровaній пожaлъ є3си2 клaсъ, и4мже питaеши пою1щыz тS.

Течeніе скончaвъ п0стное, и3 вёру соблю1дъ, блажeнне, ћкw вои1стинну и3сп0лненъ в0зраста дух0внагw, прaведный вэнeцъ пріsтъ, бGомyдре, t хrтA: и3 нhнэ почи1лъ є3си2 въ жили1щахъ свётлыхъ съ прaведными, преслaвне.

Пожaлъ є3си2 твои1хъ болёзней возда‰ніz, престaвльсz къ совершeнію неболёзненному и3 чи1стому, всsкагw и3змэнeніz и3 претворeніz, несмёсну г0ршагw и3 сопроти1внагw преложeніz: въ нeмже всели1лсz є3си2, вёрнw тS пою1щихъ ко вLцэ, џ§е, помzни2.

БGор0диченъ:

Tвeржєнныz нбcнагw житіS, и3 пaдшыz nкаsннw въ смeрть, пaки нaсъ, м™и бhвши и3збaвителz, призвалA є3си2, пречcтаz, и3 къ пeрвому тещи2 спод0била є3си2 nтeчеству. тёмже тS, бGомaти, непрестaннw величaемъ.

19 апреля: Преподобного Иоанна Ветхопещерника.

Мёсzца тогHже въ f7i-й дeнь.

Прпdбнагw nц7A нaшегw їwaнна ветхопещeрника.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ є7. Под0бенъ: Прпdбне џ§е:

Прпdбне џ§е їwaнне досточyдне, ўzзви1всz бжcтвеннымъ желaніемъ, тебє2 рaди на земли2 в0лею стрaнствовавшагw, и3 t дв7ы въ пл0ть њблeкшасz хrтA бGа, въ чyжду странY, џ§е, дости1глъ є3си2, всёхъ слaдкихъ мjра, мyдре, tчужди1лъ є3си2 до концA себE, пребlжeнне, стрaненъ пожи1лъ є3си2, добродётєли стzжaвъ: стоsніе всен0щное, поучeніе смeртное, и3 њбуздaлъ є3си2 стр†сти воздержaніемъ твои1мъ, ревни1тель ћвльсz прeжде тебє2 пости1вшымсz, съ ни1миже и3 прослaвилсz є3си2.

Прпdбне џ§е їwaнне преслaвне, ўчи1всz въ стaдэ б9eственнагw харітHна, почeрплъ є3си2 ћкw гyба и3 наліS, сегw2 бжcтвенному поревновaвъ пути2, и3 въ безм0лвіи житіE и3зжи1въ, спод0билсz є3си2 честнaгw свzщеннодёйства, бhвъ дост0инъ жрeцъ, закалaz ћкw непор0ченъ ѓгнецъ всегдA, и3 њчищaемь бжcтвенными зарsми, и3 просвэщazсz ўм0мъ, и3 мhслію вознeслсz є3си2 въ видBніz т†йнаz, ко и3зрsдному бlжeнству.

Прпdбне џ§е їwaнне пребlжeнне, си1лою трbческою ўкрэплsемь, є3ретjческагw врeда tбёглъ є3си2 всегw2, прилэпи1лсz є3си2 сyщему, мyдре, видёніемъ и3 дэsніемъ б9eственнымъ, и3 дости1глъ є3си2 всёхъ желaемыхъ къ крaйнэй, бlжeнне, бжcтвеннэй слaвэ, вои1стинну получи1лъ є3си2 дост0йнw по кончи1нэ, и3 рaдуешисz со ѓгGльскими ли1ки, соwблистazсz и3 бGу предстоS. тёмже помzни2 творsщихъ твою2 пaмzть дост0йнw, досточyдне.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

КомY ўпод0биласz є3си2, душE, ўспэвaющи въ г0ршихъ всегдA, и3 прилагaющи безyмнw твои6мъ ћзвамъ стрyпы мн0жайшыz, ћкw всетэлeснэй бhти ћзвэ, не помышлsющи, ћкw судіS приближaетсz, є3мyже предстaнеши воспріsти по дэsніємъ вины6 и3 томлє1ніz; но њбрaщшисz, припади2 къ дв7э, зовyщи: вLчце, вLчце, не прeзри мS, прогнёвавшаго бGа бlгоми1лостиваго, и3зъ тебє2 на спасeніе человёкwмъ р0ждшагосz и3 распeншагосz пл0тію.

КrтобGор0диченъ:

Е#гдA гр0здъ ненасаждeнъ сyщъ, ћкw лозA tрасти1ла є3си2, ўзрёвши на дрeвэ повёшена, прободeна же копіeмъ въ бжcтвєннаz рeбра, что2 сіE, гlг0лаше, сн7е и3 б9е м0й; кaкw, и4же недyги вс‰ и3 стр†сти и3сцэлszй, стrти терпи1ши, безстрaстенъ сhй по є3стествY бжcтвенному; что2 ти2 безблагодaтніи лю1діе, бlгодётелю, сі‰ воздaша вмёстw благодэsній; вопіsше пречcтаz. но тогw2 стrтьми2 страстeй мS свободи1ти моли2 непрестaннw, ћкw да слaвлю тS.

КанHнъ.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну невлaжными стопaми дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, кrтоoбрaзными мwmсeовыма рукaма ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

Надeждею, ћже къ бGу, ўкрэплsемь t ю4ности, благ0му притeклъ є3си2 бGу, їwaнне блажeнне, монaшескими пощє1ніи лyчшими составлszсz.

Богaтыz и3 свэтон0сныz бlгодaти и3сп0лненъ, и3 въ честнhхъ мёстэхъ живhй, чeстнw положи1лъ є3си2, къ добродётелемъ ведhй восхождє1ніz, пребlжeнне.

Крёпостію настaвленъ бhвъ д¦а, въ харітHнову бGон0снагw њгрaду притeкъ, въ т0й прeбылъ є3си2, свzщеннодёйственникъ бhвъ, просвэщeнъ чисти1телю.

Њчужди1въ t земнhхъ, препод0бне, твою2 мhсль, нбcнымъ сію2 благи6мъ, їwaнне, пригвозди1лъ є3си2, и3 є4же tтyду ўлучи1лъ є3си2 свэтлёйшее сіsніе.

БGор0диченъ:

И#зъ тебє2, њбрaдованнаz, всечcтаz, нaмъ kви1сz прaвды сlнце хrт0съ, и3 свётомъ просвэти2 сэдsщыz пeрвэе въ тeмныхъ твeрдехъ.

Пёснь G. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище, и3 ўтверждeніе.

Ўмертви1въ плотск0е воздержaніемъ и3звёстнымъ мудровaніе, животворsщему д¦у, џ§е їwaнне, прибли1жилсz є3си2.

Двaжды.

Бжcтвенное и3 свэтозaрное въ сeрдцэ твоeмъ ћвэ сіsніе свётлw всели1сz, џ§е їwaнне бlжeнне.

БGор0диченъ:

Ты2 є3ди1на сyщымъ на земли2 пaче є3стествA благи6мъ ходaтаица, м™и б9іz былA є3си2: тёмже тебЁ, рaдуйсz, зовeмъ.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Бжcтвеннымъ желaніемъ, блажeнне, дyшу ўzзви1въ, ўстрани1лсz є3си2, богaтство њстaвль, пи1щу и3 свётлость, и3 житіS нестоsтельное, и3 во странaхъ чужди1хъ всечeстнw пожи1лъ є3си2, воздержaніz болёзньми ўвzди1лъ є3си2 тёло твоE, и3 безм0лвіемъ пожи1въ мyжески, дости1глъ є3си2, прпdбне, добродётелей совершeніе. тёмже вёрою вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе подaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS бжcтвA, и3 ћкw мLнца млек0мъ питaеши зижди1телz и3 гDа. тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ дост0йнw слaвимъ прес™0е ржcтво2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му ржcтвY твоемY.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz, и3 и3збaвителz, ѓгница зрsщи на кrтЁ, восклицaше плaчущи, и3 г0рькw рыдaющи, вопіsше: мjръ ќбw рaдуетсz, пріeмлz тоб0ю и3збавлeніе, ўтр0ба же моS гори1тъ, зрsщи твоE распsтіе, є4же терпи1ши за милосeрдіе ми1лости. долготерпэли1ве гDи, ми1лости бeздно, и3 и3ст0чниче неисчерпaемый, ўмилосeрдисz и3 дaруй прегрэшeній њставлeніе вёрою пою1щымъ бжcтвєнныz стrти тво‰.

Пёснь д7. Їрм0съ:

ЛюбвE рaди, щeдре, твоегw2 џбраза, на кrтЁ твоeмъ стaлъ є3си2, и3 растazшасz kзhцы: тh бо є3си2, чlвэколю1бче, крёпость моS и3 хвалeніе.

Въ бGозaрныхъ странaхъ воспитaнъ, и3 свэтозaрнымъ проли1тіемъ, џ§е, просвэщaемь, добродётельми и3 воздержaньми, бGомyдре, пожи1лъ є3си2.

Tчужди1всz nтeчества и3 твои1хъ, ко хrтY приступи1лъ є3си2 в0льнымъ хотёніемъ, кrтъ взeмъ, бGомyдре бlжeнне.

Мeртвъ всёмъ ви1димымъ жи1зненною вин0ю, воздержaніемъ пожи1лъ є3си2, їwaнне премyдре, къ немyже и3 tшeлъ є3си2.

БGор0диченъ:

И$же во твою2 ўтр0бу, дв7о, бGопріsтную, пaче є3стествA всели1сz, сeй и3 по ржcтвЁ бжcтвенною си1лою тS дв7у соблюдE.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz, вёрою воспэвaющыz тS.

Ќмъ, џ§е, чи1стъ безм0лвіемъ стzжaвъ, д¦а с™aгw си1лою врaжіихъ сётей tбёглъ є3си2.

Двaжды.

Бlгодaтію б9іею и3 премyдростію, и3 ўчє1ніи пожи1лъ є3си2, бGоzвлeнне, свzщeнникъ бhвъ, пребlжeнне с™и1телю.

БGор0диченъ:

Вси2 р0ди благочeстнw блажaтъ тS, пречcтаz, р0ждшую, пaче є3стествA и3 сл0ва, вои1стинну бlжeннаго.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Премyдрости рачи1тель бhвъ бжcтвенныz, бGодухновeнне, благодaтей вэнцeмъ t неS вэнчaлсz є3си2, всёми џбразы свэтон0сному ўчени1къ бhвъ харітHну.

Двaжды.

Постaвилъ є3си2 на хrт0вэ кaмени н0зэ твои2, дётельми восходS добродётелей, бGомyдре, бGоразyмнw восхождє1ніz въ сeрдцы твоeмъ, џ§е, полагaz.

БGор0диченъ:

Клsтвы пeрвыz мaтере є4vы рождеств0мъ твои1мъ свободи1хомсz: тh бо хrтA р0ждши, дв7о м™и, вмёстw сеS благословeніе всBмъ и3сточи1ла є3си2.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Си1лою бжcтвенною, ћкw nдeждею њбложeнъ, всsкіz напaсти є3ретjческіz tбёгнути возм0глъ є3си2, пребlжeнне, бlгословeнъ є3си2, вопіS, въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Двaжды.

Стрaнствовавый нaсъ рaди на земли2 гDь, сeй во стрaнничествэ, блажeнне, тS ћвэ сохрани2 зовyща: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

БGор0диченъ:

Вhшнzгw њсвzщeнное бжcтвенное селeніе, рaдуйсz: тоб0ю бо дадeсz рaдость, бцdе, зовyщымъ: бlгословeна ты2 въ женaхъ є3си2, всенепор0чнаz вLчце.

Пёснь }. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ даніи1лъ, львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE: џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, бlгочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Красeнъ тёломъ и3 душeю, и3 благочeстіемъ твои1мъ, прпdбне, и3 бжcтвеннагw рaзума nргaнъ, и3 зaповэдемъ бли1жнэйшій, и3 пёніz чи1стагw цэвни1ца бhлъ є3си2, воспэвaz: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Двaжды.

Къ безсмeртнэй ќбw жи1зни и3 некончaемому бlжeнству прешeлъ є3си2, прпdбне, и3 нетлённое спод0билсz є3си2 рaдованіе ўлучи1ти, поS, бlжeнне: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

Tтрzсaемъ прaхъ мeртвенный, нетлённи бhвше, б9eственнымъ ржcтв0мъ твои1мъ, пречcтаz: є3стeственную бо и4стинную жи1знь и3 присносyщную, чcтаz вLчце, родилA є3си2. тёмже вси1 тz бlгослови1мъ, марjе бGоневёстнаz.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Кончи1ну всебlжeнную њбрёлъ є3си2 воздержaніz п0двигомъ, џ§е їwaнне, ко хrтY tшeдъ, и3 по смeрти къ безстрaстнэй и3 неболёзненнэй жи1зни всели1лсz є3си2, свzщeнне.

Двaжды.

Въ земли2, џ§е, кр0ткихъ всели1тисz спод0билсz є3си2, ћкоже под0бникъ бhвъ молч†льнымъ и3 бGонHснымъ мужє1мъ: съ ни1миже ћвэ воспріsлъ є3си2, препод0бне бlжeнне, наслаждeніе.

БGор0диченъ:

И#ст0чникъ безсмeртіz нaмъ и3сточи1ла є3си2, дв7о, и3 њставлeніz в0ду, хrтA р0ждши: и4мже њчищaемсz t всsкіz сквeрны грэх0вныz, бGоневёсто.

20 апреля: Преподобного Феодора Трихины.

Мёсzца тогHже въ к7-й дeнь.

Прпdбнагw nц7A нaшегw fе0дwра тріхи1ны.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ }. Поd: Q преслaвнагw чудесE!

Прпdбне џ§е fе0дwре, * дaръ бGу и3збрaнъ сaмъ себE принeслъ є3си2, * бдёніе всен0щное, и3 ўмилeніе стzжaвъ, * поучeніе бжcтвенно, * конeчное смирeніе, * надeжду, вёру, люб0вь нерастворeну, * трезвёніе и3 милосeрдіе, * и4стинное безстрaстіе и3 моли1тву, * ст0лпъ тS показaша свэтови1днэйшій.

Прпdбне џ§е fе0дwре, * во њдэsніе и4стинное * и3 спасeніz nдeжду, * благочести1вымъ рaзумомъ и3щaй њдёzтисz, * власzнhми рyбы всегдA * твоE тёло покрывaти не престaлъ є3си2, * и3 њбнажи1лъ є3си2 нaсъ њбнажи1вшагw кHзни, * си1лою ўкрэплsемь * бжcтвеннагw д¦а.

Вопл0щшемусz бGу нaшему, * t дв7ы м™ре нaсъ рaди, * и3 њбнищaвшему, ћкw ни1щъ дyхомъ, * тебE самaго принeслъ є3си2, * жeртву жи1ву и3 всесожжeніе пріsтно, всебlжeнне, * и3 дaръ чeстенъ. * тёмже и3 пріsлъ є3си2 нбcное наслаждeніе: * къ немyже при1снw моли1сz, * м0лимсz, поми1ловати нaсъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Пл0ть t кровeй твои1хъ пріeмь, * первовёчный бGъ, * тS предстaтельницу показA человёкwмъ, чcтаz. * тёмже и3збaви рабы6 тво‰ * t всsкіz бэды2 и3 њбстоsніz, * и3 сётей лукaвагw врагA, * и3 сіsніz причасти1тисz спод0би и3збрaнныхъ, * тS слaвzщыz, * и3 покланsющыzсz тебЁ.

КrтобGор0диченъ:

ТS ви1дzщи пригвождaема * на кrтЁ, ї}се, * и3 стrти пріeмлюща в0лею, * дв7а и3 м™и твоS, вLко, * ўвы2 мнЁ, вопіsше, чaдо слaдкое: * р†ны непрaведнw кaкw терпи1ши, * врачY, и3сцэли1вый человёческое неможeніе, * и3 t тли2 всёхъ и3збaвивый * милосeрдіемъ твои1мъ;

КанHнъ.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Во глубинЁ постлA и3ногдA фараwни1тское всев0инство преwружeннаz си1ла, вопл0щшеесz же сл0во всеѕл0бный грёхъ потреби1ло є4сть, препрослaвленный гDь, слaвнw бо прослaвисz.

Даров†ніи бжcтвенными њбогaщсz, дaръ ћкw многоцёненъ творцY, џ§е, себE привeлъ є3си2. тёмже м0й њблагодати2 п0мыслъ, восхвалsющу твою2 днeсь пaмzть свэтон0сную, и3 житіE равноaгGльное.

Ћкw напитaвсz бжcтвенными добр0тами, взsлъ є3си2 на рaмо твоE п0стнически кrтъ, fе0дwре, и3 послёдовалъ є3си2, в0льное тебє2 рaди претерпёвшему распsтіе, бlжeнне, стр†сти ўмертви1въ тэлє1сныz.

Крёпкw, џ§е, проти1ву врагA њполчи1всz, и3 кrтнымъ nрyжіемъ њграждeнъ, сего2 смири1лъ є3си2 смири1всz, и3 мyдрэ возношaемь: тёмже побэдон0сецъ kви1лсz є3си2, и3 прпdбныхъ равностоsтель.

БGор0диченъ:

Спaсшіисz, дв7о, тебє2 рaди, пренепор0чную въ женaхъ, и3 б9ію роди1тельницу пёсньми ўблажaемъ и3 почитaемъ, и3 соглaснw зовeмъ: рaдуйсz, вин0внаz прaдэднzгw наздaніz.

Пёснь G. Їрм0съ:

ПроцвэлA є4сть пустhнz, ћкw крjнъ, гDи, kзhческаz неплодsщаz цRковь пришeствіемъ твои1мъ, въ нeйже ўтверди1сz моE сeрдце.

Процвёлъ є3си2 въ пор0дэ воздержaніz, прпdбне, ћкw ши1покъ благов0ненъ, сердцA благоухaz нaмъ бжcтвеннымъ твои1мъ житіeмъ, преслaвне.

Крёпостію возмогaемь сп7совою, шeствовалъ є3си2 тёснымъ, слaвне, жест0кимъ и3 ск0рбнымъ путeмъ, и3 къ широтЁ вhшнzгw сіHна дости1глъ є3си2.

Ви1дитсz тв0й гр0бъ, благов0нно мЂро благодaтію и3сточaz, прпdбне, и3 проповёдуетъ бGу, бhвша тS благов0ніе, џ§е свzщeнне.

БGор0диченъ:

Черт0гъ безсмeртіz твоE чрeво бhсть, и3зъ негHже жени1хъ гDь возсіsвъ, дв7о пречcтаz, прпdбныхъ ли1къ себЁ собрA.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Ћкw чи1стъ къ чcтому пристyпль чaстыми моли1твами и3 чистот0ю, њс™и1лсz є3си2 д¦омъ, fе0дwре: toнyдуже со ѓгGлы нhнэ водворszсz, поeши пёснь трис™yю всёхъ вLцэ. тёмже моли2, прпdбне, хrтA, поми1ловати люб0вію чтyщихъ тS.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

По бз7э во тв0й, бцdе, прибэгaю смирeнный, покр0въ бжcтвенный, припaдаz молю1сz: поми1луй, пречcтаz, ћкw превзыд0ша главY мою2 грэси2, и3 бою1сz, вLчце, мyки, и3 трепeщу: молeніе сотвори2, чcтаz, къ сн7у твоемY, t си1хъ и3збaвити мS.

КrтобGор0диченъ:

И$же t безначaльнагw nц7A рождeннаго, напослёдокъ тS пл0тію р0ждшаz, на кrтЁ ви1сzща зрsще, хrтE, ўвы2 мнЁ, любeзнэйшій ї}се, вопіsше: кaкw слaвимый ћкw бGъ t ѓгGлъ, t беззак0нныхъ нhнэ человBкъ, сн7е, хотS распинaешисz; пою1 тz, долготерпэли1ве.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Пришeлъ є3си2 t дв7ы, не ходaтай, ни ѓгGлъ, но сaмъ, гDи, вопл0щсz, и3 спaслъ є3си2 всег0 мz человёка. тёмъ зовy ти: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Воздержaніz чaстыми ћзвами ўрaнилъ є3си2 стр†сти є3гЂпта, и3 настaвилъ є3си2, fе0дwре, къ земли2 небeснэй, благочeстнw и3 препод0бнw послёдующыz тебЁ.

И#стк†ніи добродётельными содёлалъ є3си2, fе0дwре, себЁ ўг0дну и3 чистёйшую nдeжду, въ ню1же њдёzвсz, въ черт0гъ вhшній вшeлъ є3си2.

И#зсушeніемъ сётуz совершaлъ є3си2, fе0дwре, власzнhми и3сткaньми твою2 пл0ть покрывaz: toнyдуже ти2 возсіS мhсленное весeліе бжcтвеннымъ д¦омъ.

БGор0диченъ:

Въ чaсъ мS стрaшный, пречcтаz, суди1ма спаси2 и3 и3збaви, геeнны и3схити2, ћкw да ўблажaю тS, и3 по д0лгу чествyю, непор0чнаz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Свёта подaтелю и3 вэкHвъ тв0рче, гDи, во свётэ твои1хъ повелёній настaви нaсъ: рaзвэ бо тебє2, и3н0гw б0га не знaемъ.

ЖитіE равноaгGльное воспріeмъ на земли2, препод0бне, п0стнически всsкимъ њѕлоблeніемъ ўмертви1лъ є3си2 страстeй вост†ніz, бGомyдре fе0дwре.

Чaсъ судA помышлsz всегдA, tри1нулъ є3си2 t души2 с0нъ ўнhніz, ќтренюz къ бGу, и3 бжcтвенною люб0вію ўдобрsемь.

ЛюбS вы6шніz nби1тєли, ћкw монaхъ и4стиненъ, воздви1глъ є3си2 на земли2 nби1тєли монaшествующымъ: въ ни1хже тоб0ю насаждeни бhвше, почитaютъ тS, прпdбне.

БGор0диченъ:

Е#ди1на родилA є3си2 v3постaсную жи1знь, пречcтаz, творцA всёхъ и3 вLку: є3г0же лю1бzще, мн0жество nтє1цъ препод0бныхъ препод0бнw пожи1ша.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

Просвёщсz видBніи лyчшими, t всёхъ земнhхъ дyшу њбнажи1лъ є3си2, и3 њ бз7э ўпраздни1лсz є3си2, непрестaнными поучє1ніи, fе0дwре.

Свётлагw твоегw2 житіS свётлостію поднебє1снаz њсвэти1шасz, бlжeнне, вост0чнагw с0лнца свэтосіsнную тS ѕвэздY проповёдающе.

Мрaзомъ и3 стyденію ўтэснsемь, и4же къ бGу њгрэвaлсz є3си2 мановє1ніи, и3 зи1му tгнaлъ є3си2 страстeй б9eственною теплот0ю, fе0дwре.

БGор0диченъ:

Ћкw добрY, ћкw краснY ћвльшуюсz, сл0во крaсное возлюби2, чcтаz, и3 въ твою2 ўтр0бу всели1сz, въ нaше вёрныхъ и3збавлeніе.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Kви1лсz є3си2 преди1венъ житіeмъ, fе0дwре мyдре џ§е, власzнhми рyбы и3змэни1въ, пaче цaрскихъ сокр0вищъ ±же на земли2, сегw2 рaди нбcную nдeжду воспріsлъ є3си2, при1снw моли2 њ нaсъ, прпdбне.

Пёснь з7. Їрм0съ:

БGопроти1вное велёніе беззак0ннующагw мучи1телz выс0къ плaмень вознесло2 є4сть: хrт0съ же прострE бGочести6вымъ nтрокHмъ р0су дух0вную, сhй бlгословeнъ и3 препрослaвленъ.

Мmродухновeнъ бhлъ є3си2 добродётельными твои1ми њбBты, fе0дwре, и3 мЂро благов0нно t честнhхъ твои1хъ мощeй и3сточaеши нaмъ вёрнw чтyщымъ тS, дyшы и3 сердцA благоухaz, препод0бне.

Ћкw ѓгнецъ неѕл0бивъ, воспитaнъ на ѕлaцэ воздержaніz, препод0бне, всели1лсz є3си2 во њгрaду нбcную, весели1тисz съ начaльнымъ пaстыремъ: тёмже тво‰ џвцы при1снw поминaй.

Кaплzми слeзъ твои1хъ погаси1лъ є3си2 врsщую тэлесE пeщь, свzщeнне, nгнeмъ бжcтвеннагw д¦а распалaемь свэти1льникъ д0блести: и3 свётъ сyщымъ во тмЁ, џ§е, бhлъ є3си2.

БGор0диченъ:

ПоказA купинa тz повивaема nгнeмъ, пренепор0чнаz, никaкоже њпалsема ќбw: џгнь бо носи1ла є3си2 бжcтвA, и4же неwпaльну тS соблю1дъ, чcтаz, и3 по ржcтвЁ дв7у нетлённу.

Пёснь }. Їрм0съ:

Въ пeщь џгненную ко nтрокHмъ є3врє1йскимъ снизшeдшаго, и3 плaмень въ р0су прел0жшаго бGа, п0йте, дэлA, ћкw гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Сквeрну tмhлъ є3си2 души2 слeзными течє1ніи, и3 пот0къ пи1щный наслёдовалъ є3си2, и3 кр0ткихъ зeмлю, ћкw кр0токъ, прпdбне, и3 неѕл0бивъ, и3 прaвдою ћвэ ўкрaшенъ.

Св0йственными къ бGу взир†ніи при1снw просвэщaемь, непреткновeннw преминyлъ є3си2 страстны6z п0мыслы, и3 всE њмрачeніе тэлeсное, и3 къ свёту прешeлъ є3си2 безстрaстіz, џ§е.

Да и4стинному желaнію пристyпиши, воздeржникъ и3 смиреномyдръ, и3 долготерпэли1въ kви1лсz є3си2, и3 ми1лостивъ вои1стинну, власzнhми рyбы покрывazсz, и3 дeмwнскую њбнажaz прeлесть.

БGор0диченъ:

Ўкраси1вшисz добр0тами добродётелей, и3 рsсны преиспещрeнна златhми, дв7о, ћже пaче всёхъ человBкъ краснёйшаго сл0ва породилA є3си2: є3г0же поeтъ прпdбныхъ мн0жество во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Безначaльна роди1телz сн7ъ, бGъ и3 гDь, вопл0щсz t дв7ы нaмъ kви1сz, њмрачє1ннаz просвэти1ти, собрaти расточє1ннаz: тёмъ всепётую бцdу величaемъ.

Распeнъ пл0ть твою2 стрaхомъ вLки твоегw2, ўмертви1лсz є3си2 мjру, џ§е fе0дwре: и3 нhнэ прешeлъ є3си2 рaдуzсz къ жи1зни живhхъ, требlжeнне, причaстіемъ њбожeнъ и3 свёта при1снw и3сполнsемь.

Дeнь прaзднественный и3 и3сп0лненъ свzщeніz, твою2 бжcтвенную пaмzть совершaемъ днeсь: тh бо свёта и3 днE ћкw вои1стинну сhнъ показaлсz є3си2, и3 во свётэ невечeрнэмъ живeши рaдуzсz.

Свэти1льниче свэтозaрне, б9іz дaра тезоимени1те, бGосіsнное свэти1ло, невечeрнzz зарS, добродётелей мmропол0жниче и3 непрекл0ненъ ст0лпъ монaшествующихъ, стaдо твоE и3збaви моли1твами твои1ми t всsкіz ск0рби.

БGор0диченъ:

Свёта жили1ще чрeво твоE бhсть, дв7о, просвёщшагw мjръ зарsми бжcтвA, двeре сlнца слaвы, въ женaхъ прерaдованнаz, прпdбныхъ похвало2, всес™az и3 пребlгословeннаz.

21 апреля: Священномученика Ианнуария и дружины его. И священномученика Феодора Пергийского.

Мёсzца тогHже въ к7а-й дeнь.

С™aгw сщ7енномyченика їаннуaріа, и3 дружи1ны є3гw2:

И# с™aгw сщ7енномyченика fе0дwра, и4же въ пергjи.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры їаннуaріа, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Свzщeнникъ свzщeннэйшій, * страдaлецъ зак0ненъ, * q їаннуaріе! ты2 бhлъ є3си2, * не чужди1ми кровьми2, * но твои1ми пaче, * въ сaмое то2 нб7о вшeдъ, * и3дёже п®тeча всёхъ є4сть ї}съ, * при1снw сего2, џ§е, зрS и3 ви1дz, * є3г0же ѓгGли ви1дzтъ.

И# мечeмъ ўсэкaемь, * и3 на џгнь пометaемь, * и3 ѕвэрє1мъ даeмь, досточyдне, * и3 въ темни1цэ затворsемь на дни6 мнHги, * непрекл0ненъ ўм0мъ, * си1лою бжcтвенною прeбылъ є3си2, * и3 скончaлъ є3си2 п0двигъ, * зак0ннw пострадaвъ, * свzщeнне чудон0сне, * безпл0тныхъ собесёдниче.

Дисідeріа и3 прокyла, * сHса, фavста, є3vтmхjа, * їаннуaріа слaвнаго, * и3 мyдраго ґкутіHна, * соглaснw почти1мъ: * ћкw м{дрыz сщ7еннодёйственники, * ћкw вэнцен0сцы мyченики, * ћкw грaда с™aгw грaжданы, * моли1твенники же тёхъ блажaщихъ и4стины сyщz.

И$ны стіхи6ры, с™aгw fе0дwра, глaсъ д7. Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Предъ непрaведнымъ суди1щемъ, * великом§ниче fе0дwре, предстоS, * њбличи1лъ є3си2 јдwльское безб0жіе, * и3 біeнъ бhвъ непрaведнw, * прострeнъ, пребlжeнне, на сковрадЁ разжжeннэ, * лю1тэ пек0мь * и3 поливaемь рос0ю д¦а, * и4же тS твeрдw ўкрёпльшаго, * разори1ти свирёпство лю1тагw борцA.

Колесни1ца бGа нaшегw ћвственна бhлъ є3си2, * чcтымъ сeрдцемъ твои1мъ сего2 носи1ма и3мёz, бlжeнне, * колесни1цэ же привsзанъ, * рэши1ши t ќзъ, * и3 хrт0вэ привzзaz любви2, * и5же тS свzзaвшыz: * съ ни1миже ввeрженъ бhвъ въ пeщь, * не њпали1лсz є3си2, fе0дwре, * возвеличaz гDа съ тёми, досточyдне.

На кrтЁ простeршему рyцэ под0бzсz, бlжeнне, * распsтсz, fе0дwре, * прeбылъ же є3си2 ви1сz на три2 дни6, * д0ндеже въ рyцэ бGу прeдалъ є3си2 дyшу, * течeніе скончaлъ є3си2 страдaніz, * м§никwвъ вeрхъ, * цeркве прeдній ст0лпе, * вёрныхъ ўдобрeніе, * ѓгGлwвъ собесёдниче.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Њдожди1 ми, вLчце, * твоеS ми1лости бeздну, * и3 њпaльшеесz зн0емъ страстeй сeрдце моE, * ћкw ми1лостива, нап0й, nтрокови1це, * и3 ўмилeніz к†пли точи1ти * непрестaннw сотвори2, молю1сz, * и4миже ўтэшeніz спод0блюсz, чcтаz: * є4же получи1ти и4мутъ, * и5же и4скреннw плaкавшіисz.

КrтобGор0диченъ:

Распинaема хrтA чlвэколю1бца * ви1дzщи пречcтаz, * и3 рeбра и3скопавaєма копіeмъ, * плaчущи вопіsше: что2 сіE, сн7е м0й; * чт0 ти безблагодaтніи лю1діе воздaша, * за ±же сотвори1лъ є3си2 дHбраz и5мъ; * и3 тщи1шисz безчaдствовати мS, вселюбeзнэйшій: * ўдивлsюсz, бlгоутр0бне, * твоемY в0льному распsтію.

КанHнъ с™aгw їаннуaріа.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Трістaты крBпкіz, рождeйсz t дв7ы, безстрaстіz во глубинЁ, души2 тричaстное потопи2, молю1сz, да тебЁ ћкw въ тmмпaнэ, во ўмерщвлeніи тэлесE побёдное воспою2 пёніе.

Сhй съ в0инствы невещeственныхъ ѓгGлъ, и3 причaстіемъ свёта незаходи1магw дyшу свzщeннw просвэщaz, просвэти1 ми сeрдце, свэтон0сный тв0й днeсь прaздникъ восхвалsющу, бlжeнне.

В0инство свэтови1дно, свzщeнный соб0ръ пострадA съ тоб0ю терпэли1внw, мyдре свzщеннодёйственне, съ ни1миже всsко разори1лъ є3си2 ѕмjево ковaрство, претерпёвъ многоплетє1нныz смhсломъ м{ки.

Стопaмъ хrтA, вели1кагw и3 пeрвагw пaстырz, мyдре, послёдуz, њбагрє1ніи мучeніz ўzсни1лъ є3си2 твоегw2 с™и1тельства nдeжду: сегw2 рaди тS почитaемъ ўмA прaвостію.

БGор0диченъ:

Блажeни сyть лю1діе, бцdе, слaвzщіи тS м™рь б9ію нел0жную, и3 при1снw блажaщіи тS, чcтаz, ћкоже прореклA є3си2, свzщeннw прорицaющи, є3гдA хrтA внyтрь носи1ла є3си2.

И$нъ канHнъ с™aгw fе0дwра.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz дyха, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz свётлw торжествyz, и3 воспою2 рaдуzсz тоS чудесA.

Дaръ бlгопріsтенъ, и3 вLцэ возлю1бленъ, м§никwмъ ўкрашeніе kви1лсz є3си2, fе0дwре: сегw2 рaди тебЁ ћкw дaръ приношY пёніе, подaждь ми2 твою2 п0мощь.

Красeнъ тёломъ, ўдобрeнъ же д¦омъ сhй, tлучи1лсz є3си2 къ борeніємъ льсти1вагw: и3 сего2 разрази1въ, побёды вэнeцъ пріsлъ є3си2.

Глаг0лы преwби1дэлъ є3си2 ѕлочести1ваго, fе0дwре: себe же ўг0дника гDнz и4скреннz и3 в0ина хrтA цRS, и3 совершeнна м§ника ћвэ показaлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Всели1сz во чрeво твоE є3стеств0мъ непристyпный, жи1тели показA нaсъ, пренепор0чнаz, раS, неизречeннымъ милосeрдіемъ: t негHже и3згнaни бhхомъ зaвистію ѕміи1ною.

Пёснь G. Їрм0съ:

Лyкъ си1льныхъ и3знем0же, и3 немощствyющіи препоsсавшесz си1лою: сегw2 рaди ўтверди1сz въ гDэ сeрдце моE.

Зарeю с™aгw д¦а њграждeнъ, посредЁ пeщи ликовaлъ є3си2, ю4ношамъ и5же пeрвэе прпdбнымъ, пребlжeнне, под0бzсz.

Чи1ни свzщeнныхъ си1лъ посредЁ пeщи съ тоб0ю, бGомyдре, ликовaху: съ ни1миже поeши бlгодётелz, пребывaz неwпали1мь.

РэкA мeдвена ўчeній медот0чныхъ твои1хъ, їаннуaріе премyдре, вои1стинну љзhкъ тв0й бhсть, мы6сли зрsщихъ тS наслаждaющи.

БGор0диченъ:

Раст0ргни плени6цы, бGоневёсто, грэхHвъ мои1хъ, ±же ќзы раст0ргши ѓдwвы ржcтв0мъ твои1мъ, и3 рaдости вс‰ и3сп0лнши.

И$нъ. Їрм0съ:

Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче, ли1къ себЁ совокyпльшыz дух0внw ўтверди2, въ бжcтвеннэй твоeй слaвэ вэнцє1въ слaвы спод0би.

Хрaмъ бhвъ д¦а бжcтвеннагw, хрaмы же и3стук†нныz, мyдре, п†губныz потреби1лъ є3си2, и3 словесы2 њбличи1лъ є3си2 мє1рзскаz приношє1ніz беззак0ннующихъ, fе0дwре.

Ћростію и3 гнёвнымъ произволeніемъ біsше тS беззак0нный судіS, зак0ны бGа нaшегw ўтверждaюща, fе0дwре: є3г0же зрS предъ соб0ю, непоколеби1мь прeбылъ є3си2.

Положи1лсz є3си2 ўсeрднw на сковрадЁ разжжeннэ, страдaльче, рeвностію разгарaемь бGа вседержи1телz, и3 тогw2 распалsемь бжcтвенною люб0вію, fе0дwре.

БGор0диченъ:

Безлётный є3стеств0мъ, подъ лётомъ и3зъ тебє2 ви1дэнъ бhсть, роди1сz под0біемъ пл0ти, лBтнzz мо‰ прегрэшє1ніz, за милосeрдіе неизречeнное презрS, всенепор0чнаz.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Свzщeніz nдeжду њбагри1въ кровeй твои1хъ њмочє1ніи, свэтлёйшу ћвэ показaлъ є3си2, ўг0дниче хrт0въ. тёмже вшeлъ є3си2 во nби1тєли вBчныz, и3сточaz чтyщымъ тS и3сцэлeній пучи1ну, и3 молS всегдA бGа, всBмъ дaти прегрэшeній прошeніе.

Слaва, глaсъ т0йже. Мyчениченъ:

Спаси1тельныхъ дарHвъ тезоимени1таго, и3 наслёдника тогw2 блажeнства, ћкw под0бника и3 м§ника хrтA бGа, пріиди1те, восхвaлимъ, честнyю є3гw2 пaмzть нhнэ торжествyюще и3 къ немY вопію1ще: великом§ниче, моли1сz, согрэшeній даровaти нaмъ њставлeніе.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

По бз7э во тв0й, бцdе, прибэгaю смирeнный, покр0въ бжcтвенный, припaдаz молю1сz: поми1луй, пречcтаz, ћкw превзыд0ша главY мою2 грэси2, и3 бою1сz, вLчце, мyки, и3 трепeщу. молeніе сотвори2, чcтаz, къ сн7у твоемY, њ си1хъ и3збaвити мS.

КrтобGор0диченъ:

И$же t безначaльнагw nц7A рождeннаго, напослёдокъ тS пл0тію р0ждшаz, на кrтЁ ви1сzща зрsщи, хrтE, ўвы2 мнЁ, любeзнэйшій ї}се, вопіsше: кaкw слaвимый ћкw бGъ t ѓгGлъ, t беззак0нныхъ нhнэ человBкъ, сн7е, хотS распинaешисz; пою1 тz, долготерпэли1ве.

Пёснь д7. Їрм0съ:

ЛюбвE рaди, щeдре, твоегw2 џбраза, на кrтЁ твоeмъ стaлъ є3си2, и3 растazшасz kзhцы: тh бо є3си2, чlвэколю1бче, крёпость моS и3 хвалeніе.

Вси2 сHса діaкона и3 страдaльца, и3 свzщeннаго фavста, прокyла же вели1каго, и3 дисідeріа же соглaснw почти1мъ.

Дремaніемъ нечeстіz, прокyле м§ниче, ты2 никaкоже воздремaлсz є3си2: б0дростьми бжcтвенными всE ўспи1лъ є3си2 безб0жныхъ ѕломhсліе.

Н0ва ћкw даніи1ла тS, ѕвэрeй посредЁ со страдaльцы спасaетъ неврeдна и3зводи1ма, q їаннуaріе! хrт0съ бGъ нaшъ.

БGор0диченъ:

Возвели1чимъ є3ди1ну бlгословeнную, є3sже рaди вельми2 всёхъ бlгослови2 вои1стинну всепребlгjй, t сеS воплощaемь.

И$нъ. Їрм0съ:

Сэдsй въ слaвэ на пrт0лэ бжcтвA, во џблацэ лeгцэ пріи1де ї}съ пребжcтвенный, нетлённою длaнію, и3 спасE зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Возлёзша на сковрадY, нбcный ѓгGлъ предстaвъ њрошaетъ, неwпaльнw соблюдaz тS, fе0дwре, рёчныхъ в0дъ потечє1ніи, и3 трyсомъ и3 шyмомъ, стрaшными показ†ніи.

ТебЁ вёрнw чудодёйствующу, прeлести прилэжaй, къ вёрэ внезaпу, м§ниче, ћкоже кaмень валsетсz, и3 къ ли1ку м§никъ ўстроsетсz діоск0ръ, nгнeмъ скончавaемь.

Во блюсти1тельницэ пол0жсz, ћкw храни1тель зижди1телz повелёніемъ, ю4же t младeнства и3мёлъ є3си2 вёру, бGу сохрани1лъ є3си2, и3 сію2 неблюдyщихъ, ћкw безyмныхъ гнушaлсz є3си2 совершeннымъ рaзумомъ, преслaвне.

Многоболёзненныхъ мyкъ и3скушє1ніz претерпёлъ є3си2, и3 мн0гихъ болёзней, м§ниче, цэли1ти спод0билсz є3си2, неболёзненныхъ жили1щъ наслёдникъ бhвъ, и3 безпечaльныz вои1стинну жи1зни и3 наслаждeніz.

БGор0диченъ:

Безъ болёзни родилA є3си2 бGа безпл0тнаго, болBзни, nтрокови1це, є4vы прамaтере рэшaща, и3 болёзни ѓдовы и3збавлsюща, болёзненну и3мyщихъ жи1знь согрэшaющихъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz вёрою воспэвaющыz тS.

Кр0вію свzщeнною nдeжду твою2, пребогaте, соверши1лъ є3си2 свэтлёйшу, и3 къ цRкви вhшнэй ћкw свzщeнникъ пришeлъ є3си2.

И#стeкши на земли2 многочестнёй кр0ви твоeй, бhлъ є3си2 и3сцэлeній рэкA, страстeй и3зсушaz пот0ки.

Непрaведнаго судію2 њслэплeна моли1твою твоeю просвэти1лъ є3си2, милосeрдію вLки всёхъ под0бzсz, пребогaте.

БGор0диченъ:

Поeмъ тS, є3sже рaди сyщымъ во тмЁ свётъ незаходи1мый возсіS, бцdе, всёхъ вLка, и3 люб0вію ўблажaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz њ бжcтвеннэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Вельми2 безб0жную прeлесть њбличи1лъ є3си2: тёмже къ колесни1цэ привzзaлсz є3си2, пребывaеши же цёлъ, к0нємъ џгнєннымъ тS под8eмшымъ плaменныz колесни1цы, fе0дwре, ћкоже и3лію2 слaвнаго.

Разгнёвавсz беззак0нный, въ пeщь горsщую тS вкyпэ съ сwкрaтомъ и3 бжcтвеннымъ діонЂсіемъ ввeрже: съ ни1миже прbр0ческую свzщeнную пёлъ є3си2 пёснь, доблемyдренне fе0дwре.

Да похвaлитсz въ пёснехъ бжcтвенный діонЂсій, вкyпэ съ сwкрaтомъ д0блимъ, посредЁ пeщи копіeмъ ўsзвени бhвше: м§ницы бhша крёпцы, бжcтвеннымъ наказaніємъ fе0дwра повинyвшесz.

БGор0диченъ:

Вои1стинну сyщи и3 врэснотY пренепор0чнаz є3ди1на бцdе, њбладaти мнЁ пораб0щшими мS страстьми2 ўкрэпи2: ћкw да своб0днымъ п0мысломъ рaдуzсz ўблажaю тS, вёрныхъ спасeніе.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пріид0хъ во глубины6 морск‡z, и3 потопи1ла мS є4сть бyрz мн0гихъ грэхHвъ: но ћкw бGъ и3зъ глубины2 возведи2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

Глаг0лы знaменіz ви1дz тS, соб0ръ беззак0нныхъ, дёюща, сщ7еннотаи1нниче, ко творцY t души2 прих0дитъ, преслaвнw просвэщaемь.

Kви1лсz є3си2 прeжде концA, с™и1телю, и3 по бжcтвеннэй кончи1нэ, творS мн0жество чудeсъ, дaръ с™aгw д¦а t младeнства пріeмъ.

Нhнэ свzщeннымъ соглaсіемъ, фavста, и3 сHса вси2, дисідeріа съ є3vтЂхіемъ, и3 мyдраго ґкутіHна воспоeмъ, и3 съ прокyломъ бGон0снымъ.

БGор0диченъ:

Во бlгодэsніе человёкwмъ t твои1хъ чи1стыхъ кровeй воплощaетсz бGъ сл0во: є3г0же прилёжнw, бGомaти, моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Бжcтвенное сіE и3 всечcтн0е совершaюще прaзднество, бGомyдріи, бGомaтере, пріиди1те, рукaми восплeщимъ, t неS р0ждшагосz бGа слaвимъ.

ЃгGла бжcтвеннымъ пришeствіемъ џгнь ќбw пeщи ўгасaше: сeрдце же твоE, пребlжeнне, дерзновeніz и3сполнsшесz, є4же къ зижди1телю мановeніемъ прохлаждaющесz.

Глаг0лы с™ы6z ћкw ўслhша тебE р0ждшіz мучи1тель, м§ниче fе0дwре, сію2 мечY предадE, м§нически бжcтвеннэ течeніе скончaвшу.

Вожделёвши ћкw ю4ница філjппа съ сhномъ ўмрeти съ спёхомъ пріи1де, посредЁ суди1лища самозвaнна, мyчєникъ слaву пріeмлющи.

БGор0диченъ:

СE горA с™az, сE мmропол0жница д¦а, м0стъ къ бGу всёхъ преводsй, бцdа дв7а, ю4же ўблажaемъ.

Кондaкъ, глaсъ G:

Свzщeніz помaзаніемъ, и3 мучeніz кр0вію ўкраси1стесz, слaвне їаннуaріе и3 fе0дwре: и3 сіsете всю1ду въ вhшнихъ ликyюще, и3 нaсъ назирaйте въ хрaмъ вaшъ пришeдшыz, и3 въ нeмъ непрестaннw зовyщыz: всёхъ нaсъ соблюди1те, молsще чlвэколю1бца бGа.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Ю$нwши три2 въ вавmлHнэ, велёніе мучи1телево на бyйство прел0жше, посредЁ плaмене вопіsху: бlгословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

NтрокHмъ бжcтвєннымъ ўпод0билсz є3си2 посредЁ плaмене, q їаннуaріе! сошeствіемъ ѓгGла, ликyz џкрестъ, и3 пёсньми тaйными сп7са поS: бlгословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Безболёзненъ п0мыслъ тв0й бlгодaтію бжcтвенною соблюдaz, и3 прeжде страдaніz недyги и3сцэли1лъ є3си2 вс‰кіz, пaстырь и3 м§никъ и3 вели1къ чудотв0рецъ познавaемь.

Стоsлъ є3си2 предъ суди1щемъ, мyчениче, мучи1телей, страждA терпэли1внw, и3 ѕлочестви6выz посрамлsz, и3 прельщє1ннымъ всBмъ показyz и4стину.

БGор0диченъ:

Ўмертви2 мо‰ движє1ніz, пречcтаz, плотск†z, ћже жив0тъ р0ждшаz, њживи2, чcтаz, дyшу мою2 ўмерщвлeнную страстьми2 и3 мн0гими грэхи2.

И$нъ. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи, пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz, пою1ще: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Соблюдaемь рос0ю д¦а, ћкоже џтроцы тріE, неwпали1мь посреди2 nгнS, бGомyдре fе0дwре, съ си1ми пёлъ є3си2: препётый nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Е$ллинскую прeлесть њбличи1лъ є3си2, мyчениче fе0дwре, сл0вомъ бlгодaти, богaтнw и3стекaющимъ t ўстeнъ твои1хъ, и3 взывaлъ є3си2: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Ўвёда твоE прозвaніе и3 страдaніе тебE р0ждшаz, и3 прeжде зачaтіz, fе0дwре вели1кій м§ниче многострадaльне, вопію1щи: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Њчищeніе ми2 бyди, всенепор0чнаz, къ р0ждшемусz и3зъ тебє2, tсэчeніz лю1тыхъ долгHвъ ходaтайствующи ми2, и3 цrтвіz б9іz бжcтвенный вх0дъ, и3 пи1щи наслаждeніе, и3 свёта причaстіе.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#збaвителю всёхъ всеси1льне, посредЁ плaмене благочeствовавшыz снизшeдъ њроси1лъ є3си2, и3 научи1лъ є3си2 пёти: вс‰ дэлA бlгослови1те, п0йте гDа.

Да восхвaлитсz вели1кій прокyлъ, со ґкyтіемъ и3 є3vтЂхій, и3 бжcтвенный дисідeрій, фavстъ же и3 сHсъ доблемyдренніи, сп7са слaвніи м§ницы.

ТS ли1къ страдaлєцъ бlжeнный верх0вника притzжA, попрA, свzщеннотаи1нниче слaвне, вeрхъ дeмwнwвъ, и3 безб0жіz вознесeнную гордhню потреби2.

Ћкоже џтроцы џгнь попрaлъ є3си2, и3 ѕвэрeй стремлє1ніz њбуздaлъ є3си2, ћкоже даніи1лъ, всеизрsдне, и3 ћкw пavелъ во главY ўсёклсz є3си2, благочeстнw скончaвъ течeніе твоE.

БGор0диченъ:

Всели1выйсz несказaннw во чрeво твоE, себЁ жили1ще показa тz, пречcтаz бGоневёсто, є3мyже непрестaннw вопіeмъ: вс‰ дэлA, бlгослови1те, гDнz, гDа.

И$нъ. Їрм0съ:

Џтроки благочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть, тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

На крeстъ вознесeнъ бhвъ, три2 дни6 сотвори1лъ є3си2, на сeмъ повёшенъ бhвъ, fе0дwре, стrть вLки твоегw2 при1снw п0мнимую, треми2 часы2 бhвшую, и3з8wбражaz ћвэ: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Положeнъ бhлъ є3си2 на дрeво, болBзнены пріeмлz ћзвы, ўzзви1лъ є3си2 ѕмjz борцA, вкушeніемъ дрeва смeрть болёзненну, fе0дwре, содёлавша ґдaму, и3 тогw2 внyкwмъ: тёмже тS чти1мъ во вс‰ вёки.

Вопіeтъ пергjz тво‰ п0двиги, болBзни, страдaніе, р†ны, стрaсть бlжeнную, смeрть честнyю, є3sже рaди къ безсмeртнэй жи1зни, fе0дwре, прешeлъ є3си2, бlгослови1те, зовhй, вс‰ дэлA, гDа, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

БGор0диченъ:

Q глубинA неизречeннагw тaинства!. создaвый рук0ю дрeвле человёка, зи1ждетсz воплощaемь, во ўтр0бу приснодв7ы вшeдъ, и3 спасaетъ мS, со стрaхомъ зовyща: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Е$vа ќбw недyгомъ преслушaніz клsтву всели1ла є4сть, тh же, дв7о бцdе, прозzбeніемъ чревоношeніz мjрови бlгословeніе процвэлA є3си2: тёмъ тS вси2 величaемъ.

Їаннуaріа честн†z борє1ніz, п0двиги и3 біє1ніz, є4же до кр0ве мyжество, болBзни и3 нyждную смeрть, чудeсъ же неизмёрную пучи1ну, съ весeліемъ возвели1чимъ.

Ви1дэнъ бhлъ є3си2 на высотЁ честнaгw, слaвне, мучeніz, ћкоже незаходи1мое с0лнце: ћкw бжcтвєнныz ѕвёзды, мyчєникъ мн0жество ведhй, и3 нhнэ просвэщaетъ концы2, страдaній вели1кихъ свётлостію.

Пaмzть твоS свэтон0снаz возсіS, лучы2 бжcтвеннагw д¦а вeсь мjръ њзарsющи, њмрачeніе ѕHлъ tгонsщи: въ нeйже тS м0лимъ, бGодухновeнне, просвэти2 вс‰ пою1щыz тS.

БGор0диченъ:

Свёта и4же въ тебЁ сі‰ніи, њслэплeнную дyшу мою2 просвэти2, и3 рук0ю настaви, nтрокови1це, въ пути2 спасeнныхъ ходи1ти, и3 прелeстна tбёгнути преткновeніz, ћкw да вёрою ўблажaю тS.

И$нъ. Їрм0съ:

Всsкъ земнор0дный да взыгрaетсz д¦омъ просвэщaемь, да торжествyетъ же безпл0тныхъ ўмHвъ є3стество2, почитaющее свzщeнное торжество2 бGомaтере, и3 да вопіeтъ: рaдуйсz, всебlжeннаz бцdе, чcтаz приснодв7о.

Стопaмъ хrтHвымъ послёдуz, премyдре, пeрвагw мyченика распsтіе претерпёлъ є3си2, ќзы и3 ћзвы гвозди6нныz пріeмъ: и3 t земли2 востeклъ є3си2 къ небє1снымъ, вэнцен0сцєвъ п0честь пріeмъ, цrтво б9іе непреeмное.

Kви1лсz є3си2 ћкw злaто, fе0дwре, свэтлосіsнно, посредЁ стоS nгнS, сошeствіемъ честнaгw ѓгGла, распалaемь вLки желaніемъ, неwпали1мь пребhлъ є3си2: съ ни1мже пёснь спасeнную поS, свzщeннw рaдуzсz.

Стaнемъ благочeстнw въ домY бGа нaшегw, страдaльца є3гw2 вёрою блажaще, мyжескимъ ўм0мъ подви1гшагосz, и3 врaжіе шатaніе побэди1вша, и3 побёды свhше вэнeцъ и3зъ руки2 хrт0вы пріeмшаго.

Взsтсz ко nби1телємъ вы6шнимъ рaдуzсz, мyчениче fе0дwре, дости1глъ є3си2 безпл0тныхъ чи1ны, съ тёломъ безплHтныz дeмwны крёпкw побёждь: и3 м0лишисz вёрою њ чтyщихъ тS, долгHвъ пріsти и3збавлeніе.

БGор0диченъ:

Просвэти2, чcтаz, души2 моеS џчи, бGороди1тельнице, да не пости1гнетъ менE грэх0внаz тмA тsжкаz, нижE глубинA покрhетъ мS tчazніz: но самa мz спаси2 и3 ўпрaви, предстaтельнице вёрныхъ непостhднаz.

22 апреля: Преподобного Феодора Сикеота. И пренесение мощей благоверного великого князя Всеволода, во святом крещении Гавриила.

Мёсzца тогHже въ к7в-й дeнь.

Прпdбнагw nц7A нaшегw fе0дwра сmкеHта:

И# пренесeніе мощeй с™aгw бlговёрнагw вели1кагw кн7зz всeволода, наречeннагw во с™0мъ крещeніи гавріи1ла.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ є7. Под0бенъ: Прпdбне џ§е:

Прпdбне џ§е, свzщeнный fе0дwре, и3зъ ложeснъ њсвzти1лсz є3си2, и3 познaнъ бhлъ є3си2 бGови, ћкоже дрeвле їеремjа: твоE провозвэсти2 рождество2 ѕвэздA, твоегw2 сіsніемъ житіS просвэти1сz вселeннаz, ћкw вои1стинну, и3 дeмwнскаz тмA и3счезE: ћзи tгнaшасz t всsкагw в0зраста, бlгодaть и3стечE всsкихъ и3сцэлeній. тёмже вопіeмъ ти2: хrтA моли2 всегдA, даровaти мjрови ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Прпdбне џ§е, досточyдне fе0дwре, крёпкимъ воздержaніемъ и3 моли1твы nгнeмъ вeщь попали1въ грэх0вную всю2, воспріsтъ бжcтвенную зарю2: въ тS трbческую бlгодaть всели1лъ є3си2, и3 вeсь kви1лсz є3си2 свэтови1денъ, лучы2 и3сцэлeній њблистaz, ви1дz прє1днzz, ћкоже дрeвле є3ліссeй, рэшS непл0дствіz ќзы, и3 прогонS дє1мwнскіz полки2 си1лою бжcтвеннагw д¦а, и3 молsсz вселeннэй даровaти ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Прпdбне џ§е, всечестнhй fе0дwре, с0лнце всю2 ўzсни1вый зeмлю въ дёлэхъ и3 знaменіихъ неисчeтныхъ, дaръ чeстенъ хrтY бGу, свzщeнства и3звёстный степeнь, монaшествующихъ џбразъ, ўтверждeніе вёрою къ тебЁ притекaющихъ, кaмень честнhй, и3 д0мъ трbцы nкрjнъ, и3сточaющій и3сцэлeній пучи1ну. хrтY моли1сz всегдA, даровaти вселeннэй ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

КомY ўпод0биласz є3си2, душE, ўспэвaющи въ г0ршихъ всегдA, и3 прилагaющи безyмнw твои6мъ ћзвамъ стрyпы мн0жайшыz, ћкw всетэлeснэй бhти ћзвэ, не помышлsющи, ћкw судіS приближaетсz, є3мyже предстaнеши воспріsти по дэsніємъ вины6 и3 томлє1ніz; но њбрaщшисz, припади2 къ дв7э, зовyщи: вLчце, вLчце, не прeзри мS, прогнёвавшагw бGа бlгоми1лостиваго, и3зъ тебє2 на спасeніе человёкwмъ р0ждшагосz, и3 распeншагосz пл0тію.

КrтобGор0диченъ:

Е#гдA гр0здъ ненасаждeнъ сyщь, ћкw лозA tрасти1ла є3си2, ўзрёвши на дрeвэ повёшена, прободeна же копіeмъ въ бжcтвєннаz рeбра: что2 сіE, гlг0лаше, сн7е и3 б9е м0й; кaкw и4же недyги вс‰ и3 стр†сти и3сцэлszй, стrти терпи1ши, безстрaстенъ сhй по є3стествY бжcтвенному; что2 ти2 безблагодaтніи лю1діе, бlгодaтелю, сі‰ воздaша, вмёстw благодэsній, вопіsше пречcтаz; но тогw2 стrтьми2, страстeй мS свободи1ти, моли2 непрестaннw, ћкw да слaвлю тS.

Тропaрь, глaсъ в7:

Познaнъ бhвъ t пелeнъ њсвzщeнъ, и3 ћвльсz бlгодaтей и3сп0лненъ, чудесы2 мjръ њзари1лъ є3си2, и3 дeмwнwвъ мн0жество tгнaлъ є3си2, свzщеннодётелю fе0дwре: тёмже њ нaсъ моли1сz гDеви.

КанHнъ. Творeніе їHсифово.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Настaвльшему дрeвле ї}лz бэжaщаго t раб0ты фараHновы, и3 въ пустhни питaвшему, пои1мъ и3збaвителю бGу нaшему, ћкw прослaвисz.

БGосіsнную тS ѕвэздY, мhсленное с0лнце, твeрди, премyдре, цRк0внэй показA, лучы2 чудeсъ и3спущaюща всегдA, и3 страстeй мглY потреблsюща.

Њ мaтернихъ тS ложeснъ творeцъ, препод0бне, ћкоже їеремjю пeрвэе њсвsщъ, содёла сосyдъ д¦а бlгопотрeбенъ, дyхи tгонsща лук†выz, џ§е fе0дwре.

П0томъ воздержaніz плaмень страстeй погаси1лъ є3си2, и3 њдождeніемъ моли1твъ струи6 чудeсъ и3сточи1лъ є3си2, болёзней разжжeніе, прпdбне, погашaющz ћвэ, fе0дwре.

БGор0диченъ:

Невоздёланный гр0здъ t твоеS ўтр0бы процвэтE, дв7о м™и, слaдость и3сточaz њставлeніz, и3 весeліе безсмeртно, чcтаz, t піsнства лю1тыхъ њб8юродёвшымъ.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверждazй гр0мъ, и3 созидazй дyхъ, ўтверди2 менE, гDи, да тS пою2 и4стиннw, и3 творю2 в0лю твою2: ћкw нёсть свsтъ, ћкw ты2, б9е нaшъ.

Ћкw чyдно житіE твоE, бGомyдре, ћкw стр†шна чудесA, ћкw выс0ко твоE є4же къ бGу и3 присвоeніе, и3 мановeніе, и3 неукл0нно восхождeніе, всеслaвне fе0дwре.

Стремлeніе страстeй возрази1лъ є3си2, пребlжeнне, болёзненными tд†ніи, и3 дeмwнwвъ лук†ваz потреби1лъ є3си2 ловлє1ніz, прес™aгw д¦а крёпостію, fе0дwре.

И$же къ честнёй притекaюще рaцэ твоeй, t сеS почерпaемъ и3сцэлeній сокрHвища, и3 чудeсъ пучи6ны, и3 дaръ незави1стный, пою1ще тS, fе0дwре.

БGор0диченъ:

Зак0ни є3стествA въ тебЁ, дв7о, њбновлsютсz: раждaеши бо пaче є3стествA содётелz, пaче сл0ва вLку. є3г0же прилёжнw моли2, спасти2 дyшы нaшz.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

T бGа тезоимени1тъ дaръ дaнъ бhвъ человёкwмъ, на и3збавлeніе болёзней мн0гихъ, вели6ка и3 ўж†сна сотвори1лъ є3си2 чудесA, ћзю всsку и3 недyгъ и3сцэлsz, и3 дeмwнwвъ полки2 tгонsz сл0вомъ. тёмже и3 дост0йнw хrт0ву цRковь ўпaсъ, є3диножи1тель ґпcлwвъ бhлъ є3си2, с™и1телю fе0дwре. моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Въ нап†сти многоплетє1нныz впaдъ t вр†гъ ви1димыхъ и3 неви1димыхъ, бyрею њдержи1мь безчи1сленныхъ согрэшeній мои1хъ, и3 ћкw къ тeплому заступлeнію и3 покр0ву моемY, чcтаz, ко пристaнищу притекaю твоеS блaгости. тёмже, пречcтаz, и3зъ тебє2 воплощeнному безъ сёмене, моли1сz прилёжнw њ всёхъ рабёхъ твои1хъ, непрестaннw молsщихтисz, бцdе пречcтаz, молsщи є3го2 при1снw согрэшeній њставлeніе даровaти воспэвaющымъ дост0йнw слaву твою2.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz, и3 и3збaвителz ѓгница зрsщи на кrтЁ, восклицaше плaчущи, и3 г0рькw рыдaющи, вопіsше: мjръ ќбw рaдуетсz, пріeмлz тоб0ю и3збавлeніе, ўтр0ба же моS гори1тъ, зрsщи твоE распsтіе, є4же терпи1ши за милосeрдіе ми1лости. долготерпэли1ве гDи, ми1лости бeздно, и3 и3ст0чниче неисчерпaемый, ўмилосeрдисz и3 дaруй согрэшeній њставлeніе вёрою пою1щымъ бжcтвєнныz стrти тво‰.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ б9е, слyхъ тв0й, и3 ўбоsхсz: разумёхъ дэлA тво‰, и3 ўжас0хсz, гDи, ћкw твоегw2 хвалeніz и3сп0лнь землS.

Пот0къ сhй ћвэ, и3сп0лненъ в0дъ бжcтвенныхъ, даровaній д¦а напоsеши всю2 цRковь, џ§е fе0дwре.

Ўдави1лъ є3си2 врагA жи1лами болёзней твои1хъ, пребlжeнне, и3 тогw2 потреби1лъ є3си2 лук†ваz вHинства моли1твъ твои1хъ мечeмъ, fе0дwре.

Поучazсz въ зак0нэ б9іи, при и3сх0дищихъ воздержaніz бжcтвенное дрeво возрасти1лъ є3си2, благопл0діе дэsній добродётельныхъ приносS, fе0дwре.

БGор0диченъ:

Бlжeнна t родHвъ всёхъ показaласz є3си2 хrтA р0ждши, блажє1нны содэвaющаго томY раб0тающыz, дв7о м™и чcтаz вLчце.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Возсіsй ми2, гDи, свётъ повелёній твои1хъ, ћкw къ тебЁ дyхъ м0й ќтренюетъ и3 поeтъ тS: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, и3 къ тебЁ прибэгaю, цRю2 ми1ра.

Неусыпaющую свэщY тS, и3 свёщникъ неугасaющь, свётъ безлётный показA, мрaкомъ держи6мымъ страстeй, fе0дwре, њчернeніемъ мн0гихъ грэхHвъ.

Д0брэ на стезю1 тz наставлsюща м§ника геHргіа t младhхъ ногтeй и3мёлъ є3си2: и3 семY ўпод0билсz є3си2, всsкимъ ўсeрдіемъ, и3 ко гDу, џ§е препод0бне, люб0вію.

Непор0чно воздержaніе, терпёніе несосyдно, вёру и3 надeжду и3 смирeніе, люб0вь же и3 стоsніе и3мёлъ є3си2 пaче человёка. тёмже премн0гую благодaть њбрёлъ є3си2 t бGа.

БGор0диченъ:

Кроплeніемъ ми1лости твоеS нап0й, пречcтаz, и3стazвшую мою2 мhсль плaменемъ грэхA, и3 ўгaсшій сeрдца моегw2 возжзи2 свэти1льникъ, двeре свёта.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Бyрz мS помышлeній пости1гши, во глубинY низвлачи1тъ мS безмёрныхъ грэхHвъ: но ты2, ўпрaвителю бlгjй, предвари1въ ўпрaви, ћкw прbр0ка, и3 спаси1 мz.

Печaль земнhхъ tтрsслъ є3си2, и3 всE и3сточи1лъ є3си2 желaніе ко вLцэ, наслаждazсz сегw2 добр0тами, и3 и3стекaющими tтyду, џ§е, свэтлостьми2.

Растопи1лъ є3си2 мрaзъ грэх0вный, стyденію напоsемь, стоS посредЁ вётренника ћкw безпл0тенъ, џ§е, прил0ги претерпёлъ є3си2 возд{шныz, б9eственною согрэвaемь бlгодaтію.

Рaцэ твоeй свzщeннэй приступaюще, бlгов0ніz б9eственнагw рaзума и3сполнsемсz, с™и1телю, смрaда и3збавлsющесz страстeй, люб0вію тS чтyщіи, чудотв0рче џ§е прпdбне.

БGор0диченъ:

Страстeй мS треволнeніе смущaетъ, глубинA tчazніz њбуревaетъ моE сeрдце: к0рмчію р0ждши хrтA, дв7о, и3 сп7са, и3збaви мS и3 спаси2 моли1твами твои1ми.

Кондaкъ, глaсъ G. Под0бенъ: Дв7а днeсь:

Ћкw на џгненную колесни1цу, добродётельми, бGон0се, возшeдъ, востeклъ є3си2 на нбcнаz жили6ща: ћкw ѓгGлъ съ человёки пожи1лъ є3си2, и3 ћкw человёкъ со ѓгGлы џкрестъ ликовствyеши. сегw2 рaди показaлсz є3си2 чудeсъ бжcтвенное пріsтелище, fе0дwре прпdбне.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію бlгочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Ћкw нел0женъ с™и1тель, жeртву безкр0вную принeслъ є3си2 дyхомъ, и3 страстeй ўмерщвлeніемъ, жeртву бlгов0нну, пребlжeнне, тебE вLцэ принeслъ є3си2 вёрою.

Џгнь сластeй воздержaніz пот0мъ погаси1лъ є3си2, и3 безд0ждіемъ земли2 ўстaвилъ є3си2 тyчы, моли1твами, чудотв0рче, ћкоже и3ліA, нб7сA затворє1на моли1твами твои1ми tверзaz.

Њсвsщсz t младeнства, моли1твенною д0блестію неплHдныz сотвори1лъ є3си2 ўтрHбы многоч†дны, слэпы6мъ п0далъ є3си2 прозрёніе, и3 хромы6мъ бlготечeніе, fе0дwре требlжeнне.

БGор0диченъ:

Добр0ту їaкwвлю тS бGъ и3збрA, и3 въ тS всели1сz, и3 тS соблюдE по ржcтвЁ дв7у, ћкоже бЁ прeжде ржcтвA, дв7о бGороди1тельнице.

Пёснь }. Їрм0съ:

ЗемлS и3 вс‰ ±же на нeй, м0ре и3 вси2 и3ст0чницы, небесA небeсъ: свётъ и3 тмA, мрaзъ и3 зн0й, сhнове человёчестіи: свzщeнницы, бlгослови1те гDа, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

На кaмени терпёніz ўтверди1въ тво‰ восхождє1ніz душє1внаz, не побэди1лсz є3си2 прил0ги сопроти1вными, не поколебaлсz є3си2 навёты врaжіими: но къ высотЁ бжcтвеннэй востeклъ є3си2, њ є4же въ вёрэ чтyщихъ тS молS.

СтруS происх0дитъ t рaки твоеS и3сцэлeній всsкихъ, и3 tмывaетъ сквє1рны страстeй, и3 гноeніе лю1тыхъ њчищaетъ, и3 вёрныхъ напаsетъ, fе0дwре, всёхъ сердцA, люб0вію чтyщихъ тS.

ДарHвъ бжcтвенныхъ тезоимени1тъ, и3 таи1нникъ хrт0въ, п0стникwвъ добр0та, свzщeнникwвъ красотA, чудeсъ и3ст0чникъ, честнaz мmропол0жница д¦а, нhнэ да восхвaлитсz fе0дwръ вели1кій.

БGор0диченъ:

Свzщeнніи тS прbр0кwвъ проповёдуютъ глaси nбрaзнw, двeрь, и3 г0ру, и3 сёнь, зeмлю свzтyю, свёта џблакъ, и3зъ негHже сyщымъ во тмЁ и3 сёни сэдsщымъ возсіS сlнце, дв7о, хrт0съ свэтодaвецъ.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ћкw сотвори2 мнЁ вели1чіе си1льный, и3 свsто и4мz є3гw2, и3 ми1лость є3гw2 въ р0дъ и3 р0дъ боsщымсz є3гw2.

Ћкw ќтро, ћкw дeнь свётелъ, тв0й прaздникъ kви1сz, просвэщaющъ н†ша сердцA, вёрнw восхвалsющихъ честны6z бwлёзни тво‰, џ§е fе0дwре.

Собесёдникъ ѓгGлwвъ, ґпcлwвъ, страдaльцєвъ, прпdбныхъ и3 прaведникwвъ бhвъ, џ§е, с™и1телей, на нб7сёхъ њ нaсъ хrтA м0лиши при1снw.

Дeнь спасeніz, прaздникъ весeліz kви1сz, стецeмсz, вёрніи, њчи1стивше дyшы, с™и1тель созывaетъ нaсъ fе0дwръ.

БGор0диченъ:

Стрaшно твоE ржcтво2, бцdе, м™и хrт0ва: тёмже тS ўблажaемъ, чcтаz, и3 прославлsемъ чeстнw, р0дове родHвъ во вёки, ґми1нь.

23 апреля: Святого славного великомученика, победоносца и чудотворца Георгия.

Мёсzца тогHже въ к7г-й дeнь.

С™aгw слaвнагw великом§ника, побэдон0сца и3 чудотв0рца геHргіа.

Ѓще хрaмъ, и3ли2 восх0щетъ настоsтель, твори1мъ бдёніе.

На мaлэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ №.

Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

И$стины веснA свётлw настA, * и3 њбновлsетъ твaрь * бlгочести1вымъ познaніемъ хrтA жизнодaвца: * тёмже ћснw просвэщeнъ въ рaзумэ * страдaлецъ гDень, * врaжіе попрA ўхищрeніе.

Двaжды.

ЦRю2 вэкHвъ ты2 в0инствовавъ, премyдре, * њполчє1ніz вс‰ беззак0нныхъ низложи1лъ є3си2, * геHргіе требlжeнне, * твeрдый страдaлецъ показaлсz є3си2, бlгодaтію t бGа тебЁ дaнною, чудотв0рче: * тёмже моли2 спасти1сz нaмъ.

Струи6 и3сцэлeній подаeши * тебЁ притекaющымъ, геHргіе требlжeнне, * и3 дyшъ и3 тэлeсъ пом0щникъ ты2 є3си2 * вёрою тeплою приходsщихъ къ покр0ву твоемY, * досточyдне м§ниче ї}совъ, * страдaльцєвъ ўкрашeніе.

Слaва, глaсъ т0йже. Самоглaсенъ:

Вели1кагw цRS в0ине геHргіе, рaдуйсz и3 весели1сz, бGу бо бlгоугоди1лъ є3си2 њ всёхъ неради1въ, жив0тъ вёчный пріsлъ є3си2 на нб7сёхъ: тёло бо твоE всsкъ недyгъ t человBкъ tг0нитъ. хrт0съ бо, є3г0же возлюби1лъ є3си2, т0й тS прославлsетъ, бlжeнне.

И# нhнэ, прaздника.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ д7. Самоглaсны:

Вси2 kзhцы, восплещи1те рукaми, воскли1кните бGу, мучениколю1бцы: ћкw на дрeво вознесeсz, и3 во гр0бъ сошeдъ, ѓда и3спровeрже, и3 мє1ртвыz совоскреси2, вопію1ще є3мY: ґллилyіа, ґллилyіа, ґллилyіа, хrтY воскrшему.

Стjхъ: Прaведникъ ћкw фjніxъ процвэтeтъ:

Пёніе пёсней ликовствyюще кyпнw, принесeмъ хrтY сп7су нaшему, ћкw томи1телz врагA д0блій страдaлецъ побэди1въ низложи2. тёмъ вси2 поeмъ непрестaнными глaсы: ґллилyіа, ґллилyіа, ґллилyіа, хrтY воскrшему.

Стjхъ: Насаждeни въ домY гDни, во дв0рэхъ бGа нaшегw процвэтyтъ.

КрасотA м§никъ и3 слaва прaведныхъ kви1лсz є3си2, вэнцен0сче геHргіе: мyжествомъ бо смhсла и3 мyдростію души2 врaжіе безyміе попрaвъ на земли2, съ нaми вопіeши: ґллилyіа, ґллилyіа, ґллилyіа, хrтY жизнодaвцу.

Слaва, глaсъ т0йже:

Пріиди1те, м§николю1бцы, пёсненное пёніе востaвшему и3зъ гр0ба хrтY принесeмъ: днeсь бо веснA разyмнаz возсіS нaмъ, подаю1щи цвёты словє1сныz, всемjрнаz пaмzть геHргіа, мyдрагw великом§ника. є3г0же дост0йнw почитaюще, пріeмлемъ и3сцэлeній и3ст0чники: съ ни1миже и3 нhнэ того2 ўм0лимъ, моли1тисz непрестaннw сп7су хrтY, ми1ръ вселeннэй даровaти, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, прaздника. Тропaрь, глaсъ д7:

П0двигомъ д0брымъ подвизaлсz є3си2, страстотeрпче хrт0въ вёрою, и3 мучи1телей њбличи1лъ є3си2 нечeстіе, жeртва же бlгопріsтна бGу принeслсz є3си2. тёмже и3 вэнeцъ пріsлъ є3си2 побёды, и3 моли1твами, свsте, твои1ми, всBмъ подаeши прегрэшeній прощeніе.

На вели1цэй вечeрни, Бlжeнъ мyжъ: На ГDи, воззвaхъ, постaвимъ стіхHвъ, }.

Стіхи6ры прaздника, G: и3 с™aгw, є7. Глaсъ д7. Самопод0бенъ:

Ћкw д0блz въ м§ницэхъ, * стrтотeрпче геHргіе, * сошeдшесz днeсь восхвaлимъ тS, * ћкw течeніе соверши1въ, * вёру соблю1лъ є3си2, * и3 пріsтъ t бGа побёды твоеS вэнeцъ: * є3г0же моли2, t тли2 и3 бёдъ и3збaвитисz, * вёрою совершaющымъ * всечестнyю пaмzть твою2.

ПодHбны:

Твeрдымъ мудровaніемъ ўповaвъ, * самох0тнэ дерзнyлъ є3си2, * ћкоже лeвъ, слaвне, къ страдaнію, * презирaz ќбw тёло, * ћкw растлётисz хотsщее: * њ нетлённэй же души2, мyдре, прилэжaлъ є3си2, * и3 мyкъ многоoбрaзными ви1ды разжeглсz є3си2, * ћкw злaто њчищeно * седмери1цею, геHргіе.

За сп7са пострадaлъ є3си2, * и3 смeртію смeрти в0льнэ, слaвне, под0бzсz, * цrтвуеши съ ни1мъ свётлw, * порфЂрою t кр0ве њдёzнъ свётлою, * и3 ски1птромъ страдaній твои1хъ ўкрaшенъ, * и3 вэнцeмъ побёды лёпотствуz, * въ непроходи6мыz вёки, * великом§ниче геHргіе.

Вёры бронsми, * и3 щит0мъ бlгодaти, * и3 кrтA копіeмъ воwружи1всz, * сопроти6внымъ непобэди1мь бhлъ є3си2, геHргіе: * и3 ћкw бжcтвенный храб0рникъ, * дє1мwнскаz њполчє1ніz побэди1въ, * со ѓгGлы ликyеши, * вBрныz же заступaеши и3 њсвzщaеши, * и3 спасaеши призывaемый.

Ћкw ѕвэздY многосвётлую, * ћкоже с0лнце сіsющее, * на твeрди нбcнэй тS вёмы, * и3 ћкw би1серъ многоцённый, * ћкw кaмень блистaющій, * ћкw сhна тS днE, * ћкw д0блественнагw въ м§ницэхъ, * ћкw поб0рника вёрныхъ въ бэдaхъ прославлsемъ, * совершaюще твою2 пaмzть, побэдон0сче геHргіе.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Дост0йнw и4мени пожи1лъ є3си2, в0ине геHргіе: кrтъ бо хrт0въ на рaмо взeмъ, t діaвольскіz лeсти њлzденёвшую зeмлю д0брэ дёлалъ є3си2, и3 терн0вное служeніе и3скорени1въ јдwльское, правослaвныz вёры л0зу насади1лъ є3си2. тёмже т0чиши и3сцэлє1ніz во всeй вселeннэй вBрнымъ, и3 трbцы дёлатель прaведенъ показaлсz є3си2: моли2, м0лимсz, њ ўмирeніи мjра, и3 спасeніи дyшъ нaшихъ.

И# нhнэ, прaздника.

Вх0дъ. Прокjменъ днE, и3 парєміи2.

Прbр0чества и3сaіина чтeніе.

[ГлавA м7г] Тaкw гlг0летъ гDь: вси2 kзhцы собрaшасz вкyпэ, и3 соберyтсz кнsзи t ни1хъ: кто2 возвэсти1тъ сі‰ въ ни1хъ; и3ли2 ±же t начaла, кто2 слы6шана сотвори1тъ вaмъ; да приведyтъ свидётели сво‰, и3 њправдsтсz, и3 да ўслhшатъ, и3 да рекyтъ и4стину. Бyдите ми2 свидётели, и3 ѓзъ свидётель, глаг0летъ гDь бGъ, и3 џтрокъ, є3г0же и3збрaхъ, да познaете, и3 вёруете ми2, и3 разумёете, ћкw ѓзъ є4смь, прeжде менє2 не бhсть и4нъ бGъ, и3 по мнЁ не бyдетъ: Ѓзъ є4смь бGъ, и3 нёсть рaзвэ менє2 спасazй. Ѓзъ возвэсти1хъ и3 спас0хъ, ўничижи1хъ, и3 не бЁ въ вaсъ чуждjй. Вы2 мнЁ свидётели, и3 ѓзъ гDь бGъ: и3 є3щE t начaла ѓзъ є4смь, и3 нёсть t рyкъ мои1хъ и3збавлszй. сотворю2, и3 кто2 tврати1тъ то2; Си1це глаг0летъ гDь бGъ, и3збавлszй вaсъ, с™hй їзрaилевъ.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA G] Прaведныхъ дyшы въ руцЁ б9іей, и3 не прик0снетсz и4хъ мyка. Непщевaни бhша во nчесёхъ безyмныхъ ўмрeти, и3 вмэни1сz њѕлоблeніе и3сх0дъ и4хъ, и3 є4же t нaсъ шeствіе, сокрушeніе: nни1 же сyть въ ми1рэ. И$бо предъ лицeмъ человёческимъ ѓще и3 мyку пріи1мутъ, ўповaніе и4хъ безсмeртіz и3сп0лнено, и3 вмaлэ накaзани бhвше, вели1кими бlгодётельствовани бyдутъ, ћкw бGъ и3скуси2 |, и3 њбрёте и5хъ достHйны себЁ. Ћкw злaто въ горни1лэ и3скуси2 и5хъ, и3 ћкw всепл0діе жeртвенное пріsтъ |. И# во врeмz посэщeніz и4хъ возсіsютъ, и3 ћкw и4скры по стeблію потекyтъ. Сyдzтъ kзhкwмъ, и3 њбладaютъ людьми2, и3 воцRи1тсz гDь въ ни1хъ во вёки. Надёющіисz нaнь разумёютъ и4стину, и3 вёрніи въ любви2 пребyдутъ є3мY: ћкw бlгодaть и3 ми1лость въ прпdбныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA д7] Прaведникъ, ѓще пости1гнетъ скончaтисz, въ пок0и бyдетъ. Стaрость бо честнA не многолётна, нижE въ числЁ лётъ и3считaетсz: сэди1на же є4сть мyдрость человёкwмъ, и3 в0зрастъ стaрости житіE несквeрное. Бlгоуг0денъ бGови бhвъ, возлю1бленъ бhсть, и3 живhй посредЁ грBшникъ престaвленъ бhсть: восхищeнъ бhсть, да не ѕл0ба и3змэни1тъ рaзума є3гw2, и3ли2 лeсть прельсти1тъ дyшу є3гw2. Рачeніе бо ѕл0бы помрачaетъ дHбраz, и3 парeніе п0хоти премэнsетъ ќмъ неѕл0бивъ. Скончaвсz вмaлэ, и3сп0лни лBта дHлга: ўг0дна бо бЁ гDеви душA є3гw2: сегw2 рaди потщaсz t среды2 лукaвствіz. Лю1діе же ви1дэвше и3 не разумёвше, нижE пол0жше въ помышлeніи таков0е: ћкw бlгодaть и3 млcть въ прпdбныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

На літjи стіхи1ра хрaма, и3 с™aгw самоглaсны.

Глaсъ №. Ґнат0ліево:

Свётлый храб0рникъ геHргій въ слaвнэмъ страдaніи своeмъ гHрніz си6лы весели1тъ, и3 съ ни1ми рaдуzсz нhнэ, и3 на земли2 вBрныz торжествовaти воздви1же, и3 спрaздновати нaмъ: тогw2 рaди сHбранымъ, ћкw хrт0въ рaбъ пріи1де. тёмже u5бо є3го2 дост0йнw почти1мъ, непрестaннw молsщасz всёхъ бGу, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Д0блественными страд†ніи воздёлавъ л{чшаz, труды2 плодHвъ твои1хъ хrтY принeслъ є3си2, пребlжeнне м§ниче геHргіе, вёрою желaніе ўтверди1въ, надeждею стрaхъ tри1нувъ, люб0вь стzжaлъ є3си2 нбcную, прехвaльне. дерзновeніе и3мёz u5бо, бlгопріsтными мольбaми, проси2 душaмъ нaшымъ ми1ра, њчищeніz же грэхHвъ, и3 вeліz ми1лости

Глaсъ д7:

Пріиди1те, вёрныхъ соб0ри, пріиди1те, прaздникъ состaвимъ: и4бо пресвётлаz пaмzть днeсь kви1сz страстотeрпца геHргіа, н†ша просвэщaетъ неви1димw сердцA, добродётельми блистaющи. тёмже є3диномyдреннw воспэвaюще, рцeмъ: рaдуйсz, в0ине вели1кагw цRS хrтA, рaдуйсz, пресвётлаz похвало2 вёры, рaдуйсz, всесвётле и3 пребогaте. њ нaсъ, пребlжeнне, всёхъ вLку хrтA бGа моли2, сохранє1ннымъ бhти t и3скушeній лукaвагw, и3 спасти2 дyшы нaшz.

Слaва, глaсъ є7. Fеофaново:

ВозсіS веснA, пріиди1те, наслади1мсz, просіS воскrніе хrт0во, пріиди1те, возвесели1мсz, страстотeрпца пaмzть вBрныz просвэщaющи показaсz. тёмже, празднолю1бцы, пріиди1те, тaйнw тY торжествyемъ: сeй бо ћкw д0бръ в0инъ, мyжествовавъ на мучи1телей, и3 си1хъ посрами2, под0бникъ бhвъ стrти сп7са хrтA, не поми1лова сосyда своегw2 брeннагw, но нaга њбостри2, мyками того2 и3змэнsz. томY возопіeмъ: страстон0сче, моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, прaздника.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Звaнный свhше:

Восхвалsютъ лю1діе pалмы2, * вкyпэ и3 пёсньми, * твою2 слaвную пaмzть, геHргіе: * ћкw бlголёпна бо возсіS и3 свэтон0сна, * ўкрaшена слaвою и3 бlгодaтію. * тёмже и3грaютъ нhнэ ѓгGльстіи чи1ни, * хвaлzтъ же м§ницы со ґпcлы * твои1хъ пHдвигъ, м§ниче, страд†ніz, * и3 воспэвaютъ прослaвльшаго тS * сп7са хrтA бGа нaшего. * є3г0же моли2, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Стjхъ: Прaведникъ ћкw фjніxъ процвэтeтъ, ћкw кeдръ, и5же въ лівaнэ, ўмн0житсz.

Њблечeнъ во хrт0во всеoрyжіе, * њбрёлсz є3си2, геHргіе, не и4щущымъ тебє2: * тh бо за хrтA nгнeмъ распалaемь, * и3 ругazсz богHвъ сyетныхъ * безб0жному свирёпству, * тогдA в0инствую цRю2 моемY хrтY, * беззакHннымъ взывaлъ є3си2, * ни ѕвёріе, ни колeса же, ни и4на мyка, * менE разлучи1ти возм0гутъ когдA * любвE хrтA моегw2. * є3г0же. моли2, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Стjхъ: Насаждeни въ домY гDни, во дв0рэхъ бGа нaшегw процвэтyтъ.

Небрeгъ њ сосyдэхъ многоoбрaзныхъ, * и3 њ разли1чныхъ мyкахъ, * и3 њ nрyжіzхъ стрaшныхъ, * вэнцен0сче геHргіе, * бlгочeстіz м§нически течeніе скончaлъ є3си2. * тёмже пресвётлую пaмzть твою2 * цвёты пёсненными вэнчaемъ, * и3 честны6z тво‰ њблобызaемъ вёрою м0щи: * но ћкw пrт0лу предстоS вLки, * хrтA бGа нaшегw, * моли1ти не престaй, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Слaва, глaсъ т0йже, самоглaсенъ. Студjтово:

Разyмнагw ґдамaнта терпёніе, брaтіе, дух0внw восхвaлимъ, геHргіа слaвнагw м§ника, є3г0же за хrтA разжигaема, ковaху бэды6, и3 и3з8wстри1ша м{ки, и3 разли6чнаz мучє1ніz и3знури1ша тёло є3стеств0мъ тлённо: побэждaше бо желaніе є3стество2, смeртію понуждaz рачи1телz, прейти2 къ желaемому хrтY бGу, и3 сп7су дyшъ нaшихъ.

И# нhнэ, прaздника.

На благословeніи хлёбwвъ тропaрь, глaсъ д7.

Ћкw плённыхъ свободи1тель и3 ни1щихъ защи1титель, немощствyющихъ врaчь, правослaвныхъ поб0рниче, побэдон0сче, великом§ниче геHргіе, моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Двaжды.

И# Бцdе дв7о: є3ди1ножды. И# прHчаz.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь прaздника, двaжды.

Слaва, с™aгw: И# нhнэ, прaздника.

По №-й стіхол0гіи сэдaленъ, прaздника. Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й:

СE возсіS бlгодaти веснA, њблистA хrт0во воскrніе всBмъ: и3 съ ни1мъ совозсіzвaетъ нhнэ, геHргіа м§ника, всепрaзднственный и3 свэтон0сный дeнь, пріиди1те вси2, свэщы2 носsще бжcтвеннэ, свётлw прaзднуемъ.

Слaва, глaсъ т0йже. Под0бенъ: Ли1къ ѓгGльскій.

В0инство є4же на земли2 возненави1дэвъ, мyчениче, на нб7сёхъ возжелaлъ є3си2 слaвы: и3 болBзни претерпёлъ є3си2, и3 нyждную смeрть. тёмже днeсь всесвzтyю твою2 пaмzть прaзднуемъ, хrтY приносsще хвалY, пребlжeнне геHргіе.

И# нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

М™рь тS б9ію м0лимъ вси2, дв7у вои1стинну и3 по ржcтвЁ ћвльшусz, люб0вію прибэгaющіи къ твоeй блaгости: тебe бо и4мамы грёшніи предстaтельницу, тебE стzжaхомъ въ напaстехъ спасeніе, є3ди1ну всенепор0чную.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Люб0вію горsщею вLчнею разжизaемь, мужемyдреннэ прeлести сокрHвища низложи1лъ є3си2, и3 на суди1щи хrтA и3сповёдавъ, побэдон0сче всебlжeнне геHргіе, м§ниче преслaвне, хrтA бGа моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ д7 Под0бенъ: Ўдиви1сz:

Воздёлавъ прилёжнw сёмz бжcтвенныхъ зaповэдей, расточи1лъ є3си2 ни1щымъ всE богaтство благочeстнw, вмёстw си1хъ стzжaвъ, преслaвне, хrт0ву слaву. тёмже надёzвсz, къ подвигHмъ и4деши, и3 болёзнемъ дHлгимъ, м§ниче геHргіе, и3 џбщникъ бhвъ стrти безстрaстнагw и3 воскресeніz: цrтвіz тогw2 причащazсz, њ нaсъ нhнэ моли1сz.

И# нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Сл0во џ§ее, хrтA бGа нaшего, t тебє2 воплоти1вшагосz познaхомъ, бцdе дв7о, є3ди1на чcтаz, є3ди1на бlгословeннаz: тёмъ непрестaннw тS воспэвaюще, величaемъ.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: Прaведникъ ћкw фjніxъ процвэтeтъ: Стjхъ: Насаждeни въ домY гDни, во дв0рэхъ бGа нaшегw процвэтyтъ. Всsкое дыхaніе: Стjхъ: Хвали1те бGа во с™hхъ є3гw2: Е#ђліе луки2, зачaло …г.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра самоглaсна, глaсъ ѕ7:

Днeсь вселeннаz всS страстотeрпца просвэщaетсz зарsми, и3 хrт0ва цRковь цвёты ўкрашaема, геHргіе, вопіeтъ ти2: ўг0дниче хrт0въ и3 застyпниче тeплый, не престaй, молsсz њ рабёхъ твои1хъ.

КанHнъ прaздника на ѕ7: и3 с™aгw двA на }: с™aгw канHнъ, творeніе кЂръ fеофaна.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Во глубинЁ постлA и3ногдA фараwни1тское всев0инство преwружeннаz си1ла, вопл0щшеесz же сл0во всеѕл0бный грёхъ потреби1ло є4сть, препрослaвленный гDь, слaвнw бо прослaвисz.

Тeплою вёрою и3 люб0вію призывaющыz тS, м§ниче хrт0въ, вэнцен0сче геHргіе, предстоS всесвётелъ чcтн0му прест0лу всёми владyщагw, твои1ми моли1твами и3 предстaтельствы сохрани2.

Благор0дно воздёланіе хrтY бhлъ є3си2, геHргіе, мyченически воздёланъ дэ‰ніи, и3 ћкw богaтство преслaвно въ нбcныхъ тS сокр0вищахъ положи2 подвигопол0жникъ, ћкw преизsщнэ хрaбрствовавшаго.

Твeрдw и3 терпэли1внw ўстреми1лсz є3си2 самозвaнъ къ подвигHмъ, пребlжeнне геHргіе, и3 низложи1въ свирёпое мучи1телей њполчeніе, моли1твенникъ њ всёхъ призывaющихъ тS бhлъ є3си2.

Блажeнную, слaвне, жи1знь нhнэ воспріeмь, во хrтЁ сокровeнную, геHргіе, њ нeйже подвизaлсz є3си2 до кр0ве: вёрою пою1щымъ тS моли2 спасти1сz t всsкагw, страстотeрпче, њбстоsніz.

БGор0диченъ:

Нeбо былA є3си2 словeсное, сл0во нбcное въ твоeй ўтр0бэ, бGомaти, вмёщшаz, и4мже вс‰ бhша, нб7о же и3 землS, и3 ±же вhшше си1хъ: тёмже со дерзновeніемъ моли2 спасти2 пою1щыz тS.

Другjй канHнъ, творeніе кЂръ космы2.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ли1цы ї}льтестіи невлaжными стопaми п0нтъ чермнhй, и3 влaжную глубинY прогнaвше, всaдники трістaты враги2 ви1дzще въ нeй погружє1ны, съ весeліемъ поsху: пои1мъ бGу нaшему, ћкw прослaвисz.

Страдaній свzщeнныхъ скончaлъ є3си2 течeніе, и3 къ нб7си2 и3дhй, нетлёненъ вэнцен0сецъ показaлсz є3си2, благоцвэтyщъ, геHргіе, ћвльсz пyтникъ, и3 со ѓгGлы ликyеши: пои1мъ бGу нaшему, ћкw прослaвисz.

Двaжды.

П0томъ благи1хъ є3щE болS, премjрнымъ kви1лсz є3си2 ликHмъ и3скaпаz, безпл0тныхъ чи1ны плотски1ми, геHргіе, ўдиви1лъ є3си2 бжcтвенными страд†ніи. съ си1ми ликyz зовeши: пои1мъ бGу нaшему, ћкw прослaвисz.

БGор0диченъ:

Жeзлъ ґарHновъ прозsбшій, и4же t їессeа проwбражaше и3зрaстшій к0рень, тS пречcтую, цвётъ мjру возсіsвшую, бGа воплощeнна. є3г0же њ нaсъ молsщи, не престaй, приснодв7о, прибэгaющихъ къ тебЁ.

Катавaсіа: Воскресeніz дeнь, просвэти1мсz, лю1діе.

Пёснь G. Їрм0съ:

ПроцвэлA є4сть пустhнz ћкw крjнъ, гDи, kзhческаz неплодsщаz цRковь пришeствіемъ твои1мъ, въ нeйже ўтверди1сz моE сeрдце.

Вэнцeмъ страдaніz сіsz, слaвне, благочeстнw призывaющыz тS, моли2 и3збaвителz и3 бGа, t всsкіz нyжды, бlжeнне, и3збaвити.

Богaтыми просвэщaемь сі‰ніи, премyдре, мрaчную tжени2 печaль, и3 мглY страстeй t нaсъ, вёрою восхвалsющихъ тS.

Надeждею ўтверждaемь и3 люб0вію, вёрою же њгрaждсz, геHргіе, и3 си1лою ўкрёпльсz хrт0вою, јдwльскую прeлесть низвeрглъ є3си2.

БGор0диченъ:

Просвёщшаго концы2, пречcтаz, родилA є3си2 съ пл0тію безпл0тнаго, и3 прeжде всёхъ nц7Y собезначaльна: тёмже тS бцdу вёрніи чти1мъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Ћкw непл0ды роди2 t kзы6къ цRковь, и3 мн0гое въ чaдэхъ и3знем0же с0нмище, чyдному бGу нaшему возопіи1мъ: с™ъ є3си2, гDи.

Ти1хw раздaлъ є3си2 ни1щымъ богaтство, и3 ўмасти1всz є3лeемъ любвE, тёломъ и3 душeю страдaльчески, геHргіе, мучи1телz вкyпэ побэди1лъ є3си2.

Двaжды.

Ўтверди1всz бlгодaтію, и3 nгнeмъ распалaемь рeвности, не вопрошaющымъ kви1лсz є3си2, њбрёлсz є3си2 не и4щущымъ, по хrтЁ, геHргіе, гнёваzсz на лeсть јдwльскую.

БGор0диченъ:

Ћкw н0сиши на рукY, марjе, и3 t сосцY питaеши питaющаго всsкое дыхaніе, є3г0же, бцdе, чтyще проповёдаемъ: моли1сz є3мY, чcтаz, њ всёхъ нaсъ.

Катавaсіа: Пріиди1те, пи1во піeмъ н0вое:

Кондaкъ прaздника, и3 јкосъ.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Благочeстіz џбразы мyжески хрaбрствуz, нечeстіz прeлесть низложи1въ, м§ниче, попрA є3си2 врагA шат†ніz: и3 бжcтвеннымъ желaніемъ при1снw разгарaемь, мучи1телей ўгаси1лъ є3си2 безб0жное свирёпство. тёмже дост0йнw возмeздіе мyкъ пріsлъ є3си2 вэнeцъ, и3 подаeши и3сцэлє1ніz вёрою притекaющымъ. страстотeрпче геHргіе, моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва:

Земн0е богaтство на земли2 раздавazй всBмъ, мyчениче мyдре, богaтство нбcное наслёдовалъ є3си2 труды2 твои1ми: кrт0мъ бо честнhмъ ћкw въ броню2 њб0лксz, и3 тёмъ посрами1лъ є3си2 мучи1телей шатaніе. тёмже моли1твами просsщымъ тS подаeши бжcтвєннаz даров†ніz, и3сцэлeній благодэ‰ніz. страстон0сче геHргіе, моли1сz хrтY бGу, прегрэшeній њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

И# нhнэ, прaздника.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Пришeлъ є3си2 t дв7ы, не ходaтай, ни ѓгGлъ, но сaмъ, гDи, вопл0щсz, и3 спaслъ є3си2 всег0 мz человёка. тёмъ зовy ти: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Поeмъ тво‰ п0двиги, пребlжeнне геHргіе, и4миже разсhпалъ є3си2 јдwльскіz сл{жбы: всю1 же ўпраздни1лъ є3си2 дeмwнскую прeлесть, преслaвне.

Ўти1ши напaстей и3 бёдъ смущeніе, и3 всsкое навётіе ѕл0е дeмwнwвъ tжени2 t пою1щихъ тS хrт0ва в0ина, досточyдне.

Возсіsлъ є3си2 ћкw ѕвэздA свэтон0снаz, геHргіе, душeвною д0блестію, и3 твeрдостію вёры, прeлесть мрaчную tгонS, и3 спасaz пою1щыz тS.

БGор0диченъ:

Спасeніе сyщественное, дв7о, родилA є3си2, богaтствомъ бlгости и3 є3стeственною бlгостhнею спасaющее человёка, и3 и3стлёвшій џбразъ назидaющее.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўслhшахъ твоE, хrтE, вои1стинну преслaвное, ћкw безсмeртенъ сhй бGъ, ўпод0бисz смє1ртнымъ человёкwмъ, и3 пребhсть є4же бЁ, и3 тогw2 рaди твою2 слaвлю си1лу.

Ќжасъ предъ суди1ща мучи1телей и3звёствоваше, неразсyдна сказ†ніz словeсъ твоеS мyдрости, геHргіе, хrт0съ же невёдущымъ бGъ познавaшесz.

Сл0вомъ вёры хrт0вы, геHргіе премyдре, мудрецє1мъ сплетє1ніz разрэши1лъ є3си2 бaсней сквeрныхъ: страстeй же б0ги дёлатели поругaлъ є3си2, трbцэ поб0рниче.

Ўслhшавше слyхомъ словeсъ твои1хъ мучи1теліе посрами1шасz: тh бо богHмъ и4хъ ругazсz, смёхъ покaзовалъ є3си2, хrтA бGа проповёдуz, пл0тію рaспzта, и3 ўпраздни1вша прeлесть душегyбную.

БGор0диченъ:

ТебE приснодв7ую и3 вои1стинну є3ди1ну бцdу слaвимъ, ю4же проwбразовaше бGови1дцу мwmсeю, неwпaльнw, пречcтаz, купинA nгню2 примэси1вшаzсz.

Катавaсіа: На бжcтвеннэй стрaжи:

Пёснь є7. Їрм0съ:

Просвэщeніе во тмЁ лежaщихъ, спасeніе tчazнныхъ, хrтE сп7се м0й, къ тебЁ ќтренюю, цRю2 ми1ра, просвэти1 мz сіsніемъ твои1мъ: и3н0гw бо, рaзвэ тебє2, б0га не знaю.

М§ническое дерзновeніе ћкw и3мёz ко вLцэ, проси2 ўсeрднw спасeніz тS пою1щымъ, душeвныхъ нед{гъ и3змэнsz твои1ми мольбaми, м§ниче страстон0сче, пребlжeнне геHргіе.

Со ѓгGльскими ликyz ћкw м§никъ ликосто‰ніи, и3 безсмeртныz и3 блажeнныz, вэнцен0сче, насыщazсz слaвы, покр0ву твоемY прибэгaющыz, всsкагw треволнeніz и3 бyри и3схити2.

И#збaви нaсъ t всsкіz нyжды, ћкw ми1лостивъ, грэх0вное и3 бёдное tгонS многоразли1чное смущeніе, геHргіа твоегw2 ўг0дника моли6твы, хrтE, пріeмлz.

БGор0диченъ:

Д0лгъ прамaтере є4vы, бGомaти, tдалA є3си2: пл0тію бо њбложи1ла є3си2, и3зъ тебє2 рождeнна сп7са мjра. тёмже тS вси2 блажи1мъ, њбрaдованнаz дв7о всенепор0чнаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Просвэщeніе твоE, гDи, низпосли2 нaмъ, и3 t мглы2 прегрэшeній разрэши1 ны, бlже, тв0й ми1ръ дaруzй.

Страдaльчески, геHргіе, сплетazсz, винaмъ разли1чныz прeлести мyжески проти1вzсz, мjра же нaгъ, держaву tsлъ є3си2 лю1тагw міродeржца.

Двaжды.

Њгради1всz, геHргіе, nрyжіемъ кrтA, надeждею вёры, люб0вію держaвною, притупи1лъ є3си2 nстротY и3 всE nрyжіе лю1тагw борцA.

БGор0диченъ:

Мучи1телей рaзумъ, дёвственное посрами2 чрeво: мLнецъ бо ћзву ѓспідную душегyбную и3спытA рук0ю, и3 tстyпника г0рдаго низложи1въ, вBрнымъ подъ н0зэ покори2.

Катавaсіа: Ќтренюемъ ќтреннюю глубокY:

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

Пaче є3стествA и3 сл0ва, и3 п0мысла, д0блести твоеS хрaбрствwваніz, непрестaннw пэвaєма, пребlжeнне мyчениче геHргіе.

В0инству нбcному собесёдникъ, блажeнне, бhвъ, и3 бжcтвенное kвлeніе, є3ли1кw дости1жнw зрS, тS вёрою чтyщыz спасaй.

Всёми џбразы бGу возложeнъ, и3 блист†ніz чудeсъ пріeмлz, даров†ніz трeбующымъ раздавaеши, пребlжeнне геHргіе.

БGор0диченъ:

Нhнэ къ тебЁ прибэгaю, пречcтаz, спаси1 мz моли1твами твои1ми и3 соблюди2: є3ли1кw бо х0щеши, м0жеши, ћкw м™и всемогyщагw.

И$нъ. Їрм0съ:

Возопи2, проwбразyz погребeніе триднeвное, прbр0къ їHна, въ ки1тэ молsсz: t тли2 и3збaви мS, ї}се, цRю2 си1лъ.

Возопи1лъ є3си2 со дерзновeніемъ къ зижди1телю, геHргіе: не предaждь беззакHннымъ рабA твоего2, но крёпость ми2 подaждь, разори1ти и4хъ шатaніе.

Небрeгъ њ мучи1тельныхъ сосyдэхъ, геHргіе, на п0двиги в0лею мyжески притeклъ є3си2, и3 п0честными побёдами t хrтA бGа вэнчaлсz є3си2.

По и3скушeніи добродётели твоеS, къ чудеси2, геHргіе, прел0жше прещeніе льсти1вніи мучи1тели, є3г0же проповёдалъ є3си2, животодaвца хrтA, ўдиви1шасz.

БGор0диченъ:

Дрeвле ќбw прельсти1 мz ѕмjй, и3 ўмори1 мz прамaтерію моeю є4vою: нhнэ же, чcтаz, тоб0ю создaвый мS, и3зъ и3стлёніz воззвA.

Катавaсіа: Снизшeлъ є3си2 въ преиспHднzz земли2:

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Воздёланъ t бGа, показaлсz є3си2 благочeстіz дёлатель честнёйшій, добродётелей руко‰ти собрaвъ себЁ: сёzвъ бо въ слезaхъ, весeліемъ жнeши, страдaльчествовавъ же кр0вію, хrтA пріsлъ є3си2: и3 моли1твами, свsте, твои1ми, всBмъ подаeши прегрэшeній прощeніе.

Јкосъ:

За мірскjй жив0тъ дyшу свою2 положи1вшаго, хrтA цRS желaz в0инъ тщи1тсz ўмрeти за него2, рeвность же вeлію бжcтвенную въ сeрдцы и3мёz, себE самаго2 приведE. того2 u5бо и3 мы2 вси2, бжcтвеннаго геHргіа, ћкw тeпла предстaтелz, воспои1мъ вёрою, ћкw слaвнаго сyща хrт0ва рабA, под0бzщасz ћвэ своемY вLцэ, и3 всsкому молsщусz приходsща: спэши1тъ бо при1снw и3 м0литъ сп7са, всBмъ подaти согрэшeній прощeніе.

Пёснь з7. Їрм0съ:

БGопроти1вное велёніе беззак0ннующагw мучи1телz выс0къ плaмень вознесло2 є4сть: хrт0съ же прострE бGочести6вымъ nтрокHмъ р0су дух0вную, сhй бlгословeнъ и3 препрослaвленъ.

ТвоемY под0бzсz, м§ниче, вLцэ, в0лею потeклъ є3си2 къ подвигHмъ, слaвне, и3 побёду взeмъ, цRкве хrт0вы храни1тель бhлъ є3си2: сію2 при1снw сохранsй предстaтельствомъ твои1мъ.

Ћкw м§никъ непобэди1мь, ћкw страдaлецъ, ћкw неwдолённый вёры поб0рникъ, нhнэ ст0лпъ непоколеби1мь восхвалsющымъ тS, премyдре геHргіе, бyди њграждaz моли1твами твои1ми.

Мyдрэ земледёлавъ бжcтвенное сёмz, и3 сіE ўмн0жилъ є3си2, кровeй твои1хъ течeньми напои1въ, бlжeнне, и3 болёзней тщaніемъ, и3 разли1чными рaнами: и4миже свирёпство мучи1телей ўгаси1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Дв7а пребылA є3си2 и3 по ржcтвЁ, бGа бо родилA є3си2, питaющаго всsчєскаz, за неизречeнную ми1лость, и3 милосeрдіе мн0гое, чlвёка бhвшаго, чcтаz: є3г0же нhнэ моли2, спасти1сz всBмъ нaмъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Ґвраaмстіи и3ногдA въ вавmлHнэ џтроцы пeщный плaмень попрaша, пёсньми взывaюще: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Њдержaщую ви1дz јдwльскую лeсть, бlгочeстіz распалaемь рeвностію, геHргіе, къ подвигHмъ тебE tдaлъ є3си2, пребlжeнне, вопіS: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Проповёдуz kви1лсz є3си2 гони1мую вёру, мглy же прeлести њбличaz, геHргіе, глаг0лалъ є3си2: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

И#зъ к0рене посёклъ є3си2 прeлесть, и3 воздёлалъ є3си2 вёру бlгочeстіемъ б0льшую, геHргіе, рaдовалсz є3си2, глаг0лz: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Превhшши твaрей всёхъ є3си2, ћкw творцA р0ждши и3 гDа. тёмже ти2 вопію2, бцdе: бlгословeннаz, гDь съ тоб0ю си1лъ.

Катавaсіа: Џтроки t пeщи и3збaвивый:

Пёснь }. Їрм0съ:

Пeщь и3ногдA џгненнаz въ вавmлHнэ дBйства раздэлsше, б9іимъ велёніемъ халдє1и њпалsющаz, вBрныz же њрошaющаz, пою1щыz: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пот0къ лю1тыхъ страстeй же и3 бёдъ, и3 мzтeжнагw њбстоsніz, и3 болёзней падє1ніz, и3 дeмwнwвъ кHзни, и3 ѕлочести1выхъ стремлє1ніz, ўкроти2 твои1ми моли1твами, вэнцен0сче геHргіе.

Вeсь свётомъ, бlжeнне, трbческимъ чи1стw њблистaемь, ћкw м§никъ непобэди1мь, ћкw бlгочeстіz поб0рникъ, ћкw побэди1тель бGовэнчaненъ, спаси2, нбcный жи1телю, тS чтyщыz, моли1твами твои1ми.

Вэнцeмъ разyмнымъ разли1чнw ўкрaшенъ, и3 цrтвіz діади1мою, и3 ски1птромъ ўдобрeнъ, и3 багрzни1цею њбложeнъ, твоeю њбагрeнъ кр0вію, бlжeнне, сцaрствуеши цRю2 си1лъ.

БGор0диченъ:

T nц7A безлётнw рождeннаго, и3 прeжде вBкъ возсіsвша, всsчєскаz сотв0ршаго, ви6димаz же и3 неви6димаz, дв7о м™и, родилA є3си2. тёмже тS бцdу вси2 kзhцы слaвимъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Рaдующесz по њсуждeніи мучи1тельскомъ џтроцы, ћкw да не богHмъ сквє1рнымъ послyжатъ всBмъ, но жив0му бGу, на џгнь дерзнyша, t ѓгGла же њрошaеми, пёснь поsху: дэлA гDнz, гDа п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Д¦омъ ўкрэплsемь, њ nрyжныхъ болёзнехъ небрeглъ є3си2: ћкw не глухи6мъ јдwлwмъ хвалY посылaеши, но хrтY бGу, къ немyже любeзну стzжaвъ, геHргіе, вёру, глаг0лалъ є3си2: дэлA гDнz, гDа п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Ћкw не сyщу врeменную непщyz красотY, разли6чнаz њѕлоблє1ніz под8sлъ є3си2, геHргіе, рaдуzсz, надeждею бжcтвенныz жи1зни: њ стрaшнэмъ же раздроблeніи небрeгъ, твeрдостію души2 глаг0лалъ є3си2: дэлA гDнz, гDа п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Разсэкaемо мёдными сосyды твоE тёло, џстрыми нwжи2 по є3ди1ному ќду раздроблsемо ви1дz, вжилsемь душeю, бyдущей слaвэ недостHйны нhнэшніz м{ки, глаг0лалъ є3си2: дэлA гDнz, гDа п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

T ребрA ґдaмова создaвый тS, t твоегw2 двcтва воплоти1сz, и4же всёхъ гDь. є3г0же пою1ще, вопіeмъ: вс‰ дэлA, бlгослови1те, п0йте гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Катавaсіа: Сeй наречeнный и3 с™hй дeнь:

Пёснь f7. Їрм0съ:

Безначaльна роди1телz сн7ъ, бGъ и3 гDь, вопл0щсz t дв7ы нaмъ kви1сz, њмрачє1ннаz просвэти1ти, собрaти расточє1ннаz: тёмъ всепётую бцdу величaемъ.

Непрестaннw гDа моли2 њ нaсъ, пою1щихъ тS, бlжeнне, ћкw хrт0ва м§ника, ћкw побэди1вша мучи1телz, ћкw лукaвыхъ духHвъ tгони1телz, ћкw храни1телz неусhпна, ћкw застyпника непостhдна.

Страдaній воздаsніz богaтнw тебЁ даровA всёхъ вLка, є3мyже предстоS со дерзновeніемъ, требlжeнне, м§ническимъ, и3 съ весeліемъ призывaющыz тS њб8eмь, сохрани2.

Землs тz сокры2, и3 нб7о пріsтъ, и3 tвeрзесz тебЁ двeрь рaйскаz ћвэ, въ нeмже рaдостнw, страстотeрпче, ликyz и3 и3грaz, вёрнw пою1щыz тS твои1ми моли1твами соблюди2.

БGор0диченъ:

ТS свидёніz сёнь проwбрази2, пречcтаz, въ нeйже скриж†ли и3 стaмна, и3 златhй ківHтъ: ћкоже бо џнаz, тaкw и3 ты2 безначaльное сл0во во ўтр0бэ вмэсти1ла є3си2, бцdе, воплощaемо.

И$нъ. Їрм0съ:

T земнор0дныхъ р0ждшисz, и3 творцA р0ждшаz, нaша похвало2, бцdе чcтаz, тS, ћкw владhчествующую твaрьми, величaемъ.

Свzщeнніи воспэвaютъ, цaріе восхвалsютъ и3 лю1діе твои1хъ страдaній хвалY возвэщaютъ, м§ниче геHргіе: тёмже тS вси2 ўблажaемъ.

Двaжды.

Воспёша вс‰ нбcныz си6лы п0двиги тво‰: тh бо пожeрсz, бGу бlгоугоди1лъ є3си2, м§ниче геHргіе: тёмже тS вси2 ўблажaемъ.

БGор0диченъ:

T земнор0дныхъ возрaстши, и3 зижди1телz р0ждши, рaдуйсz, нaша похвало2, бцdе чcтаz, тS, ћкw њбладaющую твaрьми, величaемъ.

Катавaсіа: Свэти1сz, свэти1сz, н0вый їеrли1ме:

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Ў§никHмъ зрsщымъ:

ВеснA нaмъ возсіS, свётлое вLчнее и3 бжcтвенное воскресeніе, къ нбcнэй пaсцэ t земли2 нaсъ пресылaz: съ нeюже просіzвaетъ всеслaвнагw м§ника геHргіа пaмzть свэтозaрнаz, ю4же свётлw соверши1мъ, да бжcтвенныz спод0бимсz бlгодaти t хrтA сп7са.

Слaва: Под0бенъ: Свёте неизмённый:

Ћкw с0лнце свэтон0сное, чудeсными зарsми просвэщaеши всю2 твaрь, геHргіе страстотeрпче. тёмже твою2 совершaюще пaмzть, поeмъ воскrшаго и3зъ гр0ба.

И# нhнэ, прaздника.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7, глaсъ в7. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

Пріиди1те, всепрaзднственное свётлое, слaвное воскrніе вси2 торжествовaвшіи, пaки прaзднуемъ свётлw торжество2 геHргіа м§ника, и3 вэнчaемъ сего2 вeсненными цвёты, сyща непобэди1ма: ћкw да тогw2 мольбaми пріи1мемъ скорбeй кyпнw и3 прегрэшeній и3збавлeніе.

Всего2 принeслъ є3си2 себE, тебЁ дaвшему, всебlжeнне, жи1знь всецёлую, ћкw всепл0діе жи1во и3 њдушевлeнно, и3 жeртву бlгопріsтну и3 пречи1сту. тёмже бhлъ є3си2 моли1твенникъ теплёйшій, б{ри и3зимaz вс‰, вёрою пою1щыz тS, м§ниче, и3 призывaющыz тS, геHргіе.

Сёмz воздёлавъ прилёжнw, всёzнное сл0ва въ чи1стэй твоeй души2, сіE ўмн0жилъ є3си2 болёзньми страдaніz: и3 премyдрэ положeнъ въ нбcныхъ жи1тницахъ, нетлённое њбрёлъ є3си2 наслаждeніе. є3гHже нhнэ насыщazсz, бlжeнне, твои1ми къ бGу моли1твами, вёрою пою1щыz тS спасaй.

М§ниче страстон0сче хrт0въ, сyщыz въ напaстехъ нyждныхъ спаси2, мольбaми твои1ми t всsкагw њбстоsніz и3збавлsz, и3 tгонS душегyбную лю1тую печaль, бlгодaти же и3 ми1лости нaмъ проси2: ћкw да моли1твами твои1ми спaсшесz, рaдующесz почитaемъ вси2 честны6z п0двиги тво‰, геHргіе.

Слaва, глaсъ в7:

Да помавaютъ прaвєднаz, речE соломHнъ, человёкwмъ вBжди: поми1луетсz бо t хrтA бGа, ви1дzй пр†ваz, предглаг0лаше. ўд0бь же сі‰ внуши1въ, q многотерпэли1ве геHргіе, вLчнимъ ўчeніємъ послёдовалъ є3си2, и3 беззакHннымъ tдaвъ себE, претерпёлъ є3си2, прeлести трє1бы њплевaлъ є3си2, ћкw мє1рзски: тёло бо твоE дaвъ за люб0вь создaтелz всE на ќды ссэщи2: и3 веліaръ пaче вeсь постыдёвсz ўzзвлsшесz, вэнцен0сца тS зрS совершeнна. тёмже во дв0рэхъ живhй гDа твоегw2 съ вhшними си1лами, моли2, страстотeрпче хrт0въ, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, прaздника.

Славосл0віе вели1кое. По трис™0мъ тропaрь с™aгw. Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Е#ктєніи2, и3 tпyстъ. И# даeтсz с™hй є3лeй брaтіи t канди1ла с™aгw: и3 чaсъ №-й. На №-мъ часЁ тропaрь прaздника. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По трис™0мъ, кондаки2 прaздника, и3 с™aгw, глаг0лемъ премэнsюще.

Стіхи6ры на помaзаніи, глaсъ в7. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

Вс‰ ±же въ житіи2 презрёвъ, т0чію є3ди1нагw вLки любви2 дyшу привeлъ є3си2, вели1кій геHргіе, свэти1льниче всемjрный: и3 къ безмBрнымъ мyкамъ tлучи1лсz є3си2 мyжески, побёды красeнъ вэнeцъ пріsлъ є3си2. тёмже м0лимъ тS, бlжeнне: моли2 t бёдъ всBмъ и3збaвитисz пою1щымъ тS.

СкHрби и3 лю6тыz печ†ли, житіS треволнє1ніz и3 бyри нhнэ мS њбуревaютъ, возмущeніемъ ѕлhхъ страстeй њдержи1мь є4смь: застyпниче м0й вели1кій, бlжeнне геHргіе, предстaвъ, помози1 ми при1снw покр0вомъ твои1мъ, вёрою прибэгaющему ти2, ћкw да рaдостію сeрдца, м§ниче, ўблажaю тS спасaемь.

Слaва, глaсъ д7:

Пріиди1те, вёрныхъ соб0ри, пріиди1те, прaздникъ состaвимъ: и4бо пресвётлаz пaмzть днeсь kви1сz страстотeрпца геHргіа, н†ша просвэщaетъ неви1димw сердцA, добродётельми блистaющи. тёмже є3диномyдреннw воспэвaюще, рцeмъ: рaдуйсz, в0ине вели1кагw цRS хrтA. рaдуйсz, пресвётлаz похвало2 вёры, рaдуйсz, всесвётле и3 пребогaте, њ нaсъ, пребlжeнне, всёхъ вLку хrтA бGа моли2, сохранє1ннымъ бhти t и3скушeній лукaвагw, и3 спасти2 дyшы нaшz.

И# нhнэ, прaздника.

На літургjи Бlжє1нна, прaздника пёснь рzдовaz, и3 t канHна с™aгw, пёснь G. Прокjменъ прaздника, и3 с™aгw, глaсъ з7: Возвесели1тсz прaведникъ њ гDэ, и3 ўповaетъ на него2. Стjхъ: Ўслhши, б9е, глaсъ м0й, внегдA моли1тимисz къ тебЁ. Ґпcлъ днE, и3 с™aгw, дэ‰ніz, зачaло к7f. Ґллилyіа днE, и3 с™aгw, глaсъ д7: Прaведникъ ћкw фjніxъ процвэтeтъ. Стjхъ: Насаждeни въ домY гDни, во дв0рэхъ бGа нaшегw процвэтyтъ. Е#ђліе днE, и3 с™aгw, їwaнна, зачaло н7в. Причaстенъ прaздника, и3 с™aгw. Въ пaмzть вёчную: На трапeзэ ўтэшeніе брaтіи.

МР&К Ўкaзъ њ вели1комъ м§ницэ геHргіи:

Начинaетсz t днE вели1кагw пzткA, и3 восх0дитъ до четверткA є7-z недёли по пaсцэ. И# ѓще случи1тсz великом§ника геHргіа въ вели1кій пzт0къ, и3ли2 въ вели1кую суббHту, и3ли2 на сaмую пaсху: пою1тсz стіхи6ры с™aгw, и3 канHнъ, и3 пр0чаz слyжба въ понедёльникъ свётлыz недёли, съ слyжбою дневн0ю.

МР&К Ѓще ли случи1тсz великом§ника геHргіа во є3ди1нъ t днeй свётлыz недёли:

Вeчеръ, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры воскrны G: И# с™aгw, G. Слaва, с™aгw, глaсъ ѕ7: Дост0йнw и4мени: И# нhнэ, бGор0диченъ №-й глaса. Вх0дъ. Свёте ти1хій: Прокjменъ днE. И# чтє1ніz G, с™aгw. [зри2] Ѓще въ сaмую недёлю пaсхи вeчеръ, глаг0летъ їерeй: И# њ спод0битисz нaмъ: и3 прHчаz. И# є3ђліе чтeтсz по чи1ну. На стіх0внэ стіхи1ра воскрeсна. Тaже стіхи6ры пaсхи, съ припёвы и4хъ. Слaва, с™aгw, глaсъ д7: Разyмнагw ґдамaнта: И# нhнэ, пaсхи, глaсъ є7: Воскресeніz дeнь: Хrт0съ воскрeсе: три1жды. Слaва, тропaрь с™aгw. И# нhнэ, бGор0диченъ №-й глaса. Їерeй: Премyдрость. И# tпyстъ. На ќтрени, по Хrт0съ воскрeсе, и3 по д7-хъ стісёхъ: Слaва, тропaрь с™aгw. И# нhнэ, бGор0диченъ №-й глaса. Тaже nбhчнаz є3ктеніA и3 полmелeй. Тaже, сэдaленъ с™aгw, двaжды. Слaва, и3 нhнэ: бGор0диченъ: И# чтeніе. Тaже, степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ. Всsкое дыхaніе: Е#ђліе с™aгw. Воскrніе хrт0во: три1жды. Слaва, Моли1твами страстотeрпца: И# нhнэ, Моли1твами бцdы: Тaже припёвъ: Возвесели1тсz прaведникъ њ гDэ, и3 ўповaетъ на него2. И# поeмъ стіхи1ру с™aгw самоглaсну, глaсъ ѕ7: Днeсь вселeннаz всS: Тaже їерeй глаг0летъ: Спаси2, б9е, лю1ди тво‰: и3 мы2, ГDи, поми1луй, в7i. По возглaсэ канHнъ пaсхи, со їрмос0мъ на }: И# с™aгw, на ѕ7. Катавaсіа пaсхи, џба ли6ка вкyпэ. По G-й пёсни кондaкъ пaсхи, и3 јкосъ, и3 чтeніе. По ѕ7-й пёсни кондaкъ с™aгw, и3 јкосъ, и3 чтeніе. ВоскRсъ ї}съ: три1жды, поeмъ на џба ли6ка. По f7-й пёсни свэти1ленъ пaсхи. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, пaсхи. На хвали1техъ стіхи6ры воскrны, G: и3 с™aгw, G. Тaже стіхи6ры пaсхи, съ припёвы и4хъ. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, пaсхи: Воскресeніz дeнь: Хrт0съ воскрeсе, три1жды. Слaва, тропaрь с™aгw: И# нhнэ, бGор0диченъ №-й. Е#ктєніи2, и3 tпyстъ. Часh же пою1тсz пaсхи по nбhчаю.

На літургjи ґнтіфHны пaсхи. По вх0дэ, хrт0съ воскрeсе: три1жды. Тaже тропaрь с™aгw: Слaва, кондaкъ є3гw2: И# нhнэ, пaсхи. Вмёстw же трис™aгw, поeмъ: Е#ли1цы во хrтA. Прокjменъ, ґпcлъ, ґллилyіа, и3 є3ђліе, и3 причaстенъ, прeжде днE, и3 с™aгw.

МР&К Њ пaмzти с™aгw геHргіа, ѓще случи1тсz въ недёлю fwминY:

Въ суббHту свётлыz нLи, на мaлэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры прaздника, на д7. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, прaздника. На стіх0внэ стіхи6ры с™aгw, съ припёвы є3гw2, вели1кіz вечeрни. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, прaздника. Тропaрь с™aгw: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Е#ктеніA мaлаz, и3 tпyстъ. На вели1цэй вечeрни, по nбhчной каfjсмэ, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры прaздника, на ѕ7: и3 с™aгw на д7. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, прaздника. Вх0дъ. И# чтeніе с™aгw. На літjи, стіхи6ры прaздника, и3 с™aгw. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, прaздника. На стіх0внэ прaздника. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, прaздника. На благословeніи хлёбwвъ, тропaрь прaздника, двaжды. И# с™aгw, є3ди1ножды: И# чтeніе въ дэsніихъ ґпcльскихъ.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь прaздника, двaжды. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, прaздника. По каfjсмахъ сэдaльны прaздника. И# чтeніе. Полmелeй, и3 сэдaленъ, и3 чтeніе прaздника. Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ. Всsкое дыхaніе: Е#ђліе прaздника, матfeа, зачaло рѕ7i: Е#диніинaдесzть ўчн7цы2: Воскrніе хrт0во: три1жды. Pал0мъ н7. Слaва, Моли1твами ґпcлwвъ: И# нhнэ, Мlтвами бцdы: Стіхи1ра, Воскрeсъ ї}съ: КанHнъ прaздника, со їрмос0мъ на }: и3 с™aгw на ѕ7. Катавaсіа пaсхи: Воскrніz дeнь. џба ли6ка вкyпэ. По G-й пёсни кондaкъ с™aгw, и3 јкосъ, и3 сэдaленъ, двaжды. Слaва, и3 нhнэ, прaздника. И# чтeніе въ бGосл0вэ, є3гHже начaло: Њбновлeніемъ чти1тесz: По ѕ7-й пёсни кондaкъ прaздника, и3 јкосъ, и3 чтeніе. По f7-й пёсни поeмъ. С™ъ гDь бGъ нaшъ, на глaсъ №: Свэти1ленъ прaздника. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, прaздника. На хвали1техъ стіхи6ры прaздника G: и3 свzтaгw G. Поeмъ же и3 самоглaсенъ с™aгw: Да помавaютъ првdнаz: съ припёвомъ є3гw2: Возвесели1тсz прaведникъ њ гDэ: Слaва, прaздника: И# нhнэ, Пребlгословeнна є3си2, бцdе: Славосл0віе вели1кое. По трис™0мъ тропaрь с™aгw: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Е#ктєніи2, и3 tпyстъ, и3 њглашeніе студjтово, и3 nбhчное и3схождeніе. Слaва, и3 нhнэ, стіхи1ра є3ђльскаz. И# чaсъ №-й въ притв0рэ. На часёхъ тропaрь прaздника. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По Џ§е нaшъ, кондаки2 премэнsюще глаг0лемъ.

На літургjи: Бlжє1нна прaздника, пёснь G-z, на д7: и3 с™aгw пёснь ѕ7-z, на д7. По вх0дэ тропaрь прaздника, и3 с™aгw. Слaва, кондaкъ с™aгw: И# нhнэ, прaздника. Прокjменъ, ґпcлъ, ґллилyіа, є3ђліе, и3 причaстенъ, прeжде прaздника, тaже с™aгw.

МР&К Ѓще случи1тсz пaмzть с™aгw великом§ника геHргіа въ недёлю мmрон0сицъ, и3ли2 разслaбленнагw, и3ли2 самарzнhни:

Въ суббHту, на мaлэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры воскрє1сны, д7: Слaва, с™aгw: И# нhнэ, бGор0диченъ. На стіх0внэ стіхи1ра воскрeсна, и3 с™aгw, стіх0вна вели1кіz вечeрни съ припёвы є3гw2. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, бGор0диченъ. Тропaрь воскрeсенъ: Слaва, с™aгw: И# нhнэ, бGор0диченъ. Е#ктеніA мaлаz, и3 tпyстъ.

На вели1цэй вечeрни, по nбhчной каfjсмэ, на ГDи, воззвaхъ: стіхи6ры воскрє1сны глaса, G: и3 прaздника, G: и3 с™aгw, д7. Слaва, прaздника, самоглaсенъ тріHди: И# нhнэ, бGор0диченъ №-й глaса. Вх0дъ. Прокjменъ днE: и3 чтє1ніz с™aгw, G. На літjи, стіхи1ра хрaма, и3 с™aгw самоглaсны. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, прaздника. На стіх0внэ, стіхи1ра воскрeсна, и3 пaсхи. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, тріHди. На благословeніи хлёбwвъ, тропaрь, Бцdе дв7о: двaжды, и3 с™aгw є3ди1ножды, и3 чтeніе въ дэsніихъ ґпcльскихъ.

[зри2] Ѓще є4сть недёлz мmрон0сицъ, на БGъ гDь, тропaрь воскrнъ: Е#гдA снизшeлъ є3си2 къ смeрти: є3ди1ножды. Бlгоoбрaзный їHсифъ: є3ди1ножды. Слaва, геHргіа: И# нhнэ, Мmрон0сицамъ женaмъ:

[зри2] Ѓще ли во и4ны нLи, тропaрь воскrнъ, двaжды. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, бGор0диченъ №-й, въ т0йже глaсъ. По каfjсмахъ сэдaльны воскрє1сны, и3 бGорHдичны и4хъ. И# чтeніе во є3ђліи толков0мъ. Полmелeй, и3 сэдaльны џба с™aгw: Слaва, сэдaленъ по полmелeи: И# нhнэ, бGор0диченъ, и3 чтeніе с™aгw. Степє1нна, и3 прокjменъ глaса: Всsкое дыхaніе: Е#ђліе воскрeсно. Воскrніе хrт0во: три1жды. Pал0мъ н7. Стіхи1ра воскрeсна. КанHнъ пaсхи, со їрмос0мъ и3 съ бGорHдичны и4хъ, на ѕ7: и3 с™aгw, на д7: и3 тріHди, на д7. Поeмъ же си1це: на к0ейждо пёсни тропaрь воскрeсенъ є3ди1нъ, и3 прaздника є3ди1нъ, и3 трbченъ, и3 бGор0диченъ. Катавaсіа. Воскресeніz дeнь: По G-й пёсни кондaкъ с™aгw, и3 јкосъ, и3 сэдaленъ є3гw2, двaжды. Слaва, и3 нhнэ, прaздника: и3 чтeніе с™aгw. По ѕ7-й пёсни кондaкъ прaздника, и3 јкосъ. На f7-й пёсни, Честнёйшую, не поeмъ. Свэти1ленъ пaсхи: Слaва, с™aгw: И# нhнэ, прaздника. На хвали1техъ стіхи6ры воскрє1сны, д7: и3 с™aгw д7, со слaвнымъ, и3 съ припёвы є3гw2. Слaва, прaздника. И# нhнэ, Преблагословeнна є3си2: Славосл0віе вели1кое. По трис™0мъ, тропaрь воскрeсенъ, є3ктєніи2 и3 њглашeніе, и3 tпyстъ, и3 nбhчное и3схождeніе въ притв0ръ. Слaва, и3 нhнэ, стіхи1ра є3ђльскаz и3 чaсъ №. На часёхъ тропaрь воскрeсенъ: Слaва, с™aгw: и3 нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По Џ§е нaшъ, кондаки2 премэнsюще глаг0лемъ.

На літургjи блажє1нна глaса, на д7: и3 тріHди пёснь G, на д7 и3 с™aгw пёснь ѕ7, на д7. По вх0дэ тропaрь воскрeсенъ, и3 с™aгw. Слaва, кондaкъ с™aгw: И# нhнэ, прaздника. Прокjменъ, ґпcлъ, ґллилyіа, и3 є3ђліе, и3 причaстенъ, прeжде днE, тaже с™aгw.

МР&К Ѓще случи1тсz с™aгw великом§ника геHргіа въ срeду преполовeніz пzтьдесsтницы:

Во вт0рникъ вeчера поeмъ, Бlжeнъ мyжъ: №- й ґнтіфHнъ. На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры прaздника, G: и3 с™aгw, G. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, прaздника. Вх0дъ. Прокjменъ днE, и3 чтє1ніz прaздника, к7: и3 с™aгw, G. На стіх0внэ стіхи6ры прaздника, съ припёвы и4хъ. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, прaздника. По трис™0мъ тропaрь с™aгw: Слaва, и3 нhнэ, прaздника: и3 tпyстъ.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь прaздника, двaжды. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, прaздника. По каfjсмэ сэдaльны: и3 чтeніе прaздника. Полmелeй, и3 сэдaльны вси2 с™aгw: и3 чтeніе. Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: Всsкое дыхaніе: Е#ђліе с™aгw. Воскrніе хrт0во, є3ди1ножды. Pал0мъ н7. Стіхи1ра с™aгw. КанHнъ прaздника пeрвый д7-гw глaса, со їрмос0мъ на ѕ7: и3 с™aгw на д7: и3 прaздника другjй канHнъ, глaсъ }, на д7. Катавaсіа, їрм0съ послёднzгw канHна прaздника, џба ли6ка вкyпэ. По G-й пёсни кондaкъ с™aгw, и3 јкосъ, и3 сэдaленъ є3гw2 двaжды. Слaва, и3 нhнэ, прaздника. По ѕ7-й пёсни кондaкъ прaздника, и3 јкосъ. На f7-й пёсни, Честнёйшую, не поeмъ. Свэти1ленъ прaздника: Слaва, с™aгw. И# нhнэ, прaздника. На хвали1техъ стіхи6ры прaздника, G: и3 с™aгw, G. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, прaздника. Славосл0віе вели1кое. По трис™0мъ тропaрь с™aгw: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Тaже є3ктєніи2, и3 tпyстъ, и3 чaсъ №-й. На часёхъ тропaрь прaздника. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По Џ§е нaшъ, кондaкъ прaздника, и3 с™aгw, премэнsюще глаг0лемъ.

На літургjи блажє1нна прaздника, д7-гw глaса, пёснь G, на д7, и3 с™aгw пёснь ѕ7, на д7. По вх0дэ тропaрь прaздника, и3 с™aгw: Слaва, кондaкъ с™aгw: и3 нhнэ, прaздника. Прокjменъ, ґпcлъ, ґллилyіа, є3ђліе, и3 причaстенъ, прeжде прaздника, и3 с™aгw.

МР&К Ѓще ли случи1тсz великомyченика геHргіа въ недёлю самарzнhни:

Њставлsетсz слyжба преполовeніz пzтьдесsтницы, и3 поeтсz воскрeсна, и3 самарzнhни, и3 с™aгw геHргіа.

24 апреля: Мученика Саввы стратилата.

Мёсzца тогHже въ к7д-й дeнь.

С™aгw мyченика сaввы стратилaта.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Воев0да непобэди1мый, * страдaлецъ хрaбрый, * и3 свэти1льникъ всемjрный бhлъ є3си2, * вост0ки пHдвигъ твои1хъ просвэщaz концы2, * и3 tгонS мрaкъ дeмwнскій тsжкій, * сaвво вели1кій, * ўдобрeніе м§никwвъ, * сограждани1не с™hхъ безпл0тныхъ, * и3 моли1твенниче њ душaхъ нaшихъ.

И# въ темни1цахъ затворsемь, * и3 nгнeмъ сожигaемь, * и3 мн0гими мyками томи1мь, * и3 на дрeвэ растzгaемь, * и3 зим0ю њскорблsемь, * и3 рaнами чaстыми непрестaннw біeмь, * и3 въ водaхъ бlжeнный конeцъ, * страстотeрпче, пріeмлz ўсeрднw, * непоколеби1мь пребhлъ є3си2.

Красeнъ ты2 бhлъ є3си2 * ю4ноша, пребогaте, * t всёхъ всегдA ўдивлsемь, * и3 tлучи1лсz є3си2 ко трудHмъ * страдaній небоsзненнw, * на вс‰ враги2 воздви1глъ є3си2 побBды * вели1кими с™hми твои1ми п0двиги. сегw2 рaди во хвалeніи тS чти1мъ * рaдостнw, досточyдне.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Тyчами д¦а прес™aгw, пречcтаz, * мою2 мhсль њроси2, * ћже кaплю р0ждшаz хrтA неисчeтнw, * безмBрнаz беззакHніz человёкwвъ * щедр0тами и3змhвшую: * и3зсуши2 и3ст0чникъ страстeй мои1хъ, * и3 пот0ка мS спод0би * пи1щи живhz при1снw, * моли1твами твои1ми.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz тS * на дрeвэ ћкw ви1дэ * ѓгница р0ждшаz рыдaше, * и3 м™рски ти2 вэщaше: сн7е возжелённе, * кaкw на дрeвэ кrтнэмъ повёшенъ є3си2, долготерпэли1ве; * кaкw рyцэ и3 н0зэ твои2, сл0ве, * пригвозди1шасz t беззак0нныхъ, * и3 кр0вь твою2 и3зліsлъ є3си2, вLко;

Тропaрь, глaсъ д7: Мyченикъ тв0й, гDи:

И#ли2 сeй, глaсъ є7:

Земнaгw сaна п0zсъ њстaвивъ и3 п0чєсти, страдaльче, предъ мучи1телемъ льсти1вымъ царeмъ хrтA бGа сyща и3сповёдалъ є3си2, и3 тогw2 рaди мнHга страд†ніz под8sлъ є3си2, слaвне. тёмъ прекрaснымъ побёды вэнцeмъ ўвsзлсz є3си2 t цRS всёхъ цrтвующагw, съ нбcными вHи свётлw преукрaшенъ: предстоS томY, сaвво, моли2, да спасeтъ дyшы нaшz.

КанHнъ.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Грzди1те, лю1діе, пои1мъ пёснь хrтY бGу, раздёльшему м0ре, и3 настaвльшему лю1ди, ±же и3зведE и3зъ раб0ты є3гЂпетскіz, ћкw прослaвисz.

Ты2 нaше, гDи, t ѓдовыхъ врaтъ є3стество2 и3збaвль, того2 затвори1лъ є3си2 въ темни1цахъ вёчныхъ, и3 смeрть ўмертви1въ, жи1знь и3сточи1лъ є3си2.

И$же на земли2, слaвне, в0инство њстaвль, нбcнымъ чинHмъ и3 в0инствwмъ, труды2 бжcтвенными слaвнw причeлсz є3си2, сaвво, слaвz хrтA.

Си1лою, мyдре, свhше њдёzнъ, на враги2 неподви1жимь и3 непобэди1мь kви1лсz є3си2, си1хъ побэждaz д0блественнw брaнь, преслaвне.

Присносіsненъ њзари1лсz є3си2 въ прелeстнэй н0щи свэти1льникъ, хrтA сlнца проповёдуz всBмъ прaведнw, и3 tгонS тмY безб0жіz.

БGор0диченъ:

T земли2 преисп0дніz нaсъ и3схи1ти, и3з8 тебє2 роди1выйсz сн7ъ б9ій, ћкw милосeрдъ, свои1мъ воскrніемъ къ жи1зни вёчнэй, при1снw пою1щыz тS.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверди2 нaсъ въ тебЁ, гDи, дрeвомъ ўмерщвeй грёхъ, и3 стрaхъ тв0й всади2 въ сердцA нaсъ пою1щихъ тS.

Си1лу хrт0съ борцA, и3 держaву низл0жъ смeрти, њживи2 є3стество2 нaше свои1мъ воскrніемъ и3 ўкрэпи2.

Тeплаz, премyдре, хrт0ва любы2, тS бжcтвеннw разжeгши, земнhхъ и3 тлённыхъ всёхъ tлучи2, и3 прeлести супостaта показA.

Познaвъ творцA є3ди1наго гDа, дaвшаго себE и3збавлeніе человёкwмъ, твою2 кр0вь дaлъ є3си2 за него2, сaвво, бyдущагw рaди воздаsніz.

БGор0диченъ:

ПрестA мучи1тельство смeртное, пречcтаz, и3 ѓдwва сокрHвища ўпраздни1шасz востaніемъ р0ждшагwсz и3зъ тебє2, и3 жи1зни сокрHвища нап0лнишасz.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Неподви1жимь ћвльсz воев0да, в†рварскіz кHзни побэди1лъ є3си2, и3 пострадaвъ, слaвне, крёпкw, полки2 пребори1лъ є3си2 вр†гъ неви1димыхъ. toнyдуже вэнцeмъ ўвsзлсz є3си2 побёднымъ, њ нaсъ моли2 прилёжнw, сaвво преблажeнне, вёрою пою1щихъ тS.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

По бз7э во тв0й, бцdе, прибэгaю смирeнный, покр0въ бжcтвенный, припaдаz молю1сz: поми1луй, пречcтаz, ћкw превзыд0ша главY мою2 грэси2, и3 бою1сz, вLчце, мyки, и3 трепeщу: молeніе сотвори2, чcтаz, къ сн7у твоемY, t си1хъ и3збaвити мS.

КrтобGор0диченъ:

И$же t безначaльнагw nц7A рождeннаго, напослёдокъ тS пл0тію р0ждшаz, на кrтЁ ви1сzща зрsще, хrтE, ўвы2 мнЁ, любeзнэйшій ї}се, вопіsше: кaкw слaвимый ћкw бGъ t ѓгGлъ, t беззак0нныхъ нhнэ человBкъ, сн7е, хотS распинaешисz; пою1 тz, долготерпэли1ве.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, слyхъ твоегw2 смотрeніz, и3 прослaвихъ тS, є3ди1не чlвэколю1бче.

Ножeмъ tсёклъ є3си2 и4стинныхъ глагHлъ твои1хъ, лжи2 сплетє1ніz д0блественнэ, сaвво преслaвне.

Цвэтyщаz тэлесE красотA, въ тебЁ и4стиннw kви2, страстотeрпче, души2 твоеS бжcтвенное благолёпіе.

Растyщимъ, слaвне, душeвнымъ мyжествомъ, дрeвнzго страдaньми побэди1лъ є3си2 борцA.

БGор0диченъ:

Ћкw t ѕвёрz, человёка тв0й сн7ъ и3схи1тивъ смeртна, къ животY, дв7о, сего2 престaви.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Свёта подaтелю и3 вэкHвъ тв0рче, гDи, во свётэ твои1хъ повелёній настaви нaсъ: рaзвэ бо тебє2, и3н0гw б0га не знaемъ.

Ты2 погребeніемъ пл0ти борцA нaшего погрeблъ є3си2, и3 ћкw бGъ и3стощи1въ ѓда, воскреси2 мє1ртвыz свои1мъ воскrніемъ, хrтE, тS прослaвльшыz.

Ўкрaшенэ мyдрэ твaрей добр0тэ, познaлъ є3си2 всёхъ вLку. тёмже є3гw2 рaди, сaвво, пострадaвъ, вэнцє1въ спод0билсz є3си2.

Тaйныхъ получи1въ даровaній хrт0выхъ, слaвне, и3 тогw2 незави1стнымъ сіsніемъ бжcтвеннw ўzсни1всz, свэти1льникъ показaлсz є3си2 въ мjрэ, слaвне.

БGор0диченъ:

И#ст0чникъ жи1зни и3зъ тебє2 вопл0щсz, воскRсъ и3сточи2 земнор0дныхъ є3стество2, бцdе, и3 сіE ћкw бGъ безсмeртіz напои2 водaми.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

Погуби1въ смeртію смeрть, и4же нaсъ рaди в0лею мeртвъ вмэни1лсz є3си2, хrтE, мє1ртвыz њживи1лъ є3си2, и3 сеS ќзъ и3збaвилъ є3си2.

Њкропи1всz хrтA бжcтвенною кр0вію, јдwльскихъ трeбъ њсквернeніz tступи1лъ є3си2, сaвво слaвне, и3 свётомъ њдёzвсz бlгодaти.

Зимы2 прeлести tбёглъ є3си2, и3 къ ти1хой веснЁ дости1глъ є3си2 хrт0вымъ познaніемъ, и4мже и3 њзари1лсz є3си2, преслaвне.

БGор0диченъ:

И#стлёвшыz ны2 прегрэшeньми, сн7ъ тв0й, пречcтаz, воскrніемъ свои1мъ њбнови2 и3 њнебеси2, и3 б0ги содёла бlгодaтію.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Непобэди1мый ћвльсz стратилaтъ, в†рварскіz кHзни побэди1лъ є3си2, и3 страдaльчествовавъ, слaвне, твердёйши, мн0жество врагHвъ неви1димыхъ побори1лъ є3си2. тёмже вэнeцъ и3сплeлъ є3си2 побёды: њ нaсъ моли2 хrтA, сaвво всебlжeнне, вёрою почитaющихъ тS.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џбразу злат0му, на п0лэ деи1рэ служи1му, тріE твои2 џтроцы небрег0ша безб0жнагw велёніz, посредё же nгнS ввeржени, њрошaеми поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Ўснyвъ хrт0съ в0лею, ћкw мeртвъ пл0тію во гр0бэ, мє1ртвыz, и5же во ѓдэ спsщыz t вёка, возбуди2, и3 живон0снымъ востaніемъ си1хъ воскреси2, пою1щыz: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Nрyжіе, мyдре, бжcтвенныхъ словeсъ, ћкw н0жъ держaвъ, въ сердцA си1хъ вонзи1лъ є3си2 нечeствующихъ, и3 ўzзви1лъ є3си2 сопроти1вныхъ лHжнаz беззакHніz, и3 взывaлъ є3си2: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Запeнъ бhвъ t вр†гъ, не поколебaлъ є3си2 души2, ни низложeнъ бhлъ є3си2, хrтa бо и3мёz назирaюща, и3 ўкрэплsюща тS непоколеби1ма. є3мyже и3 взывaлъ, сaвво, и3 благодaрнw воспэвaлъ є3си2: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Мeртва врагA подложи2 подъ н0ги твои2, страдaльче, ћкоже корhсть сегw2 взsлъ є3си2 прельщє1нныz, и3 дaлъ є3си2 си1хъ вLцэ всёхъ, познaніемъ зовyщыz: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Въ крёпость держaвную њдёzвсz человёческое немощн0е є3стество2, дв7о преслaвнаz, въ востaніе ржcтвA твоегw2, и3 воwружeно мyжески на смeрть, слaвитъ тS, безсмeртіz и3 жи1зни м™рь чcтую.

Пёснь }. Їрм0съ:

Въ пeщь џгненную ко nтрокHмъ є3врє1йскимъ снизшeдшаго, и3 плaмень въ р0су прел0жшаго бGа, п0йте, дэлA, ћкw гDа, и3 превозноси1ти во вс‰ вёки.

Смeрти њбрэтaтелz, смeртію твоeю плотск0е ўби1въ, щeдре, сегw2 всBмъ показaлъ є3си2 человёкwмъ вёчную смeрть: тS превозн0симъ, животE и3 нетлёніе.

Тимёніz всегw2 њчи1щсz безб0жнагw, и3 служeніz јдwльскагw, бaнею, страстотeрпче, кRщeніz, зижди1телю чи1стэ приступи1лъ є3си2, сaвво, въ п0двизэхъ терпS д0блественнэ.

Медот0чнымъ сл0вомъ, мyдре, и3 вз0ромъ слaдкимъ ўдивлsz мучи1телz, дёлы побэди1тєльнаz на ни1хъ постaвилъ є3си2, и3 взывaлъ: тS превозн0симъ гDа во вёки.

БGор0диченъ:

ЖивотA моегw2 начaльникъ, къ смeрти пл0тію приступи1въ, ўмертви2 сію2. њживи2, дв7о, люб0вію пою1щыz тS, и3 превозносsщыz того2 во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

T бGа, бGа сл0ва, неизречeнною мyдростію пришeдшаго њбнови1ти ґдaма, ћдію въ тлёніе пaдшаго лю1тэ: t с™hz дв7ы неизречeннw воплоти1вшагосz нaсъ рaди, вёрніи, є3диномyдреннw пёсньми величaемъ.

Ты2 ўтр0бу ѓдову раст0ргъ, щeдре, и3стощи1лъ є3си2 того2 ћкw си1ленъ, и3 нбcный њскудёвшій нап0лнилъ є3си2 мjръ, воздви1гъ и3 њживи1въ мє1ртвыz, и3 человёки вс‰ вознeслъ є3си2 разумёніемъ твои1мъ.

Востeкъ на высотY ќмнw, страстотeрпче, бжcтвеннагw познaніz хrт0ва, прeлесть д0лу влекyщую њстaвилъ є3си2 и3 крилы2 страдaніz къ семY вознeслсz є3си2, прилёжнw величaz и3 слaвz є3го2, ћкw пребlга.

Стрёлы младeнєцъ вмэнsz стрэлsніz мучи1телей, си1лою tражaz тёхъ хrт0вою, сaвво преслaвне, споб0рника и3мёлъ є3си2 того2, и3 помогaюща ти2 при1снw: є3г0же вёрою и3 люб0вію непрестaннw величaлъ є3си2.

БGор0диченъ:

ЊблистA, дв7о, сн7ъ и3 бGъ тв0й, њ гр0ба востaвъ, бжcтвенныz зари2 и3 слaвы и3сп0лни вселeнную, и3 сіsніемъ нетлёніz, и5же вёрою свётелъ тS џблакъ, слaвzщыz просвэти1лъ є4сть.

25 апреля: Апостола и евангелиста Марка.

Мёсzца тогHже въ к7є-й дeнь.

С™aгw ґпcла и3 є3ђлjста мaрка.

На вечeрни поeмъ, Блажeнъ мyжъ: №-й ґнтіфHнъ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на }: прaздника G: и3 ґпcла є7.

Глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

БGоглaсныхъ словeсъ написaтелz, вёрніи, * и3 є3гЂпта вели1каго настaвника, * дост0йнw воспоeмъ вопію1ще: * мaрко мyдре, ўчє1ніи и3 моли1твами твои1ми * къ невлaемому житію2 наставлsти всёхъ нaсъ * не престaй, хrт0въ ў§ничE.

Двaжды.

Спутешeственникъ бhлъ є3си2 сосyда и3збрaннагw, * и3 съ ни1мъ прошeлъ є3си2 всю2 макед0нію, * въ ри1мэ же ўчени1къ бhвъ петрY, * слaдокъ сказaтель показaлсz є3си2, * и3 почи1лъ є3си2, пострадaвъ бGолёпнw во є3гЂптэ, * мaрко, дрyже хrт0въ.

Двaжды.

И#зс0хшыz и3 њлzденёвшыz дyшы њживи1лъ є3си2 * свётлыми кроплє1ніи є3ђліа. * тёмже твою2, бжcтвенный мaрко, * свётлw съ нaми ґлеxандрjа днeсь * торжествyетъ пaмzть и3 восхвалsетъ, * покланsющисz твои6мъ мощeмъ.

Слaва, глaсъ ѕ7:

И#зліsсz бlгодaть во ўстнaхъ твои1хъ, мaрко ґпcле, и3 бhлъ є3си2 пaстырь хrт0вы цRкве, ўчA словє1сныz џвцы вёровати въ трbцу є3диносyщную, во є3ди1номъ бжcтвЁ.

И# нhнэ, прaздника.

Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтє1ніz три2, пи6саны сегw2 мёсzца въ тридесsтомъ числЁ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Всехвaльніи м§ницы:

Q мaрко бGомyдре, * премyдрагw кни1жника тр0сть * и3 скоропи1сца бhлъ є3си2, * хrт0во воплощeніе бGодохновeннэ написyzй, * и3 ћснw вэщazй * жи1зни безконeчныz глаг0лы: * въ нeйже моли1сz * написaтисz пою1щымъ тS, * и3 чтyщымъ слaвную пaмzть твою2.

Стjхъ: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ, и3 въ концы2 вселeнныz глаг0лы и4хъ.

Q мaрко всехвaльне, * хrтA благовэствyzй, * вселeнную протeклъ є3си2, * ћкоже с0лнце, * погублszй всю2 зарsми вёры * многоб0жіz тмY. * и3 нhнэ моли1сz, * даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ * и3 вeлію ми1лость.

Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію, творeніе же рукY є3гw2 возвэщaетъ твeрдь.

Q мaрко ґпcле, * въ ни1хже прeжде ўмн0жисz ѕлочeстіz безyміе, * ты2 проповёдалъ є3си2, * є3гЂпетскую тмY * просвэщeніемъ словeсъ твои1хъ tгонsz, * бGопроповёдниче пребогaте. * и3 нhнэ моли1сz, * даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ * и3 вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ }:

Пріиди1те, нбcнагw тaинства проповёдника и3 служи1телz є3ђліа, pалмы2 и3 пёсньми мaрка вси2 восхвaлимъ: сeй бо рэкA показaсz мhсленнагw раS, душє1вныz бразды6 нбcными тyчами напаsz, и3 плодонHсны показyz хrтY бGу, подаю1щему всBмъ моли1твами є3гw2 њчищeніе и3 просвэщeніе, и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, прaздника.

Тропaрь, глaсъ G:

Ґпcле с™hй и3 є3ђлjсте мaрко, моли2 ми1лостиваго бGа, да прегрэшeній њставлeніе подaстъ душaмъ нaшымъ.

И$нъ тропaрь, глaсъ т0йже:

Ў верх0внагw петрA научи1всz, ґпcлъ хrт0въ бhлъ є3си2, и3 ћкw с0лнце странaмъ возсіsлъ є3си2, ґлеxандрjwмъ ўдобрeніе бhвъ, бlжeнне, тоб0ю є3гЂпетъ t прeлести свободи1сz, є3ђльскимъ твои1мъ ўчeніемъ просвёщь вс‰, ћкw свётъ ст0лпъ церк0вный. сегw2 рaди твою2 пaмzть чтyще свётлw прaзднуемъ, мaрко бGоглaсе: моли2 тоб0ю бlговэсти1маго бGа, да согрэшeній њставлeніе подaстъ душaмъ нaшымъ.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь прaздника, двaжды. Слaва, ґпcла: И# нhнэ, прaздника.

По №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й:

Ћкw ќтро бlголёпнw возсіsлъ є3си2 мjру, тмY глуб0кую прeлести вёрою tгнaлъ є3си2, ґпcле, и3 дyшы просвэти1лъ є3си2: тёмже всS свэтозaрнэ цRковь поeтъ днeсь свэтон0сную твою2 пaмzть, хrтA величaющи.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Научи1всz t и3ст0чника жи1зни премyдрости, ўмудри1лъ є3си2 прeжде неразyміемъ служaщыz ўмоврeднэ и3стук†ннымъ, премyдре. тёмже ўблажaешисz во вёки вёка, пrт0лу предстоS с™hz трbцы, и3 прилёжнw молsсz, њбрэсти2 прегрэшeній разрэшeніе, мaрко ґпcле.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости.

Јдwльскую гордhню низложи1въ, сп7совы стrти желaz, мaрко ґпcле, kви1лсz є3си2 мjру съ нб7сE, всBмъ и3сточaz чудесA, и3 kзhкwмъ бhлъ є3си2, пребlжeнне, ўчи1тель. тёмже твою2 пaмzть по дост0инству почитaемъ, въ пёснехъ слaвzще, и3 вёрнw величaюще: бGоглaсе пребогaте, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе подaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ, и3 въ концы2 вселeнныz глаг0лы и4хъ. Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію: Всsкое дыхaніе: Е#ђліе луки2, зачaло н7.

По н7 pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7: И#зліsсz бlгодaть: пи1сана на ГDи, воззвaхъ, Слaва.

КанHнъ прaздника со їрмос0мъ на ѕ7, и3 с™aгw на }.

Глaсъ №. Пёснь №. Їрм0съ:

ТвоS побэди1тельнаz десни1ца бGолёпнw въ крёпости прослaвисz: тa бо, безсмeртне, ћкw всемогyщаz, проти6вныz сотрE, ї}льтzнwмъ пyть глубины2 новосодёлавшаz.

Мaрка бGови1дца восхвалsz, призывaю бlгодaть д¦а, ћкw да вдохнyвъ ми2 свётлw, tженeтъ невёдэніе, и3 бжcтвенное богaтство премyдрости дaруетъ.

Твоего2 бGоглaснаго свётомъ просвэти1въ, сп7се, бlгодaтнымъ, въ мjръ послaлъ є3си2, сл0ве б9ій, благи1хъ ћкw вин0вный, твоE пришeствіе нaмъ бlговэствyюща.

ПетрY премyдрому ўчени1къ бhвъ, и3 тогw2 њбогавти1всz сыновств0мъ, мaрко всеслaвне, таи1нникъ показaлсz є3си2 т†инъ б9іихъ, и3 снаслёдникъ слaвы є3гw2 бhлъ є3си2.

БGор0диченъ:

И$же є3гЂптzны во глубинЁ потопи1въ, џблакомъ д¦а, сeй пріи1де t тебє2 чcтыz є3гЂптzнwмъ п0слэжде, и3 мaркомъ тёхъ t прeлести и3змэни2.

Катавaсіа: Воскrніz дeнь:

Пёснь G. Їрм0съ:

Е#ди1не вёдый человёческагw существA нeмощь, и3 ми1лостивнw въ нE воwбрaжсz, препоsши мS съ высоты2 си1лою, є4же вопи1ти тебЁ, с™hй: њдушевлeнный хрaме, неизречeнныz слaвы твоеS, чlвэколю1бче.

ТS v3постaсную, хrтE, премyдрость проповёда, лучaми твои1ми њзарsемь, всемY мjру ћвльшуюсz, вLко, и3 жи1знь даю1щую, и3 человёки просвэщaющу, ўг0дникъ тв0й, слaвный мaрко, чlвэколю1бче.

Струю2 пріeмъ, хrтE, премyдрости приснотекyщую, ћкw рэкA шумsщи, земны6z напои2 бGоразyміz свётомъ концы2, kвлsz твоE сyще и4стиннw проречeніе, самови1децъ тв0й мaрко, чlвэколю1бче.

ПетрY послёдуz, мyдре, ћвэ є3ђліе ћкw ўчени1къ є3гw2 воwбрази1лъ є3си2, бGосл0віz свётъ пріeмъ t негw2, ґпcле, и3 б9іе плотск0е пришeствіе возвэсти1въ ћснw.

БGор0диченъ:

Е#гЂпта пeрвэе дв7и1ческими рукaми носи1мый, дeмwнскаz трє1бища ты2 потрsслъ є3си2, и3 семY пaки мaрка послaлъ є3си2, вразуми1ти всBмъ твоE вочlвёченіе, и3 бжcтвенную, хrтE, твою2 тaйну.

Кондaкъ и3 јкосъ прaздника.

Сэдaленъ ґпcла, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й:

На высотY возшeдъ добродётелей, бжcтвенный мaрко, возгремёлъ є3си2 нaмъ спаси1тельныхъ догм†тъ вели1кіz тaйны, бжcтвенный проповёдникъ бhвъ. тёмже вёрою тS м0лимъ, пребlжeнне: всsкіz ск0рби, согрэшeній и3 бёдъ нaсъ свободи2.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Г0ру тS, бlгодaтію б9іею приwсэнeнную, прозорли1выма ґввакyмъ ўсмотри1въ nчи1ма, и3зъ тебє2 и3зhти ї}леву провозглашaше с™0му, во спасeніе нaше и3 њбновлeніе.

Во всю2 зeмлю вэщaніе твоE и3зhде, и3 въ концы2, премyдре, вселeнныz, твои1хъ ћснw глагHлъ си1ла, дв7дски свётлw проповёдающи спасeніе нaше и3 њбновлeніе.

Kви1сz, сп7се, ћкw м0лніz, ґпcлъ вселeннэй премyдрый, и4стины рaдость бlговэствyz, бGосіsніемъ свэтоли1тіz просвэщaемь, во спасeніе нaше и3 њбновлeніе.

Н0зэ твои2 прbр0чески ўкраси1шасz: и4бо пaче сл0ва нaмъ бlговэсти1лъ є3си2 проzвлeннw ми1ръ, бGопріsтне, пл0тію ћвльшагwсz концє1мъ, во спасeніе нaше и3 њбновлeніе.

БGор0диченъ:

На џблацэ сл0во дв7и1честэмъ сёде, є3гЂпєтскіz совёты, и3 бGобHрныz мы6сли њбуи1въ разори2, ўчє1ніи бжcтвеннагw мaрка, ћкw милосeрдъ, во спасeніе нaше и3 њбновлeніе.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Просвэти1вый сіsніемъ пришeствіz твоегw2, хrтE, и3 њсвэти1вый кrт0мъ твои1мъ ми1ра концы2, сердцA просвэти2 свётомъ твоегw2 бGоразyміz, правослaвнw пою1щихъ тS.

И#скaпалъ є3си2 слaдость бlгочeстіz, словeсъ твои1хъ бжcтвенныхъ тyчу, всю1ду лучaми њсіzвaемь, ћвльсz бlгодaтію ћвэ мhсленнагw сlнца, мaрко всебlжeнне, бGопріsтне.

И#зъ д0му гDнz и3ст0чникъ и3зшeлъ є3си2, и3 напоsеши њлzденBвшаz сердцA струsми богaтнw дух0вными, пл0дъ вмёстw непл0дствіz приноси1ти ўчS, ґпcле.

Ты2 петрA вели1каго сhнъ бhлъ є3си2, и3 сегw2 ўчeньми просвэщaемь всегдA, дyшы просвэти1лъ є3си2 къ тебЁ тeплэ пристyпльшихъ, бlжeнне бGови1дче ґпcле.

БGор0диченъ:

Ћкw чlвёкъ t дв7ы р0ждсz, є3гЂптzнwмъ, хrтE, послaлсz є3си2, t nц7A возсіsвъ прeжде всеS твaри: и4мже мaрка помaзалъ є3си2, мyдре, тёхъ научaюща бGоразyміz тaинствwмъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њбhде нaсъ послёднzz бeздна, нёсть и3збавлszй, вмэни1хомсz ћкw џвцы заколeніz, спаси2 лю1ди тво‰, б9е нaшъ: тh бо крёпость немощствyющихъ и3 и3справлeніе.

Низложи1лъ є3си2 бр0вь беззак0нныхъ, гDи, и3 досаждeніе г0рдое смири1лъ є3си2, ґпcла твоего2 показaвъ побэдон0сца си1лою твоeю: тh бо крёпость немощствyющихъ и3 и3справлeніе.

Вэнeцъ надeжды, слaвне, и4мже нhнэ вэнчaемсz, словесы2 твои1ми проповёдалъ є3си2, мyдре мaрко, зижди1телz твaри, и4же въ нaшу слaву и3сплетeнъ є3стеств0мъ пл0ти.

Пeтръ тS верх0вный, слaвне, ћвэ тaйнw научи2 є3ђліе списaти чcтн0е, показaвъ служи1телz тS бжcтвенныz бlгодaти: тh бо нaмъ бGоразyміz свётъ простeрлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Е#гЂпта, и4же пeрвэе во тмЁ сyща, гDи, дв7ою бGомaтерію просвэти1лъ є3си2, ћкw младeнецъ прошeдъ, тогw2 њбличи1лъ є3си2 сyетство, ўчє1ніи бGоглaснагw мaрка, чlвэколю1бче.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Съ высоты2 пріи1мъ бlгодaть д¦а, ри1тwрскаz плетє1ніz разруши1лъ є3си2, ґпcле, и3 kзhки вс‰ ўлови1въ, мaрко всеслaвне, твоемY вLцэ привeлъ є3си2, бжcтвенное проповёдавъ є3ђліе.

Јкосъ:

Верх0внаго ґпcла ўчени1къ бhвъ, съ ни1мъ хrтA сн7а б9іz проповёдалъ є3си2, на кaмени и4стины ўтверди1въ лeстію колeблющыzсz: на нeмже и3 менE ўтверди1въ, души2 моеS и3спрaви стwпы2, ћкw да врaжіихъ сётей и3збaвльсz, непреткновeннw слaвлю тS: тh бо всёхъ просвэти1лъ є3си2, мaрко мyдре, бжcтвенное проповёдавъ є3ђліе.

Пёснь з7. Їрм0съ:

ТебE ќмную, бцdе, пeщь разсмотрsемъ, вёрніи, ћкоже бо џтроки спасE три2 превозноси1мый, мjръ њбнови2, во чрeвэ твоeмъ всецёлъ, хвaльный nтцє1въ бGъ и3 препрослaвленъ.

Бжcтвенными блист†ніи њсвэщaемь, возломлeніемъ тaйнw возпосылaеши зареви6дныz лучы2, мaрко пребlжeнне: сл0во бо проповёдалъ є3си2 воплощaемое, безлётное, хвaльнаго nтцє1въ бGа и3 препрослaвленнаго.

БGодёльными, вседётелю, си1лами бGоглaснаго ўченикA воwружи1въ, чудодёйственника сего2 соверши1лъ є3си2: недyги бо tгнA и3 ћзи и3сцэли1лъ є4сть, прехвaльнаго тS проповёдуz бGа и3 препрослaвленнаго.

Ўчени1ческагw ли1ка старёйшаго ўчи1телz и3мёz бжcтвеннаго петрA, под0бенъ семY kви1лсz: всe бо и3спрaвилъ є3си2 церк0вное и3сполнeніе прехвaльнагw nтцє1въ бGа и3 препрослaвленнагw.

БGор0диченъ:

Ст0лпъ сaмъ во є3гЂптэ постaвилъ є3си2, є3ђліа твоегw2 писaніе, р0ждшемусz безъ сёмене t бGомaтере, речeніємъ послёдуz и3сaіи, преслaвне, прехвaльнаго возвэщaz бGа и3 препрослaвленнаго.

Пёснь }. Їрм0съ:

Въ пещи2 џтроцы ї}лєвы, ћкоже въ горни1лэ, добр0тою бlгочeстіz чистёе злaта блещaхусz, глаг0люще: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, п0йте и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Р0ждшеесz сл0во t nц7A прeжде всёхъ вBкъ, въ є3стество2 человёческое њблeкшасz хrтA проповёдалъ є3си2, слaвне, и3 вопіsлъ: вс‰ дэлA гDнz, гDа п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Дaвшаго и3збавлeніе себE за нaше согрэшeніе, и3 стрaсть пaдшихъ, воздви1гшаго хrтA прослaвилъ є3си2, слaвне, вопіS: вс‰ дэлA гDнz, гDа п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Петр0ву, мaрко, повинyzсz премyдрому ўчи1тельству, премyдрэ пис†ніи воwбрази1лъ є3си2 вBрнымъ чcтн0е є3ђліе, вопію1щымъ: вс‰ дэлA гDнz, гDа п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Дв7а є3мманyила носsщи ћкw младeнца, предстA є3гЂптzнwмъ, и5мже ћкw свётлаz ѕвэздA мaрко посылaетсz, взывaz: вс‰ дэлA гDнz, гDа п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Џбразъ чcтагw ржcтвA твоегw2 nгнепали1маz купинA показA неwпaльнаz: и3 нhнэ на нaсъ напaстей свирёпэющую ўгаси1ти, м0лимсz, пeщь, да тS, бцdе, непрестaннw величaемъ.

Дости1гъ и3ст0чника неизречeнна, трис0лнечнагw, бGоzвлeнне, сіsніz, чистёйша наслаждaешисz и3 kснёйша њбожeніz, є4же пaче ўмA, со ѓгGлы ликyz непрестaннw, пребlжeнне.

Петр0ва џбщникъ бhвъ ўчeніz, и3 бжcтвеннагw проповёданіz, въ нбcныхъ живeши селeніихъ, съ ни1мже, бGоглаг0ливе пребlжeнне, и3 м0лишисz њ нaсъ, мaрко ґпcле.

Свётъ трисіsннw совокуплsемь, є3ди1нственнw же пaки стрaннw ўстроsемь, проповёдалъ є3си2 бlгочeстнw, досточyдне, просвэщaемь зарeю бlгодaти: тёмже тS м0лимъ, њ нaсъ при1снw моли1сz.

БGор0диченъ:

Мaрко честнhй ґпcлъ, є3гЂптzнwмъ с™и1тель даровaсz: къ ни1мже ћкw младeнецъ вопл0щсz пріи1де, t дв7ы чcтыz бGомaтере гDь слaвы, є3г0же дост0йнw величaемъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Премyдрости нбcныz научи1всz, ґпcле, плетє1ніz вит‡йскаz, и3 чи1сла ѕвэздосл0вцєвъ разори1лъ є3си2 љзhкомъ твои1мъ, q мaрко преслaвне! и3 ўчени1къ бhвъ петр0въ, мjру проповёдалъ є3си2 є3ђльскаz словесA.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

На хвали1техъ стіхи6ры, прaздника G. И# ґпcла G. Глaсъ №.

Под0бенъ: Всехвaльніи м§ницы:

Мaрко всебlжeнне, * t слaдостнагw пот0ка пи1лъ є3си2, * ћкw и3зъ є3дeма ўстреми1вшаzсz, * пресвётлw чи1стаz рэкA ми1ра, * њбливazй водaми * є3ђльскіz твоеS пр0повэди * земли2 лицE, * цRкHвныz твє1рди напаsz, * бGодохновeнными ўчє1ніи.

Мaрко преслaвне, * мwmсeй ќбw прeжде * є3гЂптzны въ м0ри потопи2: * но ты2, премyдре, * t прeлести тёхъ * морскjz и3звлeклъ є3си2, * си1лою и4же къ тBмъ съ пл0тію пришeдшагw, * и3 тёхъ рукотворє1ннаz низложи1вша, * мhшцею выс0кою.

Q мaрко всесвzщeнне! * во свётэ д¦а живhй, * дух0венъ вeсь бhлъ є3си2: * и3 нhнэ, всебогaте, * и4же ко вLцэ неwскyдными зрBніи, * и3 бlжeннэйшими њсі‰ніи, * положeньми њбожaемь, * тaинства глави1зну, * и3 кончи1ну њбрёлъ є3си2 многовожделённу.

Слaва, глaсъ ѕ7. Самоглaсенъ:

Премyдрый л0вче, с™hй ўченичE, дёлателю сп7совъ, и3 сказaтелю тогw2 стrтeй, и4же твaрь вёрою њбтeкъ, и3 прельщє1нныz kзhки собрaвъ, и3 бGу привeдъ, ћкw кади1ло д0брое на нб7сA возведeсz. тёмже, предстоS судіи2, моли2 и3збaвитисz нaмъ t беззак0ній нaшихъ, и3 въ дeнь сyдный и3збaвитисz мучeніz.

И# нhнэ, прaздника. Славосл0віе вели1кое и3 tпyстъ.

На літургjи: Бlжє1нна, t канHна прaздника пёснь рzдовaz, и3 с™aгw пёснь G. Прокjменъ, глaсъ }: Во всю2 зeмлю: Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію: Ґпcлъ, зачaло …г. Ґллилyіа, глaсъ №: И#сповёдzтъ нб7сA чудесA тво‰: Е#ђліе мaрка, зачaло к7г. Причaстенъ: Во всю2 зeмлю:

26 апреля: Священномученика Василия, епископа Амасийского. Святителя Стефана, епископа Пермского.

Мёсzца тогHже въ к7ѕ-й дeнь.

С™aгw сщ7енномyченика васjліа, є3пcкпа ґмасjйскагw:

И# и4же во с™hхъ nц7A нaшегw стефaна, є3пcкпа пeрмскагw.

Слyжба є3гw2 пи1сана по сeй слyжбэ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Надъ всёми, бlжeнне, * страстьми2 цaрствовалъ є3си2, * зак0номъ бжcтвеннымъ, * слaвне, ўтверждaемь, * и3 п0мыслъ ћснw самодeржца сотв0рь, * и3 бhвъ б9ій предстaтель, * по достоsнію помaзаніе свsто пріsлъ є3си2, * и3 стaду в0ждь бhлъ є3си2 словeсному, * с™и1телємъ и3 страдaльцємъ ўдобрeніе.

Ћкw nвнA t стaда тS, * васjліе пребlжeнне, * цaрь беззак0нный tлучи2, * и3 цRS проповёдающа хrтA бGа нaшего, пожрeнаго ћкw ѓгнz, * закалaетъ тS непрaведнw, * и3 повелэвaетъ тS въ м0ре воврещи2, * ходaтайствуz тебЁ нбcное цrтво, * и3 вёчнующую слaву.

Въ водaхъ стези6 тво‰ преслaвнw сотвори1лъ є3си2, * васjліе слaвне: * по кончи1нэ бо ввeрженъ бhвъ, * ћкоже предрeклъ є3си2, * крёпкw преплhвъ, * и3 грaду твоемY себE ґмасjйскому tдaвъ брeмz чeстнw, * непостhдна моли1твенника, * и3сцэлeній рэкY, * и3 недyгwвъ разли1чныхъ њчисти1лище.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Ћже бGа невмэсти1маго * во чрeвэ твоeмъ вмэсти1вшаz, * чlвэколю1бнw чlвёка бhвша, * и3 нaше смэшeніе и3зъ тебє2 пріи1мша, * и3 њбожи1вша ћвэ, * не прeзри менє2, всечcтаz, нhнэ скорбsща: * но ўщeдри ск0рw, * и3 разли1чныz враждh же * и3 врeда лукaвагw свободи2.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz тS * на дрeвэ ћкw ви1дэ, * ѓгница р0ждшаz рыдaше, * и3 м™рски ти2 вэщaше: * сн7е возжелённе, * кaкw на дрeвэ кrтнэмъ повёшенъ є3си2, долготерпэли1ве; * кaкw рyцэ и3 н0зэ твои2, сл0ве, * пригвозди1шасz t беззак0нныхъ, * и3 кр0вь твою2 и3зліsлъ є3си2, вLко;

КанHнъ.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz свётлw торжествyz, и3 воспою2 рaдуzсz тоS чудесA.

Пёти тS, слaвне, ўсeрдствующу, премyдрость ми2 подaждь, и3 рaзума сл0во, моли1твами твои1ми, бжcтвєнныz п0двиги тво‰ восхвали1ти, хrт0вы рaди любвE, ю4же показaлъ є3си2 крёпкw.

МЂромъ бlгодaти с™и1тель kви1лсz є3си2, помaзавсz, свzщeнне, хrтY дост0йнw сaмъ сS ћкw жeртва мучeніемъ чистA, и3 безкрHвныz жє1ртвы приносS.

Побёдною ўкрaшенъ багрzни1цею страдaній твои1хъ, и3 кр0ви вэнцeмъ ўдобрeнъ, цaрь страстeй показaлсz є3си2, с™и1телю: разгнaвъ же прeлесть, цaрствуеши со хrт0мъ.

БGор0диченъ:

Создaвый человёка пeрвэе t земли2, во чрeвэ твоeмъ воплощaетсz, и3 чlвёкъ совершeнъ бывaетъ. тёмже во двою2 сущєствY, бцdе, совершeнна знaемъ є3го2, пренепор0чнаz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Не мyдростію и3 си1лою, и3 богaтствомъ хвaлимсz, но тоб0ю, џ§ею v3постaсною мyдростію, хrтE, нёсть бо свsтъ, пaче тебє2, чlвэколю1бче.

Жeртва ты2 хrтY сaмъ привeлсz є3си2, ћкоже непор0чна, nгнeмъ твоеS, мyдре, с0вэсти, страдaніемъ всесожжeнъ.

Двaжды.

Премyдрости сл0вомъ, њсновaніемъ хrт0съ ўтверди2 на кaмени, непрекл0ннw возведe тz, васjліе слaвне, ћкоже пaстырz мyдра.

БGор0диченъ:

Р0дъ земнhй ржcтв0мъ твои1мъ, пречcтаz, разрэши1сz дрeвніz вои1стинну клsтвы. тёмже бжcтвеннагw твоегw2 зрaка под0біе почитaемъ, вLчце.

Сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Бжcтвеннымъ д¦омъ просвэщeнъ, гордhню мучи1телz со дерзновeніемъ пaстырскимъ велемyдреннw посрами1лъ є3си2, и3 прешeдъ прeлести пучи1ну, ко пристaнищу бжcтвенному дости1глъ є3си2. џ§е прпdбне, хrтA бGа моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннаz ски1ніz былA є3си2 сл0ва, є3ди1на пречcтаz м™и дв7о, чcтот0ю ѓгGлы превозшeдшаz, пaче всёхъ менE пeрсть бhвша, њсквернeна плотски1ми прегрэшeньми њчи1сти моли1твъ твои1хъ бжcтвенными водaми, подаю1щи, чcтаz, вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница сл0ва, нетлённаz дв7а м™и, на кrтЁ зрsщи повёшена и3зъ неS безъ болёзни прозsбшаго, м™рски под0бнw рыдaющи, вопіsше: ўвы2 мнЁ, чaдо моE, кaкw стрaждеши в0лею, хотS и3збaвити t страстeй безчeстіz человёка;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Неизслёдный б9ій совётъ, є4же t дв7ы воплощeніz тебE вhшнzгw, прbр0къ ґввакyмъ ўсмотрsz, зовsше: слaва си1лэ твоeй, гDи.

На жи1зненнэй водЁ бжcтвенныхъ и3стHчникъ, џ§е, на травё же вёры, пaлицею ўчeній твои1хъ, мyдре, хrт0во настaвилъ є3си2 стaдо, васjліе преблажeнне.

Глаг0лы бGомyдрыми, м§ниче хrт0въ, беззак0ннагw њбличи1лъ є3си2 и3 ѕлоимени1тагw лmкінjа благодерзновeннэ бGомeрзское безyміе: побёдою же п0чести вэнчaлсz є3си2.

Неразсэдaемое њсновaніе водрузи1лъ є3си2, мyдре, ты2 на кaмени вёры, треволнє1ніz, свzщенном§ниче, крёпкw лeсти јдwльскіz претерпёлъ є3си2, сію2 разорsz си1лою хrт0вою.

БGор0диченъ:

И#сцэли2 сокрушeніе, м™и б9іz, є3стествA человёческагw, безначaльное сл0во во двою2 р0ждши сущєствY нераздёльнw, всенепор0чнаz: пл0ти почитaемъ под0біе.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz њ бжcтвеннэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Ўкрэплsемь, слaвне, t хrтA, њбличи1лъ є3си2 лeсть јдwльскую, с™и1телю: начaльнику же сеS, ћкоже худёй пти1цэ, наругaлсz є3си2, крёпкw, м§ниче, вёры течeніе прешeдъ, мyдре.

Двaжды.

Ћкоже другjй мwmсeй, м0ре нечeстіz ћвэ, вёры жезл0мъ раздэли1лъ є3си2, н0ваго, преблажeнне васjліе, ї}лz, ћкw во њбэтовaнную зeмлю провeлъ є3си2, къ свёту бGоразyміz.

БGор0диченъ:

Бжcтвенное под0біе зрaка твоегw2, бцdе чcтаz, вси2 nбрaзнw въ поклонeніе и3мyще, соб0ръ є3ретjчествующихъ при1снw словeснw tгонsемъ, и5же твои1ми богатsщіисz мольбaми и3 п0мощію, пренепор0чнаz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Возопи2, проwбразyz погребeніе триднeвное, прbр0къ їHна, въ ки1тэ молsсz: t тли2 и3збaви мS, ї}се, цRю2 си1лъ.

Не терпsше лю1тый и3 беззак0нный мучи1тель, є4же въ словесёхъ дерзновeніz твоегw2, м§ниче: и3 діaволъ лю1тw воwружaетъ на тS лmкінjа, слaвне.

Двaжды.

Мнёвъ твою2 твeрдость и3 дeрзость, свsте, ўмzгчи1ти ласкaньми, ѕлодёй томи1тель, надeжды, мyчениче, погрэши2, ногaми твои1ми сокруши1всz держaвнw.

БGор0диченъ:

Твои1мъ ржcтв0мъ болёзней є4vа и3збaвисz, бцdе: и3збaвителz бо р0ду родилA є3си2 человёческому, є3ди1на ўдобрeніе, пречcтаz вLчце.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Царeво повелёніе преwби1дэвъ, цrтво нбcное получи1лъ є3си2, васjліе: въ нeмже ликyz, поминaй нaсъ чтyщихъ пaмzть твою2, сщ7енном§ниче:

Пёснь з7. Їрм0съ:

Спасhй во nгни2 ґвраaмскіz тво‰ џтроки, и3 халдє1и ўби1въ, ±же прaвда прaведнw ўловлsше: препётый гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ, бlгословeнъ є3си2.

Г0рдый врaгъ и3 вельми2 хвалsйсz, ћкw птенцA разори1ти зeмлю, сопротивлeніемъ твои1мъ побэди1сz держaвнw, и3 ћвэ ни1зу падeсz подъ н0зэ твои2 свzщeннэи, свzщенномyчениче.

Свётомъ вёры ћвэ јдwльское њмрачeніе ты2 tгнaлъ є3си2, мyдре, хrтY хвалaми, бlжeнне, поS, ћкоже џтроцы пeрвэе: б9е nтє1цъ нaшихъ, бlгословeнъ є3си2.

Ни ласк†ніи твeрдость, ни прещє1ніи, с™и1телю, мучи1телей, васjліе, не њслaбилъ є3си2 tню1дъ, слaвне, душeвную крёпость: но не ўsзвенъ, ћкоже цвёты, и3скушє1ніz ты2 претерпёлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Зак0ны, чcтаz, ржcтвA превозшлA є3си2, зижди1телz р0ждши ћвэ всеS твaри. тёмже и4стинную тS бцdу, всепётаz, вёрніи преблагочeстнw нhнэ и3сповёдуемъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки благочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть, тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Стрэлaми премyдрости, с™и1телю, низл0жь подъ н0зэ лeсть, пребlжeнне, вэнцы2 вэнчaлсz є3си2 побёдными, ћкw поб0рникъ преслaвенъ вёры, бжcтвеннымъ д¦омъ: гDа, зовhй, воспэвaйте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Вhю прeлести, с™и1телю, мечeмъ вёры посёклъ є3си2, ўсёченъ бhвъ во главY твою2, слaвне, и3 t хrтA вэнeцъ побёды пріsлъ є3си2, вопіS: бlгослови1те, вс‰ дэлA, гDа, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Совокупи1сz тэлеси2 твоемY, бlжeнне, главA по tсэчeніи, є4же и3 преслaвнw, и3 безмёрнаz пучи1на принесE њкормлeніемъ, свsте, бжcтвеннагw д¦а: и3 нhнэ со ѓгGлы ликyz, со nц7eмъ слaвиши сн7а и3 бжcтвеннаго д¦а.

БGор0диченъ:

Ћдъ ѕміи1нъ, дв7о, є4vинъ tсёкла є3си2 ржcтв0мъ твои1мъ, сл0во ћкw р0ждши пл0тію v3постaсное, во ўтр0бэ, пречcтаz, твоeй совокyплена стрaшнw, nц7Y v3постaсное сл0во: є3гHже плотск0е под0біе почитaемъ.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Е$vа ќбw недyгомъ преслушaніz клsтву всели1ла є4сть, тh же, дв7о бцdе, прозzбeніемъ чревоношeніz мjрови бlгословeніе процвэлA є3си2: тёмъ тS вси2 величaемъ.

Въ пристaнище ћвэ ўстреми1всz, преслaвне, треволнє1ніz бyри јдwльскіz прешeлъ є3си2, бжcтвеннымъ њкормлeніемъ д¦а, съ вhшними ликyz си1лами: помzни2, бlжeнне, чтyщыz тS.

Двaжды.

Бжcтвеннэ ликyz, васjліе слaвне, со ѓгGлы, побBднаz ў прест0ла всёхъ бGа же и3 вLки, рaдуzсz ми1лостивнw назирaеши нaсъ, ћкw пaстырь и3 с™и1тель, пою1щыz тS.

БGор0диченъ:

Безсёменнw безначaльнаго сн7а р0ждши бGа сл0ва, м™и дв7о, всE њбнови1ла є3си2 є3стество2 нaше, њбветшaвшее прегрэшeніемъ преступлeніz. тёмже тS, вLчце, непрестaннw величaемъ.

Слyжба во с™hхъ nц7A нaшегw стефaна, є3пjскопа пeрмскагw.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Звaнный свhше:

Е#гдA бжcтвенное рачeніе * пріи1де на тS, премyдре стефaне, * тогдA вс‰ ±же во пл0ти мудров†ніz њстaвивъ, * невозврaтнw хrтY послёдовалъ є3си2, * и3 ґпcлwмъ под0бzсz, * въ дaльнихъ странaхъ невёдущымъ бGа проповёдалъ є3си2, * и3 t тмы2 тёхъ къ свёту бGоразyміz * вс‰ настaвилъ є3си2. * тёмже и3 вэнцы2 нбcными хrт0съ, * є3мyже пораб0талъ є3си2, вэнчa тz, * є3г0же моли2, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Е#гдA бжcтвенное желaніе * нaйде на тS, с™и1телю, * тогдA вс‰ прелє1стнаz, * ±же въ мjрэ, мудров†ніz њстaвль, * и3 къ вы6шнимъ желaz, * вhшнихъ взыскaлъ є3си2: * toнyдуже и3 премyдрость, не t человBкъ, ни человёкомъ, * но t вhшнzгw пр0мысла пріeмь, * пис†ніz нHваz ко хrт0ву познaнію и3зложи1лъ є3си2, * и3 невёдущымъ лю1демъ бGъ тоб0ю познaнъ бhсть. * є3г0же моли2, стефaне премyдре, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Е#гдA бжcтвенное звaніе * пріи1де на тS, с™и1телю стефaне, * тогдA с™hмъ д¦омъ дви1жимь, * пришeлъ є3си2 просвэти1ти * дрeвле во тмЁ лю1ди невёріz лежaщыz, * къ свёту бGоразyміz * просвэти1въ воздви1глъ є3си2, * и3 всёхъ научи1лъ є3си2 * вёровати въ трbцу є3диносyщную, * во є3ди1номъ б9ествЁ, * ю4же њ нaсъ моли2, с™и1телю пречyдне, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

И$ны стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

И$же дрeвле њлzденBвшаz невёрныхъ людeй сердцA, * ўчeніемъ твои1мъ, бlжeнне стефaне, воздёлалъ є3си2, * сёмz вёры въ ни1хъ насади1въ. * тёмже тS ћкw ўчи1телz * и3 настaвника благочeстіz, * попремн0гу вси2 вёрніи ўблажaемъ.

Бhсть љзhкъ тв0й, с™и1телю, тр0сть живопи1сца, * б9іz вели6чіz всBмъ и3з8zсни1въ, * въ познaніе б9іе привeлъ є3си2, * и3 ѕл0бы мудрецA, панс0тника смэхHмъ наругaема kви1лъ є3си2. * тёмже твоE ўспeніе * дух0внэ сошeдшесz почитaемъ.

Хрaмы јдwльскіz, с™и1телю премyдре, низложи1въ, * всеконeчнэй поги1бели прeдалъ є3си2, * и3 цRкви во хrт0во познaніе њс™и1лъ є3си2. * тёмже духHвнаz тво‰ ч†да, ћкw настaвника тS благочeстіz, * люб0вію воспэвaемъ, и3 м0лимсz: * моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Премyдрости твоeй и3 сл0ву разyмному, вси2 јдwльстіи служи1тели ўдиви1шасz, и3 свою2 сyетную вёру ћкw безб0жну њплевaша, и3 тоб0ю проповёдаемому хrтY t души2 вёроваша: є3г0же моли2, премyдре стефaне, спасти1сz всBмъ, свzщeнное твоE торжество2 совершaющымъ, и3 вёрою чтyщымъ всечестнyю пaмzть твою2.

И# нhнэ, прaздника. Вх0дъ. Прокjменъ днE, чтє1ніz три2.

При1тчей чтeніе.

[Гла+ G] Пaмzть прaведнагw съ похвалaми, и3 благословeніе гDне на главЁ є3гw2. Блажeнъ человёкъ, и4же њбрёте премyдрость: и3 смeртенъ, и4же ўвёдэ рaзумъ. Лyчше бо сію2 куповaти, нeжели злaта и3 сребрA сокрHвища. Честнёйшаz же є4сть кaменій многоцённыхъ: всe же честн0е недост0йно є3S є4сть. Долготa бо днeй, и3 лBта животA въ десни1цэ є3S: въ шyицэ же є3S богaтство и3 слaва: t ќстъ є3S и3сх0дитъ прaвда, зак0нъ же и3 ми1лость на } љзhцэ н0ситъ. [}] Послyшайте u5бо менє2, q ч†да! честн†z бо рекY: и3 бlжeнъ человёкъ, и4же пути6 мо‰ сохрани1тъ: и3сх0ди бо мои2, и3сх0ди животA, и3 ўготовлsетсz хотёніе t гDа. Сегw2 рaди молю2 вaсъ, и3 предлагaю м0й глaсъ сыновHмъ человёчєскимъ: ћкw ѓзъ премyдрость ўстр0ихъ, совётъ, и3 рaзумъ, и3 смhслъ ѓзъ призвaхъ. М0й совётъ и3 ўтверждeніе, м0й рaзумъ, моs же крёпость. Ѓзъ менE лю1бzщыz люблю2, и4щущіи же менE њбрsщутъ бlгодaть. Разумёйте ќбw, неѕл0бивіи, ковaрство, ненакaзанніи же, прилагaйте сердцA. Послyшайте менє2 и3 пaки, честн†z бо рекY: и3 tвeрзу t ўстeнъ пр†ваz, ћкw и4стинэ поучи1тсz гортaнь м0й, мє1рзски же предо мн0ю ўстны2 лжи6выz. Съ прaвдою вси2 гlг0лы ќстъ мои1хъ: ничт0же въ ни1хъ стр0потно, нижE развращeнно. Вс‰ пр†ва сyть разумэвaющымъ, и3 прHста њбрэтaющымъ рaзумъ. Научaю бо вaсъ и4стинэ, да бyдетъ њ гDэ надeжда вaша, и3 и3сп0лнитесz д¦а.

Премyдрости соломHновы чтeніе.

[ГлавA ‹] ЎстA прaведнагw кaплютъ премyдрость: ўстнё же мужeй мyдрыхъ вёдzтъ бlгодaть. ЎстA мyдрыхъ поучaтсz премyдрости, прaвда же и3збавлsетъ и5хъ t смeрти. Скончaвшусz мyжу прaведну, не поги1бнетъ надeжда. Сhнъ бо прaведенъ раждaетсz въ жив0тъ, и3 во благи1хъ свои1хъ пл0дъ прaвды њб8и1метъ. Свётъ прaвєднымъ всегдA, и3 t гDа њбрsщутъ бlгодaть и3 слaву. љзhкъ мyдрыхъ дHбраz свёсть, и3 въ сeрдцэ и4хъ почjетъ мyдрость. Лю1битъ гDь преподHбныz сердцA, пріsтни же є3мY вси2 непор0чніи въ пути2. [ѕ7] Мyдрость гDнz просвэщaетъ лицE разyмнагw. Постигaетъ бо желaющыz ю5, прeжде дaже разумёти ю5: и3 ўд0бь ќзритсz t лю1бzщихъ ю5. Ќтреневавый къ нeй не ўтруди1тсz, и3 бдsй є3S рaди вск0рэ безъ печaли бyдетъ. Ћкw дост0йныхъ є3S самA њбх0дитъ и4щущи, и3 во стезsхъ є3S kвлsетсz и5мъ благопріeмнэ. [}] Мyдрости никогдaже њдолёетъ ѕл0ба. Си1хъ рaди и3 рачи1тель бhхъ добр0ты є3S: и3 возлюби1хъ ю5, и3 поискaхъ t ю4ности моеS: и3 взыскaхъ невёсту привести2 себЁ, ћкw всёхъ вLка возлюби2 ю5: таи1нница бо є4сть б9іz хи1трости, и3 њбрэтaтельница дёлъ є3гw2. Труды2 є3S сyть добродётєли: цэломyдрію же и3 рaзуму тA ўчи1тъ, прaвдэ и3 мyжеству, и4хже потрeбнэе ничт0же є4сть въ житіи2 человёкwмъ. Ѓще же и3 мн0гагw и3скyсства желaетъ кто2, вёсть дрє1внzz, и3 бhти хот‰щаz разсм0тритъ: Свёсть и3зви6тіz словeсъ, и3 разрэшє1ніz гадaній: знaмєніz и3 чудесA проразумёетъ, и3 сбыті‰ времeнъ и3 лётъ: и3 всBмъ совётникъ є4сть блaгъ, ћкw безсмeртіе є4сть въ нeй, и3 благослaвіе во nбщeніи словeсъ є3S. Сегw2 рaди бесёдовахъ ко гDу, и3 помоли1хсz є3мY, и3 рёхъ t всегw2 сeрдца моегw2: [f7] Б9е nтцє1въ и3 гDи ми1лости, сотвори1вый вс‰ сл0вомъ твои1мъ, и3 мyдростію твоeю ўстр0ивый человёка, да владёетъ бhвшими t тебє2 тварьми2, и3 да ўправлsетъ мjръ въ препод0біи и3 прaвдэ, дaждь ми2 твои1хъ прест0лwвъ присэдsщую премyдрость, и3 не tлучи2 менє2 t џтрwкъ твои1хъ: ћкw ѓзъ рaбъ тв0й, и3 сhнъ рабhни твоеS. Посли2 ю5 съ нб7съ t с™aгw жили1ща твоегw2, и3 t прест0ла слaвы твоеS, да сyщи со мн0ю научи1тъ мS, что2 благоуг0дно є4сть предъ тоб0ю: и3 настaвитъ мS въ рaзумъ, и3 сохрани1тъ мS въ слaвэ своeй. Помышлє1ніz бо смeртныхъ вс‰ боzзли6ва, и3 погрэши1тєльна ўмышлє1ніz и4хъ.

Премyдрости соломHновы чтeніе.

[ГлавA д7] Похвалsему прaведнику, возвеселsтсz лю1діе: безсмeртіе бо є4сть пaмzть є3гw2, ћкw t гDа познавaетсz, и3 t человBкъ: и3 ўг0дна гDеви душA є3гw2. Возлюби1те u5бо, q мyжіе, мyдрость, и3 поживетE: восхощи1те є3S, и3 накaзани бyдете: начaло бо є3S любы2, и3 соблюдeніе зак0на. Почти1те премyдрость, да во вёки цaрствуете. [з7] ВозвэщY вaмъ, и3 не скрhю t вaсъ т†инъ б9іихъ: ћкw т0й мyдрости настaвникъ є4сть, и3 мyдрыхъ и3спрaвитель, и3 всsкому смhслу и3 дёлу хитрeцъ. И# всBмъ смhслwмъ научи1тъ мyдрость: є4сть бо въ нeй д¦ъ разyменъ и3 свsтъ, и3 сіsніе свёта присносyщнагw, и3 џбразъ бlгости б9іz. ТA дрyги б9іz и3 прbр0ки ўстроsетъ: бlголёпнэйши же є4сть с0лнца, и3 пaче всsкагw сотворeніz ѕвёздъ, свёту сосуждaема, њбрэтaетсz пeрвэйши. ТA ўгождaющихъ є4й t болёзней и3збaви, и3 настaви на стєзи2 пр†выz. ДадE и5мъ рaзумъ и3мёти свsтъ, и3 сохрани2 | t ловsщихъ, и3 п0двигъ крёпокъ подадE и5мъ. Да разумёютъ вси2, ћкw си1льнэйши всегw2 є4сть бlгочeстіе: и3 никогдaже прем0жетъ ѕл0ба мyдрости, нижE прeйдетъ ѕлы6z њбличaющи сyдъ. [в7] Рек0ша же въ себЁ, помhсливше непрaведнw: наси1льствуемъ прaведному, не пощади1мъ препод0бства є3гw2, ни ўсрами1мсz сэди1нъ стaрости многолётны. Бyдетъ бо нaмъ крёпость зак0нъ: и3 ўлови1мъ прaведнаго, ћкw неуг0денъ нaмъ є4сть, и3 проти1витсz дэлHмъ нaшымъ, и3 пон0ситъ нaмъ tпадeніе зак0на, и3 њбличaетъ нaмъ согрэшє1ніz наказaніz нaшегw. Возвэщaетъ нaмъ рaзумъ и3мёти б9ій, и3 џтрока гDнz себE и3менyетъ. Бhсть нaмъ на њбличeніе помышлє1ніемъ нaшымъ, и3 тsжекъ нaмъ є4сть, и3 ви1димъ, ћкw непод0бно и3ны6мъ житіE є3гw2 и3 и3змэнє1ны стези6 є3гw2: въ поругaніе вмэни1хомсz є3мY и3 ўдалsетсz t путeй нaшихъ, ћкw t нечист0тъ, блажи1тъ послBднzz прaведныхъ. Ўви1димъ ќбw, ѓще словесA є3гw2 и4стинна сyть: и3скyсимъ, ±же сбывaютсz є3мY Ругaніемъ и3 мyкою и3стsжемъ є3го2, да разумёемъ кр0тость є3гw2, и3 и3скyсимъ безѕл0бство є3гw2: смeртію без8oбрaзною њсyдимъ є3го2, бyдетъ бо посэщeніе t словeсъ є3гw2. Сі‰ помhслиша, и3 прельсти1шасz: њслэпи1 бо | ѕл0ба и4хъ, и3 не разумёша т†инъ б9іихъ, и3 не разсуди1ша, ћкw ты2 є3си2 бGъ є3ди1нъ, животA и3мёzй и3 смeрти влaсть, и3 спасazй во врeмz ск0рби, и3 и3збавлszй t всsкагw ѕлA. Щeдръ и3 ми1лостивъ, и3 даsй преподHбнымъ свои6мъ бlгодaть, и3 своeю мhшцею гHрдымъ противлszйсz

На літjи стіхи1ра хрaма.

Слaва, глaсъ в7:

Ґпcльски вс‰ научи1лъ є3си2, вёровати въ трbцу є3диносyщную, во є3ди1номъ бжcтвЁ. тёмже тS вси2 ћкw дух0внаго nц7A, и3 ревни1телz ґпcлwмъ, и3 с™и1телємъ є3динокр0вна, по д0лгу почитaюще ўблажaемъ, и3 м0лимсz: моли2 спасти1сz всBмъ, свzщeнную пaмzть твою2 почитaющымъ.

И# нhнэ, прaздника.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Д0мъ и3 жили1ще д¦а прес™aгw, * премyдре стефaне, бhлъ є3си2. * тёмже и3 нaсъ д0мъ томY содёлай, * свzщeнную твою2 пaмzть почитaющихъ.

Стjхъ: Свzщeнницы твои2 њблекyтсz въ прaвду, и3 препод0бніи твои2 возрaдуютсz.

ЖитіE твоE ћкw с0лнце * въ сердцA невёрныхъ возсіS, * зарю2 ўчeніz и3спущaz: * тёмже и3 нaсъ свётомъ невечeрнимъ њзари2, * свzщeнную твою2 пaмzть почитaющихъ.

Стjхъ: Восхвaлzтсz препод0бніи во слaвэ, и3 возрaдуютсz на л0жахъ свои1хъ.

Не престaй, стефaне, молsсz * њ дух0вныхъ твои1хъ чaдэхъ, * и5хже крещeніемъ породи1лъ є3си2, * да вси2 честн0е твоE * ўспeніе почитaемъ.

Слaва, глaсъ д7:

Премyдрости сокр0вище бhвъ, с™и1телю стефaне, сердцA невёрныхъ людeй ўчeніемъ твои1мъ просвэти1лъ є3си2, благочeстіz сёмена насади1въ. тёмже тS вси2, ћкw ўчи1телz премyдра, достод0лжнw по дост0инству ўблажaемъ, и3 м0лимсz: моли1сz хrтY, є3мyже t ю4ности пораб0талъ є3си2, и3збaвити нaсъ навBтъ врaжіихъ, и3 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, прaздника. Тропaрь, глaсъ д7:

Бжcтвеннымъ желaніемъ t ю4нагw в0зраста, стефaне премyдре, разжeгсz, kрeмъ хrт0въ взsлъ є3си2, и3 людeй њлzденBвшаz дрeвле невёріемъ сердцA, бжcтвенное сёмz въ ни1хъ сёzвъ, є3ђльски дух0внэ породи1лъ є3си2. тёмже преслaвную твою2 пaмzть почитaюще, м0лимъ тS: моли2, є3г0же проповёдалъ є3си2, да спасeтъ дyшы нaшz.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь т0йже.

По №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ №. Поd: Кaмени запечaтану:

Ћкw врачa тz преизрsдна душeвныхъ страстeй, с™и1телю стефaне, вёдуще м0лимъ: моли1сz ўтоли1ти t нaсъ томи1тєльныz стр†сти, да тебE вси2 ћкw винY всёхъ бlги1хъ њбрётше, возопіeмъ: слaва дaвшему ти2 премyдрость: слaва вэнчaвшему тS: слaва даю1щему тоб0ю всBмъ просвэщeніе.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

T младeнства добродётели прилэжaвъ, сосyдъ д¦а с™aгw, с™и1телю стефaне, бhлъ є3си2, t негHже и3 премyдрости навhкъ, научи1лъ є3си2 человёки јдwлы преwби1дэти, и3 хrтY вёровати: є3г0же моли2 спасти2 всёхъ, люб0вію тS почитaющихъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Грэхолюби1въ сhй, молю1 тz безгрёшнаго бGа р0ждшую, взeмлющаго грэхи2 мjра пречcтаz, многогрёшную дyшу мою2 ўщeдрити, и3 грэхи2 мо‰ мнHгіz њчи1стити: грёшныхъ бо ты2 є3си2 њчищeніе, и3 спасeніе вёрныхъ, и3 заступлeніе.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Премyдрости свhше научeнъ бhлъ є3си2, бGу соедини1всz, є3ђльски мjръ њстaвилъ є3си2, и3 въ дaльнихъ мёстэхъ пришeдъ, крещeніемъ ко хrт0ву познaнію всёхъ привeлъ є3си2. тёмже и3 всBмъ вопіsлъ є3си2: познaйте бGа, и3 њбрsщете бlгодaть. с™и1телю премyдре стефaне, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти почитaющымъ люб0вію всечестнyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS бжcтвA, и3 ћкw мLнца млек0мъ питaеши зижди1телz и3 гDа. тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ дост0йнw слaвимъ прес™0е ржcтво2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му ржcтвY твоемY.

Тaже, степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: ЎстA мо‰ возглаг0лютъ премyдрость и3 поучeніе сeрдца моегw2 рaзумъ. Стjхъ: Ўслhшите сі‰, вси2 kзhцы, внуши1те, вси2 живyщіи по вселeннэй. Всsкое дыхaніе: Е#ђліе їwaнна, зачaло lє, t полY.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7: Премyдрости твоeй: пи1сана на вечeрни.

КанHнъ прaздника со їрмос0мъ на ѕ7, и3 с™aгw двA, на }.

КанHнъ.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz свётлw торжествyz, и3 воспою2 рaдуzсz тоS чудесA.

Свzщeннагw ты2 писaніz t младeнства научи1всz, бGон0се стефaне, въ д†льнаz мэстA пришeлъ є3си2, и3 невёдущымъ бGъ тоб0ю познaсz.

И#дёже прeлесть почитaема бsше, тaмw же нhнэ тоб0ю бGъ невёдущымъ, с™и1телю стефaне, познaсz. тёмже свzщeнную твою2 пaмzть достод0лжнw ўблажaемъ.

БGодуховeннымъ твои1мъ ўчeніемъ научи1лъ є3си2 лю1ди вёровати во хrтA, и3 t јдwльскіz прeлести ўклонsтисz. сегw2 рaди тS вси2, ћкw є3диноревни1телz ґпcлwмъ, пёсньми почитaемъ.

БGор0диченъ:

Ты2 є3ди1наго, бGоневёсто, въ вhшнихъ сэдsщаго на рукY носи1ла є3си2, пл0ть бhвша: тh бо былA є3си2 и3збрaнна t всёхъ вBкъ, пріsтелище дост0йно вседержи1телz.

Другjй канHнъ.

Глaсъ }. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Пeрмь ћкw дости1глъ є3си2, с™и1телю, и3 тaмw возвhшенную прeлесть, премyдре стефaне, смири1лъ є3си2, и3 лю1таго чародёz премyдрыми твои1ми ўчє1ніи посрами1лъ є3си2.

БэсHвскаz nр{жіz крёпкw, с™и1телю, притупи1лъ є3си2, и3 тёхъ побэди1въ б9іею си1лою, всBмъ хrтA и4стиннаго бGа того2 и3сповёдалъ є3си2: тёмже и3 вэнeцъ t негw2 пріsлъ є3си2, стефaне.

Бжcтвенною люб0вію, џ§е, распалaемь, не ўбоsлсz є3си2 долготы2 пyтныz, нижE тaмw нечести1выхъ человBкъ сопротивлeніz, но вс‰ претерпёлъ є3си2, и3 всёхъ бGу привeлъ є3си2.

БGор0диченъ:

И#зъ к0рене цaрскагw прозzблA є3си2, цRS хrтA, б9іе сл0во, пaче ўмA и3 смhсла родилA є3си2, и3зъ чcтыхъ кровeй твои1хъ, сугyба є3стеств0мъ kвлsема, и3 є3ди1нствующа v3постaсію.

Катавaсіа прaздника:

Пёснь G. Їрм0съ:

Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче, ли1къ себЁ совокyпльшыz дух0внw ўтверди2, въ бжcтвеннэй твоeй слaвэ вэнцє1въ слaвы спод0би.

Не ўбоsлсz є3си2, с™и1телю, людeй тогдA нечeствующихъ, но тёхъ дерзновeннw кумjрницу со јдwлы nгню2 прeдалъ є3си2, и3 всёхъ научи1лъ є3си2 вопи1ти: нёсть свsтъ пaче тебє2, гDи.

Двaжды.

Тезоимени1тымъ мyжествомъ, и3 смирeніz нрaвомъ, на џвчу кр0тость ўбjйцъ преложи1лъ є3си2: сегw2 рaди и3 вэнцы2 вэнчaлсz є3си2, с™и1телю стефaне.

БGор0диченъ:

ТS заступлeніе неблaзненно, бGомaти, стzжaвше, и3 ўповaніе на тS возлагaюще спасaемсz, и3 къ тебЁ прибэгaюще сохранsемсz вси2.

И$нъ. Їрм0съ:

Нбcнагw крyга верхотв0рче, гDи, и3 цRкве зижди1телю, ты2 менE ўтверди2 въ любви2 твоeй, желaній крaю, вёрныхъ ўтверждeніе, є3ди1не чlвэколю1бче.

Ћкw мyдръ и3 смhсленъ споспёшникъ, душeвное бlгор0діе пaче плотски1хъ сластeй предпочeтъ, ћкw прем{драz ўчє1ніz всBмъ kвлsеши, и3 въ б9іе познaніе нHвыz лю1ди, џ§е, привeлъ є3си2.

Њчи1стивъ тв0й ќмъ t стрaстнагw треволнeніz, хrтY под0бzсz, взыскaти заблyждшихъ пришeлъ є3си2, и5хже њбрётъ съ ни1ми томY поeши: нёсть свsтъ пaче тебє2, гDи.

БGоглаг0ливый љзhкъ ћкw стsжавъ, с™и1телю, тaинствwмъ бGосл0віz научи1лъ є3си2 лю1ди, вёровати въ трbцу є3ди1но бжcтво2: є4йже њ нaсъ, стефaне, моли1сz.

БGор0диченъ:

Жeзлъ, прозsбшій хrтA цвётъ нетлённый, златyю кади1льницу, вси1 тz вёмы, чcтаz, бжcтвеннагw существA, носsщи на рукY ќгль, бGоблажeннаz.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

ЎмA пречyднаго и3 б0дреннаго ўчи1телz, сщ7еннодёйствы цeрковь ўкраси1вша, и3 мyтнымъ ўчeніемъ волхвA, ћкw возбэснёвша в0лка, t хrт0выхъ nвeцъ словесы2 свои1ми tгнaвша, и3 неврeднw духHвнаz сво‰ ч†да сохрaнша, восхвaлимъ, вёрніи, стефaна прехвaльнаго, глаг0люще: моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Сэдsй въ слaвэ на пrт0лэ бжcтвA, во џблацэ лeгцэ пріи1де ї}съ пребжcтвенный, нетлённою длaнію, и3 спасE зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Ћкw с0лнце, чи1стое житіE твоE возсіS, с™и1телю, тмY їдwлобёсіz t людeй твои1хъ tгнaвъ, всёхъ научи1лъ є3си2 взывaти: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Волшє1бнаz буеслHвіz, ћкw премyдръ посрами1лъ є3си2, и3 си1хъ t хrт0ва стaда словесы2 твои1ми ћкw прaщею tгнaлъ є3си2, и3 звaти всёхъ научи1лъ є3си2: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ћкw и4стинный с™и1тель, ти1хъ и3 кр0токъ, џ§е, бhлъ є3си2, и3 ст0лпъ бlгочeстіz цRкве kви1лсz є3си2, лю1ди тво‰ бlгочeстію научи1въ вопи1ти хrтY: слaва си1лэ твоeй, гDи.

БGор0диченъ:

ТS nрyжіе на враги2 предлагaемъ, скHрби вс‰кіz лю1тыхъ њбстоsній tрэвaемъ, и3 возмущeніz є3ретjческагw, м™и б9іz, и3збэгaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE бжcтво2.

Спасти1сz моли2 лю1демъ, и5хже ўчeніемъ твои1мъ просвэти1лъ є3си2, и3 научи1лъ є3си2 вопи1ти: слaва си1лэ твоeй, чlвэколю1бче.

Двaжды.

T бGа пріeмъ свzщeнства и3збрaніе, бжcтвенною си1лою свhше њдёzнъ, ґпcльски лю1ди t тмы2 јдwльскіz просвэти1лъ є3си2, и3 научи1лъ є3си2 вопи1ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

БGор0диченъ:

Ковчeгъ тS и3здалeча проwбразовA, пріeмшій зак0нъ бGонапи1санный, во чрeвэ сл0во б9іе зачeншую несказaннw, всенепор0чнаz, питaющее богaтнw дyшы вопію1щихъ: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz њ бжcтвеннэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Воздви1глъ є3си2 ўчeніемъ твои1мъ дрeвле во тмЁ невёдэніz лю1ди лежaщыz, ч†да б9іz и3 свёта показaлъ є3си2 наслёдники: toнyдуже тS, с™и1телю, вси2 любомyдреннw почитaемъ.

Премyдрость д¦а с™aгw бlгодaтію, во ўстнaхъ твои1хъ и3зліsвшисz самотвори1тельнw, и3 ко хrт0ву познaнію приведE лю1ди, с™и1телю.

Свёту вели1кому ћкw вэнeчникъ нhнэ, с™и1телю, предстои1ши, поминaй и3зрsдное твоE достоsніе, є4же мн0гими труды2, џ§е, стzжaлъ є3си2: да вси1 тz ўблажaемъ.

БGор0диченъ:

ВозсіS и3зъ тебє2 мhсленное сlнце, и3 свётлыz лучи2 своегw2 бжcтвA всBмъ прострE, бцdе вLчце: тёмъ тS вси2 слaвимъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Просвэти2 нaсъ повелBніи твои1ми, гDи, и3 мhшцею твоeю выс0кою, тв0й ми1ръ подaждь нaмъ, чlвэколю1бче.

Бжcтвенною рeвностію, с™и1телю, разжизaемь, сyєтныz јдwлы пaгубы конeчныz, nгню2 прeдалъ є3си2, и3 невBрныz въ вёру привeдъ, всёхъ научи1лъ є3си2 въ трeхъ ли1цэхъ є3ди1но бжcтво2 вёровати.

Постыдёсz nкаsнный в0лхвъ, хотS хrтHвы лю1ди tврати1ти t вёры, бGу тS прославлsющу ( В источнике прославsющу. Прим. ояthlіb), свzщeннэйшій стефaне премyдре.

БGор0диченъ:

Ўкраси1ласz є3си2 дёвства добр0тами, є4vинъ покрhла є3си2 стyдъ ѕлоoбрaзный, хrтA р0ждшаz, њдэsніе безсмeртіz дaрующаго, тебE чтyщымъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Бжcтвенное сіE и3 всечcтн0е совершaюще прaзднество, бGомyдріи, бGомaтере, пріиди1те, рукaми восплeщимъ, t неS р0ждшагосz бGа слaвимъ.

Рaломъ словeсъ твои1хъ њлzденBвшаz людeй сердцA воздёлалъ є3си2, бжcтвенное сёмz въ ни1хъ всёzвъ, пл0дъ крaсный хrтY, с™и1телю, привeлъ є3си2.

Быстринaми твои1хъ ўчeній јдwльскаz разжжє1ніz, премyдре стефaне, ўгаси1въ, бжcтвенными твои1ми словесы2 вёрныхъ сердцA ўтверди1лъ є3си2.

Во є3диносyщную трbцу вёровати лю1ди научи1въ, премyдре стефaне, t сквeрны јдwльскіz къ жив0му бGу привeлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Раст0ргни мои1хъ согрэшeній рукописaніе, њдержaщихъ мS печaлей и3 страстeй разрэшeніе дaруz, и3 соблюди1 мz невреждeнна, вLчце.

И$нъ. Їрм0съ:

Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Пaстырскій жeзлъ пріeмь, с™и1телю, нHвымъ лю1демъ ўчи1тель бhлъ є3си2, преслaвне стефaне, по ґпcлу, всBмъ всsкъ бhвъ, да всёхъ ко хrтY приведeши, преслaвне.

Двaжды.

Мeчь nбою1ду џстръ љзhкъ тв0й на лукaваго волхвA бhсть, с™и1телю, пресэкaz тогw2 мyтное ўчeніе. тёмже тS свzщeнными пёсньми прославлsемъ.

БGор0диченъ:

Нaйде вседётельный д¦ъ на тS, всенепор0чнаz, и3 сл0во б9іе въ тS всели1сz, и3 пл0ть бhсть неизречeннw, и3 пребhсть неизмёненъ.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Взбрaнной:

Самозвaненъ не и4щущымъ тебє2, с™и1телю, њбрёлсz є3си2, лю1ди t јдwльскіz лeсти свободи1въ, ко хrт0вэ вёрэ привeлъ є3си2, и3 волхвA панс0тника посрами1лъ є3си2: тёмже и3 пeрвый є3пjскопъ и3 ўчи1тель пeрми бhлъ є3си2. сегw2 рaди д¦Hвнаz тво‰ ч†да, ћкw тоб0ю и3збaвльшесz t јдwлъ, благод†рнаz тебЁ возопіeмъ: рaдуйсz, стефaне, ўчи1телю премyдрый.

Јкосъ:

Всsкагw мірскaгw пристрaстіz кромЁ, џ§е, бhвъ, t ю4ности прилэжaлъ є3си2 премyдрости, и3 дётельное худ0жество дости1глъ є3си2 бGосл0віz: и3 въ д†льныz страны6 пришeдъ, и3дёже весьмA бGъ не познавaшесz, но прeлесть бэс0вскаz почитaшесz. тaмw ґпcльски лю1ди научи1лъ є3си2 вёровати во хrтA: јдwлы сокруши1въ, и3 волхвA посрами1въ, с™и1тель тBмъ бhлъ є3си2. тёмже духHвнаz тво‰ ч†да, ћкw тоб0ю и3збaвльшесz t јдwлъ, благод†рнаz тебЁ зовeмъ: рaдуйсz, стефaне, ўчи1телю премyдрый.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи, пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz, пою1ще: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Ѕлочести1вый џнъ чародёй, и4же на бlгочeстіе хулY глаг0лавый, тоб0ю, премyдре, ћкw беззак0ненъ t хrт0ва стaда н0выхъ людeй tгони1мь бывaетъ. мh же хrтY зовeмъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Двaжды.

Преслaвнw ћкw прешeдъ t мjра къ премjрнымъ, с™и1телю, жили1щємъ и3 причaстіемъ бGу прибли1живсz, воспэвaеши: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

И#збaвльшесz тоб0ю пeрвыz клsтвы, къ присносyщнэй жи1зни прешeдше, рaдуйсz, зовeмъ ти2, преслaвнаz вLчце, ћже бGа нaмъ р0ждшаz.

И$нъ. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше, џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Бёгаетъ ќбw, побэждeнъ бhвъ тоб0ю, преблажeнне стефaне, ѕлочести1вый в0лхвъ, є3гHже мудровaніz и3 ѕл0бы вси2 и3збавлsемсz, хrтY вопію1ще: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И$же тоб0ю дрeвле просвэщeнніи лю1діе, пречyдне с™и1телю стефaне, ћкw къ жи1ву глаг0лемъ: не њстaви нaсъ твои1хъ ч†дъ, ћкоже њбэщaлсz є3си2, да вси2 съ тоб0ю хrтY зовeмъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Е#лeемъ бжcтвеннагw рaдованіz, ћкw с™и1тель помaзанъ бhвъ, нHвыz лю1ди ко хrт0ву познaнію привeлъ є3си2, и3 всёхъ научи1лъ є3си2 хrтY взывaти: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Нhнэ вс‰ и3сп0лнишасz свёта бжcтвеннагw тоб0ю, пречcтаz, тh бо двeрь kви1ласz є3си2, є4юже мjру бGъ бесёдова, просвэщaz вёрою зовyщыz: бlгословeнъ, пречcтаz, пл0дъ чрeва твоегw2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки бlгочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть, тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Словесы2 твои1ми наставлsема ч†да тво‰, с™и1телю, t тмы2 јдwльскіz къ свёту бGоразyміz пришeдше, є3диноглaснw хrтY вопіeмъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Двaжды.

Свётъ трис0лнечныz трbцы всели1всz въ бжcтвенное твоE сeрдце, лю1ди вс‰ просвэти2 с™hмъ кRщeніемъ, и3 научи2 творцY и3збaвителю вопи1ти: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

БGор0диченъ:

Ўсты2 и3 рaзумомъ бцdу тS мyдрствующе, пэсносл0вимъ тS, пренепор0чнаz: родилa бо є3си2, пречcтаz, пл0тію њбложeна бGа и3 гDа. тёмъ тS, дв7о, поeмъ и3 превозн0симъ во вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

ЦRS нбcнаго, є3г0же пою1тъ вHи ѓгGльстіи, хвали1те и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Ћкоже нёкій хрaбрый воев0да kви1лсz є3си2, пребlжeнне, јдwльскіz хрaмы и3скоренsz, и3 лю1ди t тёхъ прeлести и3збaвивъ, научи1лъ є3си2 t души2 хrтY вопи1ти: бlгослови1те, вс‰ дэлA, гDа, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Во глубинY д¦а с™aгw прини1кнувъ, рaзумъ бжcтвенный tтyду почeрплъ є3си2. тёмже и3 цRковь правослaвіемъ њбогати1лъ є3си2, творцY и3збaвителю вопи1ти: бlгослови1те, вс‰ дэлA, гDа, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Во хrт0во пос0біе њб0лксz, лук†выz бёсы t человBкъ tгнaлъ є3си2. тёмъ и3 нбcное наслёдіе, џ§е, со с™и1тели пріsлъ є3си2, и3 съ ни1ми хrтY вопіeши: бlгослови1те, вс‰ дэлA, гDа, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

БGор0диченъ:

Е$vа ќбw дрeва жив0тнагw и3згнaна бhсть, возбранsема причащeніz: тh же, дв7о бцdе, жив0тъ вёчный и3сточи1ла є3си2 мjру, живон0сное дёйство дaрующій вBрнымъ.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Всsкъ земнор0дный да взыгрaетсz д¦омъ просвэщaемь, да торжествyетъ же безпл0тныхъ ўмHвъ є3стество2, почитaющее свzщeнное торжество2 бGомaтере, и3 да вопіeтъ: рaдуйсz, всебlжeннаz бцdе, чcтаz приснодв7о.

Твои1ми труды2, с™и1телю, ±же на земли2, нбcный пок0й пріsтъ, и3дёже с™hхъ ли1кове, и3 првdныхъ всесвётлое торжество2. toнyдуже и3 нaсъ поминaй, пaмzть твою2 при1снw слaвzщихъ.

Вёчныхъ и3 нетлённыхъ ўлучи1ти желaz, с™и1телю, и3 ±же въ мjрэ мнsщихсz слaдкихъ њстaвивъ, хrтY послёдовалъ є3си2. тёмже и3 ли1ку ґрхіерeйскому сочетaлсz є3си2, преслaвне.

Догмaтwмъ благочeстіz научи1всz, премyдре с™и1телю, ґпcлwмъ ревни1тель бhлъ є3си2, и3 јдwльскую прeлесть низложи1лъ є3си2. тёмже твою2 пaмzть дост0йнw ўблажaемъ.

БGор0диченъ:

Пл0ть пріsти восхотёвъ, въ тS всели1сz, є3ди1ну с™ёйшу всёхъ њбрётъ бцdу, вои1стинну kви2 м™рь дв7у.

И$нъ. Їрм0съ:

Вои1стинну бцdу тS и3сповёдуемъ, спасeнніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли1ки тS величaюще.

Бжcтвеннымъ желaніемъ всегдA подвизaемь, мyдрости и3 рaзума и3звhкъ, по ґпcлу, людeй t прeлести tврати1лъ є3си2, и3 бGу жи1ву вёровати научи1лъ є3си2, с™и1телю прехвaльне.

ВсBмъ благи6мъ џбразъ дов0ленъ бhлъ є3си2, къ вhшнему житію2 ведyщъ, смирeніемъ и3 кр0тостію. тёмже tсю1ду хrт0съ пaстырz тS людeй свои1хъ ўстроsетъ: є3г0же моли2 спасти2 всёхъ пою1щихъ тS.

И$же къ бGу желaніемъ страстeй ўспи1лъ є3си2 востaніе, всен0щнымъ стоsніемъ даров†ніz воспріsлъ є3си2, ви1дэти сyщыz тaмw неизречє1нныz добрHты, стефaне.

БGор0диченъ:

Kви1ласz є3си2, дв7о м™и б9іz, пaче є3стествA р0ждшаz б9іе сл0во, є3г0же nц7ъ tрhгну прeжде всёхъ вBкъ ћкw бlгъ. є3г0же нhнэ и3 тэлeсъ вhшше разумэвaемъ, ѓще и3 въ тёло њдёzсz.

Свэти1ленъ, с™aгw:

Ни человёкwмъ, ни t человBкъ, но t бGа и3збрaніе с™и1тельства пріи1мъ, и5же прeжде тмы2 сhны, нhнэ же ч†да и3 наслёдники свёта, твои1мъ ўчeніемъ сотвори1лъ є3си2, премyдре стефaне.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

На хвали1техъ стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Лю1тагw и3 ѕлaгw панс0тника * сyетное буесл0віе, ћкw премyдръ, tрази1лъ є3си2, * и3 того2, ћкw в0лка, t хrт0ва стaда tгнaлъ є3си2, и3 лю1ди б9іz ґпcльски научи1лъ є3си2. тёмже днeсь любомyдреннw сошeдшесz, * честнyю пaмzть твою2 преслaвнw почитaемъ, с™и1телю.

И$же свhше даровaннымъ твои1мъ рaзумомъ, д0брэ разсуди1въ настоsщихъ, * и3 къ бGу ведyщихъ желaніе пріeмъ, * и3 ћкw є3лeнь на и3ст0чники водны6z потeклъ є3си2: * и5же дрeвле невёріемъ во тмЁ лежaщыz лю1ди, * крещeніемъ сhны свёта и3 наслёдники сотвори1лъ є3си2, * њ ни1хже нhнэ, стефaне, непрестaннw моли1сz.

Ни слaвы, ни богaтства, с™и1телю, возжелaвъ, * но дух0вное худ0жество взыскaлъ є3си2, * желaніемъ є4же мн0гихъ соб0ю и3спрaвити и3 ко хrтY привести2, * є4же и3 получи1лъ є3си2. * Тёмже до концA не њскудэвaz моли1сz хrтY бGу, * спасти2 всёхъ, честнyю пaмzть твою2 почитaющихъ.

Слaва, глaсъ в7:

Пріиди1те, нhнэ благочeстнw сошeдшесz, новопросвэщeнніи свzщeнныхъ соб0ри, pалмы2 и3 хвалaми дост0йную чeсть, ћкw nтцY и3 благодётелю воздаю1ще, дух0внэ нaсъ кRщeніемъ въ пакибытіE породи1вшему, и3 t тмы2 на свётъ произвeдшему, возопіeмъ глаг0люще: гDи, моли1твами твоегw2 ўг0дника стефaна, спаси2 и3 ўщeдри всёхъ, благочeстнw t души2 пою1щихъ тS.

И# нhнэ, прaздника.

Славосл0віе вели1кое. И# чaсъ №-й. И# tпyстъ.

На літургjи: Бlжє1нна, №-гw канHна пёснь G-z, на д7: и3 в7-гw канHна пёснь ѕ7-z, на д7. Прокjменъ, глaсъ №: ЎстA мо‰ возглаг0лютъ премyдрость, и3 поучeніе сeрдца моегw2 рaзумъ. Стjхъ: Ўслhшите сі‰, вси2 kзhцы, внуши1те, вси2 живyщіи по вселeннэй. Ґпcлъ ко є3врeємъ, зачaло т}i. Ґллилyіа, глaсъ в7: ЎстA прaведнагw поучaтсz премyдрости, и3 љзhкъ є3гw2 возглаг0летъ сyдъ. Е#ђліе луки2, зачaло к7д. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

27 апреля: Священномученика Симеона, сродника Господня.

Мёсzца тогHже въ к7з-й дeнь.

С™aгw свzщенномyченика сmмеHна, ср0дника гDнz.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры прaздника G, и3 ґпcла G, глaсъ д7.

Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Свzщeнникъ свzщeннэйшій, * страдaлецъ зак0ненъ, * ср0дникъ зижди1телz и4стинный, * чудотв0рецъ досточyденъ, * свэти1льникъ пресвётелъ, * заблyждшихъ в0ждь, сmмеHне, показaлсz є3си2, * ст0лпъ непоколeбленъ честнhz цRкве, * и3 вhшнzгw наслёдникъ цrтвіz, * и3 ѓгGлwмъ равночeстный.

По болёзнехъ тэлeсныхъ, * с™и1телю преслaвне, * по всsцэй мyцэ многоболёзненнэй, * по премн0гихъ борeніихъ * кrтY прибли1жилсz є3си2, * под0бzсz хrтY распeншемусz в0лею. * тёмже рaдующесz свzтyю твою2 пaмzть совершaюще, сmмеHне, * моли1твами твои1ми * разрэшeніе согрэшeній пріeмлемъ.

Въ цRковь нбcную * свzщeннw вшeлъ є3си2, * свzщeннw њбливaемь, бlжeнне, кр0вію, * и3 трbцэ предстои1ши, * богaтнw сіsz tтyду блист†ніи * и3стекaющими, пребогaте. * тёмже днeсь, сmмеHне, * твою2 пaмzть свэтон0сную совершaюще, * ч{вствіz души2 просвэщaемъ.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Тyчами д¦а прес™aгw, пречcтаz, * мою2 мhсль њроси2, * ћже кaплю р0ждшаz хrтA неизчeтнw, * безмBрнаz беззакHніz человёкwвъ, * щедр0тами и3змhвшую: * и3зсуши2 и3ст0чникъ страстeй мои1хъ, * и3 пот0ка мS спод0би * пи1щи живhz при1снw, * моли1твами твои1ми.

КrтобGор0диченъ:

На кrтё тz ћкw ўзрЁ * пригвождeна, гDи, * ѓгница и3 м™и твоS дивлsшесz, * и3 что2 видёніе сіE, взывaше, * сн7е вожделённе, * сі‰ ти2 невёрный соб0ръ воздадE беззак0нный, * и4же мн0гихъ твои1хъ чудeсъ наслади1выйсz; * но слaва неизглаг0ланному * сошeствію твоемY, вLко.

Тропaрь, глaсъ №:

Хrт0ва тS ср0дника, сmмеHне свzщенноначaльниче, и3 мyченика твeрда свzщeннw восхвалsемъ, прeлесть потреби1вшаго и3 вёру соблю1дшаго. тёмже днeсь всесвzтyю твою2 пaмzть прaзднующе, грэхHвъ разрэшeніе моли1твами твои1ми пріeмлемъ.

КанHнъ прaздника, со їрмос0мъ на ѕ7: и3 с™aгw на ѕ7.

Творeніе їHсифово.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Воспою2 тебЁ, гDи б9е м0й, ћкw и3звeлъ є3си2 лю1ди и3зъ раб0ты є3гЂпетскіz, покрhлъ же є3си2 колесни6цы фараHнwвы и3 си1лу.

СmмеHне свzщeнне, вLцэ вэнцен0сецъ предстоS, люб0вію пaмzть твою2 творsщымъ всесвzщeнную согрэшeній разрэшeніе проси2.

Вётриломъ њкрилsемь, с™и1телю, крeстнымъ, ћкw вои1стинну хлaдомъ дyха, бyри ми1мw тeклъ є3си2 прeлести, всеслaвне.

МЂромъ бжcтвеннымъ помaза свzщeнника тS лю1демъ, и4же t колёна їyдова прозzбhй хrт0съ, сmмеHне свzщeнне, и3 ѓгGлwмъ собесёдниче.

БGор0диченъ:

Ћкw сyщи твaрей вhшши, всёхъ творцA и3 бGа во чрeвэ зачалA є3си2, дв7о, и3 родилA є3си2 человёкwмъ на и3збавлeніе.

Пёснь G. Їрм0съ:

Лyкъ си1льныхъ и3знем0же, и3 немощствyющіи препоsсашасz си1лою: сегw2 рaди ўтверди1сz въ гDэ сeрдце моE.

Мановeніемъ къ бGу њбожaемь вeсь, сmмеHне, свэтови1дэнъ бhлъ є3си2, мучeніz њблистaz сіsніемъ, свzщeнне.

Ќтро сyщымъ во тмЁ возсіsлъ є3си2, прaвды показyz сlнце, и3зъ џблака дв7ы nтрокови1цы человёкwмъ возсіsвшее.

Мірск‡z сл†сти возненави1дэлъ є3си2, с™и1телей красотA лёпотна бhлъ є3си2, и3 страдaніемъ нбcныz слaвы, џ§е, спод0билсz є3си2.

БGор0диченъ:

Вeсь похвалeній побэждaетсz зак0нъ њ тебЁ, бGороди1тельнице всенепор0чнаz: бGъ бо и3зъ тебє2, ћкоже вёсть, нaсъ рaди чlвёкъ бhсть.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Ћкw ѕвэздY вели1ку цRковь стzжaвши днeсь бGоглaснаго сmмеHна, просвэщaетсz зовyщи: рaдуйсz, мyченикwвъ честнhй начaльниче.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Пречcтэи рyцэ твои2, дв7о м™и, простeрши, покрhй ўповaющыz на тS, и3 сн7у твоемY зовyщыz: всBмъ подaждь, хrтE, ми1лwсти тво‰.

КrтобGор0диченъ:

На дрeвэ ви1дzщи воздви1жена сн7а твоего2, пречcтаz, ўтр0бою м™рнею растерзaема, жaлостнw взывaла є3си2: ўвы2 мнЁ, кaкw зашeлъ є3си2, свёте м0й безлётный;

Пёснь д7. Їрм0съ:

ЛюбвE рaди, щeдре, твоегw2 џбраза, на кrтЁ твоeмъ стaлъ є3си2, и3 растazшасz kзhцы: тh бо є3си2, чlвэколю1бче, крёпость моS и3 хвалeніе.

Свzщеннодёйствовавъ, жє1ртвы безкрHвныz приносS за тS пожрeнному и3 пожeрлсz є3си2 ћкw ѓгнецъ. семY привeлсz є3си2, бGомyдре пребогaте.

Сотр0шасz предъ лицeмъ твои1мъ, с™и1телю, нечeстіz г0ры, и3 х0лмы дeмwнwвъ вси2 растazшасz, хrтY ўкрэплsющу тS.

Высочaйшее житіE и3мhй, пребlжeнне, хотsй вознeслсz є3си2 на дрeво, бжcтвеннэй стrти под0бzсz, мjръ вознeсшему.

БGор0диченъ:

Прови1дz ржcтво2 твоE, пречcтаz, тS ґввакyмъ прописyетъ, ћкw присённую г0ру, є3ди1нъ бGъ нaшъ и3зъ неS прошeлъ є4сть.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Просвэщeніе твоE, гDи, низпосли2 нaмъ, и3 t мглы2 прегрэшeній разрэши1 ны, бlже, тв0й ми1ръ дaруzй.

В0лею, бlжeнне, прeдалъ є3си2 себE, вeсь сожещи1сz nгнeмъ мучeніz, блажeнне сmмеHне, во благов0ніе тaйнw соблюдaемь.

Ћкw nвчA непор0чное прeдалъ є3си2 себE пострадaти ўсeрднw, под0бzсz хrтY, нaсъ рaди пл0тію пострадaвшему и3 стр†сти tгнaвшему.

Хрaмъ бжcтвеннагw д¦а бhвъ, премyдре, хрaмы јдwльскіz низложи1лъ є3си2 си1лою твои1хъ моли1твъ, и3 заблуждє1нныz къ свёту настaвилъ є3си2.

БGор0диченъ:

Њ нaсъ моли2 хrтA, t твои1хъ чcтыхъ кровeй, пречcтаz nтрокови1це, въ пл0ть вещeственную њблeкшасz, и3 человёки њбн0вльша.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Возопи2, проwбразyz погребeніе триднeвное, прbр0къ їHна, въ ки1тэ молsсz: t тли2 и3збaви мS, ї}се, цRю2 си1лъ.

Научи1лсz є3си2 преслaвнw t бжcтвеннагw сіsніz, ±же къ бжcтвенному тS наставлsюща животY, пребогaте, и3 неизречeннагw kви1лсz є3си2, с™и1телю, и3сп0лненъ рaзума.

В0дъ тS живот0чныхъ и3сп0лнена дух0вныхъ, ћкоже и4ну рэкY и3зъ є3дeма и3сходsщую, сmмеHне, бжcтвеннаz цRковь рaдуетсz и3мyщи.

Сёлъ є3си2 на выс0цэ прест0лэ, намёстникъ бhвъ їaкwва, и3 нрaвwмъ причaстникъ, с™и1тельство же мучeніемъ просвэти1въ, бlжeнне.

БGор0диченъ:

И#сцэли2 неисцBльныz стр†сти, бGоневёсто, души2 моеS, врачA хrтA р0ждши человёкwмъ, стrтьми2 свои1ми и3сцэли1вша стр†сти.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Ћкw ѕвэздY превeлію, цRковь и3мyщи днeсь бGоглаг0ливаго сmмеHна, свэтов0дитсz зовyщи: рaдуйсz, мyченикwвъ честнhй вёнче.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Ґвраaмстіи и3ногдA въ вавmлHнэ џтроцы пeщный плaмень попрaша, пёсньми взывaюще: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Тёло мyкамъ предaвъ по хrтЁ ўсeрднw, не и3змэни1лсz є3си2, ни њслабёлъ, взывaz, чyдне: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Бжcтвенною, пребlжeнне, люб0вію разжeгсz, мhслію nгнS вещeственна си1льнэйши, вопіS, бhлъ є3си2: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Ћкw вLка, џ§е, на кrтъ воздви1глсz є3си2, и3зравнeніемъ стrти ўкрашazсz, и3 поeши веселsсz: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Дв7о бGом™и nтрокови1це, дeмwнwвъ стрyпе, и3 ѓгGлwвъ благоукрашeніе, человёкwвъ спасeніе, смирeнную дyшу мою2 врaжіz лeсти и3збaви.

Пёснь }. Їрм0съ:

На кrтЁ пл0тію пригвождeннаго, и3 показaвшаго нaмъ nрyжіе во спасeніе, џтроцы, превозноси1те хrтA бGа нaшего во вёки.

Всю2 зарю2 ўтёшителеву чи1стымъ твои1мъ, сmмеHне, пріeмъ сeрдцемъ, тмY дeмwнwвъ несвётлую потреби1лъ є3си2, вBрныz просвэти1въ.

М0ре лю1тагw ѕловёріz и3зсуши1въ, струsми бжcтвенныхъ ўчeній твои1хъ всsку напои1лъ є3си2 дyшу, клaсъ вёры плодоносsщую.

Kви1лсz є3си2 свzщeнникъ твоeю кр0вію, м§ниче, вшeдъ въ цRковь бжcтвенну, и3дёже всегдA зри1ши тебє2 рaди ћкw непор0чно ѓгнz пожeршагосz.

БGор0диченъ:

Да тS глaсы благодaрственными возвесели1вшую нaшъ р0дъ воспоeмъ, покрhй и3 сохрани2 нaсъ, бGоневёсто, t всsкагw врeда.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ржcтво2 твоE нетлённо kви1сz: бGъ и3зъ бокY твоє1ю пр0йде, ћкw плотон0сецъ kви1сz на земли2, и3 съ человёки поживE. тS, бцdе, тёмъ вси2 величaемъ.

Ћкоже ст0лпъ џгненъ, пребlжeнне, kви1лсz є3си2, лю1ди предводS нHвыz и3зъ є3гЂпетскіz лeсти, и3 къ земли2 њбэтовaніz бжcтвеннагw, м§ниче свzщеннотаи1нниче всечeстне, превeлъ є3си2.

Сjмwнъ сmмеHнъ, сугyбо звaніе и3мёлъ є3си2, сугyбо є3стеств0мъ сyщее сл0во предъ безб0жными бGосл0вивъ, и3 кrтY прибли1живсz. тёмже тS вси2 сошeдшесz ўблажaемъ.

Дeнь прaздника пaмzть твою2 совершaетъ цRковь, съ бжcтвеннымъ тS почитaющи їaкwвомъ, сmмеHне, молeбнw: є3гHже сэдaлище пріsлъ є3си2, свzщeнне.

БGор0диченъ:

Свётомъ мS њзари2 бжcтвеннымъ, свёта жили1ще, дв7о, страстeй мои1хъ тмY, и3 сластeй глуб0кую н0щь, бGороди1тельнице пречcтаz, tгонsщи.

На літургjи, Прокjменъ, глaсъ }: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ, и3 въ концы2 вселeнныz глаг0лы и4хъ. Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію: Ґпcлъ къ корjнfzнwмъ, зачaло рlа. Ґллилyіа, глaсъ №. И#сповёдzтъ небесA чудесA тво‰, гDи. Е#ђліе матfeа, зачaло н7ѕ. Причaстенъ: Во всю2 зeмлю:

28 апреля: Апостолов Иасона и Сосипатра. И мучеников Дады, Максима и Кинтилиана.

Мёсzца тогHже въ к7и-й дeнь.

С™hхъ ґпcлъ їaсwна и3 сwсіпaтра:

И# с™hхъ м§никъ, дaды, маxjма и3 кінтіліaна.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры ґпcлwвъ, глaсъ }.

Под0бенъ: М§ницы твои2, гDи.

Їaсwнъ бlжeнный, струS спаси1тельнаz, ћкоже текyщи земли2 и3сполнє1ніz, сердцA жжeніемъ держи1ма ѕлhмъ напои2, и3 вёрою њроси2: тёмже по кончи1нэ ўблажaетсz. тогw2 моли1твами, гDи, всBмъ подaждь вeлію ми1лость.

Їaсwнъ бGодухновeнный, лёствица бhсть до нб7съ досsжущаz, вBрныz возводsщаz ўчeніемъ къ нбcнэй жи1зни: живeтъ же по кончи1нэ, и3 предстои1тъ рaдуzсz трbцэ слaвный. тогw2 моли1твами, гDи, всBмъ подaждь вeлію ми1лость.

Їaсwнъ пребогaтый и3сцэлє1ніz всегдA и3сточaетъ приходsщымъ къ рaцэ є3гw2, и3 ўставлsетъ недyги душaмъ, и3 tгонsетъ прелє1стныz дyхи, и3 ўтишaетъ б{ри. тогw2 моли1твами, гDи, всBмъ подaждь вeлію ми1лость.

И$ны стіхи6ры, с™hхъ м§никъ, глaсъ №. Поd: Всехвaльніи м§ницы:

Трbцу несоздaнную * тріE на суди1щи свzтjи * и3сповёдавше, м§ницы, * ўморeни бhсте, * и3 жи1зни нестарёемэй нhнэ спод0бистесz, * пот0ка пи1щу наслёдовасте. * тёмже моли1тесz, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Непобэди1міи м§ницы, * т0ками и3зліsвшіzсz кр0ве * прeлести и3зсуши1сте течє1ніz, * тyчы и3зливaете и3сцэлeній всBмъ, * вёрою притекaющымъ, * и3 си1лу недyгwвъ teмлете. * тёмже моли1тесz, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Вси2 почти1мъ, вёрніи, пёсньми днeсь * дaда бжcтвеннаго, и3 маxjма, * и3 кінтіліaна, * твє1рдыz nрyжники, * прем{дрыz м§ники, * сyщыz раS жи1тели, * нhнэ молsщыzсz, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Всепётаz вLчце, * надeжде вёрныхъ и3 ўтверждeніе, * прибёжище и3 п0мощь * тS м0лимъ: * t всsкіz бэды2 рабы6 тво‰ сохрани2, * вёрою покланsющыzсz ржcтвY твоемY. * є3г0же моли2, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

Своего2 ѓгнца * ѓгница и3 непор0чнаz вLчца * на кrтЁ ћкw ви1дэ зрaка не и3мyща, нижE добр0ты, * ўвы2 мнЁ, рыдaющи глаг0лаше: * гдЁ добр0та твоS зaйде, сладчaйшій; * гдЁ бlголёпіе; * гдЁ бlгодaть блистaющаz * џбраза твоегw2, * сн7е м0й любeзнэйшій;

Тропaрь, глaсъ G:

Ґпcли свzтjи, моли1те ми1лостиваго бGа, да прегрэшeній њставлeніе подaстъ душaмъ нaшымъ.

КанHнъ ґпcлwвъ, творeніе їHсифово.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Посёченый несэк0маго пресэчE, и3 ви1дэ с0лнце зeмлю, ю4же не ви1дэ: лю1таго врагA водA потопи2, и3 непроходи1мое пр0йде ї}ль: пёснь же воспэвaшесz: гDеви пои1мъ, слaвнw бо прослaвисz.

Со ѓгGльскими живhй ли1ки, и3 невечeрнzгw свёта всегдA и3сполнsемь, и3 причaстіемъ и4стиннымъ њбожaемь, пребогaте, люб0вію прaзднующыz твою2 свzтyю пaмzть просвэти2, гDеви пою1щыz: слaвнw бо прослaвисz.

Бжcтвенное тS tню1дъ распали2, їaсwне, желaніе тeплое: тёмже послёдовалъ є3си2 џгнь на зeмлю воврещи2 пришeдшему, слaвне, t негHже просвэщaемь, свётлw взывaлъ є3си2: гDеви пои1мъ, слaвнw бо прослaвисz.

ЎмHмъ невещeствєннымъ нрaвомъ под0бzсz, на земли2 нaсъ рaди вeщію, бlжeнне, тёла ћвльшемусz ми1лостивнw, пребlжeнне, служи1лъ є3си2: служи1тель же сегw2 свzщeненъ, зовhй, бhлъ є3си2: гDеви пои1мъ, слaвнw бо прослaвисz.

БGор0диченъ:

T дв7ы безмyжны ви1дэнъ бhсть воплощaемь, за милосeрдіе мн0гое, недоумённый, страстьми2 тёла nкаsннw пони1кшихъ, возводS къ безстрaстію ћвэ, стрaстію пл0ти своеS. є3мyже nбhчнw пои1мъ: слaвнw бо прослaвисz.

И$нъ канHнъ м§никwвъ. ЇHсифово.

Глaсъ №. Пёснь №. Їрм0съ:

Пёснь побёдную пои1мъ вси2 бGу, сотв0ршему ди6внаz чудесA мhшцею выс0кою, и3 спaсшему ї}лz, ћкw прослaвисz.

БGу вседержи1телю со дерзновeніемъ добропобёдніи мyчєницы предстоsще всегдA, моли1те согрэшeній њчищeніе послaти нaмъ.

Вэнчaстесz, м§ницы, добр0тою бжcтвенною, п0двигъ скончaвше, и3 многок0зненнаго врагA побэди1вше. тёмже вaсъ њбрaдованнw пёсненнw славосл0вимъ при1снw.

Крёпостію д¦а прес™aгw крёпость погуби1сте льсти1вагw ѕмjz, бGоблажeнніи, и3 безсмeртныхъ дарHвъ нhнэ наслаждaетесz.

БGор0диченъ:

П0лный и3стощи1сz за милосeрдіе, и3 пл0ть бhсть, возводS, чcтаz, къ пeрвой нaсъ добр0тэ, и5же вёрою на земли2 восхвалsющыz тS.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Цэвни1ца kви1лсz є3си2 д¦а, возглашaz нaмъ ўчє1ніz бGокр†снаz, tрэвaz прелук†ваz пBніz.

И#сточи2 љзhкъ тв0й, ћкоже рэкA, жи1зни и3ст0чники, и3 гHрькіz в0ды прелє1стныz и3зсуши2, слaвне.

И#сцэлє1ніz т0чатъ свzщє1нныz тво‰, мyдре, м0щы разли6чнаz, д¦а с™aгw дёйствомъ и3 бlгодaтію.

БGор0диченъ:

Ўмертви2, пречcтаz, живоподaтельною мольб0ю твоeю во мнЁ живyщій грёхъ, ћже жив0тъ р0ждшаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Да ўтверди1тсz сeрдце моE, въ в0ли твоeй, хrтE б9е, и4же надъ водaми нeбо ўтверждeй втор0е, и3 њсновaвый на водaхъ зeмлю, всеси1льне.

Ведeніемъ нyжднымъ, свzтjи, за хrтA ќзницы бhвше, соyзу прeлести ѕлyю разрэши1сте бlгодaтію, разрёшшежесz t пл0ти, къ жи1зни престaвистесz.

Ви1дэти б9ію красотY, страдaльцы желaюще прехвaльніи, р†ны и3 вzз†ніz, и3 нyждную смeрть претерпёсте, твeрдостію ўмA красsщесz.

Зак0ннw, м§ницы прехвaльніи, стрaждуще нрaва крёпостію, њдёzстесz вкyпэ побёднымъ вэнцeмъ, и3 трbцэ чcтнёй рaдостнw нhнэ предстоитE.

БGор0диченъ:

И$же є3стеств0мъ неwпи1санный, вопл0щсz и3зъ тебє2 њписyетсz, бGорaдованнаz чcтаz: є3г0же непрестaннw моли2, ўщeдрити и3 спасти2 пою1щыz тS.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Свэтосіsнными зарsми словeсъ чcтнhхъ, просвэти1лъ є3си2 всёхъ бGопод0бнw, їaсwне ґпcле, и3 тмY tгнaлъ є3си2: и3 пострадaвъ, бlжeнне, и3сточaеши и3сцэлє1ніz, и3 тэлeсъ ўставлsеши лю6тыz болBзни. тёмъ сошeдшесz свzт0е твоE вси2 твори1мъ торжество2, сп7са слaвzще, и3 вёрнw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе подaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й:

Твeрдостію души2 прибли1жившесz болёзнемъ, непобэди1ми мн0гими козньми2 льсти1вагw kви1стесz, м§ницы, ѓгGлwмъ равночeстни. тёмже всS вселeннаz почитaетъ борє1ніz и3 чcтн†z в†ша страд†ніz, и4миже прослaвистесz.

И# нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Ўповaніе хrтіaнъ, прес™az дв7о, є3г0же родилA є3си2 бGа, пaче ўмa же и3 сл0ва, непрестaннw моли2 съ вhшними си1лами, подaти њставлeніе грэхHвъ нaшихъ всёхъ, и3 и3справлeніе житіS, вёрою и3 люб0вію при1снw тS слaвzщымъ.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница ѓгнца и3 пaстырz повёшена на дрeвэ мeртва зрsщи, плaчущи вэщaше, м™рски восклицaющи: кaкw претерплю2 твоE, є4же пaче сл0ва, сн7е м0й, сни1тіе, и3 вHльныz стrти, б9е пребlгjй;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE бжcтво2.

Ўчени1къ бhвъ пavлу премyдрому свzщеннопроповёднику, под0бникъ же хrтY, слaвне, тогw2 повинyzсz бжcтвєннымъ мановeніємъ.

Черт0га nдeждею ўкрaшенъ бhлъ є3си2 бжcтвенныz цRкве, сeй д¦омъ, бGон0се, њбручи1всz, слaдкимъ сл0вомъ мyдрости твоеS.

Врaчь преискyсенъ, ѕлоtгони1тельными бжcтвенными длaньми твои1ми, недyгующихъ бhлъ є3си2, и3сцэлsz стр†сти прелю6тыz.

БGор0диченъ:

Неискусобрaчнаz вLчце, спаси1 мz, сп7са сл0ва р0ждшаz, и3 бёдъ свободи2, и3 вёчнующагw њсуждeніz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, слyхъ тв0й и3 ўбоsхсz: разумёхъ дэлA тво‰, прbр0къ глаг0лаше, и3 прослaвихъ си1лу твою2.

Зак0нъ бжcтвенный ўтверждaюще, беззак0ніе страдaльцы безб0жныхъ tри1нуша, бlгочeстнw пострадaвше, и3 гDеви бlгоугоди1вше.

Ўблажи1мъ днeсь дaда и3 маxjма дHбліz, зак0ннw пострадaвшыz, и3 хвалaми вэнчaемъ кінтіліaна всечестнaго.

Непрел0жни, свzтjи, во врeмz страдaніz бhвше, всsку лeсть низложи1сте, и3 побёдный вэнeцъ t бGа сп7са пріsсте.

БGор0диченъ:

Ўнhніемъ њдержи1маго, бGороди1тельнице, воздви1гни мS, твори1ти бжcтвенное хотёніе, ћкw да ўблажy тz, предстaтельнице всёхъ неусhпнаz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

T н0щи невёдэніz, по душелови1тельному пути2 при1снw блудsщаго, свётомъ рaзума твоегw2, гDи, преднаставлsz мS, на стезю2 зaповэдей твои1хъ, напрaви.

Содержи6мыz лeстію, и3 пaгубэ безyмнw раб0тающыz человёки, пребlжeнне, бжcтвенными ўчє1ніи свободи1лъ є3си2.

Ћкоже нёкое свэти1ло на высотЁ бGоразyміz, їaсwне, предлежS, привлeклъ є3си2 ко пристaнищу бжcтвенному, лю1тэ потоплsємыz.

Ўмерщвлє1нныz дрeвле сyщыz ѕміи1нымъ ўгрызeніемъ, живот0чнымъ твои1мъ сл0вомъ, бlжeнне, ўдиви1въ, њживи1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Свzтёйши kви1ласz є3си2 херув‡мъ, на земли2 вопл0щши всёхъ вLку, чcтаz всенепор0чнаz вLчце.

И$нъ. Їрм0съ:

Свётлый нaмъ возсіsй свётъ присносyщный, ќтренюющымъ њ судьбaхъ зaповэдей твои1хъ, вLко чlвэколю1бче, хrтE б9е нaшъ.

Бжcтвенное и4мz и3 спаси1тельное и3сповёдавше предъ мучи1тели, свzтjи, мн0гихъ мyкъ и3скyсъ претерпёсте, и3 смeрть непрaведную.

Бlгодaтію ўкрэплsеми бжcтвеннагw д¦а, не ўбоsстесz мучeній тэлeсныхъ, ни и3стук†ннымъ чeсти пренес0сте, добропобёдніи м§ницы.

Вэнeцъ неувzдaемый пріeмше, свzтjи м§ницы, трbцэ нhнэ предстоитE тріE, незаходи1мому сіsнію спод0блени, и3 нhнэ ўблажaетесz.

БGор0диченъ:

И#сцэли2, вLчце всенепор0чнаz, сeрдца моегw2, молю2 тS, стр†сти неисцBльныz, и3 ўмA моегw2 тмY тsжкую tжени2, пречcтаz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Ћкоже прbр0ка и3збaвилъ є3си2 и3зъ глубины2 преисп0дніz, хrтE б9е, и3 менE t грэхHвъ мои1хъ и3збaви, ћкw чlвэколю1бецъ, и3 ўпрaви жив0тъ м0й, молю1сz.

Преуди1вльсz добр0тэ, за милосeрдіе нaмъ прибли1жшагwсz, їaсwне ґпcле, семY послёдовалъ є3си2, и3 њстaвилъ є3си2 житeйскую красотY.

Научи1всz бжcтвєннымъ, научи1лъ є3си2 бlгодaтію, слaвне, трbческому сіsнію, дрeвле слэпотY њбносsщыz неразyміz безyміе.

Недyги tгонS разли6чныz, и3 прогонS ѕлHбныz дyхи, лю1ди къ познaнію гDню њбрати1лъ є3си2, и3збaвль t прeлести лукaвагw.

БGор0диченъ:

Ћкw д0ждь на руно2, спаси1тельное сл0во въ ложеснA тво‰ сни1де, и3 чlвёкъ и3зъ тебє2 бhсть, спасaz мS, nтрокови1це, ходaтайствомъ твои1мъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Ћкw їHну прbр0ка, возведи2, хrтE б9е, жив0тъ м0й t тли2, вопію1 ти, чlвэколю1бче, ћкw жи1знь ў тебє2 є4сть, и3 нетлёніе и3 си1ла.

Новоzвлeннw ћкоже ѕвёзды зри1ми, просвэщaете земнhй мjръ, всехвaльніи м§ницы, помрачeніе tгонsще безб0жіz, бlгодaтію.

Законоположeніz безб0жныхъ до концA tри1нувше, и3 зак0номъ гDнимъ ћвэ ўтверждaеми, зак0ннw, свzтjи м§ницы, за хrтA пострадaсте.

Высочaйшими рaзумы и3 дёлы покaзани д0брэ, съ высоты2 спaдшаго подъ н0ги покори1сте, ўкрaшеными въ добр0тахъ мучeніz, прехвaльніи.

БGор0диченъ:

ЗакHнъ є3стeственныхъ кромЁ, творцA є3стествY воплоти1ла є3си2, nтрокови1це, пaче ўмA, всенепор0чнаz: є3г0же добропобёдніи м§ницы и3сповёдающе, пострадaша.

Кондaкъ ґпcлwвъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Kви1стесz ћкw ѕвёзды пресвBтлыz, просвэщaюще всю2 вселeнную свётомъ проповёданіz, ґпcли бжcтвенніи, їaсwне и3 сwсіпaтре: спасaйте вёрою чтyщихъ вaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џтроцы бlгочести1віи въ вавmлHнэ џбразу злат0му не поклони1шасz, но посредЁ пeщи џгненныz њрошaеми, пёснь воспэвaху глаг0люще: превозноси1мый nтцє1въ и3 нaшъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Болёзнемъ приближazсz непрест†ннымъ, болBзни, їaсwне, њблегчи1лъ є3си2 вBрнымъ, и3 къ неболёзненному пріsтію настaвилъ є3си2, бlгочeстнw воспэвaющыz: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Тлёніе ўстaвилъ є3си2 ѕл0бы, бlжeнне, и3 рaзумъ насади1лъ є3си2 спаси1тельный въ мы6сли человёчєскіz, и4мже просвэщaемь, вLцэ всёхъ взывaлъ є3си2: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Носsщи хrтA на рукY, ћкw пrт0лъ nгнезрaченъ, всенепор0чнаz, моли2 є3го2 ћкw сн7а твоего2 и3 гDа, ўмири1ти мjръ зовyщи: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Сyщымъ въ пещи2 nтрокHмъ твои6мъ, сп7се, не прикоснyсz нижE стужи2 џгнь. тогдA тріE, ћкw є3ди1нэми ўсты2, поsху, и3 бlгословлsху, глаг0люще: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Nгнeмъ бжcтвеннагw стрaха дyшу распалaюще, всsку попали1сте, мyдріи, вeщь г0рькую многоб0жіz, и3 къ сіsнію взsстесz невечeрнему, согрэшeніємъ нaшымъ разрэшeніе подаю1ще.

Струsми кровeй ўгаси1вше запалeніе, бlжeнніи, многоб0жіz вои1стинну, тyчу нaмъ и3сточaете чудeсъ, вёрою притекaющымъ къ рaцэ мощeй вaшихъ всегдA.

Д0мъ ћвльшесz д¦а, мyдріи, добропобёдніи м§ницы, хрaмъ, въ нeмже нhнэ лежитE, и3ст0чникъ содэвaетъ чудeсъ: въ џньже прибэгaюще, t всsкіz сквeрны страстeй и3збавлsемсz.

БGор0диченъ:

Воплощeнно родилA є3си2 нaмъ, пренепор0чнаz, сл0во, є3диносyщно nц7Y и3 д¦у, бGороди1тельнице: є3г0же моли2, спасти2 пою1щыz тS t всёхъ страстeй и3 њбстоsніz.

Пёснь }. Їрм0съ:

БGоглаг0ливіи џтроцы въ пещи2, со nгнeмъ плaмень попирaюще, поsху: бlгослови1те, дэлA гDнz, гDа.

И#скорени1лъ є3си2 тeрніе ѕлохулeніz сёменемъ сл0ва, їaсwне: стори1чествующихъ клaсъ спaсшихсz мн0жество воздёлалъ є3си2.

Просвэщeніе сyщихъ во тмё тz свэти1льника тaрсу поставлsетъ, блажeнне, и4же сегw2 прест0лъ стр0zща, свzщeннw и3 препод0бнw, їaсwне ґпcле.

Зак0ненъ бhлъ є3си2 ўчи1тель, сyетнэй повинyвшымсz лeсти, є3ди1наго бGа чести2 несоздaннаго, и5же твaремъ чє1сти приносsщыz спaслъ є3си2.

БGор0диченъ:

Воплощeнна р0ждши бGа сл0ва, пл0ти нaшеz стр†сти и3 душє1вныz, nтрокови1це, и3сцэли2, да вёрою тS вси2 и3 люб0вію слaвимъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Е#гHже ўжасaютсz ѓгGли и3 вс‰ вHинства, ћкw творцA и3 гDа, п0йте, свzщeнницы, прослaвите, џтроцы, бlгослови1те, лю1діе, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Лю1бzще гDа t всеS души2, ћкw ѓгнцы заклaни бhсте пaстырю словeсному, и3 бжcтвеннэй трапeзэ принес0стесz, и3 въ кр0вэхъ пeрвенєцъ живетE.

Вёрою почти1мъ кінтіліaна и3 дaду, и3 маxjма, мyчєники хrтHвы, бжcтвєнныz ѕвёзды, просвэщaющыz всёхъ сердцA чудeсными лучaми.

Глаг0лы преwби1дэша безб0жныхъ и3 ѕлочести1выхъ, и3 рaдующесz пострадaвше м§ницы хrтHвы: и3 сyщымъ t вёка причт0шасz бжcтвєннымъ страстотeрпцємъ: съ ни1миже при1снw почитaютсz.

БGор0диченъ:

Ћкw пrт0лъ nгнезрaченъ носи1ла є3си2 хrтA, нaмъ примёшшасz дебельств0мъ пл0ти: того2 моли2, бцdе чcтаz, ўщeдрити и3 спасти2 люб0вію чтyщыz тS.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўстaвы прешлA є3си2 є3стествA, содётелz зачeнши и3 гDа, и3 двeрь спасeніz мjрови былA є3си2: тёмъ тS, бцdе, непрестaннw величaемъ.

Свzщє1нныz состaвимъ вси2 ли1ки, свzщeннw блажaще їaсwна, вели1каго хrт0ва ґпcтола, съ ли1ки безпл0тными всегдA веселsщасz.

И#грaетъ твaрь ликyющи нhнэ въ честнёмъ торжествЁ твоeмъ, слaвне, ґпcли, прbр0цы и3 вси2 м§ницы рaдуютсz, їaсwне: съ ни1миже тS вёрою величaемъ.

Рaка, и3дёже лежи1тъ терпэли1вое и3 многострадaльное тёло твоE, слaвне їaсwне, зари6 и3спущaетъ всегдA, и3 тмY болёзней разорsетъ, пребlжeнне.

БGор0диченъ:

Ћвльшисz м™и всенепор0чнаz є3мманyила, воплощeннагw и3зъ ложeснъ твои1хъ, њбожи1вшагw є3стество2 человёческое. тёмже тS, прес™az бGороди1тельнице, ўблажaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Свэтон0сный џблакъ, въ џньже всёхъ вLка, ћкw д0ждь съ нб7сE на руно2 сни1де, и3 воплоти1сz нaсъ рaди, бhвъ чlвёкъ, безначaльный: величaемъ вси2 ћкw м™рь бGа нaшегw чи1стую.

Послёдующе стrти безстрaстнагw, страстотeрпцы, и3скушeніе под8sсте вкyпэ, многоплетeнныхъ мyкъ, и3 смeртію жи1знь наслёдовасте, пребывaюще въ вёкъ вёка: сегw2 рaди блажи1ми є3стE при1снw.

Краснw2 стезю2 мучeніz ўвёдэвше, и3 шeствовавше д0брэ, въ пути2 ведyщыz къ пок0ищємъ ќмнымъ, слaвніи м§ницы, пріsсте кончи1ну мечeмъ, и3 со ѓгGлы ликyете при1снw.

Стaнемъ во хрaмэ гDни, и3 ўблажи1мъ дaду, маxjма и3 кінтіліaна, дHбліz nрyжники, и3 погуби1вшыz враги2, и3 вёрою вопіeмъ: чlвэколю1бче, тёхъ моли1твами и3збaви всёхъ многоплетeнныz напaсти.

Свzщeннаz вaша пaмzть, преслaвніи побэдон0сцы, ћкоже с0лнце свётлw њзарsетъ твaрь: ю4же творsщыz, њмрачeніz страстeй ны2 и3збaвите, м0лимсz, свzщeнными ходaтайствы, страстотeрпцы сп7са и3 бGа.

БGор0диченъ:

Грэхолюби1въ сhй, покаsніемъ припaдаю щедр0тамъ твои6мъ, б9е, и3 вёрнw взывaю: мольбaми чи1стw р0ждшіz тS на земли2, ўщeдри мS, и3 мyкъ и3збaви вёчныхъ, пребlгjй хrтE.

29 апреля: Девяти мучеников Кизических. И преподобного Мемнона чудотворца.

Мёсzца тогHже въ к7f-й дeнь.

С™hхъ девzти2 м§никwвъ, и5же въ кЂзіцэ:

И# прпdбнагw мeмнона чудотв0рца.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, м§никwвъ, глaсъ }.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

М§ницы хrтHвы прехвaльніи, * њдержaщу и3ногдA * є4ллинскому безyмію, * и3 влекyщу всёхъ * въ беззакHнныz ћмы, * пути2 прaвагw не њстaвисте, * и3 безб0жію не приложи1стесz: * но пострадaсте нрaва д0блестію, * и3 жи1знь мечeмъ ўмерщвлeни наслёдовасте.

Fе0гніа и3 рyfа, ґнтіпaтра, * fеостjха и3 ґртeму, * мaгна и3 fеод0та, * слaвнаго fаvмaсіа и3 бжcтвеннаго філим0на, * страдaній свётлw њблистaвшыz, * и3 сyщыz во тмЁ просвэти1вшыz, * вёрою почти1мъ, * и3 пёсньми ўблажи1мъ, * свzщeнную си1хъ прaзднующе пaмzть веселsщесz.

Цвёти м§никwвъ крaсніи, * п0лкъ свzщeнный, * бGособрaнное совокуплeніе, * цRковь и3зрsднаz, * с0нмъ бGоизбрaненъ, * ли1къ с™hй, соб0ръ блажeнный, * за трbцу подви1гшесz, * сeй моли1тесz, * сію2 ўмоли1те њ нaсъ, * ћкw да пріи1мемъ грэхHвъ њставлeніе.

И$ны стіхи6ры прпdбнагw, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Прпdбне мeмноне бlжeнне, * пред8wчи1стивъ дyшу * воздержaніемъ, * бhлъ є3си2 чи1сто д¦а и3 красно2 nби1телище: * тёмже лукaвствіz дyхи tгонsеши, * и3 недyги притекaющымъ къ тебЁ * и3сцэлsеши всегдA: * њ нaсъ восхвалsющихъ тS * хrтY моли1сz.

Прпdбне мeмноне слaвне, * њбладaвъ страстьми2 душeвными, * начaльникъ бhлъ є3си2 монaхwвъ, * къ трудHмъ помазyz воздержaніz ўсeрднw си1хъ, * и5хже и3 предстaвилъ є3си2 * всеви1дцу сл0ву: * пожи1въ же житіE блажeнно, * и3 сквeрны непримёсно, * съ ни1ми нaсъ всегдA поминaй восхвалsющихъ тS.

Прпdбне мeмноне, пребогaте, * воды2 дрeвле и3ст0чникъ * и3стещи2 сотвори1лъ є3си2, * въ гDню хвалY и3 душaмъ въ снабдёніе. * t глубины2 м0рz корабли2 спaслъ є3си2, * прyжіz врeда моли1твами сохрани1лъ є3си2, * чудесA безмBрнаz совершaеши всегдA: * њ нaсъ восхвалsющихъ тS * хrтY моли1сz.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Пл0ть t кровeй твои1хъ * пріeмь первовёчный бGъ, * тS предстaтельницу показA * человёкwмъ, чcтаz. * тёмже и3збaви рабы6 тво‰ * t всsкіz бэды2 и3 њбстоsніz, * и3 сётей лукaвагw врагA, * и3 сіsніz причасти1тисz спод0би и3збрaнныхъ * вс‰ слaвzщыz и3 покланsющыzсz тебЁ.

КrтобGор0диченъ:

ТS ви1дzщи пригвождaема * на кrтЁ, ї}се, * и3 стrти пріeмлюща в0лею, * дв7а и3 м™и твоS, вLко, * ўвы2 мнЁ, вопіsше, чaдо слaдкое: * р†ны непрaведнw кaкw терпи1ши, * врачY, и3сцэли1вый человёческое неможeніе, * и3 t тли2 всёхъ и3збaвивый * милосeрдіемъ твои1мъ;

КанHнъ м§никwвъ.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Трістaты крBпкіz, рождeйсz t дв7ы, безстрaстіz во глубинЁ, души2 тричастн0е потопи2, молю1сz, да тебЁ ћкw въ тmмпaнэ, во ўмерщвлeніи тэлесE побёдное воспою2 пёніе.

Бжcтвенными добр0тами наслаждaющесz вкyпэ, и3 пот0ка пи1щнагw напитaющесz богaтнw, и3 причaстіемъ њбожaеми, м§ницы вэнцен0сцы, вaсъ блажaщыz t лю1тыхъ бёдъ и3збaвите.

Ћкоже с0лнєчныz лучы2 возсіsвше, зарsми твeрдыхъ пHдвигъ, страдaльцы, и3 чудeсъ сі‰ніи вс‰ просвэщaете, страстeй н0щь рэшитE, и3 дeмwнwвъ мрaкъ разорsете.

Ўмерщвлeни на земли2 ћзвами болёзней, къ неболёзненнэй жи1зни преид0сте вкyпэ, ю4ніи многострадaльніи. тёмже т0чите и3сцэлє1ніz, всsку болёзнь њблегчaюще, бGопріsтными моли1твами, пребогaтіи.

БGор0диченъ:

РодилA є3си2 бGа и3зъ чcтыхъ твои1хъ кровeй, вопл0щшасz пaче ўмA, зрaкомъ и4же по нaсъ, м™и пренепор0чнаz. тёмже вси1 тz р0дове родHвъ ўблажaютъ, свzтhхъ мyчєникъ ўтверждeніе.

И$нъ канHнъ прпdбнагw.

Глaсъ т0йже. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну невлaжными стопaми дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, кrтоoбрaзными мwmсeовыма рукaма ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

Бжcтвенною прес™aгw д¦а блистazсz бlгодaтію, свэтон0сне мeмноне, и3 честн0е творsщыz твоE ўспeніе, свётлою моли1твою твоeю страстeй мглY њчи1сти.

Прпdбне, тв0й крeстъ взeмъ, послёдовалъ є3си2 распeншемусz сл0ву нaсъ рaди, и3 плотск†z движє1ніz воздержaніемъ, прпdбне, и3 ни1зу легaніемъ ўмертви1лъ є3си2.

Пощeніемъ и3 моли1твами, и3 слезaми, бGу соединszсz, пріsлъ є3си2 бlгодaть t негw2 цэли1ти недyги, и3 tгони1ти дyхи, мeмноне бGомyдре, пребlжeнне.

БGор0диченъ:

Њблeксz и3зъ тебє2 бGъ въ чlвёка за бlгость, сугyбъ пр0йде, прес™az чcтаz, дёйствы и3 є3стествы2. є3г0же моли2 всегдA, просвэти1ти пою1щыz тS.

Пёснь G. Їрм0съ:

Не мyдростію и3 си1лою, и3 богaтствомъ хвaлимсz, но тоб0ю, џ§ею v3постaсною мyдростію, хrтE. нёсть бо свsтъ, пaче тебє2, чlвэколю1бче.

Мє1ртвымъ и3стук†ннымъ пожрeти никaкоже восхотёвше, пожeршемусz нaсъ рaди жeртва живA принес0стесz, џтроцы прекрaсніи, свzтjи м§ницы.

ЗакHны бжcтвенными, ўкрэплsеми си1лою д¦а, беззак0ннующихъ совёты и3 ловлє1ніz низложи1сте, зак0ннэ пострадaвше, слaву ўлучи1сте.

Да восхвaлитсz ґртeма и3 філим0нъ, fеостjхъ и3 мaгнъ, рyфъ слaвный, и3 ґнтіпaтръ, и3 fаvмaсій, fе0гній и3 fеод0тъ, великоимени1тіи.

БGор0диченъ:

Nр{жіz вс‰ вр†жіz нhнэ до концA њскудёша, тебE р0ждши хrтA, ўsзвлена копіeмъ, всенепор0чнаz, њ нeмже мyчєницы ўzзви1вшесz пострадaша.

И$нъ. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище, и3 ўтверждeніе.

Ћкоже с0лнце на земли2, добродётелей просвэщeніемъ просіsлъ є3си2, всёхъ дyшы, прпdбне, благодaтію просвэщaz дух0вною.

Желёзомъ тво‰ чрeсла препо‰сана и3мёлъ є3си2 страстeй на ўмерщвлeніе ћвэ, прпdбне мeмноне, њдёzвсz безстрaстіемъ.

Человэколюби1въ бhвъ немощны6мъ, t бGа пріsлъ є3си2 бlгодaть мн0гу, прпdбне, стр†сти цэли1ти неисцBльныz.

БGор0диченъ:

Сл0во б9іе въ твоE несквeрное чрeво всели1сz, и3 земны6мъ, пречcтаz, всsкъ грёхъ tsло є4сть.

Сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й:

Ли1къ свэтови1дэнъ свzщeнныхъ страдaлєцъ, совокуплeніе красно2, бGособрaненъ соб0ръ, девzточи1сленный состaвъ, пострадaвше крёпкw, попрaвше врaжіе мучи1тельство, и3 причт0стесz ѓгGльскимъ ликHмъ, гDеви предстоитE.

Слaва, прпdбнагw, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Ћкw ѕвэздy тz вси2 свэтови1дну, добродётельми и3 чудeсъ зарsми мjръ просвэщaюща, восхвалsемъ, бlжeнне: причaстникъ бо бжcтвенныz свётлости бhлъ є3си2, и3 къ сіsнію, мeмноне, прешeлъ є3си2 незаходи1мому. тёмже свэтон0сную и3 свzтyю пaмzть твою2 почитaемъ всегдA, сп7са слaвzще, и3 вёрнw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе подaти чтyщымъ люб0вію с™yю пaмzть твою2.

И# нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Въ нап†сти многоплетє1нныz впaдъ t вр†гъ ви1димыхъ и3 неви1димыхъ, бyрею њдержи1мь безчи1сленныхъ согрэшeній мои1хъ, ћкw къ тeплому заступлeнію и3 покр0ву моемY, чcтаz, ко пристaнищу притекaю твоеS блaгости. тёмже, пречcтаz, и3зъ тебє2 воплощeнному безсёменнw моли1сz прилёжнw њ всёхъ рабёхъ твои1хъ, непрестaннw молsщихтисz, бцdе пречcтаz, молsщи є3го2 при1снw, согрэшeній њставлeніе даровaти воспэвaющымъ дост0йнw слaву твою2.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz, и3 и3збaвителz, ѓгница зрsщи на кrтЁ, восклицaше плaчущи, и3 г0рькw рыдaющи, вопіsше: мjръ ќбw рaдуетсz, пріeмлz тоб0ю и3збавлeніе, ўтр0ба же моS гори1тъ, зрsщи твоE распsтіе, є4же терпи1ши за милосeрдіе ми1лости. долготерпэли1ве гDи, ми1лости бeздно, и3 и3ст0чниче неисчерпaемый, ўмилосeрдисz и3 дaруй прегрэшeній њставлeніе вёрою пою1щымъ бжcтвєнныz стrти тво‰.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Сэдsй въ слaвэ на прест0лэ бжcтвA, во џблацэ лeгцэ пріи1де ї}съ пребжcтвенный, нетлённою длaнію, и3 спасE зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Сожжє1ніz, страдaльцы, и3 бGожрє1ннаz заколє1ніz, приношeніе совершeнно, жє1ртвы прі‰тны привед0стесz в0лею пожeршемусz, и3 смeрть ўмертви1вшему. тёмже вaсъ ўблажaемъ.

Чyдо вели1кое показyюще, слzчє1нныz и3спрaвисте, страдaльцы, рyки, и3 в0днагw трудA и3збaвисте прибёгшаго съ люб0вію къ рaцэ вaшей, нар0чита мyжа и3ногдA, досточyдніи.

Да ўблажaтсz дост0йнw, ґртeма и3 ґнтіпaтръ, fеостjхъ и3 рyфъ, мaгнъ и3 філим0нъ, и3 fе0нъ, и3 fе0гнъ съ слaвнымъ fеод0томъ, пострадaвшіи зовyтъ: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

БGор0диченъ:

И$же въ нёдрэхъ џ§іихъ неизречeннw сэдsй, на твои1хъ њб8sтіихъ сэди1тъ, дв7о, ћкw мLнецъ, є3гHже бlжeнную стrть воwбражaюще, добропобёдніи џтроцы и3зв0лиша ўмрeти.

И$нъ. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Струsми, препод0бне, слeзными твоE сeрдце њчи1стивъ, в0ды на безв0днэмъ мёстэ и3стекaти ўстр0илъ є3си2, бGу тS прослaвльшему, мeмноне, ћкw своего2 ўг0дника.

Преслaвнымъ житіeмъ ћкw ѕвэздA сіsz, свzщeнными чудесы2 твои1ми, друг0е ты2 нeбо показaлсz є3си2, бlжeнне, вёрою зовyщымъ: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Зак0нwмъ, препод0бне, повинyzсz вLчнимъ, ±же подъ тоб0ю сyщыz настaвилъ є3си2, ўпaсъ, прпdбне, многоусугyбивъ же ћкw рaбъ послушли1въ, даровaвшему тебЁ талaнтъ.

БGор0диченъ:

Привлечeнный ќмъ м0й, бGороди1тельнице, къ слaдостемъ тэлє1снымъ, твои1мъ ходaтайствомъ, молю1сz, ўтверди2, ћже є3ди1на р0ждшаz бlгодaвца бGа.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Нечести1віи не ќзрzтъ слaвы твоеS, хrтE: но мы2 тS, є3динор0дне, n§ескіz слaвы сіsніе бжcтвA, t н0щи ќтренююще, воспэвaемъ тS, чlвэколю1бче.

Ћкоже мhсленное ќгліе вжeгше ќмъ, попали1сте вои1стинну хврaстную всsку прeлесть, бlжeнніи, и3 запалeніе ўгаси1сте јдwльское рос0ю вёры.

Раздэлeніz въ тэлесёхъ не и3мёсте мн0зэхъ, за нераздёльную пострадaти, страдaльцы, трbцу и3дyще. тёмже разруши1сте діaвола њполчeніе всsко.

Воспэвaетъ чудесA в†ша, t лукaвагw легеHна разрэши1выйсz дeмwнска, м§ницы бGови1дніи, къ честны6мъ ковчeгwмъ вaшымъ пришeдый со ўсeрдіемъ.

БGор0диченъ:

И#збавлsющи kви1сz нaмъ t бёдъ и3 прегрэшeній тлетв0рныхъ, страстeй и3 скорбeй, и3 њбстоsній, вёрою пою1щыz тS, бцdе приснодв7о.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz вёрою воспэвaющыz тS.

Ќмъ тв0й чи1стыми воззрBніи къ бGу вeсь бhвъ, бGоблажeнне, плотски1хъ сластeй kви1сz вhшши.

Сhй врaчь тэлeсъ, пребогaте, tжени2 скHтскіz дyшъ болBзни бlгодaтію д¦а.

Бlжeнъ є3си2 ты2, и3 добро2 тебЁ є4сть, побёждшу ѕл0бу врaжію, и3 стр†сти, пребlжeнне, ўмертви1вшу.

БGор0диченъ:

РодилA є3си2 бGа, и3 дв7а пребылA є3си2, бGоневёсто: сегw2 рaди ўблажaетъ тS вeсь человёческій kзhкъ рaдуzсz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пріид0хъ во глубины6 морск‡z, и3 потопи1ла мS є4сть бyрz мн0гихъ грэхHвъ: но ћкw бGъ и3зъ глубины2 возведи2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

ЧестнA смeрть kви1сz бжcтвенныхъ страдaльцєвъ предъ тоб0ю, б9е всsческихъ, и5хже нhнэ почитaz, врачевство2 безмeздное болsщымъ kви1лъ є3си2.

Возвhсивше рyцэ и3 сердцA выс0кимъ нрaвомъ къ вhшнему мужеyмнw, лукaвагw возношє1ніz, м§ницы бGон0сцы, низложи1сте.

БGор0диченъ:

Ћкоже ст0гъ чрeво твоE, чcтаz, kви1сz, пшени1цу носsщій безсмeртіz, всёхъ вёрныхъ дyшы питaющую, и3 мyченики просвэщaющую.

И$нъ. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Е#ди1нэмъ т0чію звaніемъ прyзи tгонsютсz, и3 всsкъ врeдъ дeмwнскій: бGа бо, мeмноне, вeлій ўг0дникъ познaлсz є3си2, вельми2 тS, џ§е, прослaвльшагw.

Побэди1въ плотскaгw навёта мудровaніе, д¦а бlгодaть пріsлъ є3си2 tгонsти недyги, и3 болsщыz грэхaми цэли1ти дyшы, досточyдне.

Q чyдо! кaкw t є3ди1нагw т0кмw призывaніz спасaютсz твоегw2, преслaвне мeмноне, вёрніи плaвающіи, тебE ви1дzще приспэвaюща, и3 в0лнъ молвY кротsща;

БGор0диченъ:

Ўмертви2 пл0ти моеS, дв7о, мудровaніе, ўмертви1телz смeрти и3 жизнодaвца ћкw зачeнши, и3 р0ждши пaче сл0ва и3 смhсла, пречcтаz.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Твeрдый и3 всесвётлый ли1къ м§никъ девzти2, трис0лнечнагw бжcтвA и3сповBдницы, на суди1щи томY начaльнw взывaху: кр0вь и3 дyшы нaшz съ тэлесы2, ћкw непор0чную жeртву прин0симъ тебЁ, вLко, въ ли1цэхъ нбcныхъ твои1хъ сопричти2, ћкw бGъ ми1лостивый.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Ю$ношы три2 въ вавmлHнэ, велёніе мучи1телево на бyйство прел0жше, посредЁ плaмене вопіsху: бlгословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

И#скaпаютъ вaши трyдове, м§ницы, бжcтвєнныz струи6 и3сцэлeній всегдA, болёзней рёки и3зсушaюще, и3 сквeрну всsку tмывaюще страстeй, досточyдніи.

Рaдовахусz страстотeрпцы, внегдA скорбёти и5мъ, рaдостію неизглаг0ланною, поsху ўсэкaеми мечeмъ: бlгословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

ТzготY недyгwвъ, стр†сти сердє1чныz, и3 болBзни тэлє1сныz, всsку же находsщую ск0рбь нaмъ њблегчи1те, слaвніи страдaльцы.

БGор0диченъ:

Kви1вшисz всBмъ м§никwмъ, чcтаz м™и б9іz, держaва вeліz, kви1ласz є3си2 человёкwмъ заступлeніе, тS пою1щымъ всегдA свzщeнными пёсньми.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Слeзными тyчами страстeй погаси1лъ є3си2 пeщь: нhнэ же nгнeмъ, блажeнне, вои1стинну попалsеши чудeсъ твои1хъ вeщный всегдA недyгwвъ брeдъ бlгодaтію.

Всеусeрднw творцA твоего2, бlжeнне, возлюби1лъ є3си2. тёмже пл0ти и3 мjра, мeмноне мyдре, взывaz, внЁ бhлъ є3си2: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Ћкоже дрeво при и3сх0дищихъ воздержaніz, џ§е, насаждeнъ бhвъ, воздaлъ є3си2 плоды2 чудeсъ дёйство, мeмноне пребогaте, во блaго врeмz и3з8wби1луz.

T пругHвъ врeдъ прибhвшій ўстaвилъ є3си2, повелBніи бжcтвенными, мeмноне мyдре, рёчными ўдави1въ водaми, бlгословeнъ є3си2, б9е м0й, зовhй, возопи1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Бyри безмёрныхъ согрэшeній, nтрокови1це, и3збaви мS, є3ди1на смирeнныхъ п0мощь крёпкаz, и3 прегрэшeній њчищeніе: бlгословeнна ты2 въ женaхъ є3си2, всенепор0чнаz вLчце.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#збaвителю всёхъ, всеси1льне, посредЁ плaмене благочeствовавшыz снизшeдъ њроси1лъ є3си2, и3 научи1лъ є3си2 пёти: вс‰ дэлA бlгослови1те, п0йте гDа.

Рaдостную хвалY принесeмъ, вели1кіz нaмъ застyпники, страстотeрпцы мyченики, подaвшему вопію1щымъ: вс‰ дэлA, бlгослови1те, гDнz, гDа.

Ўкорени1вшесz на кaмени вёры благор0днэ, ћкоже вBтви, м§ницы, плоды2 нaмъ страдaніz принес0ша, вёрою пою1щымъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Врaчеве страстeй великоимени1тіи, души2 моеS стр†сти и3сцэли1те, и3 геeнны и3збaвите, и3 тмы2 џныz кромёшніz, молsще хrтA бGа нaшего.

БGор0диченъ:

Законодaвца хrтA родилA є3си2, зак0ннw страдaвшыz вэнчaвшаго страстотeрпцы м§ники. є3г0же моли2, зак0номъ грэхA побэждeнна мS, nтрокови1це, и3сцэли1ти.

И$нъ. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ даніи1лъ, львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE: џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Ћкw ќтро просіsлъ є3си2, ћкw ѕвэздA, ћкw вели1кое с0лнце, мeмноне бGодухновeнне, дyшы просвэти1лъ є3си2 бlгодaтію, настaвника тS постaвльшымъ и3зрsдна, и3 ўчи1телz свzщeнна, и3 наказaтелz чyдна вопію1ща: вс‰ дэлA, благослови1те, гDнz, гDа.

ГлубокY ћзву врагY, раждaющу смeрть, пребlжeнне, дaлъ є3си2, є3гдA бlгодaтію д¦а смирeну стzжaлъ є3си2 мyдрость, высокомyдрый тогw2 нрaвъ въ зeмлю смирsz, и3 сBти душетлBнныz є3гw2 попирaz.

Ви1дэти спод0билсz є3си2 тaмw бlжeнство, и3 наслаждeніе вёчнующее, свsте, и3 с™hхъ свётлwсти, пожи1въ житіE д0брэ, и3 нhнэ вопіeши рaдостнw: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Мёсто безв0дное прeжде, нhнэ же в0дно, проповёдуетъ, прпdбне, ко гDу вёру твою2, и3 благодaть чудeсъ твои1хъ, ±же соверши1лъ є3си2, вопіS подaтелю д0брыхъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

Недyговавшую тzгот0ю лю1тыхъ, и3 пот0пльшуюсz смирeнную дyшу мою2, бGоблагодaтнаz вLчце, посэщeніz спод0би, и3 здрaву до концA покажи2, зовyщую: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Е$vа ќбw недyгомъ преслушaніz клsтву всели1ла є4сть, тh же, дв7о бцdе, прозzбeніемъ чревоношeніz мjрови бlгословeніе процвэлA є3си2: тёмъ тS вси2 величaемъ.

СE tверз0шасz вaмъ нбcнаz вратA пострадaвшымъ, речE хrт0съ страстотeрпцємъ: вни1дите и3 пріими1те рaдующесz, возда‰ніz болёзней достHйнаz, t вёка хрaбрствовавшымъ.

Крaсни въ рaнахъ тэлeсныхъ бhсте, и3 ѓгGлwмъ ўпод0бистесz: нhнэ же предстоитE всёхъ красотЁ, рaдующесz при1снw, причaстіемъ ћвэ ўдобрsеми крaсныхъ, всечестнjи.

Стaнемъ въ домY б9іи, восхвалsюще ґнтіпaтра, fеостjха же, рyфа и3 філим0на страд†ніz, бжcтвеннагw fаvмaсіа чудесA, мaгна и3 ґртeма, fе0гніа и3 fеод0та непобёдное.

Дeнь спасeніz нaмъ возсіS с™hхъ торжество2, є4же совершaюще молeбнw, вопіeмъ и5мъ съ вёрою: м§никwвъ свэтозaрный вeрше, всёхъ сердцA њзари1те.

БGор0диченъ:

Њблeксz и3зъ тебє2 цRь въ тэлeсную багрzни1цу, пр0йде вeсь красeнъ и3зъ ўтр0бы твоеS, и3 вс‰ враги2 побэди2, и3 побёду страдaльцємъ подадE, чcтаz є3ди1на приснодв7о.

И$нъ. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Возм0глъ є3си2 ўкрэплsемь, держaвою бGоначaльною, мeмноне бGомyдре, всю2 врaжію си1лу пребори1ти: тёмже вэнeцъ ћкw побэдон0сецъ пріeмь, њ нaсъ хrтY моли1сz.

Ћкоже t и3ст0чника твоеS рaки, струи6 и3сцэлeній и3стекaютъ, бwлёзни и3 сквє1рны, си1лою бжcтвеннагw д¦а њчищaютъ, и3 напоsютъ, прпdбне, помышлє1ніz чтyщихъ тS.

Днeсь пaмzть твоS, џ§е, ћкоже с0лнце просвэщaетъ всsкъ в0зрастъ и3 рaзумъ: свёта бо дэлA, мeмноне, соверши1лъ є3си2, и3 къ свёту незаходи1мому нhнэ tшeдъ всели1лсz є3си2.

Взsлсz є3си2 ко nби1телемъ вBчнымъ, бGа ћкw дост0йнw зрS, и3 къ стадHмъ препод0бныхъ причeлсz є3си2, мeмноне блажeнне: съ ни1миже нaсъ поминaй, на земли2 поминaющихъ тS.

БGор0диченъ:

Глaсъ ти2 вопіeмъ, дв7о, рaдостнw ґрхaгGловъ: рaдуйсz, клsтвы разрушeніе, прпdбныхъ слaво, м§никwвъ похвало2, прbр0кwвъ пр0повэдь и3 человёкwвъ спасeніе.

30 апреля: Апостола Иакова, брата святого Иоанна Богослова.

Мёсzца тогHже въ l-й дeнь.

С™aгw ґпcла їaкwва, брaта с™aгw їwaнна бGосл0ва.

На вечeрни поeмъ, Бlжeнъ мyжъ: №-й ґнтіфHнъ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на }, прaздника G: и3 ґпcла є7, глaсъ д7.

Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Тр0стію бlгодaтною * и3зъ глубины2 сyетства * человёки и3звлeклъ є3си2, досточyдне, * ўчи1телz мановeніємъ * повинyzсz, їaкwве, * просвёщшагw по всемY твою2 мhсль, * и3 ґпcла и3 чeстна бGоглaсника, тS, * преблажeнне, показaвшагw, * сегw2 непостижи1магw б9ествA.

Двaжды.

Дух0вное сіsніе * на тS сни1де въ ви1дэ џгненнэ, * и3 тS, бlжeнне, * бжcтвенное пріsтелище содёла, * крёпкw tгонsща безб0жіz тмY, * и3 мjръ просвэщaюща * свётлостію премyдрыхъ твои1хъ словeсъ, тайноповёдателю, * ґпcлwвъ вeрше, * хrт0въ самови1дче їaкwве.

Двaжды.

Блист†ніи проповёданіz * во тмЁ спsщыz невёдэніz, * слaвне їaкwве, просвёщь, * показaлъ є3си2 сhны * вёрою вLки и3 бGа. * є3гHже стrти поревновaлъ є3си2 и3 смeрти, * и3 слaвы бhлъ є3си2 причaстникъ, * ћкw премyдръ, и3 ћкw бGоглaсникъ, * и3 ћкw ў§ни1къ и4стиненъ.

Слaва, глaсъ }:

Пріиди1те, нбcнагw тaинства проповёдателz, и3 сказaтелz є3ђліа, pал0мскими пёсньми їaкwва вси2 восхвaлимъ: сeй бо рэкA kви1сz мhсленнагw раS, душє1вныz бразды6 нбcными тyчами напаsz, и3 плодонHсны показyz хrтY бGу, подаю1щему всBмъ моли1твами є3гw2 њчищeніе, и3 просвэщeніе, и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, прaздника.

Вх0дъ. Прокjменъ днE, и3 чтє1ніz G.

Соб0рнагw послaніz їaкwвлz чтeніе.

[ГлавA №] Їaкwвъ бGу и3 гDу ї}су хrтY рaбъ, nбэманaдесzте колёнома, и5же въ разсёzніи, рaдоватисz. Всsку рaдость и3мёйте, брaтіе мо‰, є3гдA во и3скушє1ніz впaдаете разли6чна, вёдzще, ћкw и3скушeніе вaшеz вёры содёловаетъ терпёніе: терпёніе же дёло совершeнно да и4мать, ћкw да бyдете совершeни и3 всецёли, ни въ чeмъ же лишeни. Ѓще же кто2 t вaсъ лишeнъ є4сть премyдрости, да пр0ситъ t даю1щагw бGа всBмъ нелицепріeмнэ, и3 не поношaющагw, и3 дaстсz є3мY. Да пр0ситъ же вёрою, ничт0же сумнsсz: сумнsйсz бо ўпод0бисz волнeнію морск0му, вётры возметaему и3 развэвaему. Да не мни1тъ бо человёкъ џнъ, ћкw пріи1метъ что2 t бGа. Мyжъ двоедyшенъ неустр0енъ во всёхъ путeхъ свои1хъ. Да хвaлитсz же брaтъ смирeнный въ высотЁ своeй: богaтый же во смирeніи своeмъ: занE ћкоже цвётъ травнhй ми1мw и4детъ. Возсіs бо с0лнце со зн0емъ, и3 и3зсуши2 травY, и3 цвётъ є3S tпадE, и3 благолёпіе лицA є3S поги1бе: си1це и3 богaтый въ хождeніи своeмъ ўвzдaетъ. Бlжeнъ мyжъ, и4же претерпи1тъ и3скушeніе, занE и3скyсенъ бhвъ, пріи1метъ вэнeцъ жи1зни, є3г0же њбэщA бGъ лю1бzщымъ є3го2.

Соб0рнагw послaніz їaкwвлz чтeніе.

[ГлавA № стjхъ Gi] Никт0же и3скушaемь да глаг0летъ, ћкw t бGа и3скушaемь є4смь: бGъ бо нёсть и3скуси1тель ѕлы6мъ, не и3скушaетъ же т0й никог0же. Кjйждо же и3скушaетсz, t своеS п0хоти влек0мь и3 прельщaемь. Тaже п0хоть зачeнши раждaетъ грёхъ: грёхъ же содёzнъ раждaетъ смeрть. Не льсти1тесz, брaтіz мо‰ возлю1блєннаz. Всsко даsніе блaго, и3 всsкъ дaръ совершeнъ свhше є4сть, сходsй t nц7A свётwвъ, ў негHже нёсть премэнeніz, и3ли2 преложeніz стёнь. Восхотёвъ бо, породи2 нaсъ сл0вомъ и4стины, во є4же бhти нaмъ начaтокъ нёкій создaніємъ є3гw2. Тёмже, брaтіz мо‰ возлю1блєннаz, да бyдетъ всsкъ человёкъ ск0ръ ўслhшати, и3 к0сенъ глаг0лати, к0сенъ во гнёвъ. Гнёвъ бо мyжа, прaвды б9іz не содёловаетъ. Сегw2 рaди tл0жше всsку сквeрну, и3 и3збhтокъ ѕл0бы, въ кр0тости пріими1те всаждeнное сл0во, могyщее спасти2 дyшы вaшz. Бывaйте же творцы2 сл0ва, ґ не т0чію слhшатели, прельщaюще себE самёхъ. ЗанE ѓще кто2 є4сть слhшатель сл0ва, ґ не творeцъ, таковhй ўпод0бисz мyжу, смотрsющу лицE бытіS своегw2 въ зерцaлэ: ўсмотри1 бо себE, и3 tи1де, и3 ѓбіе забы2, как0въ бЁ. Прини1кій же въ зак0нъ совершeнъ своб0ды, и3 пребhвъ, сeй не слhшатель забhтливъ бhвъ, но творeцъ дёла, сeй блажeнъ въ дёланіи своeмъ бyдетъ. Ѓще кто2 мни1тсz вёренъ бhти въ вaсъ, и3 не њбуздавaетъ љзhка своегw2, но льсти1тъ сeрдце своE, сегw2 сyетна є4сть вёра. Вёра бо чистA и3 несквeрна предъ бGомъ и3 nц7eмъ сіS є4сть, є4же посэщaти си1рыхъ и3 вдови1цъ въ ск0рбехъ и4хъ, и3 несквeрна себE блюсти2 t мjра.

Соб0рнагw послaніz їaкwвлz чтeніе.

[ГлавA в7] Брaтіе мо‰, не на лиц† зрsще, и3мёйте вёру гDа нaшегw ї}са хrтA слaвы. Ѓще бо вни1детъ въ с0нмище вaше мyжъ, злaтъ пeрстень носS, въ ри1зэ свётлэ, вни1детъ же и3 ни1щъ въ хyдэ nдeждэ, и3 воззритE на носsщаго ри1зу свётлу, и3 речeте є3мY: ты2 сsди здЁ д0брэ, и3 ни1щему речeте: ты2 стaни тaмw, и3ли2 сsди здЁ на подн0жіи моeмъ: и3 не разсмотри1сте въ себЁ, и3 бhсте судіи6 помышлeній ѕлhхъ. Слhшите, брaтіе мо‰ возлю1блєннаz, не бGъ ли и3збрA ни1щыz мjра сегw2, бог†ты въ вёрэ, и3 наслёдники цrтвіz, є4же њбэщA лю1бzщымъ є3го2; вh же ўкори1сте ни1щаго. не богaтіи ли наси1луютъ вaмъ, и3 тjи влекyтъ вы2 на суди6ща; Не тjи ли хyлzтъ д0брое и4мz, наречeнное на вaсъ; Ѓще ќбw зак0нъ совершaете цaрскій, по писaнію: возлю1биши и4скреннzго своего2, ћкоже себE самaго: д0брэ творитE. Ѓще ли на лиц† зритE, то2 грёхъ содэвaете, њбличaеми t зак0на, ћкоже прест{пницы. И$же бо вeсь зак0нъ соблюдeтъ, согрэши1тъ же во є3ди1номъ, бhсть всBмъ пови1ненъ. Рекjй бо: не прелюбы2 сотвори1ши, рeклъ є4сть и5: не ўбіeши. ѓще же не прелюбы2 сотвори1ши, ўбіeши же, бhлъ є3си2 престyпникъ зак0на. Тaкw глаг0лите и3 тaкw твори1те, ћкw зак0номъ своб0днымъ и3мyщіи сyдъ пріsти. Сyдъ бо без8 ми1лости не сотв0ршему ми1лости: и3 хвaлитсz ми1лость на судЁ.

На стіх0внэ стіхи6ры, с™aгw, глaсъ }. Поd: Q преслaвнагw чудесE!

Бlжeнне бGови1дче їaкwве, * ты2 сл0ва глaсъ ѓбіе воспріeмъ, * њ nтeческомъ небрeглъ є3си2 * ўгождeніи и3 любви2: * њстaвль u5бо житіS смущeніе, * въ мhсленное же прешeдъ. м0ре, * сіE возмути1лъ є3си2 бlгочeстіz ўчє1ніи, * и3 зарsми премjрными * твои1ми, бGоблажeнне.

Стjхъ: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ, и3 въ концы2 вселeнныz глаг0лы и4хъ.

Сл0ва самови1дче їaкwве, * начaльника жи1зни, * и3 nц7Y бyдущихъ ўгождaz дэ‰ніи, * їсмaила всесквeрнаго * пeрвенства, бlжeнне, лиши1лъ є3си2, * чрeво ћкw б0га вмэнsюща. * є3г0же и3 запsлъ є3си2, * и3 нaга показaлъ є3си2 nтeческагw покр0ва, * бlгословeніz же и3 наслёдіz непричaстна.

Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію, творeніе же рукY є3гw2 возвэщaетъ твeрдь.

Кнsзь постaвленъ бhлъ є3си2, слaвне, * нhнэ по всeй земли2, * њ тебЁ ћкоже прeжде написaсz, * ўчени1къ бhвъ вс‰ сотв0ршагw, * и3 рeвностію твоeю теплёйшею, * и3 дерзновeніемъ непобэди1мымъ * ўбjйство претерпёлъ є3си2, * t честнaгw двоенaдесzтихъ ўчени6къ, бlжeнне, совокуплeніz, * пeрвэе ўбивaемый.

Слaва, глaсъ №:

ХrтY послёдовалъ є3си2, бжcтвенный їaкwве, и3 мjръ возненави1дэлъ є3си2, сегw2 ўчeніz въ сокр0вищи твоeмъ скрhвъ, показaлсz є3си2 ґпcлъ. тёмже шeдъ во kзhки, и3 си1хъ прeлестію и3 страстьми2 њмрачи1вшыzсz дyшы, зaповэдьми сп7са просвэти1лъ є3си2, вёровати въ трbцу є3диносyщную.

И# нhнэ, прaздника.

Тропaрь, глaсъ G.

Ґпcле с™hй їaкwве, моли2 ми1лостиваго бGа, да прегрэшeній њставлeніе подaстъ душaмъ нaшымъ.

И$нъ тропaрь, глaсъ т0йже:

Ґпcлъ хrт0въ бhлъ є3си2 и3збрaнный, и3 бGосл0ву возлю1бленному брaтъ є3динор0дный, всехвaльне їaкwве, пою1щымъ тS грэхHвъ њставлeніе и3спроси2, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь прaздника двaжды: Слaва, ґпcла: И# нhнэ, прaздника.

По №-й каfjсмэ сэдaленъ ґпcла. Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

По в7-й каfjсмэ сэдaленъ, глaсъ д7:

ЛучY ћкw с0лнце прaвды и3спусти1 тz хrт0съ, просвэти1ти всю2 зeмлю, ґпcле слaвный їaкwве, бжcтвенными твои1ми моли1твами њзарsеши, и3 бжcтвеннымъ свётомъ невечeрнимъ всёхъ просвэщaеши, вёрою совершaющихъ свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

По полmелeи, сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Зарsми свhше нап0лнивсz, и3 свётлостію бжcтвенною просвэти1всz, ґпcле їaкwве, на fавHрстэй горЁ преwбразyющагосz ви1дэлъ є3си2 зижди1телz и3 гDа, и3 глaсъ ўслhшати дост0йнw получи1лъ є3си2. тёмже и3 вели6кимъ воздаsніємъ спод0билсz є3си2, ћкw самови1децъ бhвъ и3 ўчени1къ бlгодaти, и3 свидётель т†инъ б9іихъ. моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

Тaже степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ, и3 въ концы2 вселeнныz глаг0лы и4хъ. Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію: Всsкое дыхaніе: Е#ђліе, їwaнна, зачaло …з. По н7-мъ pалмЁ, стіхи1ра, глaсъ №: ХrтY послёдовалъ є3си2: пи1сана на стіх0внэ Слaва.

КанHнъ прaздника, со їрмос0мъ на ѕ7. И# ґпcла на }.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Колесницегони1телz фараHнz погрузи2 чудотворsй и3ногдA мwmсeйскій жeзлъ, кrтоoбрaзнw порази1въ и3 раздэли1въ м0ре, ї}лz же бэглецA, пэшех0дца, спасE, пёснь бGови воспэвaюща.

Твоeю мрeжею ћкw ловeцъ и3скyсенъ, t прегрэшeній глубины2 возвeдъ, бlжeнне, дyшу мою2 просвэти2 свэтолyчными сі‰ніи, и3 похвали1ти твою2 дост0йнw, q бGоzвлeнне їaкwве, пaмzть, ўченичE, спод0би.

Превёчный, nц7Y собезначaльный, пресовершeнный же бGъ, вопл0щсz kви1сz на земли2 ћкw чlвёкъ, и3 содёйственника бlгодaти показA, бlжeнне, и3 служи1телz тS премyдра, си1лою є3гw2 ўкрэплsема.

РазумЁ твоеS души2 бlгор0діе, тS провёдецъ бGъ, и3 твeрдость, ўченичE, и3 непобори1му мhсль, слaвне, свои1мъ служи1телемъ лyчша постaви, kзhкwмъ возвэщaюща.

БGор0диченъ:

Совёта вели1кагw, џ§е, ѓгGлъ, t дв7ы м™ре ћвльсz мjру, пл0ть пріeмь, ћкw добродётельми ўкрaшена, ўченикa тz показyетъ, и3 бGоглaсника, їaкwве, словесA є3гw2 вэтjйствующа.

Катавaсіz прaздника.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверждeй въ начaлэ нб7сA рaзумомъ, и3 зeмлю на водaхъ њсновaвый, на кaмени мS, хrтE, зaповэдей твои1хъ ўтверди2: ћкw нёсть свsтъ, пaче тебє2, є3ди1не чlвэколю1бче.

Свhше тS дыхaніе нyждное ўтёшителz разжeгше, мyдра бGоглaсника, вэтjйствующа ћвэ вели6чіz показA, вопл0щшагwсz сл0ва, є3гHже и3 самови1децъ бhлъ є3си2.

ТS ћкоже стрэлY и3збрaнну, сл0вомъ и3з8wщрeнну, въ сердцA врагHвъ вонзи2, растерзaz дyшы сопроти1вныхъ, премyдре, и3 плэнsz, таи1нниче, си1хъ коры6сти, їaкwве.

Несквeрныz твоеS души2 ти1хость вLцэ ўзрёсz, и3 прeжде звaніz, бlжeнне, достопріsтенъ є3мY kви1лсz є3си2, q їaкwве! и3 смотрeніz є3гw2 ўчени1къ бhлъ є3си2.

Свzщeннымъ твои1мъ, мyдре, житіeмъ и3 свэтон0снымъ, є4же къ бGу ср0дствомъ, всебlжeнне, ўкрашaемь ћснw, и3 соo1бщникъ показaлсz є3си2: и3змлaда бо kви1лсz є3си2 сл0ва ссeльникъ.

БGор0диченъ:

Двeрь kви1сz мhсленнаz, вост0ка свhше, сyщымъ на земли2 ћвльшагwсz, дв7о: тоб0ю бо къ нaмъ сл0во пріи1де, спасти2 всёхъ t безсловeсіz, пречcтаz.

Кондaкъ и3 јкосъ прaздника. Сэдaленъ ґпcла, глaсъ в7:

Ўлови1въ kзhки ґпcлъ слaвный, и3 научи1въ концы2 земны6z тебЁ клaнzтисz со nц7eмъ и3 д¦омъ, хrтE б9е: тогw2 рaди ўтверди2 цRковь твою2, и3 вBрнымъ низпосли2 бlгословeніе твоE, є3ди1не ми1лостиве и3 чlвэколю1бче.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Премyдрость и3 сл0во въ твоeмъ чрeвэ зачeнши неwпaльнw, м™и б9іz, мjру родилA є3си2 мjръ содержaщаго, и3 во њб8sтіzхъ понеслA є3си2 вс‰ носsщаго, питaтелz всёхъ и3 творцA твaри. тёмже молю1 тz, всес™az дв7о, и3 вёрнw слaвлю тS, и3збaвитисz ми2 t прегрэшeній, и3 въ дeнь судA, є3гдA предстaти и4мамъ предъ лицeмъ создaтелz моегw2, вLчце дв7о чcтаz, твою2 п0мощь тогдA подaждь ми2: вс‰ бо м0жеши, є3ли6ка х0щеши, всепётаz.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ. тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Проповёдникъ хrт0въ бhвъ, бжcтвенный їaкwве, ты2 звaнъ ќбw, ск0рw послёдовалъ є3си2, nтeческую люб0вь презрёвъ, и3 вBчнаz и3змэни1въ текyщими: тёмъ неизречeннагw нбcнагw наслёдіz спод0билсz є3си2, бlжeнне приснопaмzтне.

Q тeплагw желaніz твоегw2 ко вLцэ хrтY! тh бо сегw2 ѕэлw2 возжелaлъ є3си2, сіsніемъ тогw2 просвёщсz, ћкоже и3 воwбрази1тисz, и3 kви1тисz всBмъ свётъ вторhй, пeрвагw зарsми њзари1всz и3 слaвою, всечeстне, блажeнне їaкwве.

ЖитіE чeстно и3мёлъ є3си2 и3 пречyдно, желaніемъ бо желaніе неwдержи1мо пріeмь, жел†ніи бGоначaліz совершeннагw бlжeнства дости1глъ є3си2, бGови1дче, со безпл0тными поS: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Всего2 себE мановeнію tдaвъ вLчню, ўченичE бGозрaчне, добродётельми взsлсz є3си2 kвлeннw къ высотЁ, и3 бжcтвенному вои1стинну крaю: и3 tтyду цэлeбъ рёки и3сточaеши, пaмzть твою2 вёрнw слaвzщымъ.

БGор0диченъ:

Ты2 вёрныхъ похвалA є3си2, безневёстнаz, ты2 предстaтельница, ты2 и3 прибёжище хrтіaнъ, стэнA и3 пристaнище: къ сн7у бо твоемY мольбы6 н0сиши, всенепор0чнаz, и3 спасaеши t бёдъ, вёрою и3 люб0вію бцdу чcтую тебE знaющыz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннаго, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Н0въ ћкоже и3ліA рeвностію разжигaемь, непок0ршыzсz проповёданію твоемY попали1ти восхотёлъ є3си2, слaвне: но возбрани2 тебЁ хоти1тель милосeрдіz, научaz кр0тости бlгодaтнэй.

Вшeдъ добродётелію конeчною впери1мь, любвE рaди лyчшихъ пrт0лъ вLки возжелaлъ є3си2, премyдре, нач†льнаz держaти, не ћкw желaz слaвы сyетныz, но зрёти посреди2 є3г0же возжелaлъ є3си2.

Превзhде ўстaвы, сп7се, їaкwвъ человёчества, во твою1 бо си1лу ћкw въ ри1зу њблeксz, и3сцэлeніz т0читъ рёки и3 чудeсъ, и3 просвэщaетъ вёрою концы2.

Свётелъ тS џблакъ сл0ва, њблистaюща слaвою њбожeна, на fавHрстэй горЁ њсэни2, бlжeнне їaкwве, и3 глaсъ слhшати n§ескій спод0билсz є3си2, и3звэствyzй тогw2 сн7овство2.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Бeздна грэхHвъ и3 прегрэшeній бyрz мS смущaетъ, и3 во глубинY нyжднагw рёетъ мS tчazніz: но твою2 крёпкую рyку мнЁ простри2, ћкw петр0ви, q ўпрaвителю, и3 спаси2.

Струи6, ћкw t и3ст0чника, и3сцэлeній непрестaннw и3зливaz, и3 просвэщeніе ўчeніz бlгочeстнw и3сточaz, мyдре, дyшы бlгочeстнw люб0вію, їaкwве, приступaющыz просвэщaеши, пребlжeнне.

Сосyдъ вмэстsщь вLка њбрётъ тS, пребlжeнне, своегw2 богaтнагw и3 честнaгw даsніz, њби1луетъ даров†ніи, и4же пaче ўмA тaинствъ, служи1телю присносyщныz жи1зни.

Ўмерщвлeніе нaсъ рaди вLка восхотЁ воспріsти, мeртвыхъ винY и4стиннагw воскrніz, ћкw мyдра таи1нника, бlжeнне, тS взsтъ содётельника, въ нощи2, въ нeйже предаsшесz.

БGор0диченъ:

Бeздну щедр0тъ р0ждшаz, бцdе дв7о, t печaльныхъ житіS дyшу мою2 спаси2, и3 рaдости дух0вныz двє1ри ми2 tвeрзи: на тs бо є3ди1ну надeжду мою2 возложи1хъ.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Глaсъ бжcтвенный слhшавъ призывaющь тS, люб0вь nтцA презрёлъ є3си2, и3 притeклъ є3си2 ко хrтY, їaкwве, съ ср0дникомъ твои1мъ, слaвне: съ ни1мже спод0билсz є3си2 ви1дэти гDне бжcтвенное преwбражeніе.

Јкосъ:

Вкyпэ сhй съ брaтомъ въ сeлэхъ нбcныхъ, и5же с™†z нhнэ ґгaрzны попирaющыz, ногaми сквeрными и3 нечи1стыми ходsщыz, бжcтвенными вaшими моли1твами tжени1те, и3 мучи1телємъ ўмышлє1ніz tсёкше, и3 и5же t ни1хъ мн0жества рaди согрэшeній нaшихъ, держи1мыхъ нhнэ, свобождeніz спод0бите: ћкw да во є3ди1но собрaвшесz, ви1димъ гDне бжcтвенное преwбражeніе.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Б9іz снисхождeніz џгнь ўстыдёсz въ вавmлHнэ и3ногдA, сегw2 рaди џтроцы въ пещи2 рaдованною ног0ю, ћкw во цвётницэ ликyюще, поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Чaшу и3спи1лъ є3си2, ћкоже њбэщaлсz вLцэ хrтY, крещeніемъ сегw2 ты2 крести1лсz є3си2, бGоблажeнне. є3мyже нhнэ ўсeрднw зовeши, рaдуzсz: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Зарeю њсіsемь бGовидёніz kви1лсz є3си2, їaкwве, сегw2 рaди тS вэнцeмъ цrтвіz бlгодaтель хrт0съ ўкрашaетъ, со ѓгGлы пою1ща: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

СE тебЁ и3сп0лни њбэщ†ніz великодaвецъ, къ немY вознeссz под0біемъ страдaній є3гw2: є3мyже предстоS нhнэ зовeши рaдуzсz: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Дв0ицу ќбw є3стеств0мъ, но не лицeмъ, м™и, проповёдуемъ, и3зъ тебє2 воплощeннаго. є3г0же пл0тію и3з8wбражaемъ, и3 покланsемсz зрaка воwбражeнію, тебє2 рaди бGу прими1ршіисz, чcтаz.

Пёснь }. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Ґвраaмское предложeніе ты2, бGови1дче, стzжaлъ є3си2, призвaвшему тS хrтY послёдуz: и3 пресвётелъ служи1тель бhлъ є3си2 є3мY, ћкw содётелю и3 и3збaвителю поS: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Крэпчaйше kви1сz гр0ма твоE провозглашeніе зак0ннагw џбраза, шумёніе. хrтa бо возгремёлъ є3си2 вселeннэй всeй, бGа и3 содётелz, и3 и3збaвителz, поS: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Ўдиви1лсz є3си2, слaвне, мучeніz свётлостію, и3 бlгочeстіz и4стиннымъ просвэщeніемъ, ћкw кнsзь ґпcлъ постaвленъ бhлъ є3си2 по всeй земли2, содётелю и3 и3збaвителю поS: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те хrтA во вёки.

БGор0диченъ:

Витjйстіи љзhцы тебE воспёти не м0гутъ, q бGороди1тельнице мRjе бGоневёсто! бGа бо родилA є3си2 сyщаго надъ всёми, nтрокови1це чcтаz, содётелz и3 и3збaвителz, є3мyже вопіeмъ: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўжасeсz њ сeмъ нб7о и3 земли2 ўдиви1шасz концы2, ћкw бGъ kви1сz человёкwмъ пл0тски, и3 чрeво твоE бhсть прострaннэйшее небeсъ. тёмъ тS бцdу, ѓгGлwвъ и3 человBкъ чинонач†ліz величaютъ.

Свsтw прешeдъ твоE житіE, с™hхъ селeніz дости1глъ є3си2, и3дёже рaдуzсz зарю2 зри1ши трисіsнную, є3sже наслаждazсz, премyдре, и3сп0лненъ весeліz, пэвцы2 твоеS рaдости, пребlжeнне, покажи2, твои1ми моли1твами, q їaкwве!

Ви1дэти тS ѕлодёи и3 ўб‡йцы, ћкоже твоегw2 вLки прeжде не терпsще: тёхъ бо дэ‰ніz ўкорsz, твоегw2 житіS предложeніемъ њбличи1лъ є3си2: ўбивaютъ мечeмъ подражaтелz хrтA, распsтаго пл0тію за человёки, q бGоглаг0ливе пребlжeнне!

Nрyжіемъ нбcнымъ томлeнъ бhвъ, рaнами и4рwдъ поги1бе, ћкw тво‰, сл0ве, служи1тели и3 ўченики2, и5хже ґпcлы нарeклъ є3си2, ўбивaти не дов0ленъ бhсть nкаsнный: тёмже тS, прaведному промышлeнію бlгодaтелz ўди1вльшесz, величaемъ.

БGор0диченъ:

Kви1ласz є3си2, q дв7о м™и б9іz, пaче є3стествA р0ждши пл0тію бGа сл0ва, є3г0же nц7ъ tрhгну t сeрдца своегw2, прeжде всёхъ вBкъ, ћкw блaгъ: є3г0же нhнэ и3 тэлeсъ превhшша разумэвaемъ, ѓще и3 въ тёло њблечeсz.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Їaкwва воспоeмъ зеведeова вси2: со хrт0мъ бо взhде на г0ру fавHрскую, и3 зри1тель бhсть бжcтвеннагw преwбражeніz, и3 сошeдъ, проповёдаше въ четвероконeчную всю2, съ петр0мъ и3 їwaнномъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

На хвали1техъ стіхи6ры прaздника, G, и3 ґпcла, G: глaсъ }.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Бlжeнне, бGови1дче їaкwве, * ты2 сл0ва глaсъ ѓбіе воспріeмъ, * њ nтeческомъ небрeглъ є3си2 * ўгождeніи и3 любви2. * њстaвль u5бо житіS смущeніе, * въ мhсленное же прешeдъ м0ре, * сіE возмути1лъ є3си2 * благочeстіz ўчє1ніи, * и3 зарsми премjрными твои1ми, бGоблажeнне.

Сл0ва самови1дче їaкwве, * начaльника жи1зни, * и3 nц7Y бyдущихъ ўгождaz дэ‰ніи, * їсмaила всесквeрнаго * пeрвенства, блажeнне, лиши1лъ є3си2, * чрeво ћкw б0га вмэнsюща: * є3г0же и3 запsлъ є3си2, * и3 нaга показaлъ є3си2 nтeческагw покр0ва, * благословeніz же и3 наслёдіz непричaстна.

Кнsзь постaвленъ бhлъ є3си2, слaвне, * нhнэ по всeй земли2, * њ тебЁ ћкоже прeжде написaсz, * ўчн7и1къ бhвъ вс‰ сотв0ршагw, * и3 рeвностію твоeю теплёйшею, * и3 дерзновeніемъ непобэди1мымъ, * ўбjйство претерпёлъ є3си2, * t честнaгw двоенaдесzтихъ ўчени6къ, бlжeнне, совокуплeніz, * пeрвэе ўбивaемь.

Слaва, ґпcла, глaсъ ѕ7, самоглaсенъ:

Премyдрый л0вче, с™hй ўченичE, дёлателю сп7совъ, и3 сказaтелю тогw2 стrтeй, и4же твaрь вёрою њбтeкъ, и3 прельщє1нныz kзhки собрaвъ, и3 бGу привeдъ, ћкw кади1ло д0брое на небесA возвeлсz є3си2. тёмже предстоS судіи2, моли2 и3збaвитисz нaмъ t беззак0ній нaшихъ, и3 въ дeнь сyдный спасти1сz мучeніz.

И# нhнэ, прaздника. Славосл0віе вели1кое.

На літургjи, Бlжє1нна прaздника, пёснь рzдовaz: И# ґпcла пёснь G, на д7. Прокjменъ, глaсъ }: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ: Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію: Ґпcлъ, дэsній, зачaло к7f. Ґллилyіа, глaсъ №: И#сповёдzтъ небесA чудесA тво‰, гDи. Е#ђліе луки2, зачaло з7i. Причaстенъ: Во всю2 зeмлю:

Содержание

Информация о первоисточнике

1 апреля: Преподобной Марии Египетской. Преподобного Евфимия, Суздальского чудотворца.

2 апреля: Преподобного Тита, чудотворца.

3 апреля: Преподобного Никиты исповедника, игумена обители Мидикийской.

4 апреля: Преподобных Иосифа песнописца и Георгия Малейского.

5 апреля: Мучеников Феодула и Агафопада, и с ними иных.

6 апреля: Святителя Евтихия. архиепископа Константинопольского.

7 апреля: Преподобного Георгия, епископа Мелитинского.

8 апреля: Апостолов Иродиона, Агава, Асинкрита, Руфа, Флегонта и Ерма, и иных с ними.

9 апреля: Мученика Евпсихия.

10 апреля: Мучеников Терентия, Помпиия и иных с ними.

11 апреля: Священномученика Антипы, епископа Пергама Асийского.

12 апреля: Преподобного Василия исповедника, епископа Парийского.

13 апреля: Священномученика Артемона.

14 апреля: Святителя Мартина исповедника, папы Римского.

15 апреля: Апостолов Аристарха, Пуда и Трофима.

16 апреля: Мучениц Агапии, Ирины и Хионии.

17 апреля: Преподобного Симеона Персидского. И преподобного Акакия, епископа Мелитинского. Преподобн

18 апреля: Преподобного Иоанна, ученика святого Григория Декаполита.

19 апреля: Преподобного Иоанна Ветхопещерника.

20 апреля: Преподобного Феодора Трихины.

21 апреля: Священномученика Ианнуария и дружины его. И священномученика Феодора Пергийского.

22 апреля: Преподобного Феодора Сикеота. И пренесение мощей благоверного великого князя Всеволода, в

23 апреля: Святого славного великомученика, победоносца и чудотворца Георгия.

24 апреля: Мученика Саввы стратилата.

25 апреля: Апостола и евангелиста Марка.

26 апреля: Священномученика Василия, епископа Амасийского. Святителя Стефана, епископа Пермского.

27 апреля: Священномученика Симеона, сродника Господня.

28 апреля: Апостолов Иасона и Сосипатра. И мучеников Дады, Максима и Кинтилиана.

29 апреля: Девяти мучеников Кизических. И преподобного Мемнона чудотворца.

30 апреля: Апостола Иакова, брата святого Иоанна Богослова.